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Strah ni odveč, podražitve so tu 
Potrošniki se ob uvedbi evra najbolj bojijo podražitev. Strah ni odveč, v 
zvezi potrošnikov ugotavljajo, da nekatere cene rastejo brez pravega razloga. 

C v E i o ZAPLOTNIK 

Kranj - Javnomnenjska razis-
kava o pripravljenosti držav-
ljanov na uvedbo evra, ki jo je 
naročila Banka Slovenije, je 
med drugim pokazala, da 
več kot dve petini vprašanih 
skrbijo podražitve izdelkov 
in storitev in petnajst odstot-
kov nepravilno zaokroževa-
nje pri preračunavanju tolar-
skih cen v evrske. Podražitve 
so očitno "cena" za prevzem 
evra, plačale so jo države, ki 
so uvedle evro leta 2 0 0 2 in 
se j im je v tistem letu inflaci-
ja zvišala od 0,1 do 0,3 od-
stotka, in očitno jo bo tudi 
Slovenija. V Zvezi potrošni-
kov Slovenije, Id v sodelova-
nju z Mednarodnim inštitu-

tom M potrošniške raziskave 
i n ob finančni podpori 
države spremlja gibanje cen 
ob uvedbi evra, preprosto 
ugotavljajo: "Podražitve so 
tu!" Čeprav so nekatera tr-
govska združenja in trgovci 
napovedovali, da bodo v ob-
dobju uvajanja evra prijazni 
do potrošnikov, v zvezi po-
trošnikov ugotavljajo, da 
cene nekaterih izdelkov in 
storitev "rastejo" brez uteme-
ljenega razloga. T o je tudi 
razlog, da bodo v prihodnjih 
dneh pripravili in objavili dva 
seznama podražitev: na 
oranžnem bodo od šest- do 
desetodstotne podražitve in 
na črni listi izdelki in storit-
ve, k i so se od februarja do 
danes podražili za več kot de-

set odstotkov. Po ugotovit-
vah zveze potrošnikov naj-
bolj izstopajo konkretne po-
dražitve belega italijanskega 
riža, krompirja za pomfrit 
(razlog naj bi bila tudi slaba 
letina krompirja), mlečnih 
izdelkov, graha, pomaranč-
nih sokov in še nekaterih 
drugih živil, podražitve ko-
munalnih storitev, parkira-
nja, zdravstvenih samoplač-
niških storitev (določitev di-
optrije v Kranju za 11 odstot-
kov), vstopnic za kino, govor-
ne telefonije in šoferskega iz-
pita ...In kaj je najboljše 
"zdravilo" zoper podražitve.' 
Potrošniki "z odprtimi 
očmi", ki kupujejo, če imajo 
le možnost izbirati, tam, kjer 
je ceneje. V zvezi potrošnikov ugotavljajo, da za nekatere podražitve živil ni utemeljenega razloga. 

Gradijo celoten odsek avtoceste 
Celoten desetkilometrski odsek načrtovane avtoceste od Podtabora do Vrbe je gradbišče. Nekatere 
občinske ceste so zaradi gradnje občasno zaprte za promet. 

CVETO ZAPLOTNIK 

Radovljica - Na viaduktu Leš-
nica so gradbena dela konča-
na, viadukt že opremljajo z 
ograjo in prometno signali-
zacijo. Na viaduktu Ljubno 
so končali "narivanje" posa-
meznih delov konstrukcije, v 
predoru Ljubno bodo predvi-
doma še letos končali teme-
lje in talni obok, na gradbiš-
ču viadukta Peračica gradijo 
nosilne stebre in že tudi pre-
mostitveno konstrukcijo. Na 
trasi od Vrbe do Peračice iz-
delujejo temelje za viadukta 
Zgoša in Dobruša, za nadvoz 
pri Radovljici in izkopavajo 
podvoze. Gradnja oboje-

stranskega bencinskega ser-
visa pri Radovljici je za zdaj 
odložena, gradijo le plato za 
počivališče. Na Šmidovem 

ovinku pri Radovljici so pro-
met zaradi gradnje nadvoza, 
priključka za Radovljico in 
bližnjega podvoza preusme-

Na Šmidovem ovinku so promet preusmerili na obvoznico. 

rili na obvoznico. Arheologi 
nadaljujejo izkopavanja pri 
Lescah in Mošnjah. 

Zaradi gradnje avtoceste 
so začasno delno ali popol-
noma zaprte za promet ne-
katere občinske ceste. Na ce-
sti Lesce-Hlebce-Zapuže 
bodo delne zapore do 24. 
maja prihodnje leto, na poti 
Dobro Polje-Brezje začasne 
popolne zapore do konca 
maja 2007, na krajevni cesti 
Gozdna učna pot občasne 
popolne zapore do konca 
marca 2007, na poti od Glo-
bokega do Grabna pa bosta 
do 18. februarja 2008 dovo-
ljena le lokalni promet in do-
stop za intervencijska vozila. 

Gorenjska 
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Iskraemecova 'prisilka' ostala 
brez učinkov 
Stroški prisilne poravnave so izničili razbremenitev. 
Tudi letos se povečuje izguba. 

ŠTEFAN ŽARGI 

Čeprav je postopek prisil-
ne poravnave kranjske druž-
be Iskraemeco zaposloval 
vodstvo družbe dobro polovi-
co leta, pa končnih učinkov v 
smislu razbremenitve z dol-
govi ni. Stroški postopka, 
stroški svetovalcev i n višja 
cena za obratni kapital so na-

mreč tolikšni, da je dosežena 
razbremenitev v višini dobre 
mil i jarde tolarjev izničena. 
Ob tem pa poslovanje še ved-
no drsi navzdol, saj se bo po 
ocenah nove uprave do kon-
ca leta nabralo za dobre štiri 
milijarde izgube, za prihod-
nje leto pa napovedujejo od-
pustitev 300 do 4 0 0 delav-
cev. Več na 19. strani. 
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A K T U A L N O 

Po utečeni poti naprej 
Novi župan Domžal Toni Oragar bo 
nadaljeval tam, kjer je končala dose-
danja županja Cvetka Zalokar Ora-
žem. Večjih sprememb ne načrtuje, 
saj jih, kot kažejo ankete, Oomžalča-
ni niti ne želijo. Pripravljen je sodelo-
vati z gorenjskimi občinami. 

G O R E N J S K A 

Stiska vas in Romi 
v občini Cerklje, kjer nimajo Romov, 
so bili presenečeni in ogorčeni, ko so 
bili v eni izmed oddaj ljubljanske tele-
vizije o Romih, barikadah in vaških 
stražah uporabljeni posnetki 2 nedav-
nega odprtja obnovljene ceste v StiSki 
vasi brez pojasnila, od kod so posnet-
ki. 

R A Z G L E D I 

Predsednik naj bo 
svetovljan 
s slovenskim srcem 

Predsednik prve vlade v samostojni 
Sloveniji in evropski poslanec Lojze 
Peterle je na presenečenje mnogih že 
na začetku novembra napovedal kan-
didaturo na volitvah za predsednika 
republike jeseni prihodnje leto. 

E K O N O M I J A 

V Iskraemecu 
se kopiči izguba 
Novi predsednik uprave Iskraemeco 
mag. Janko Šteharnik ocenjuje, da 
bo družba zaključila letoSnje leto s 
Štirimi milijardami tolarjev izgube. 
Odpuščanje delavcev se bo nadalje-
valo, prodali pa bodo tudi nekatere 
premalo donosne stroje. 

V R E M E 

Danes bo pretežno oMačno, 
občasno bo deževalo. Jutri in 
v nedeHo bo Močno in deževno, 
mga sneženja bo na okoli 700 
metrih nadmorske višine. 
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KRATKE NOVICE 

KRAN) 

Gasilci brez statusa veterana 

člani odbora za obrambo Državnega zbora, ki mu predse-
duje Tone Anderlič, in minister za obrambo Kari Erjavec so 
se v sredo v okviru rednih obiskov na terenu seznanili z de-
lovanjem Gasilske reševalne službe Kranj (na sliki), jamar-
ske reševalne službe in gorske reševalne službe, ogledali pa 

^̂  ^ T i 
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so si tudi Regijski center za obveščanje. Na kratko jih je po-
zdravil tudi kranjski župan Damijan Perne. Poslance in mi-
nistra je Matej Kejžar iz gasilske reševalne službe med dru-
gim opozoril, da država številnim gasilcem, ki so sodelova-
li v osamosvojitveni vojni, še vedno ne priznava statusa voj-
nega veterana. Minister Erjavec je pojasnil, da je zakon, ki 
bo rešil to problematiko, že v usklajevanju med vodji po-
slanskih skupin. Sprejet naj bi bil v paketu z drugimi vojni-
mi zakoni, med katerimi je tudi zakon o žrtvah vojnega na-
silja, o katerem pa v koaliciji še ni doseženo soglasje. S. S. 

TRŽIČ 

Rupar ne bi bil podžupan 

Na naše vprašanje, ali se res namerava pogajati za položaj 
poklicnega podžupana v občini Tržič, je Pavel Rupar odgovo-
ril, da je za dnevni časopis o tem govoril zgolj hipotetično, 
češ da je sedaj vendarle brezposeln. Tudi če bi mu novi žu-
pan Borut Sajovic to nalogo ponudil, je ne bi sprejel, saj pra-
vi, da bi s tem izdal načela SDS in poteptal svojo čast. D. Ž. 

BLED 

Demokracija za zaprtimi vrati 

Na ustanovni seji blejskega občinskega sveta so imenovali 
tudi Komisijo za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja 
(KVIAZ). Svetnik in svetnica LDS sta predlogu nasprotova-
la, češ da je pri sestavi tega pomembnega delovnega telesa 
treba upoštevati volilni rezultat. Stranka LDS je namreč na 
volitvah dobila največ, deset odstotkov glasov. Ker predstav-
nikov zmagovalne stranke niso predlagali v KVIAZ, v LDS 
menijo, da gre za grobo ignoranco volje volivcev, sporoča 
Srečo Vernig iz občinskega odbora LDS Bled. Petčlanski 
KVIAZ ne odraža volje volivcev, saj je v občinskemu svetu 
na Bledu 12 različnih strank ali list. Treba bi bilo poiskati 
ustrezno rešitev, s katero bi odpravili nesorazmerno zasto-
panost članov v tej komisiji. Člani LDS nasprotujejo tudi 
dejstvu, da se je komisija sestala za zaprtimi vrati. Če se bo 
politično kupčkanje pri ostalih odborih in komisijah nadalje-
valo tudi v prihodnje, to ne bo dobra popotnica za delova-
nje novega župana, občinskega sveta in tudi ne za prebival-
ce Bleda, sporočajo iz blejskega odbora LDS. D. Ž. 
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PRODAMO HISO 
ŠKofja Loka 210 m ,̂ samostojna. 
1946. vzdrževana, v pritličju bar, 
parcela 401 m .̂ 36,000.000 SIT 
(158.571 EUR) 041/778-678 
wvm.agencia.si, Agencia d.0.0., 
Zaloška 69, Ljubljana. 

Vlada na polovici mandata 
Predsednik vlade Janez Janša je ocenil dveletno delovanje vlade. Gospodarsko stanje veliko boljše. 

DANICA Z A V R I Ž L E B I R 

Ljubljana - Vlada vlada že 
dve leti, njeno delo je ta te-
den ocenil premier )anez 
Janša, ki je dejal, da je minis-
trska ekipa dobro pripravlje-
na na bližnje predsedovanje 
Evropski uniji. Gospodarsko 
stanje v državi je boljše kot 
kadarkoli prej, razmerje med 
gospodarsko rastjo, inflacijo 
in zaposlenostjo najugodnej-
še, odkar obstaja država, 
meni Janša. Prevzem evra, ki 
ga bo Slovenija 1. januarja 
2007 uvedla kot edina nova 
članica EU, bo prinesel sta-
bilnejše gospodarsko okolje, 
poenostavilo se bo poslova-
nje, država bo zanimivejša 
za tuje investitorje. 

Med uspehi vlade njen 
predsednik navaja davčno 
reformo, ki je državljanom 
znižala davke, medtem ko 
drugi ukrepi gospodarskih 
in socialnih reform še ne 
učinkujejo. Poudaril je tudi 

Iz vlade je moral prejšnji teden oditi minister za delo, 
družino in socialne zadeve Janez Drobnič. /Mo TmaDoH 

uveljavitev ukrepov, Id omo-
gočajo večjo preglednost in 
učinkovitost socialnih po-
moči. S spremembo ustave 
in zakonc^aje se že v krat-
kem obeta ustanovitev po-
krajin in prenos nekaterih 
pristojnosti države na to ra-
ven lokalne samouprave. 
Učinkovito reševanje rom-
ske problematike obeta 

romski zakon, ki ga je vlada 
poslala v državni zbor, nave-
del pa je še več dosežkov vla-
de, od finančnih sredstev, ki 
jih je zagotovila za zmanjša-
nje čakalnih dob v zdravstvu 
in boljšega dostopa do 
zdravstvenih storitev, do 
ukrepov za zmanjševanje 
sodnih zaostankov. V vladni 
ekipi je v dveh letih prišlo do 

dveh zamenjav. Poslovil se 
je Jože P. Damjan iz službe 
vlade za reforme, prejšnji 
teden pa je državni zbor na 
izredni seji izglasoval razre-
šitev ministra za delo, dru-
žino in socialne zadeve Ja-
neza Drobniča. Opozicijske 
stranke so predlagale tudi 
tri interpelacije, zoper mini-
stra za kulturo Vaška Simo-
nitija, ki pa v parlamentu ni 
bila izglasovana, zoper 
zdravstvenega ministra An-
dreja Bručana, ki še ni pri-
šla v državni zbor, in zoper 
Janeza Drobniča, pri kate-
rem jih je prehitel premier 
Janez Janša in mu predla-
gal, naj odstopi. Ker tega ni 
hotel, je o njegovem odho-
du s soglasjem vseh koali-
cijskih (razen Nove Sloveni-
je) in opozicijskih strank 
odločil državni zbor. Kdo bo 
novi minister ali ministri-
ca? Stranka NSi je predlaga-
la dosedanjo državno sekre-
tarko Marjeto Cotman. 

Je bila volilna konferenca nelegitimna? 
DANICA ZIAVRL Ž L E B I R 

Tržič - Na volilni konferenci 
SDS V Tržiču ni bilo takšne 
enotnosti, kot je pisalo v nji-
hovem sporočili za javnost, 
nam je prejšnji teden pove-
dal Peter Tomazin, v minu-
lih dveh mandatih svetnik 
SDS in' član izvršilnega od-
bora te stranke. Konferenci, 
na kateri je bil za predsedni-
ka SDS v Tržiču znova izvo-
ljen Pavel Rupar, Tomazin 
očita nelegitimen sklic in po-
tek ter posledično tudi nepra-
vilno izvolitev novih organov 
in predsednika. Tomazin je 
sicer še jKivedal, da so člani 
stranke s strani predsednika 
Ruparja že lep čas doživljali 
pritiske, obtoževal jih je, da 

ga ovajajo medijem in pišejo 
anonimna pisma. "V resnici 
je bilo obratno," je trdil To-
mazin in nam pokazal kopi-
jo anonimnega pisma. "Po-
zneje sem izvedel, da ga je 
članstvu napisal kar Rupar 
sam in to mi je s svojim pod-
pisom tudi potrdil." Toma-
zin pravi, da se je edini upal 
Ruparju postaviti po robu, ko 
pa so v stranki pred volitvami 
sestavljali kandidatno listo, 
ga je Rupar na njej postavil 
na 11. mesto, pri repu liste pa 
sta se znašla tudi dva prej 
zelo aktivna podpredsedni-
ka. Njegovi želji, da ga z liste 
umakne, pa Rupar ni pri-
sluhnil. Za volilno konferen-
co SDS so se zmenili že pred 
volitvami. Rupar je na začet-

ku z vabili o njej obvestil le 
približno sto od 270 članov, 
po intervenciji z državnega 
vrha stranke (obvestil jo je 
prav Tomazin) pa je še en-
krat razposlal vsa vabila. Skli-
cal jo je kar Rupar sam, trdi 
Tomazin, čeprav bi jo moral 
izvršilni odbor. Narobe je 
bilo tudi to, da je bila v pros-
torih občine, da se je Rupar 
kar sam predlagal za delo-
vnega predsednika, predlog 
za Ruparja kot ponovnega 
predsednika stranke pa naj 
bi prišel kot klic iz občinstva. 
Tomazin je na konferenci 
opozoril na nepravilnosti in 
predlagal, da zbor znova skli-
čejo, tokrat legitimno, tega 
pa prekinejo, vendar so ga 
prisotni izžvižgali. 

Pavel Rupar na Tomazino-
ve obtožbe pravi, da so zgolj 
njegovo mnenje, da je bil 
zbor sklican na osnovi sklepa 
zbora članstva, ki je na pro-
gramsko volilni konferenci 
sklepalo o listi kandidatov za 
lokalne volitve. "Zbor je bil 
sklican po statutu, vabila 
zanj smo pošiljali celo dva-
krat, tako da so bili člani do-
bro obveščeni. Tomazinov 
nastop je bil na konferenci 
izžvižgan. Če je on odpad-
nik, še ne pomeni, da je 
stranka neenotna, naspro-
tno, zelo trdna je, vsi skupaj 
pa smo veseli, da smo konča-
li s Petrom Tomazinom, ki 
se je v volilni kampanji dru-
žil z našimi nasprotiiiki," je 
poudaril Rupar. 

Nadaljevali prekinjeno sejo 
DANICA ZAVRI. ?.IF.RIR 

Škofja Loka - Poleg Izole je 
Škofja Loka občina, kjer se 
po novembrskih lokalnih vo-
litvah dogajanje najbolj za-
pleta. Na ustanovni seji ob-
činskega sveta v Škofji Loki 
prejšnji torek bi morali potr-
diti mandate izvoljenih svet-
nic in svetnikov ter ugotoviti 
izvolitev župana. Toda kan-
didat za župana Dušan Kraj-
nik, ki je dobil na volitvah 16 
glasov manj od Igorja Draks-
lerja, je vložil pritožbo, s ka-

tero je oporekal zakonitosti 
drugega kroga volitev, češ da 
je na več voliščih prišlo do 
nepravilnosti. Te je volilna 
komisija zavrnila, po neurad-
nih informacijah jih je zavr-
nila tudi devetčlanska komi-
sija za potrditev mandatov 
svetnikov in ugotovitve izvo-
litve župana, sestavljena iz 
predstavnikov vseh strank in 
list v občinskem svetu. 

Včeraj so prekinjeno sejo 
nadaljevali. Kako se bo raz-
pletlo glasovanje v Škofji 
Loki (v podobni zgodbi v 

Izoli občinski svet ni potrdil 
izvolitve županje Brede Pe-
čan in tako je občina ta čas 
brez župana), smo pred vče-
rajšnjo sejo vprašali oba pro-
tagonista volilne zgodbe. 
Dušan Krajnik je odgovoril: 
"Glede na to, da so člani ob-
činskega sveta na seji dobili 
v roke mojo pritožbo z vsem 
dokaznim gradivom in jo 
imeli čas prebrati in se o njej 
posvetovati, pričakujem, da 
ijodo glasovali v skladu z de-
mokratičnimi standardi te 
države. Kršitve so bile, doka-

zi obstajajo, zato pričaku-
jem, da se bodo svetniki od-
ločili v skladu z načeli pra-
vne države in ne zgolj poli-
tično. Če pa bo odločitev 
drugačna, bog pomagaj ob-
čini s svetniki, kjer šteje le 
politika. V tem primeru 
bom šel, kot sem že večkrat 
napovedal, s pritožbo na 
upravno sodišče. Tega ne 
delam zaradi želje po župa-
novanju, pač pa zato, da se 
odpravijo nepravilnosti in 
nezakonitosti, ki so se doka-
zano pojavljale ob letošnjih 
volitvah v Škofji Loki." Igor 
Draksler pa pred glasova-
njem za Gorenjski glas ni 
želel dati nobene izjave. 

mailto:danica.zavrl@g-glas.si
http://www.nlb.si
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Po Utečeni poti naprej 
N o v i ž u p a n obč ine D o m ž a l e T o n i Dragar bo nadaljeval t a m , kjer je končala d o s e d a n j a županja , in 
večj ih s p r e m e m b ne načrtuje, saj si j ih , kot kažejo ankete, D o m ž a l č a n i niti n e želi jo. 

J A S N A P A I A D I N 

Domžale - PetinStiridesetlet-
ni Toni Dragar, diplomirani 
ekonomist po izobrazbi in 
oče 17-letne Tjaše in 12-let-
nega Andraža, s katerima 
živi v Ihanu, je znan obraz 
domžalske lokalne politike. 
V njej je namreč aktiven že 
dvajset let, na tej poti pa je 
zasedel že praktično vse 
funkcije od svetnika v zadnji 
klopi, kakor rad reče, pa do 
župana, za kar so ga občani 
izvolili v drugem krogu lo-
kalnih volitev. Zadnja štiri 
leta je deloval kot poklicni 
podžupan, med drugim pa 
opravlja tudi funkcije pred-
sednika občinskega odbora 
LDS Domžale, predsednika 
sveta kulturnega zavoda 
Franca Bemika, predsedni-
ka Športne zveze Domžale 
in mnogo drugega. Poleg 
politike ga zanima tudi 
šport, je član nekaterih dru-
štev in navdušen navijač 
domžalskih športnih klubov. 
Ko si postavi cilj, vztraja do 
konca, pravi, to pa je dokazal 
že s številnimi izpeljanimi 
projekti, ki j ih je vodil kot 
podžupan. Domžalčani so 
na volitvah izvolili človeka, ki 
mu občinske zadeve in raz-
mere nikakor niso tuje, da 
pa ima svoje mesto tudi rad, 
doka™je s tem, da se pridru-
žuje geslu domžalskih navi-
jačev Ravbarjev - "Domžale 
so zakon!". 

Delovanje občine ste dobro 
spoznali kot poklicni pod-
župan. Se je zdaj, ko ste žu-
pan, za vas sploh kaj spre-
menilo? 

"Pravzaprav ne. Že zadnja 
štiri leta sem imel kot pod-
župan polna pooblastila žu-
panje in seznanjen sem bil z 
vsemi zadevami, tako da 
kakšne primopredaje poslov 
sploh ni bilo. Časa za spo-
znavanje razmer, dela, orga-
nizacije in kadra na občini 
tako ne potrebujem in f>oleg 
nove, nekoliko večje pisarne, 
ki sem jo dobil v tem tednu, 
zame ni sprememb." 

Doslej ste bili desna roka 
županje Cvete Zalokar Ora-
žem, z njeno podporo ste 
tudi kandidirali. Boste na-
daljevali zastavljeno delo ali 
lahko pričakujemo kakšne 
nove pristope? 

"Štiri mandate sem delo-. 
val v občinskem svetu, zad-
nja leta tudi kot podžupan tn 
v vsem tem obdobju sem so-
deloval pri zasnovi program-
skih izhodišč, ki so v veliki 
meri že bila izpeljana, a 
mnogo projektov še čaka. 
Želim nadaljevati tam, kjer 
smo ostali. Lani je bUa med 

občani opravljena anketa, ki 
je pokazala, da so zadovoljni 
z bivanjem v občini, zato 
kakšne spremembe niso po-
trebne niti zaželene. Seveda 
bomo želje in potrebe obča-
nov upoštevali tudi vnaprej, 
saj je denar, ki ga porablja 
občina, navsezadnje denar 
občanov." 

Z delom občinske uprave ste 
zadovoljni, kako pa bo s pod-
župani? Ste jih že izbrali? 

Kateri projekti bodo najprej 
na vrsti? 

"Nadaljevali bomo plinifi-
kacijo, gradnjo kanalizacije, 
asfaltiranje cest, zagotavlja-
nje boljših razmer v šolah in 
gradnjo novih vrtcev. Lotili 
se bomo ureditve središča 
Domžal, ki je velika črna 
pika pii obiskovalcih mesta. 
Poskrbeti bo treba tudi za 
mirujoči in tekoči promet, 
cono za pešce od središča do 
športnega parka, čaka nas 

naprava, rešiti bo treba tudi 
velike težave z odpadki. Ko-
vor verjetno ne pride v poš-
tev, Naklo je padlo v vodo, a 
odlagališče odpadkov bo v 
prihodnje gotovo regijski 
projekt na ravni Gorenjske." 

Kako je zmago na volitvah 
sprejela vaša družina? Ver-
jetno boste zdaj manj 
doma? 

"Menim, da bi lahko bil 
celo več doma kot doslej, saj 

Toni Dragar 

"Na občinskem svetu smo 
sprejeli sklep, da ima občina 
Domžale po novem lahko 
enega profesionalnega in 
največ dva neprofesionalna 
podžupana. Za profesional-
nega podžupana sem že iz-
bral dosedanjega podžupana 
Vinka Juharta, ki bo oprav-
ljal predvsem vlogo nado-
meščanja in bo moral biti 
seznanjen z vsemi področji. 
S koalicijskimi partnerji pa 
se še dogovarjamo za pre-
ostala dva župana. O imenih 
še ne bi želel govoriti, bo pa 
eden od nji ju pristojen za 
področje komunale in pros-
tora. drugi pa za družbene 
dejavnosti." 

Občinski svet vas je potrdil 
prejšnjo sredo. Kako ste se 
lotili dela? 

'Takoj naslednji dan sem 
za dva dni odšel na dopust, 
ker so bili zadnji tedni zares 
naporni, saj je volilna kam-
panja trajala praktično tri 
mesece. Dopust so mi orga-
nizirali in plačali moji sode-
lavci, člani razširjenega volil-
nega štaba, s katerimi sem 
vodu kampanjo. Županova-
nje sem uradno začel v po-
nedeljek in od takrat dela te-
čejo s polno paro." 

ureditev SBP-ja, v Domžalah 
moramo zagotoviti nova 
igrišča, zelenice in sprehajal-
ne poti. Začele so se tudi ak-
tivnosti za pripravo strategije 
razvoja občine in prostorske-
ga reda, čaka nas rešitev pro-
blematike odlagališča odpad-
kov v Dobu, že v kratkem pa 
bomo uredili tudi lani zelo 
obiskano drsališče, ki bo tudi 
letos brezplačno." 

Domžalčani večinoma gra-
vitirate k Ljubljani, a vse-
eno ste Gorenjci. Je tako? 

"O tem bi lahko razprav-
ljali ... Pogosto ne vemo, 
kam sodimo. Zame je ena 
večjih žaljivk, če nam kdo 
reže žabar, ker mi nismo ža-
barji! Ne vem pa, ali smo 
Gorenjci. Težko nas je loci-
rati, dejstvo pa je, da smo v 
določenih projektih tesno 
povezani z gorenjskimi obči-
nami in si tako želimo nada-
ljevati." 

Imate v mislih kakšne dolo-
čene projekte? 

"Morda ne bomo sodelo-
vali prav s Kranjsko Goro. 
čeprav je župan Žerjav moj 
kolega, ampak z okoliškimi 
občinami tja do Kranja pa 
gotovo. Povezuje nas čistilna 

nekaterih obveznosti, ki 
sem jih imel kot podžupan, 
zdaj nimam več. Skušal si 
bom vzeti kar največ časa za 
družino in prijatelje. S Tja-
šo in Andražem sem se 
pred kandidaturo dobro po-
govoril, a bistvene spre-
membe zanju ni bilo, saj 
sem se v javnosti precej iz-
postavljal že kot podžupan. 
Sin in hčerka mi zdaj mar-
sikaj predlagata in res imajo 
otroci dobre ideje, zato se 
j im splača prisluhniti." 

Kako boste zdaj kot župan 
preživljali prosti čas? 

"Upam, da v največji 
meri tako, kot doslej. S sku-
pino prijateljev se dobiva-
mo, skupaj praznujemo 
rojstne dneve, hodimo na 
bovling. Sem tudi član lože 
Beaujoles, balinarskega 
kluba in društva ljubiteljev 
motorjev in rock'n'rolla. 
Rad tudi jadram, igram ta-
rok, kot navdušen navijač 
pa ne zamudim nobene 
tekme domžalskih košar-
karjev in nogometašev. S 
sinom hodiva tudi na nogo-
merne tekme Domžalčanov 
po Sloveniji. To so zame 
nekakšni obredi, ki si jih ne 
bom pustil vzeti." 

K O M E N T A R 
B O Š T J A N B O G A T A J 

Mižanje države 

Ze več tednov slovensko 
javnost obremenjuje 
romska družina Stro-

jan. Povod za njihovo preseli-
tev je bil upor sosedov iz Am-
brusa, ki so imeli njihovega bi-
vanja in drznosti kratko malo 
dowlj. Z distanceje pogled na 
vse, ki so se kasruje uprli nase-
litvi Romov blizu njihovega 
doma, še hujši, vendar je na 
Gorenjskem o tem lažje raz-
pravljati, saj nam družine (še) 
niso ponudili za sosede. V zad-
njem tednu svoje zobe kaže 
tudi država, ki pravi, da bodo 
črno gradnjo Strojanovih, če-
prav naj bi živeli na svoji zem-
lji, porušili. 

Črnih gradenj pa je po Slo-
veniji nič koliko. Ali se bo in-
špekcija vtaknila v vsako? Naj 
spomnimo na odmeven primer 
izpred nekaj let, ko je bližnji 
kmet velike gospodarske druž-
be opozarjal na črno gradnjo 
novega logističnega centra v 
Stražišču v Kranju. O vaških 
stražah ni bilo govora, saj se je 
večina strinjala, da gre za širŠi, 
višji interes družbe. 

Časovno nam je mnogo 
bližja še ena gradnja, ki se je 
začela brez gradbenega dovo-
ljenja. Spomladi so svetniki 
občin Ško^a Loka in Gorenja 
vas-Poljane sklenili, da bodo 
sofinancirali izgradnjo nove 
šestsedežnice na smučišču 
Stari vrh. Kmalu zatem se je 
začelo pridobivanje dokumen-
tov, izdelava projektov, pri-

prava terena. Na zadnji okto-
brski dan so postavili stebre. 
Brez gradbenega dovoljenja. 
"Našo odgovornost je bila pre-
velika, da ne bi začeli. Imeli 
smo dovoljenji za regulacijo 
potoka in novo smučarsko 
progo, investiciji pa sta pove-
zani z novo napravo. Zavest-
no smo delali, čeprav wseh do-
voljenj še nismo imeli," danes 
pravijo odgovorni v STC S0ri 
vrh in dodajajo, da to ne bo 
pravilo za naprej. Gradbeno 
dovoljenje so pridobili sredi 
prejšnjega meseca. 

Danes gradnja uspešno na-
preduje, sredi meseca bodo se-
dežnico prvič preizkusili, nato 
pa naj bi začela tudi obratova-
ti. Zaradi medijsko odmevne 
gradnje je zanimanje za smu-
ko na Starem vrhu večje kot 
ponavadi, saj so v predprodaji 
prodali več vozovnic. Po začet-
ku obratovanja (svoje mora 
dodati še mati narava z bolj 
zimskimi temperaturami) 
bodo tako upravljavci smučiš-
ča kot vsi drugi na dovoljenja 
pozabili, odločale bodo le še do-
bre vremenske razmere. Prav 
bi bilo, da bi tudi v primeru 
romske družine našli dobro re-
šitev. Čeprav z zamudo, bi 
lahko država zamižala vsaj 
na eno oko. Tako kot v Stražiš-
ču in na Starem vrhu gre tudi 
v primeru romske družine za 
širši interes. Za strpnost in 
možnost sobivanja vseh držav-
ljanov Zemlje. 
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KRATKE NOVICE 

TRŽIČ 

Slovesno za praznik 

Občina Tržič si je za praznik izbrala 12. december. Na ta dan 
leta 1492 so vasi NeumarktI podelili trške pravice. Tudi 
letošnji občinski praznik bo zaznamovala vrsta kulturnih in 
športnih prireditev. Slavnostna akademija bo že danes, 8. 
decembra, ob 19. uri v Dvorani tržiških olimpijcev. Zbrane 
bo nagovoril tržiški župan in poslanec državnega zbora 
Borut Sajovic. Podelili bodo občinska priznanja letošnjim 
nagrajencem, spominska darila ob 40-letnici pobratenja 
Tržiča in francoskega mesta Sainte Marie aux Mineš ter za-
hvale predsednikom krajevnih skupnosti. V programu, ki ga 
bosta povezovala Andre ja Megllč in Janez Kikei j, bodo 
nastopili Zabavni orkester in Ansambel harmonik Glasbene 
šole Tržič, pevka Špela Srečnik ter združeni pevski zbor i 

učencev osnovnih šol iz občin Tržič in Naklo. Sledilo bo pri-
jateljsko srečanje vseh udeležencev prireditve. S. S. 

BLED 

Blejske zabavne igre 

Ta konec tedna se bo na Bledu nadaljevalo predpraznično de-
cembrsko razpoloženje. Tako jutri ob 16.30 na promenadi 
med hotelom Park in Kavarno Park pripravljajo prve Blejske 
igre. Na zabavnem tekmovanje v stilu iger brez meja se bodo 
pomerile štiri ekipe blejskih športnih klubov. Te bodo med 
drugim tekmovale s pletno na suhem, sestavljale bodo krem-
ne rezine velikanke in se preizkusile v labodjem plesu. Po za-
ključku iger bo goste zabaval Dj. Jutri in v nedeljo bo na tera-
si Kavarne Park potekala adventna tržnica domače in umet-
nostne obrti, kjer bo dvakrat na dan, med lo. in 12. uro ter 
med 14. in 16. uro, potekala tudi predstavitev različnih doma-
čih obrti. Tako bo v soboto mogoče opazovati oblikovanje ke-
ramike, v nedeljo pa izdelavo panjskih končnic. V nedeljo od 
14. do 16. ure bo v kavarni Park ustvarjalna delavnica za otro-
ke. Otroci bodo pod vodstvom oblikovalke CIaudie Markizeti 
izdelovali lepljenke zimske pokrajine, ki jih bodo lahko odnes-
li s seboj. Po zaključku delavnice si bodo ob 16. uri otroci na 
terasi Kavarne Park lahko ogledali Se lutkovno predstavo. V. S. 

U K A N C 

Upravljanje kulturne in naravne dediščine 

V hotelu Zlatorog v Ukancu bo prihodnji teden, med 14. in 
16. decembrom, potekala konferenca o upravljanju kulturne 
in naravne dediščine s posebnim ozirom na opuščenih rud-
nikih. Drugo mednarodno konferenco, ki poteka pod 
naslovom Železna pot, pripravljajo Gorenjski muzej in 
Podzemlje Pece RSCM Gradbeni materiali iz Črne na Ko-
roškem s številnimi partnerji iz Italije in Avstrije, kongres pa 
so podprli tudi Občina Bohinj, Ministrstvo za kulturo ter 
Ministrstvo za okolje in prostor. V . S 

ZcoRN)E GORJE 

Novoletna dobrodelna dražba 

Na Osnovni šoli Gorje pod pokroviteljstvom Šolskega sklada 
tudi letos ob koncu leta pripravljajo sedaj že tradicionalno 
četrto novoletno dobrodelno dražbo. Kot pravijo v Gorjah, si 
želijo, da bi Šolski sklad še bolje služil svojemu namenu, kar 
pomeni, da bi lahko pomagali otrokom iz socialno revnejših 
družin in da bi z denarjem kupili opremo za izboljšanje učne-
ga procesa. Zato prosijo za pomoč vse, zlasti pa podjetja in 
podjetnike, ki lahko različne predmete (izdelke domače obrti, 
domače pridelke ...) prispevajo za dražbo ali pa da z donacijo 
(račun pri UJP Kranj, številka 01203-6030644260 s sklicem na 
00 299031) podprejo Šolski sklad. Novoletno dražbo bodo or-
ganizirali v četrtek, 14. decembra, v avli gorjanske osnovne 
šole, prireditev pa se bo ob 16.30 začela s kulturnim pro-
gramom, ki ga pripravljajo učenci. V . S . 

RADOVGICA 

Miklavževo knjižno darilo Radovljici 

Avstrijska vlada je odobrila Mohorjevi družbi iz Celovca hu-
manitarni projekt za razdelitev dobrih knjig v Republiki 
Sloveniji, skupaj z Mohorjevo družbo pa ga izvaja humanitar-
na organizacija Novi Paradoks, ki jo vodi znani koroški 
Slovenec dr. Borut J. Sommeregger. Podpredsednik organi-
zacije je Radovljičan Srečko Brumen. Srečko Brumen je v 
okviru knjižnega projekta v Radovljici na Miklavževo podaril 
radovljiškemu župniku Jožetu Drolcu, dolgoletni voditeljici 
radovljiške knjižnice Rezki Pleničar in znanemu zdravniku Av-
gustu Mencingerju mladinsko in otroško literaturo, vredno 
nad pol milijona tolarjev, ki jo je Miklavž razdelil 150 otrokom 
iz radovljiške občine. J. K. 

Prva seja, prve iskrice 
Na prvi seji tržiškega občinskega sveta so imeli precej dela s potrditvijo dnevnega reda. 

Stoj AN Saje 

Tržič - Ustanovila seja občin-
skega sveta v Tržiču je bila 
kljub Tižiški himni vse prej kot 
slovesna. Zaplet je nastal že pri 
vodenju; najstarejši član Jurij 
Rozman (SDS) se je temu 
odrekel, zato je sejo vodil Janez 
Meglič (DeSUS). Pred spreje-
mom dnevnega reda je Bomt 
Sajovic predlagal še imenova-
nje podžupana in razpravo o te-
lesih občinskega sveta. Pavel 
Rupar je izrazil nasprotovanje 
razširitvi točk, češ da je za obo-
je še dovolj časa. Prve iskrice 
med svetniki so se vnele zaradi 
n j e g o v ^ oporekanja prvemu 
glasovanju, ko so Sajovičev 
predlog potrdili z desetimi gla-
sovi proti devetim. Po ponov-
nem glasovanju in izenačenju 
glasov je druga stran zahtevala, 
naj sejo vodi svetnik SDS. V 
dvorani je bilo namreč 23 od 24 Novi tržiški župan In podžupan - Borut Sajovic In Jure Megllč 

V četrtek, 7. decembra, ob 8.30 naj bi opravila urad-
no predajo dolžnosti dosedanji župan Pavel Rupar in 
novi župan Borut Sajovic. Prvi se ni udeležil srečanja, 
zato se je Sajovic sestal z vodji vseh uradov in direk-
torico občinske uprave Marto Jarc. Slednja namerava 
zapustiti to delovno mesto, zato bodo verjetno še de-
cembra izbrali novega kandidata. Vsi drugi skupaj s 
podrejenimi bodo svoje delo opravljali naprej. Več 
težav kot s kadri bo s financami. Po prvih podatkih 
ima Občina Tržič za 1,2 milijarde tolarjev dolga, kar je 
velik šok za novo vodstvo. Kot je izjavil župan Sajovic, 
še ni mogoče napovedati, kdaj bo končal predajo vseh 
poslov z Ruparjem. 

svetnikov, po napačnem tolma-
čenju pa predsedujoči ni glaso-
val. Napake so nato le pojasnili 
in potrdili razširjen dnevni red 

Predsednica občinske volil-
ne komisije Renata Godnjov 
Špik je zbrane seznanila, da je 
poročilo o izidu lokalnih volitev 
brez sprememb. Po imenova-
nju komisije je Vkla Ra2tresen 

predlagala, da potrdijo manda-
te za izvoljene svetnike in župa-
na. Ker se je župan Sajovic 
odrekel funkciji svetnika, je 
njegovo mesto zasedel Marjan 
Vetemik. Poleg njega so v LDS 
novi svetniki Marjan Špehar, 

Zehra Eka 2 înac, Jožko Kuheij 
in Andreja Potočnik, pri S D 
Jure Meglič, Vkla Ribnikar, Se-
bastjan Gubič in Zdenka Ma-
glica, pri Mladih Tržiča Kle-
men Giašič, pri SDS pa Anton 
Šuštar, Justina Kristan in Mar-
ta Bečan. Po potrditvi predlo-
gov za podelitev štirih priznanj 
Občine Tržič so svetniki spreje-
li Sajovičev predle^ da bo novi 
nepoklicni podžupan Jure Me-
glič (SD). Župan je še dal pobu-
do vsem. naj pripravijo predlo-
ge kandidatov za odbore in ko-
misije pri občinskem svetu do 
skupn^a sestanka. 

Gostinstvo mladih ne zanima 
o problematiki kadrov v gostinstvu in turizmu so spregovorili na posvetu na Bledu. 

Mateja R a n t 

Bled - "Podatki kažejo, da mla-
dih gostinski poklici ne zani-
majo. Zato nas je strah, da bo 
treba delovno silo v prihodnje 
uvažati," je precej čme razme-
re na področju gostinstva ori-
sala Jana Špec iz Višje strokov-
ne za gostinstvo in turizem 
Bled. Obstaja namreč velik 
razkorak med potrebami po 
kadrih v gostinstvu in ponud-
bo ustrezne delovne sile na 
tem področju. Za dlj posveta, 
ki so ga pripravili ob zaključku 
praznovanj desetletnice šole, 
so si zato zastavili oblikovati 
predloge, s katerimi bi mla-
dim gostinstvo predstavili kot 
priložnost za gradnjo kariere. 

"Morali bi se zavedati, da 
naša dejavnost l judem daje 
službe, in to stabilne," je po-
udarila Majda Dekleva iz 
združenja za turizem in go-
stinstvo pri Gospodarski zbor-

nici Slovenije. Svoje besede je 
podkrepila s številkami, ko je 
opozorila na nesorazmerje 
med dijaki in študenti ter de-
lovnimi mesti. V gostinstvu 
je 31.700 delovnih mest, no-
vih izšolanih gostinskih de-
lavcev pa je manj kot tisoč na 
leto. 'To ne zadostuje niti za 
pokritje tistih delovnih mest. 
ki so se sprostila zaradi upo-
kojitve, kaj šele za pokrivanje 
novih delovnih mest " Samo 
v letu dni, od junija lani do ju-
nija letos, se je v gostinstvu 
odprlo 700 novih delovnih 
mest, od tega 320 v hotelih, 
250 v restavracijah in gostil-
nali ter 120 v dejavnosti toče-
nja pijač. 250 novih delovnih 
mest je prineslo tudi igralniš-
tvo, medtem ko se je število 
delavcev v turističnih agenci-
jah zmanjšalo za sedem od-
stotkov. Največ potreb je po 
kvalificiranih kadrih, sledijo 
potrebe po kadrih s srednje-

Problem pomanjkanja ustreznih kadrov v gostinstvu 

postaja vse hujši. /FMO: Tina Ookl 

šolsko, nato pa višjo in visoko 
izobrazbo. 

V gostinstvu so delodajalci 
lani prijavili okrog 1200 po-
treb po delavcih, podobno je 
bUo v prvih desetih mesecih 
letos, je s številkami postregla 
tudi Ludja Žižek iz kranjske 
območne enote zavoda za za-

poslovanje. "Med brezposelni-
mi pa je malo zanimanja za 
izobraževanje na tem podro-
čju. Gostinski poklic namreč 
ta čas nima ugleda," je nave-
dla kot iztočnico, čemu bi se 
morali v prihodnje bolj posve-
titi, da bi spet vzbudili zanima-
nje za te poklice. 

mailto:info@g-glas.si


GORENJSKA 

Šest desetletij za isto mizo 
Biserna zaobl juba Lojzke in M i h a O s t e r m a n s H u j pri Kranju. N a dan obletnice poroke j i m a je zapel 
podoknice Obrtnišk i moški zbor dr. Janez Bleivveis. 

SUZANA P. KOVAČIČ 

Kranj - Kot ve6na zakoncev 
sta Miha in Lojzka doživljala 
lepa in malo manj lepa obdo-
bja v življenju, vendar sta 
hvaležna Bogu in trdnim ko-
reninam, da sta uspešno pre-
krmarila skozi vse čeri in do-
čakala biserni jubilej. Lojzka, 
dekliško Bevk, se je rodila 21. 
aprila 1922 na majhni kmeti-
ji v Gorenjih Jesenicah pri 
Šentrupertu kot deseti otrok. 
Otrod so od malega morali 
pomagati pri kmečkili opra-
vilih, ko pa so malo odrasli, 
so šli služit k premožnejšim 
kmetom; tudi še ne 14-letna 
Lojzka. Med vojno so jo, vaje-
no gospodinjskega in kmeč-
kega dela, vzeli za deklo v Go-
stilni Jaklič v Šentrupertu, 
kjer je spoznala partizana 
Miha. 

Miha Osterman se je rodil 
kot šesti otrok v družini 20. 
septembra 1919 na Lužah. 
Komaj 12-letni fantič je že 
moral zdoma za pastirja k 
Matijevcu na Huje v Kranj. 
Ko jih je dopolnil 15, je šel v 

uk k stricu Mihu, priznane-
mu kranjskemu mesarju. 
Tako kot Lojzka je okusil voj-
ne grozote, bil je tudi borec 5. 
prekomorske brigade. Parti-
zani so se v Šentrupertu zadr-
ževali krajši čas, vendar do-
volj, da je Miha opazil mlado 
Lojzko in preskočila je iskrica 
ljubezni. Prvo leto sta si izpo-
vedovala ljubezen v pismih 
in redkih srečanjih, potem pa 
je prišlo leto 1946 in na god 
sv. Andreja, 30. novembra, 
sta se vzela. Preselila sta se v 

podstrešno stanovanje k stri-
cu nasproti cerkve v Kranju. 
V zakonu so se jima rodili si-
novi Slave, Milan in Frand. 

Ob dveh službah in hono-
rarnem delu sta zgradila hišo 
na Hujah, v kateri s "ta mla-
dimi" bivata še danes. Kljub 
upokojitvi je Miha vse do 75. 
leta starosti pomagal pri raz-
ličnih mesarjih, da je prislu-
žil nekaj dodatnega denarja, s 
katerim sta si občasno privoš-
čila izlet v tujino ali dopust v 
Strunjanu. Medtem so fantje 

odrasli in si ustvarili družine. 
Ko se ozreta nazaj, kar 

težko verjameta, da jima je 
bilo dano dočakati ne samo 
rojstva vnukov (Uroša, Deja-
na, Primoža, Blaža) in vnu-
kinj (Vesne in Anje), pač pa 
sta se v tem tisočle^u razve-
selila še rojstva kar petih pra 
vnukinj (Lare, Tare, Nike, 
Staše in Pie), na začetku 
maja bo prijokal na svet prvi 
pravnuk. Ob častitljivem ju 
bileju so jima sinovi z druži 
nami pripravili nepozabno 
praznovanje in kup presene-
čenj. Na dan obletnice jima 
je zapel podoknice Obrtniški 
moški zbor dr. Janez Bleivvds, 
katerega član je srednji sin 
Milan. V soboto, 2. decem-
bra, pa je pater Silvin Krajnc 
pri maši na Brezjah blago-
slovil njuno dolgolemo zve-
zo. Istega dne sta v gostišču 
Dežman na Kokrici nazdra-
vila z vsemi, ki jih imata naj-
raje. Pri Dežmanu so ju sim-
bolno obdarili z zlatima me-
daljama za vzdržljivost; bi-
serna poroka je res nekaj po-
sebnega! 

Poziv k enotnosti svetnikov 
Franc Ekar je predal kl juče obč inske stavbe v Preddvoru n o v e m u ž u p a n u Miranu Zadnikar ju . . 
Nazdravi l i so enotnosti . 

STOJAN SAJE 

Preddvor - V sredo se je naj-
prej sestal stari občinski svet, 
ki je potrdil zapisnika zadnje 
redne in izredne seje ter ob 
slovesu prejšnjega župana 
pregledal seznam nedokon-
čanih nalog. Novi občinski 
svet je predsednica občinske 
volilne komisije Janja Roblek 
seznanila s poročilom o izi-
du volitev v občini Preddvor, 
predsednik mandatne komi-

sije Stanislav Bergant pa je 
predlagal potrditev manda-
tov župana in občinskih svet-
nikov. Poleg njega sta člana 
sveta iz vrst SLS Frančiška 
Rozman in Slavko Prežel j, 
SDS zastopajo Janez Snedec, 
Danilo Ekar, Janez Polajnar 
in Branko Tičar, LDS Bojan 
Lavrinšek in Ciri l Zupin, 
Stranko za napredek KS pa 
Miro Roblek in Ana Bolka. 

Stari župan Franc Ekar in 
novi župan Miran Zadnikar 

sta se zamenjala na mestu 
predsedujočega na seji. Ob 
stiskih rok je prvi simbolično 
predal drugemu ključe ob-
činske stavbe v Preddvoru in 
mu zaželel uspešno delo. 
Nato so izvolili komisijo za 
mandatna vprašanja, volitve 
in imenovanja; vodil jo bo 
Bojan Lavrinšek, člana pa sta 
Branko Tičar in Miro Ro-
blek. Svetniki so se strinjali, 
naj komisija čim prej opravi 
evidentiranje kandidatov za 

odbore in komisije občinske-
ga sveta. Slednji bodo delo-
vali naprej v nespremenjeni 
obliki. Direktor občinske 
uprave Marko Bohinec je 
seznanil člane sveta z osnov-
nimi podatki, ki jim bodo v 
pomoč pri delu v prihodnje. 
Ob zdravid s čašo penine je 
župan Zadnikar pozval vse 
svetnike k enotnemu delova-
nju, kjer naj bi občinski in-
teresi prevladovali nad stran-
karskimi. 

SUHA PRI PREDOSLJAH 

Novi zvonovi na S u h i 

V podružnični cerkvi sv. Štefana na Suhi pri Predosljah bo v 
nedeljo, 10. decembra, ljubljanski pomožni škof dr. Anton 
Jamnik blagoslovil tri nove zvonove, ki so jih ullli v zvonar-
ni Perner v bavarskem mestu Passau. Slovesnost blagoslo-
vitve in dviga zvonov v zvonik se bo začela ob 14.30. Na 
Suhi so imeli doslej železne zvonove. J. K. 

KOMENDA 

P o m o č socialno š i b k i m 

Člani Ustanove Petra Pavla Glavarja so se tudi letos odločili 
v teh predprazničnih dneh pomagati socialno šibkim 
družinam in posameznikom v komendski občini. V ta na-
men pozivajo vse občane, ki bi v tej vsakoletni akciji radi po-
magali, da lahko v trgovine po občini - trgovini Marija in 
TUŠ v Mostah, trgovini Palček in Market v Komendi in 
Kmečki hram na Križu - v posebno košaro UPPC odložijo 
izdelke, ki jih bodo razdelili pomoči potrebnim. J. P. 

Rezka Jenko, doma z Orehka pri Kranju, je bila presenečena, 
ko je v nedeljo na sprehodu na Sv. Jošta našla dva zdrava jur-
čka. "Šla sem po teloh, našla pa gobi. In to 3. decembra, za kar 
bi človek rekel, da sploh ne more biti res," je povedala Jenko-
va. En jurček je tehtal 31 dekagramov, drugi 20. Gospa je gobi 
že narezala in ju shranila v skrinjo. S. K. 

K O M E N T A R 
S I M O N Š U B I C 

Stiška vas in Romi 

V eijetno se tudi w sprašu-
jete, kaj zaboga imajo 
skupnega Romi in Sti-

Ska vas. Ni znano, da bi v vasi-
ci na obronkih Krvavca med 
približno 70 prebivalci živeli 
tudi Romi, prav tako tudi ne, 
da namerava vlada ^a naseliti, 
kot kaže, nikjer zaželeno rom-
sko družino Strojan. 

Vseeno so Stiško vas in Stro-
janove povezali na naši nacio-
nalni televiziji, v kateri sicer te 
dni iščgo dežurnega krivca za 
blanmžo, ki so jo pripravili z 
oddajo Piramida, v kateri je be-
seda (žaljivo) tekla ravno o Ro-
mih. V zadnji informativni od-
daji Utrip so namreč začetnih 
osem minut posvetili zgodbi o 
družini Strojan. V njg so spre-
govorili tudi o (ne)strpnosti Slo-
vencev ter o (ne)obstoju pravne 
države in demokratičnih stan-
dardov v mladi državi. 

Novinarka tako med drugim 
omeni tudi vsem znano dgstvo 
o postavljanju vaških straž in 
barikad ter protestih občinskih 
svetnikov, kjerkoli se le pojavi 
namig o prihodu Strojanovih. 
V trenutku, ko so gledalci poslu-
šali te besede, pa so se lahko na 
sliki, ki je prihajala iz televizij-
skih sprejemnikov, prepoznali 
vaš&ini StiŠke vasi, lokalni poli-
tiki iz občine Cerklje in nekate-
ri direktorji. Naša "nacionalka" 

je namreč za slikovno podlago 

pripovedi o postavljanju bari-
kad Strojanovim uporabila kar 
posnetke z nedavnega odprtja 
obnovljene ceste v StiSJri uasi. In 
to ob vseh posnetkih resničnih 
barikad in vaških straž, kijih je 
televizijska hiša marljivo nare-
dila v zadnjih tednih! 

Kaj so ustvaijalci oddaje žele-
li s tem povedati, ni jasiui. Kot 
pribito pa drži. da je večina gie-
dalcev, ki pač ni vedda, kaj de-

jansko prikazuje televizijska sli-
ka, objavljeni posnetek razume-
la napačno. Namreč, da gre še 
za eno gručo državljanov, ki so 
se postavili v bran svojih domov 
in nasprotovali prihodu Stroja-
novih. Morda bi se kaj takega 
tudi res zgodilo, če bi minister 
za okolje Janez Podobnik napo-
vedal naselitev družine Strojan 
nekje pod Krvavcem, vendar v 
tem primeru ni bilo tako in ne-
kateri se zato čutijo prizadeti. 
Res je sicer, da večina gledalcev 
niti ni vedela, od kod posnetek 
(če na njem niso prepoznali cer-
kljanskega župana in nekda-
njega poslanca Franca Cebu-
Ija), pa vendar so ga televizija 
uporabili povsem izven kontek-
sta in v nasprotju z novirmr-
skim kodeksom, ki v osmi točki 
pravi, da "montaža, napovedi, 
naslovi in podnapisi ne smgo 
ponarejati vsebine" in da "mora 
biti primemo označena tudi 
simbolna ali arhivska slika". 

KRANJ 

Majin čarobni december 

V preurejenih prostorih poleg nekdanje kovačije na Prim-
skovem v Kranju razstavlja Maja Rogelj. Na ogled so adventni 
venčki in božično-novoletne dekoracije. Prodajna razstava bo 
odprta do 15. decembra v dopoldanskem in popoldanskem 
času vsak dan, razen nedelje. Po tem datumu bodo v istih 
prostorih potekala predavanja, tudi na temo kako polepšati 
dom, pa delavnice za otroke in tečaji za odrasle. "Skozi vse leto 
bodo na ogled tudi izdelki iz domače in umetne obrti, pri ka-
terih je poudarek na uporabi naravnih materialov," je povedala 
Rogljeva. S. K. 
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F n i / . n i č n o 
zavil N L B 
O s e b n i k r r d i l . 
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NLBO 

vvww.nlb.si 

ŽENITNA POSREDOVALNICA 
VITAUS vam nudi 

posredovanje stikov za 
resne zveze ali prijateljstva 

po vsej državi in tujini za vsa 
starostna obdobja. Pridru-

žite se našim številnim 
zadovoljnim uporabnikom. 
Diskretnost zagotovljena. 

Tel. :041 /234-330, 
0 3 1 / 7 8 2 - 8 7 0 

DAJTE SLIK 
DROSTOR! 
LCD Samsung Rome 5 LE-32R32B 
za 24 obrokov po 8.325 SIT (34,74 EUR) 

ali 199.800 SIT (833.75 EUR) 

v VSEH TELETRCOVINAH 
z BREZPLAČNO DOSTAVO NA DOM 

Nagradna igra 
20 srečnih 

Večna 
vvww.telekom.si 

Telekom 
Slovenije 



RADOVLJICA PRAZNUJE info@g-glas.si 

Občinski nagrajenci 
Radovljica • Ob občinskem 
prazniku bodo plaketo An-
tona Tomaža Linharta prejeli 
radovljiška knjižnica, glasbe-
na šola in Brigita Avsenik. 
Knjižnica Antona Tomaža 
Linharta Radovljica praznuje 
letos stoletnico delovanja. Po 
izposoji knjižnega gradiva je 
nad slovenskim povprečjem. 
Ob 250-letnici Linhartovega 
rojstva je ponatisnila Župa-
novo Micko in Matička. 

Glasbena šola Radovljica 
bo ob 50-letnici delovanja 
prejela Linhartovo plaketo za 
uspešno izpolnjevanje glas-
benega poslanstva. Kot so za-
pisali v obrazložitev, šola 
omogoča izobraževanje tako 
za ljubiteljsko kot poklicno 
glasbeno dejavnost, spodbu-

Božena Kolman Finžgar, 
direktorica knjižnice 

ja učence pri razvoju glasbe-
nih talentov in jim pomaga 
izoblikovati odnos do umet-
nosti in kulture. 

Brigita Avsenik že vrsto 
let uspešno vodi Galerijo Av-
senik - Hohner v Begunjah 
in Kulturno društvo bratov 
Avsenik, lani pa ji je uspelo 
ustanoviti Avsenikovo har-
monikarsko glasbeno šolo, 
ki bo prihodnje leto gostila 
glasbene talente iz različnih 
držav. 

Pečat občine bodo dobili 
Valentin Jarc za knjižni do-
moznanski deli Srednjeve-
ške poti in železarstvo na Vi-
soki Gorenjski (1999) in Sta-
rodavne poti pod Karavanka-
mi (2004), Marija Zupane 
za ustanovitev in uspešno vo-
denje organizacije Šentgor, 
katedri za oblikovanje teksti-
lij in oblačil ter za informa-
cijsko grafično tehnologijo 
Naravoslovno tehniške fa-
kultete pa za ustvarjalni pri-
spevek k Linhartovemu letu 
2006. Medaljo občine bodo 
prejeli Joža Eržen za dolgo-
letno delo pri ohranjanju in 
predstavljanju kulturne de-
diščine Krope v Klubu talese-
nih Kropa, Franci Čeme za 
ljubiteljsko delovanje v kul-
turi in za lik "Radovljičana" 
ter Peter Urbanija za vodenje 
geološkega krožka Bobrovec 
na osnovni šoli v Upnici in 
za delo z mladimi. 

Marija Peternel, 
ravnateljica glasbene šole 

Brigita Avsenik, vodja 
Galerije Avsenik - Hohner 

Praznik obdne in Linharta 
v radovljiški občini bodo ob občinskem prazniku in 250-letnici Linhartovega rojstva odprli obnovljene 
prostore Graščine, podelili občinska priznanja in premierno uprizorili dokumentarni film o Linhartu. 

CVETO Z A P L O T N I K 

Radovljica - "V občini praz-
nujemo občinski praznik 11. 
decembra, ob obletnici roj-
stva Antona Tomaža Linhar-
ta. Letošnje praznovanje je 
zaradi 250-letnice Linharto-
vega rojstva še posebej slo-
vesno. Prireditve so se vrstile 
vse leto, vrhunec bo v prihod-
njih dneh," pravi župan Jan-
ko S. Stušek. 

Katere prireditve bi posebej 
izpostavili? 

"Od jutri do ponedeljka 
bodo v Radovljici Linhartovi 
dnevi. Osrednji dogodek bo 
nedeljska proslava ob oblet-
nici Linhartovega rojstva in 
občinskem prazniku, na ka-
teri bomo podelili občinska 
priznanja, prisluhnili pred-
sedniku SAZU dr. Boštjanu 
Žekšu in si ogledali premier-
no uprizoritev Eševe šole. Ju-
tri bomo odprli obnovljene 
prostore Graščine ter foto-
grafsko razstavo in razstavo 
o oblačilni kulturi v Linharto-
vem času, pomemben dogo-
dek pa bo tudi premiera do-
kumentarnega filma Linhart 
- človek razsvetljenstva." 

V občini ste načrtovali, da 
boste ob Linhartovem jubi-
leju odprli v Graščini stalno 
razstavo o Linhartu. To se 
ne bo zgodilo in tudi razsta-
va ne bo v prvem nadstrop-
ju, kar je povzročilo nezado-
voljstvo med pripravljavci 
razstave. Kaj so razlogi za 
spremembe? 

"Občina se je lotila obnove 
Graščine zato, da bi uredila 
večnamensko dvorano in 
prostore za Linhartov muzej. 
Dela v pritličju končuje, ob-
novila je že stopnice in uredi-
la tudi vzhodno dvorano v 
drugem nadstropju. Nepri-
čakovana odkritja izjemno 

OBČINA RADOVLJICA 

želi 
občankam in občanom 

prijetno praznovanje občinskega praznika 
ob 250-letnici rojstva Antona Tomaža Linharta. 

Janko S. Stušek 
Ž U P A N 

pomembnih poslikav in štu-
katur, zaradi katerih se bodo 
dela v večnamenski dvorani 
nadaljevala še prihodnje leto, 
so povzročila spremembo 
načrtov in tudi nov pogled na 
prostore in njihovo uporabo. 
V graščini, ki je prvovrstni 
kulturni spomenik državne-
ga pomena, so vsi prostori 
ugledni in primerni za raz-
stavo. Možnosti za postavitev 
razstave je več, na primer, v 
prostorih sedanjih muzej-
skih pisarn ali v zahodnem 
krilu. Kje bo razstava, se 
bomo lahko odločili, ko bodo 
restavratorji ugotovili obseg 
in ohranjenost poslikav." 

Linhart je bil komediograf, 
zato bi v Radovljico kot Lin-
hartovo mesto sodil tudi fe-
stival gledališke igre. Slišati 
je, da boste zamisel že kma-
lu uresničili... 

"Občina je letos jeseni z 
društvom Študentski kultur-
ni center podpisala pismo o 
nameri za izvedbo medna-
rodnega festivala študent-
skih in gledaliških skupin, ki 
naj bi bil v letu 2008." 

Za festival gledališke igre 
bi potrebovali tudi gledali-
ško dvorano... 

"Na začetku bo za festival 
na voljo oder v Linhartovi 
dvorani, Linhartovo mesto pa 
si zasluži pravi gledališki 
oder. Tudi zato je občina z 
možnimi investitorji letos je-
seni podpisala pismo o na-
meri za gradnjo kareja H oz. 
za ureditev novega osrednje-
ga dela mesta Radovljice na 
lokaciji med Matičkom, zava-
rovalnico in srednjo gostin-
sko šolo. Na tem mestu naj bi 
zgradili pet objektov, med 
njimi novo knjižnico, gledali-
ško dvorano, visoko šolo, so-
dobno tržnico in pod trgom 
še parkirišča. Računamo, da 

Radovljiški župan Janko S. Stušek 

bomo za projekt pridobili 
sredstva iz evropskih skladov 
in da ga bomo večino uresni-
čili že v tem mandatu." 

Decembrski občinski praz-
nik je predvsem praznik 
kulture in izobraževanja. 
Kaj občina načrtuje na teh 
dveh področjih v prihod-
njem letu? 

"Nadaljevali bomo obnovo 
Graščine in decembra pri-
hodnje leto odprli stalno raz-
stavo o Linhartu. V Klinarje-
vi hiši v Kropi bomo začeli 
urejati prostore za muzej, tu-
ristično informacijski center 
in javne sanitarije, v Kropi 
bomo nadaljevali tudi obno-
vo rak. Izdali bomo Begunj-
ski zbornik ter sofinancirali 
ureditev Vurnikove sobe v 
njegovi rojstni hiši v Radov-
ljici. Na področju izobraževa-
nja bo najpomembnejša na-
loga odprtje visoke šole za 
podjetništvo." 

Občinski praznik sovpada 
tudi z začetkom nov^^a šti-
riletnega mandata. Katere 
so najpomembnejše nalo-

ge, ki bi jih želeli uresničiti 
v tem obdobju? 

"Med naloge, ki bi po-
membno spremenile razvoj 
in podobo občine, sodijo sta-
novanjska gradnja, gradnja 
novega središča mesta, ure-
ditev nekaterih cest v občini 
ter pospešitev turističnega 
razvoja z gradnjo novega tu-
ristično rekreacijskega cen-
tra na lokaciji Mivke in hipo-
droma. Pomembne projekti 
so tudi stanovanjska gradnja 
na Plani v Lescah ter gradnja 
v poslovnih conah na jugu 
Lesc in v bližini čistilne na-
prave v Radovljici." 

Imate za vse to podporo v 
občinskem svetu? Kakšna 
je nova koalicija? 

"Koalicijo za zdaj sestavlja 
petnajst svetnikov oz. šest list 
in strank, ki so me podprle v 
drugem krogu županskih vo-
litev, vendar ta še ni dokonč-
na. Možnosti dajem tudi dru-
gim. Želim sestaviti širšo ko-
alicijo, ki bi omogočila spre-
membo statuta in zagotovila 
večjo podporo pri pomemb-
nih občinskih projektih." 

Linhartovi dnevi 
Jutri, v soboto, ob 18- uri 

bodo v Graščini v Radovljici 
odprli obnovljene prostore 
ter fotografsko razstavo in 
razstavo oblačil z naslovom 
Oblačilna kultura v Radovlji-
ci v Linhartovem času, ob 
20. uri pa bo v Linhartovi 
dvorani premiera dokimien-
tarnega filma z naslovom 
Linhart - človek razsvetljen-
stva. V nedeljo popoldne bo 
Graščina odprla vrata: ob 14. 
uri bo predstavitev študij-
skih upodobitev Radovljice 
skozi stoletja, ob 15. uri pre-
davanje o radovljiških druži-
nah v 18. stoletju in ob 16. 
uri še predavanje o novih od-

kritjih v Graščini. Ob 17. uri 
bo v Delavnici Musike "To 
veselo leto" aH 250 let od roj-
stva A. T. Linharta in W. A. 
Mozarta z razstavo fotografij 
starih glasbil in z glasbenim 
programom, ob 18. uri pa 
bodo v gostilni Lectar odprli 
Muzej lectarske delavnice. 
Ob 19.30 bo pred Linhartovo 
rojstno hišo podoknica Lin-
hartu s pref)evanjem moške-
ga pevskega zbora Anton To-
maž Linhart Radovljica, nato 
pa se bodo Radovljičani z ba-
klami sprehodili do Linharto-
ve dvorane, kjer se bo ob 20. 
uri začela osrednja proslava 
ob 250-letnici Linhartovega 

rojstva in občinskega prazni-
ka, na kateri bodo premiemo 
uprizorili Eševo šolo. V pone-
deljek ob 11. uri bodo na Stre-
liški ulici v Ljubljani odkrili 
spominsko ploščo A. T. Lin-
hartu in se mu ob 13. uri po-
klonili na Navju, ta dan pa 
bodo v Linhartovi dvorani v 
Radovljici še uprizoritve Eše-
ve šole za učence in dijake. 

16. decembra ob 19.30 bo 
v kulturnem domu na Brez-
jah predstava Županjin Mic-
ko v izvedbi SPD Radiše, 19. 
decembra ob 18. uri bo v avli 
osnovne šole Antona Toma-
ža Linharta v Radovljici 
predstava Linhartove sanje v 
izvedbi Linhartovih čukov, 
ob zaključku Linhartovega 
leta pa bo 28. decembra na 
Linhartovem trgu še koledo-
vanje. 

mailto:info@g-glas.si
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Seje prostor za priznanja 
To je ob razglasitvi najboljših športnikov invalidov povedala Mateja Pintar, ki je v zadnjih treh letih 
osvojila vrsto odličij na največjih namiznoteniških tekmovanjih, tudi letos pa je za odličje na 
svetovnem prvenstvu dobila priznanje za najboljšo športnico. 

V I L M A S T A N O V N I K 

Ljubljana - Res slovesno je 
bilo minuli torek na letošnji 
prireditvi ob podelitvi pri-
znanj za najboljše športnike 
invalide, ki jo tradicionalno 
ob zaključku sezone priprav-
lja Zveza za šport invalidov 
Slovenije. Gostišče Portal v 
Ljubljani je bilo komaj zado-
sti veliko za množico šport-
nikov, njihovih trenerjev in 
spremljevalcev, k i so se še 
enkrat spomnili vseh uspe-
hov, ki so jih doživljali v le-
tošnjem letu. "Več kot pol 
stoletja organiziranega delo-
vanja športa invalidov pred-
stavlja vztrajnost, pogum, 
voljo, željo in elan številnih 
generacij, ki so gradile ta še 
kako pomemben segment 
športa pri nas," je v nagovo-
ru športnikom poudaril Si-
mon Starček, vodja direkto-
rata za šport na Ministrstvu 
za šolstvo in šport, ter dodal, 
da smo lahko ponosni na 
uspehe športnikov invalidov 
tudi v iztekajočem se letu, 
saj so bili znova uspešni am-
basadorji na najpomemb-
nejših evropskih in sveto-
vnih prvenstvih, skoraj pa ni 
bUo pomembnejšega tekmo-

Mateja Pintar se je znova veselila priznanja za najboljšo 
slovensko športnico med invalidi. 

vanja, na katerem na bi pla-
polala slovenska zastava. 

Tako je več kot sto športni-
kov invalidov Slovenijo za-
stopalo na največjih medna-
rodnih tekmovanjih, s kate-
rih so prinesli šest zlatih, 
osem srebrnih in sedem 
bronastih odličij. Kot je v na-
govoru poudaril predsednik 
ZSlS Emil Muri, pa bo leto 
2007 predvsem leto evrop-
skih prvenstev in leto, ko se 
bodo športniki trudili doseči 
norme za nastop na para-

olimpijskih igrah v Pekingu. 
To že imata ženska ekipa v 
sedeči odbojki in ekipa v gol-
balu. 

Ženska ekipa v sedeči od-
bojki, ki je na svetovnem pr-
venstvu na Nizozemskem v 
postavi Anita Goltnik - Uma-
ut, Danica Gošnak, Emiiie 
Gradišek, Štefka Tomič, 
Boža Kovačič, Bogomira Ja-
kin, Alenka Šart in Saša Kot-
nik pod vodstvom trenerjev 
Adija Urnauta in Gašperja 
Ribiča osvojila bronasto ko-

lajno, je prejela priznanje za 
najboljšo ekipo leta. Najbolj-
ši športnik leta je postal stre-
lec Franc Pinter, ki je tretje 
zaporedno priznanje dobil 
za bronasto odličje na sveto-
vnem prvenstvu v trojnem 
položaju z malokalibrsko 
puško in srebrno odličje v 
disciplini padajoče tarče. 
Prav tako tretjič zapored pa 
je najuspešnejša športnica 
postala Mateja Pintar iz Pra-
protna v Selški dolini, ki se 
je oktobra na svetovnem pr-
venstvu v namiznem tenisu 
v Švici okitila z bronastim 
odličjem, kot je povedala, pa 
trenutno zdravi poškodbo. V 
novem letu jo evropsko pr-
venstvo v namiznem tenisu 
čaka pri nas v Kranjski Gori. 

Tudi drugi uspešni šport-
niki so na J)rireditvi dobili 
srebrne in bronaste znake, z 
zlato plaketo je bil ob koncu 
uspešne kariere nagrajen 
Franjo Izlakar, srebrno pla-
keto pa je dobil njegov trener 
Branko Klun. Športniki inva-
lidi pa so se razveselili tudi 
priznanja za fair play, ki ga 
je Miroslav Cerar, ambasa-
dor Slovenije za šport, strp-
nost in fair play, izročil pred-
sedniku Emilu Muriju. 

Branile bodo naslov prvakinj 
Jutri in v nedeljo bo v Kranju potekal finalni turnir državnega prvenstva starejših pionirk v košarki, 
naslov najboljših pa bodo branile domače košarkarice ekipe Triglav Vadolija. 

V I L M A S T A N O V N I K 

Kranj - Ženska košarka je v 
vzponu tudi na Gorenjskem, 
eden od klubov, ki se v zad-
njih letih načrtno ukvarja z 
vzgojo mladih košarkaric, pa 
je tudi kranjski Triglav. Če-
prav še nimajo svoje članske 
ekipe, pa dekleta v mlajših 
kategorijah vse bolje nasto-
pajo in tudi v slovenskem 
merilu dosegajo lepe rezulta-
te. Tako je lani ekipa starej-
ših pionirk do 14 let osvojila 
naslov državnih prvakinj, ki 
ga bodo dekleta jutri in v ne-
deljo branila v domači dvora-
ni na Planini. "Naj povem, 
da pred lanskim finalnim 
turnirjem v Slovenskih Ko-
njicah nismo veljali za favori-
te. izkazalo pa se je, da je vlo-
žen trud zadnjih let in cele 
sezone pripomogel, da smo 
se lahko veselili naslova. 
Upam, da bomo na doma-
čem turnirju ta uspeh pono-
vili, čeprav bo težko, saj so 
vse štiri ekipe zelo izenače-
ne," pred turnirjem pravi tre-
ner domače ekipe Triglav Va-
dolija Dejan Bucalo. 

• S i ^ 4 
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Ekipa starejših pionirk Triglav Vadoli - zadaj: - Tina Žun, Bojana Adamovič, Anja Jerman, 
Urša Žibert, Marija Košarkoska, Bojana Oakovič, Sladana Markovič; spredaj: trener Dejan 
Bucalo, Vesna Sever, Besjana Hoxha, Petra Kostevc, Tjaša Cortnar, Anja Jerkovič in Ula Kos. 

Poleg Kranjčank so se na 
finalni turnir uvrstile še eki-
pe AJM, Pivke in Trbovelj, 
domačinke pa se bodo na 
prvi tekmi turnirja jutri ob 
12. uri pomerile z ekipo Piv-
ke. Ob 13.45 bodo tekmova-
nje slovesno odprli, ob 14.30 
pa bo tekma med ekipama 
Trbovelj in AJM. V nedeljo 

ob 10.30 bo tekma sobotnih 
poraženk za 3. mesto, ob 
12.30 pa bo veliki finale. 
Vstop na vse tekme bo brez-
plačen, med polčasi pa bo 
potekala tudi nagradna igra 
metanja na koš. 

"V pripravah na ta turnir 
smo v Kranju formirali inicia-
tivni odbor za žensko košar-

ko, v katerem smo predvsem 
starši košarkaric in ljubitelji 
košarke, ki si želimo razvoja 
ženske košarke. Uspelo nam 
je dobiti nekaj sponzorjev in 
donatorjev in upamo, da 
bomo v Kranju v nekaj letih 
imeli ženske ekipe vse do 
članske," dodaja član iniciativ-
nega odbora Jernej Gortnar. 

GOREN)SKl SEMAFOR 

HOKEJ 
Državno prvenstvo, 9. krog: Acroni Jesenice: Banque Ro-
ayal Slavija 5 : 3 (i : o, 2 : 1 , 2 : 2), ZM Olimpija : Triglav 
5 : 2 (2 : 0 , 1 : 1 , 2 :1). V. S. 

KOŠARKA 
Pokal Spar, 5. krog: Loka kava TCG : Triglav 92 : 6i. Pov-
ratna tekma v Kranju bo v sredo, 13. decembra, ob 20. 
uri. Liga UPC Telemach, 9. krog: Helios : Zagorje 100 : 
69. V. S. 

ODBOJKA 
Pokal Slovenije - Odbojkarji Autocommerca so si z novo 
zmago priigrali nastop v polfinalu Pokala Slovenije. To-
krat so bili s 3 : o (17, 25, 22) boljši od Preverita gradenj 
ICM, ki so ga sicer ugnali že na prvi tekmi v Mariboru. 
Po porazu s 3 : i v Murski Soboti so Imeli odbojkarji 
Asteca Triglava sicer še možnosti za napredovanje, a so 
gostje s tesno dobljenima uvodnima nizoma rešili dile-
me o polfinalistu: Astec Triglav : Pomurje Calex Mir 1 : 3 
(- 23, - 24, 21, - 23). V polfinalu, ki bo v soboto, 13. janu-
arja, se bo Autocommerce pomeril s Pomurjem, drugi 
poifmalni par pa je Salonit Anhovo : Logatec. B. M. 

ŠAH 
Šahovski ciklus ŠK Stari Mayr, 14. turnir, končno stanje: 
1. Saša Vukanovič, MM (ŠK Stari Mayr Kranj), 8; 2. Ma-
tevž Mrak, I (ŠK Stari Mayr Kranj), 7; 3. Zlatko Jeraj, M K 
(ŠK Stari Mayr Kranj), 6,5; 4. Dušan Zorko, MK (ŠS 
Tomo Zupan Kranj), 6; 5. Zenjil Korač, II (ŠK Stari Mayr 
Kranj), 6; 6. Risto Cvetkov, II (ŠD Jesenice), 6; 7. Matej 
Keršič, MK (ŠK Stari Mayr Kranj), 5,5; 8. Simona Orel, 
wFM (ŠS Tomo Zupan Kranj), 5,5; 9. Stanislav Mrak, MK 
(ŠK Stari Mayr Kranj), 5,5; io. Milorad Bulatovič, MK (ŠK 
Stari Mayr Kranj), S; n . Alfonz Medved, I (ŠK Stari Mayr 
Kranj), 5 - najuspešnejši senior itd. V. S. 

c«snoiUD<ia.ceaTA9iOf«ac rt.nja 

Casino Bled, d. d., 
^ vabi k sodelovanju dekleta in fante 

r ^ E S O za delo v strežbi. 
^ B L E D 

Začetna uma postavka znaša kar 900 sit. 
Od kandidatov pričakujemo status študenta. 

Razgovor s kandidati bo v ponedeljek, 11. decembra 2006, 
ob 12. uri v prostorih Casinoja Bled. 

GRADBINEC 
Smo družba, ki deluje v sistemu Primorja d. d., iz Ajdovščine, 
enem vodilnih gradbenih podjetij v Sloveniji, in se ukvarjamo 2 
vsemi vrstami gradbenih del. 

Zaradi povečanega obsega dela vabimo v svojo sredino za dela 
na področju gradbene operative večje število novih sodelavcev 
(m/ž) na naslednjih delovnih mestih: 

1 . VODJA P R O J E K T O V 
2. VODJA O B J E K T O V 
3. GRADBENI DELOVODJA 

Od Vas pričakujemo 

• P o d i . : VII. ali VI. st. izobrazbe-gradbena smer 
5 let ustreznih delovnih izkušenj 
strokovni izpit gradljene smeri 
član IZS (zaželeno) 

Pod 2.: VI. ali V. st. izobrazbe - gradbena smer 
3 oziroma 5 let ustreznih delovnih izkušenj 
strokovni izpit gradbene smeri (zaželeno) 

Pod 3.: V. st. izobrazbe - gradbena smer 
2 leti ustreznih delovnih izkušenj 

• samostojnost in samoiniciativnost, kreativnost 
• komunikativnost In organizacijske sposobnosti 

Nudimo Vam zanimivo, dinamično delo z možnostjo dodatnega 
strokovnega usposabljanja. 

Delovno razmerje s polnim delovnim časom bomo najprej skle-
nili za določen čas enega leta s trimesečnim poskusnim delom, 
z možnostjo podaljšanja zaposlitve za nedoločen čas. 

Vabimo vse. ki izpolnjujete pogoje ter vidite v ponujenem razpi-
su Izziv, da v roku 15 dni od objave pošljejo prijavo z dokazili o 
izpolnjevanju pogojev ter kratkim življenjepisom na naslov: 
GRADBINEC GIP d. O. o., Nazorjeva 1, 4000 Kranj (za razpis). 

K sodelovanju vabimo tudi inženirje gradbeništva in gradbene 
tehnike, ki ne izpolnjujejo zgoraj navedenih pogojev, vendar si 
želijo pridobiti nova znanja in delovne izkušnje, da se javijo na 
zgoraj navedeni naslov. 
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VABILA, PRIREDITVE 

Rokometni spored - V 1. B ligi za moške je ekipa Terma tek-
mo 10. kroga z Izolani preložila na 23. december. V i . B ligi 
za ženske pa ekipa Save Kranj jutri gosti Ajdovščino, Vita 
Center Naklo v nedeljo gostuje pri Milleniumu, Loka pa pri 
Braniku. V 2. ligi za moške - zahod bo ekipa Železnikov že 
danes ob 18.30 gostila ekipo Dupelj, prav tako danes ob 20. 
uri pa se bosta v Radovljici pomerili ekipi Radovljice In Kra-
nja. Ekipa Cerkelj jutri gostuje pri Ajdovščini. V. S. 

Košarkarski spored - Ta teden je na sporedu 9. krog lige 
UPC Telemach. Ekipa Loka kave TCG bo jutri gostovala pri 
Elektri Esotech, Triglav pa pri Kraškem Zidarju. Hellos In Za-
gorje sta tekmo že odigrala, zmagali pa so Domžalčani s 
100 : 69. V 1. ženski SKL bo ekipa Odeje jutri ob 17.15 v do-
mači dvorani na Podnu gostila ekipo Neso Ihke, vodilna eki-
pa HIT Kranjske Gore v nedeljo gostuje pri KED P. Iliriji, 
Domžaičanke pa jutri pri ekipi AJM. V. S. 

Hokejski spored - V avstrijski ligi EBEL je danes na sporedu 28. 
krog. Ekipa Acronija Jesenic doma gosti ekipo Liwest LInza, tek-
ma pa se bo začela ob 18. uri. Jeseničani se bodo z istim moš-
tvom doma pomerili še v nedeljo, prav tako ob 18. uri. V. S. 

Dvoranski hokej v Medvodah in Strahinju - V športni dvora-
ni v Medvodah bo jutri med io. In 16. uro potekal turnir dr-
žavnega prvenstva v malem floorballu za ženske, moške In 
mladince U19. Turnir se bo začel s tekmo mladincev ekipe 
Loka Spiders In Thunder, sledila pa bodo srečanja Žiri: Po-
lycom Brlog in AIples Domel: Borovnica. Ob 13.30 bo tekma 
med ekipama članov Galaks Računovodstva Vesna in Bo-
rovnico, ob 14.40 pa bodo palice prekrižale hokejistke ekip 
Loka Spiders in Borovnice. Ob 15.50 bo na sporedu tekma 
med člani Borovnice in ŠDMH, ob i6. uri pa še med dekleti 
ekip Loka Spiders In Žiri. V nedeljo bo turnir še v športni 
dvorani v Strahinju, kjer bodo ekipe tekmovale v velikem 
floorballu. Turnir se bo začel ob 15.30 s tekmo med ekipama 
Polycom Brlog, sledila bo tekma med ekipama Galaks Do-
mel Marmorja, zadnja tekma ob 18.30 pa bo med ekipama 
Loka Spiders in Žiri. V. S. 

Odbojkarski spored - Že danes ob 19.15 bosta v ŠD Planina 
Kranj na sporedu dve tekmi 3. DOL - Astec Triglav: UKO Kro-
pa In Triglav Kranj: HIT Nova Gorica II. V soboto pa čaka po-
membna tekma v boju za obstanek Astec Triglav in Calcit 
Kamnik, ki se bosta ob i8. uri pomerila v ŠD Planina Kranj. 
Tudi na Jesenicah se bosta pomerili gorenjski ekipi. Igralke Je-
senic Bleda bodo v Gimnaziji Jesenice ob i8. uri poizkušale 
proti Calcit Kamniku priti do svoje prve prvoligaške zmage. 
Pri moških v 2. DOL igra Termo Lubnik ob 19. url v OŠ Šk. 
Loka Mesto z Brigo Brezovico, Telemach Žirovnica gostuje v 
Žužemberku, prav tako na gostovanje (Prevalje) pa se od-
pravljajo igralke ŽOK Partizan Šk. Loka. V 3. DOL Igrajo doma 
- PIzzerla Morena : Eurokabel Neptun (OŠ Žirovnica ob 17. 
uri) in Bohinj: Solkan (OŠ Boh. Bistrica ob 17. uri). B. M. 

Gorenjsko osnovnošolsko šahovsko prvenstvo - V prostorih 
OŠ prof. dr. Josipa Plemlja na Bledu bo jutri, 9. decembra, 
potekalo posamezno OŠ šahovsko prvenstvo Gorenjske. 
Tekmovanje se bo pričelo ob 9.30, predviden zaključek pol 
ure po odigrani zadnji partiji. Kontakt: Janez Petrovič, GSM: 
041/406 369 ali elektronski naslov: ga.nota@slol.net. O. O. 

Turnir "Zmajček" za mlade hokejiste - Športno društvo ho-
kejske selekcije Olimplja jutri in v nedeljo organizira prvi 
mednarodni hokejski turnir malčkov "Zmajček 2006". Urad-
no odprtje turnirja bo jutri ob 12. url, zaključna slovesnost s 
podelitvijo nagrad In priznanj pa bo v nedeljo ob 13.30. V. S. 

PLAVANJE 

KRANJ 

Najmlajši so se dobro borili 

Konec tedna se je v olimpijskem bazenu v Kranju odvijal 
plavalni šesteroboj kadetov Iz Slovenije, Slovaške, Češke, 
Poljske, Madžarske in Romunije. Najbolje so se izkazali Po-
ljaki In za njimi Madžari, Slovenija pa je nastopila z najmlaj-
šo ekipo in ostala na šestem mestu. Kljub temu so se mladi 
tekmovalci izjemno junaško borili, dosegli več državnih reko-
rdov in svoji ekipi z dobrimi dosežki priborili točke. Najboljši 
slovenski dosežek je bilo četrto mesto Ilirijanke Sofije Djelič 
na 100 m delfin. Sijajen je bil Ravenčan Rok Sagmeister, ki je 
osvojil več državnih rekordov, na 50 In 100 m prosto, 100 m 
hrbtno in 200 m mešano. Točke so Sloveniji med drugimi 
priborili tudi Patricija Oštarijaš, Urša Bežan, Nika Karlina in 
Jan Karel Petrič (Iz domačega plavalnega kluba Triglav), bor-
benost pa sta pokazali tudi obe štafeti 4 x 200 m prosto: 
ženska s tretjim in moška s četrtim mestom. D. Ž. 

Mladi so bogastvo kluba 
Pri Nogometnem klubu Britof so odločili, da pozornost posvetijo mladim, kljub slabim pogojem za 
delo pa vse njihove tri mlade ekipe igrajo v prvi slovenski ligi. 

V I I M A S T A N O V N I K 

Britof pri Kranju - Konec no-
vembra se je jesenski del se-
zone končal tudi za nogome-
taše v mlajših selekcijah, v 
elitni slovenski druščini mla-
dincev, kadetov in ekip U14 
pa zadnji dve sezoni igrajo 
tudi nogometaši Britofa. 
"Trenutno je v našem klubu 
okoli 160 mladih nogometa-
šev, k i sestavljajo ekipe od 
U6 do mladincev. Imamo 
tudi člansko ekipo, ki tekmu-
je v gorenjski ligi, prav tako 
mlajše ekipe do U12 tekmu-
jejo na področju M N Z Go-
renjske. Ekipe U14, kadeti in 
mladinci pa tekmujejo v prvi 
slovenski ligi. Za najmlajše v 
klubu skrbi Rudi Sedlar, de-
setletnike trenira Andrej Te-
pina, dvanajstletnike Sandi 
Kovačič, štirinajstletnike 
Franci Burgar, šestnajstletni-
ke Boris Gros, jaz pa skrbim 
za mladince," o ekipah v klu-
bu pravi Brane Pavlin in do-
daja, da je N K Britof eden od 
šestnajstih slovenskih klu-
bov, ki ima v prvi slovenski 
ligi vse tri mlade ekipe. 

"Pri Britofu sem pred ča-
som že pomagal in bil tudi 
trener članske ekipe, znova 
pa sem za delo poprijel pred 
dvema mesecema kot trener 
kadetske ekipe. Moštvo je do 
takrat v osmih kolih osvojilo 
zgolj eno točko, zato so bili 
fantje precej obupani in ne-
motivirani. V tem času pa 
sem jih prepričal, da znajo 
igrati nogomet, tako da smo 
v zadnjih sedmih kolih osvo-
jili devet točk. To nas je na 

Ekipa kadetov Britofa: Luka Miklavčič, Bojan Zupane, Primož Frantar, Mirnes Jusufovič, Jan 
Zavrl, Jure Bizjak, fizioterapevt Zdravko Markun, Anže Jelar, Tim Kern, Anže Košnik, trener 
Boris Gros, Mario Pejič, Jure Križaj, tehnični vodja Enes Jusufovič, Matic jeglič. Matic 
Jerina, David Markelj, Marko Tavželj, Nace Eržen, Matic Markun, Nejc Bakovnik in Tadej 
Simonišek 

koncu pripeljali na 12. me-
sto, kar je velika spodbuda za 
delo tudi v nadaljevanju se-
zone," pravi trener kadetov 
Boris Gros, ki si želi, da mla-
dinci in kadeti skupaj ostane-
jo v prvi slovenski ligi, pa 
tudi da mladi igralci še na-
prej ostanejo na očeh repre-
zentančnih trenerjev. Tre-
nutno je v kadetski reprezen-
tanci Nace Eržen, priporočilo 
za igranje pa je dobil tudi 
Anže Jelar. Zelo perspekti-
ven je še leto mlajši T i m 
Kem, ki že igra za kadetsko 
moštvo. Prav tako so v NK 
Britofu zadnja leta vzgojili 

igralce, ki so odšli igrat v dru-
ga okolja, med drugoligaše, 
prvoligaše in celo v tujino. 

"Ko prihajajo k nam v go-
ste igralci in vodstvo klubov 
iz različnih koncev Sloveni-
je, se čudijo, kako nam v teh 
razmerah uspe vzgajati tako 
dobre nogometaše in igrati v 
slovenski konkurenci. Ima-
mo eno glavno igrišče, ni-
mamo pomožnega igrišča, 
ob petkih in ponedeljkih od 
21. do 22. ure zvečer pa ima-
mo termin za vadbo na 
umetni travi v Kranju," pravi 
Brane Pavlin. "Na občini 
imamo že pogodbo za od-

kup zemljišča in zagotovljen 
denar za izdelavo umetnega 
igrišča 20 krat 40 metrov tu-
kaj v bližini našega glavnega 
igrišča. Tudi glavno igrišče 
ni v naši lasti, je v postopku 
denacionalizacije, zato pač 
zanj skrbimo toliko, da lah-
ko igramo. K sreči dobro so-
delujemo z nekaterimi 
kranjskimi nogometnimi 
klubi, posebno z Visokim, 
Šenčurjem in z Zarico, saj 
imamo nekaj igralcev z dvoj-
no registracijo, na Zarici pa 
občasno treniramo na no-
vem igrišču z umetno tra-
vo," dodaja Brane Jelar. 

KOLESARSTVO 

KRANJ 

Kolesarsko sodelovanje Save in Hita? 

Pred dnevi je prišla na dan novica, da Valter Bonča ne bo 
športni direktor KK Sava Kranj In da odhaja v Novo Gorico, 
kjer bo pri tamkajšnjem kolesarskem klubu Hit trener mladin-
cev. A zgodba Ima očitno ozadje, ki nam ga je razkril Miran 
Kavaš, športni direktor Save, katerega pomočnik v drugem 
delu sezone je bil prav Bonča, ki je po letošnjem državnem pr-
venstvu zaključil dolgoletno aktivno kolesarsko kariero. "Po-
govarjali smo se o morebitnem sodelovanju Save In Hita, da 
bi v Hitu vzgajali mladince, tudi naše, mi pa bi imeli člane. V 
vseh kombinacijah je bil zraven Valter Bonča, a ker od te 
skupne ekipe potem ni bilo nič, je Bonča prevzel mladince v 
Hitu. Naš proračun ni dovolj velik, da bi prenesel dodatno še 
enega redno zaposlenega," je pojasnil Kavaš in dodal: "Valter 
ostaja naš človek, dobro se razumeva In verjamem, da če ga 
bom povabil v avto za kakšno dirko, bo šel, če bo le imel čas." 
Do skupne ekipe Save in Hita v prihodnji sezoni torej še ne 
bo prišlo, za sezono 2008 pa je vse še odprto. M. B. 

ODBOJKA 
Tekma dvanajstega kroga 1. državne odbojkarske lige 

V sotX3to, 9. decembra 2006, ob 18. uri bo v Športni dvorani Pla-
nina v Kranju tekma odbojkarskega državnega prvenstva moških. 
Z domačimi odbojkarji Astec Triglava se bodo 
pomerili odbojkarii Calcit Kamnika. Dogajanje na ' g ^ t f S f 
parketu bo popestrila plesna skupina TlnCa. ČETRTA POT 
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L jUBgANA 

Miša druga, Ane! četrti 

v novem šahovskem domu v Ljubljani je potekalo 8. srednje-
šolsko državno šahovsko prvenstvo v pospešenem šahu, ki se 
ga je udeležilo 89 tekmovalcev. Pri dijakinjah je prepričljivo 
zmagala Jelena Jopič (Gimnazija Celje Center), ki je nanizala 
vseh devet zmag. Zelo izenačen boj pa se je vnel za drugo me-
sto. Nazadnje je Imela največ znanja in sreče Jeseničanka Miša 
Hrenič (Gimnazija Jesenice), ki je bila druga in osvojila šest 
točk, tretja pa je bila Aleksandra Bllbija (Gimnazija Ledina 
Ljubljana). Od gorenjskih predstavnic sta nastopili še Jerneja 
Debeljak in Anja Dolenc (obe Gimnazija Škofja Loka). Jerneja 
si je z osvojenimi 4,5 točke In 11. mestom znatno popravila ra-
ting, Anji pa je šlo malo slabše m je zasedla 14. mesto. Med 
fanti je dokaj zanesljivo slavil Rok Hržica (Gimnazija Center 
Celje), ki je osvojil 8,5 točke, drugI je bil s pol točke zaostanka 
jure Plaskan (Gimnazija Litija), tretji pa Gregor Goršek (ŠC Ve-
lenje) z osvojenimi sedmimi točkami. Gorenjci smo imeli 
samo enega predstavnika! Alen Hasanagič je igral zelo dobro, 
osvojil 6,5 točke in zasedel zelo dobro 4. mesto. O. O. 

RADOVLJICA 

Keršič najboljši 

Na 20. turnirju ciklusa ŠD SIMP Radovljica je zmagal Matej 
Keršič, MK (ŠK Stari Mayr Kranj), 6,5, drugi je bil Franc Rod-
man, MK (ŠD Jesenice), 5, tretji pa Marjan Lužnik, I (ŠD 
Jesenice), 5. O. O. 

mailto:ga.nota@slol.net
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Miklavž za telovadnico 
B O ^ N A N BOGATAJ 

Škofja Loka • Tudi osnovno 
šolo Jela Janežiča je v sredo 
dopoldne obiskal Miklavž, ki 
so mu za pridne in malo 
manj pridne učenke in 
učence povedali v Rotary 
dubu Škofja Loka. V klubu 
se večkrat spomnijo nanje, 
saj poznajo njihove potrebe, 
v zadnjih dveh letih pa so jih 
obiskali že štirikrat. "Že ob 
ustanovitvi smo izvedeli, da v 
šoli potrebujejo posebno 
kolo. Ob izročitvi kolesa smo 
naleteli na izredno prijetno 
okolje, na prizadevne profe-
sorje in vzgojitelje ter vesele 
učence," pravi vodja social-
nega programa loškega ro-
tary kluba Andrej Šubic. Lani 
so j im podarili toaletne 
potrebščine, letos pa so jih v 
luči priprav na gradnjo nove 
telovadnice obdarili s šport-
nimi pripomočki za krepitev 
rok ter nekaj sladkarij, sadja 
in pripomočkov za osebno 
higieno. 

Učenke in učenci OŠ Jela 
Janežiča za zdaj telovadijo v 

Obisk Miklavža na Osnovni šoli jela Janežiča v Škofji Loki / 
Foto: Coiazd Kav<i< 

sosednji šoli Ivana Groharja, 
v manjši telovadnici športne 
dvorane Poden in v Centru 
slepih, slabovidnih in starej-
ših. "Problem gostovanj je 
pot, saj se z našimi šolarji 
včasili težko prebijemo čez 
stopnice," pravi ravnateljica 
Marjeta Šmid. Investicija v 
novo telovadnico je že potrje-
na s strani štirih občin us-

tanoviteljic, čakajo le še na 
soglasje finančnega mi-
nistrstva. "Dela so se s 
prestavitvijo plinovoda že za-
čela, na prava dela pa upamo 
prihodnje leto," pravi rav-
nateljica, ki pričakuje za-
ključek 175 milijonov tolarjev 
vredne investicije vsaj do 
konca leta 2007. Vsaj za 
Miklavža. 

K O N C E R T L i v S 
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S k o i j a Lokn 15.12.2006/oh 19.00 

DVORAMA POnEM 
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D V O R A N A Z L A T O P O L J E 

Prodajna mesta kart: SHARK ŠTUDENSKI SERVIS V ŠK. LOKI, KRANJU, 
MEDVODAH IN RADOVUICI, KAVARNA HOMAN ŠK.LOKA IN POSLOVALNICAH 
KOMPAS • ŠKOFJA LOKA. CREINA KRANJ, MERCATOR CENTER KRANJ, 

MEDVODE 

Prižgali praznične luči 

Veseli december se je v sre-
do S prireditvijo Skupaj 
prižgimo praznične luči za-
čel tudi v Medvodah. 
Potekal je Miklavžev sejem, 
na katerem so lahko številni 
obiskovalci kupili novoletna 
darila. Postavili so drevo 
želja, ki bo vse do novega 
leta varovalo skrite želje, ki 
jih bodo mimoidoči sim-
bolično obešali. Poleg tega, 
da so se prižgale številne 
lučke v modri barvi, so otro-
ci priklicali tudi Miklavža, ki 
se je za eno leto poslovil 
prav v Medvodah, parkeljni 
pa so na odru pripravili og-
njeno predstavo. Sicer pa se 
bodo do konca leta v Med-
vodah zvrstile številne 
prireditve. Občina bo v 
športni dvorani organizirala 
tudi veselo silvestrovanje z 
ansamblom Svetlin. M. B. 
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ŠKOFJA LOKA 

Vodnjak še ni prazen 

Vodnjak za Škoparjevo hišo na grajskem vrtu Loškega 
gradu, ki so ga začeli kopati ta teden, še ni prazen. Del se je 
s pomočjo jamarjev lotila kar škofjeloška komisija za ure-
janje povojnih grobišč, ki na grajskem vrtu za zdaj še ni 
našla posmrtnih ostankov. B. B. 

S J O U L K I 

S a v a t a c h , 
Prolrvodnja fn tržan)« gumMO-

• »tapiiamutllta 

Savatech, d.o.o., je nosilec razvoja gumarske dejavnosti 
v okviru Poslovne skupine Sava, ki nadaljujeta tradicijo proizvodnje 
gumenotehničnih izdelkov in pnevmatike. K (edalje uspešnejšemu 
poslovanju so pripomogli poleg desetletij izkušenj tudi samostojen 
razvoj in inovativnost podjetja s prav takšno tradicijo ter, 
najpomembneje, njegovi zaposleni. 

Program Velopnevmatika proizvaja in trži širok izbor plašiev za 
skuterje, motorje in mopede, vozila gokart, mini moto, poljedelska 
In industrijska vozila ter prikolice in kolesa. V okviru dobro razvite 
prodajne mreže program uspešno sodeluje s priznanimi proizvajalci 
vozil. Dokaz zaupanja je dolgoletno sodelovanje. Z neprestanimi 
inovacijami se je program Velopnevmatika uveljavil na vseh celinah 
sveta. 

Za doseganje zastavljenih ciljev v proigratnu Velopnevmatika 
potrebujemo novega sodelavca oziroma sodelavko 
za razvoj in konstrukcijo novili izdelkov. 
Od novega sodelavca oziroma sodelavke pričakujemo: 
• najmanj 5. stopnjo izobrazbe strojne ali kemijske smeri; 
- znanje angleškega jezika; 
- obvladovanje pr<^ramskega okolja W/indow8; 
• samostojnost, iniciativnost, zanesljivost; 
• željo po pridobivanju novih znanj In srečevanju z novimi izzivi. 
Zaželene so delovne izkušnje. Delo poteka v dveh izmenah. 

Pogodbo o zaposlitvi bomo sklenili za eno leto z možnostjo 
naknadne pogodbe za nedoločen čas. 
Če ste pripravljeni sprejeti izziv in ste se prepoznali v naših 
pričakovanjih, pošljite ponudbo z dokazili o izobrazbi do 
16. 12. 2006 na naslov: Savatech, d.o.o., Kadrovska služba. 
Škofjeloška 6,4000 Kranj 

Za dodatna pojasnila smo vam na voljo po telefonu, številki: 
20 65 377 in 20 65 418. Vaše ponudbe bomo obravnavali 
zaupno in vas obvestili o izbiri v 30 dneh po odločitvi. 

I 

Poslovna skupina Sava 

SLOVENSKE DRUŽBE 
Podjetnilci in obrtniki ustvarjamo. Z vizijo, zagonom in talentom 
soustvarjamo poslovni in družbeni napredek Slovenije. Novi 
proizvodi, storitve, inovacije, zaposlenost in družbena blaginja so 
rezultati naših prizadevanj. Majhna podjetja in obrtni mojstri smo 
dragocen temelj za udejanjenje ekonomske in socialne blaginje in 
razvoja celotne družbe. 

Obrtniki in podjetniki smo združeni v območnih obrtnih zbornicah in 
v Obrtni zbornici Slovenije, da s skupnimi močmi uresničujemo svoje 
interese, ki jih ne moremo kot posamezniki. Naše skupno znanje in 
izkušnje, združene z delovanjem Obrtne zbornice Slovenije, dobijo 
večjo veljavo in moč v družbi. Z njo v odnosu z državo ščitimo in 
uveljavljamo naše skupne interese ter dosegamo dolgoročne koristi, 
za celotno panogo obrti. Sočasno pa je obrtna zbornica organizii 
tako, da zagotavlja kratkoročne koristi s svetovanjem in 

j B ^ r o ž e v a n j e m . Ugodnosti uveljavljamo s kartico Obrtnilc. 

www.zakajpane.si 

OBRTNA 
ZBORNICA 
SIOVENUC 

ZDRUZENI, 

MOČNI IN USPEŠNI. 
Oftrj-1,1 iharoir.i Slovenije, Celf.v^a ccsi.̂  71 1000 Liubljano 
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Povzročitelja 
poiskali policisti 
v torek se je na Jeprci zgodila prometna nesreča, 
ki jo je z nepravilnim prehitevanjem povzročil 
23-letni Kranjčan. 

S I M O N S U B I C 

jeprca - V torek dopoldne je 
bila regionalna cesta Kranj-
Medvode na Jeprci zaradi 
prometne nesreče zaprta pri-
bližno dve uri. Policija poro-
ča, da je 23-letni voznik oseb-
nega avtomobila iz Kranja 
ob 8.35 vozil po regionalni 
cesti iz smeri Kranja proti 
Medvodam. Na Jeprci je pre-
hiteval pred seboj vozečo ko-
lono vozil, počilo pa je na 
mestu, kjer vozišče poteka v 
desnem in nepreglednem 
ovinku. 

Ker je v koloni vozilo tudi 
večje tovorno vozilo, mladi 
voznik ni imel pravega po-
gleda na promet, ki se je od-
vijal v nasprotni smeri. Tedaj 
je nasproti z osebnim avto-
mobilom pravilno pripeljal 
25-letni voznik iz Kranja, ki 

se je skušal izogniti trčenju, 
tako da je zapeljal desno na 
makadamsko bankino. Pri 
tem je izgubil oblast nad vo-
zilom, zato je njegovo vozilo 
bočno zdrsnilo na nasprotni 
vozni pas, po katerem je v 
tem trenutku pripeljal 37-let-
ni voznik osebnega avtomo-
bila iz Kranja. Kljub zavira-
nju obeh voznikov sta vozili 
silovito trčili, pri tem pa se je 
37-letni Kranjčan hudo po-
škodoval in so ga z reševal-
nim vozilom odpeljali na ur-
genco Kliničnega centra v 
Ljubljani. 

Povzročitelj je po nesreči 
odpeljal naprej, vendar se je 
po posredovanju policistov 
kasneje vrnil na kraj promet-
ne nesreče. Zoper njega 
bodo podali kazensko ovad-
bo na Okrožno državno to-
žilstvo v Kranju. 

Na Jeprci je v torek počilo zaradi prehitevanja v škarje. 

KRIMINAL 

HRAST)E 

vlomil v Agromehaniko 

V noči na četrtek je nekdo vlomil v trgovino Agromehanika 
v Hrastju. V dobro založeni trgovini je "zase izbral" več mo-
tornih žag, varilni aparat in drugo orodje, za kar bi moral 
plačati okoli 1,2 milijona tolarjev, a jo je seveda raje popihal. 

RACX>VL)ICA 

Ponarejeni evri 

V enem od gostinskih lokalov v Radovljici je neznani gost 
pred dnevi plačal zapitek z bankovcem za deset evrov. 
Natakar je kasneje posumil, da mu je gost plačal s ponare-
jenim bankovcem, zato ga je odnesel v banko, tam pa so pok-
licali policiste. Bankovec so že poslali v strokovni pregled. 

um/A.. 

WWW.CORENJSKIGLAS.SI 

1'razmciu) 
/.;ivii 
Osebni kredit. 

•'t 
NLBO 

www.nlb.sl 

Radovljiški zapor bodo 
zaprli še letos 
Zavod za prestajanje kazni zapora Ljubljana bo najbrž že do konca leta začasno zaprl svoj oddelek v 
Radovljici, edini zapor na Gorenjskem. O tem koraku so zaradi neprimernosti prostorov, na kar jih je 
pogosto opozarjal tudi varuh človekovih pravic, razmišljali že nekaj let. 

S I M O N Š U B I C 

Radovljica - Na generalnem 
uradu Uprave za izvrševanje 
kazenskih sankcij so potrdi-
li, da so v sodelovanju z mi-
nistrstvom za pravosodje ter 
zavodom za prestajanje kaz-
ni zapora Ljubljana sprejeli 
odločitev, da se oddelek za-
voda Radovljica začasno uki-
ne. "O tem se je razmišljalo 
že več časa. Natančen datum 
ukinitve še ni določen, ven-
dar načrtujemo, da se bo to 
zgodilo še ta mesec," pravi 
generalni direktor Tomaž 
Smole. 

Po razpoložljivih podatkih 
je bil oddelek zaporov v Ra-
dovljici zgrajen skupaj z 
zgradbo sodišča leta 1912. Po 
drugi svetovni vojni so stav-
bo nadzidali za eno nad-
stropje, kamor so namestili 
pripomike, saj pripomiški 
prostori, ki so bili do tedaj v 
Kranju, niso bili več primer-
ni. Sedaj pa Uprava za izvr-
ševanje kazenskih sankcij 
ugotavlja, da so tudi zaporni-
ški prostori v Radovljici po-
stali povsem neprimerni za 
zaprte obsojence in pripomi-
ke. "Zaradi neprimernih 
prostorov smo bili že večkrat 
deležni pripomb varuha člo-
vekovih pravic in C P T - ev-
ropskega odbora za prepre-
čevanje mučenja in nehu-
manega ravnanja," je razlo-
žil Smole. 

Oskrbni dan v zaporu je 
najdražji ravno v Radovljici, 
smo izvedeli. Poleg tega bi 
bilo treba v staro zgradbo 
vložiti precej denarja za za-
gotovitev znosnih bivalnih 
razmer. Začasno ukinitev so 
spodbudile tudi težave s po-
manjkanjem kadrov v Zavo-
du za prestajanje kazni zapo-
ra Ljubljana, kamor bodo 
premestili tudi vse zaposle-
ne v radovljiškem zaporu. 
"Premestitev osebja iz Ra-

Hodniki v radovljiškem zaporu bodo kmalu prazni. / foio: conzd kiv̂ k 

dovljice v Ljubljano in razse-
litev zaprtih oseb po drugih 
zavodih je bila edina hitra re-
šitev, ne nujno tudi najbolj-
ša. Ob tem smo se zavedali 
tudi slabih dejavnikov, ka-
mor sodi tudi ukinjanje t. i. 
regionalnega principa," se 
opravičuje Smole. 

Trenutno v oddelku zavo-
da Radovljica prestaja kazen 
zapora sedemnajst obsojen-
cev, dve osebi, za katere je bil 
odrejen uklonilni zapor, v 
priporu pa je deset pripomi-
kov. V bivalnih prostorih je 
sicer 22 postelj, povprečno 
pa je bilo v Radovljici naen-
krat zaprtih približno 30 
oseb. 

Čeprav ob obisku radovlji-
škega zapora z zaposlenimi 
(in obsojenci) nismo smeli 
govoriti, ker nismo za to iz-
recno zaprosili generalnega 
urada Uprave za izvrševanje 
kazenskih sankcij (prosili 
smo namreč le za dovoljenje 
za fotografiranje, so nas pod-
učili), pa smo že predhodno 
izvedeli, da se večina pazni-

Oddelek zaporov v Radovljici je bil po podatkih Uprave za 
izvrševanje kazenskih sankcij zgrajen skupaj z zgradbo 
sodišča leta 1912. 

kov ne strinja z zaprtjem, saj 
se bodo morali z Gorenjske 
voziti na delo v Ljubljano. 
Takšna odločitev je čudna 
tudi zaradi podatka, da so 
slovenski zapori prezasede-
ni, še posebej pa ljubljanski, 
pod katere sodi tudi oddelek 
v Radovljici. Statistika na-
mreč pravi, da je v Ljubljani 
zasedenih kar 177 odstotkov 

zmogljivosti. Z zapiranjem 
zapora pa so nezadovoljni 
tu^ obsojenci, vsaj tisti, s ka-
terimi smo se naključno sre-
čali na zaporniškem hodni-
ku, so tako sami od sebe po-
vedali. Prostori v Radovljici 
so sicer daleč od zgledno 
urejenih, kljub temu pa se 
očitno obsojenci v njih kar 
dobro počutijo. 

KRANJ 

Odnesel za poldrugi milijon cigaret 

Neznani storilec je v noči na torek vlomil v trgovino Merca-
tor na Begunjski cesti v Kranju in iz nje vzel večje število ci-
garet različnih znamk. Kradljivec je podjetje oškodoval za 
približno 1,5 milijona tolarjev. 

KAMNIK 

Prevažal ilegalce 

Policijska patrulja iz Kamnika je v torek pri nadzoru 
prometa na regionalni cesti med Stahovico in Črnivcem us-
tavila osebni avto Fiat Marea hrvaških registrskih oznak, ki 
ga je vozil 51-letnl državljan Hrvaške. V vozilu so se peljali 

tudi trije državljani Turčije, za katere so po izvedbah ugo-
tovili, da so ilegalno vstopili na ozemlje Republike Sloveni-
je. Hrvaškemu državljanu so policisti odvzeli prostost in ga 
pridržali. Zaradi suma, da je storil kaznivo dejanje pre-
povedanega prehajanja meje ali ozemlja države, so ga 
naslednji dan s kazensko ovadbo izročili preiskovalnemu 
sodniku. 

KRANJ 

Je potreboval rezervne dele? 

Neznani storilec je pred dnevi na Savski loki v Kranju 
ukradel več priključkov delovnega stroja, in sicer tri žlice in 
kladivo. Lastnika je nepridiprav oškodoval za okoli 2,5 mili-
jona tolarjev. S. S. 

mailto:simon.subic@g-glas.si
http://WWW.CORENJSKIGLAS.SI
http://www.nlb.sl
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Ob drugi obletnid vlade Janeza Janše poslušamo in beremo vse mogoče. V tem zapisu pa želim izpostaviti le 
glavno nalogo te vlade: da v Sloveniji prevzame oblast in z njo omogoči uveljavitev nove gospodarske, politične in 
medijske elite. To ji v glavnem tudi uspeva. 

Oglašajo se le 
pogumni 

posamezniki, 
isti, ki so se že, 

ko so bili 
v opoziciji 

komunizmu: 
Spomenka 

Hribar, Peter 
Kovačič Peršin, 

Gregor Tome... 

revzem Sloveni e 
M I H A N A G U Č 

V nedeljo, 3. decembra 
2006, je kot vsako leto tega 
dne godoval sv. Frančišek 
Ksaverij (1506-1552), zavet-
nik misijonarjev. Rodil se je 
pred 500 leti v baskovski ple-
miški rodbini na gradu Javi-
er v Navarri, postal jezuit, 
umrl v hudi stiski kot misi-
jonar na otoku Sančao, pred 
pristaniščem Kanton na Ki-
tajskem, na tla katere mu 
niso dovolili stopiti; postal je 
simbol človeka, ki v svoji mi-
sij i vztraja do konca tudi v 
najbolj težavnih razmerah. 
Po njem je dobil ime deček, 
ki se je rodil prav na ta dan 
ob treh popoldne pri Ribiču 
v Vrbi in so ga krstili za 
Franceta. Postal je velik pes-
nik in tako ni čudno, da so 
se ga to nedeljo ob 206. ob-
letnici njegovega rojstva spo-
minjali na številnih priredit-
vah po vsej Sloveniji. Letos 
pa so se mnogi še bolj kot 

Prešerna spomnili dejstva, 
da je 3. decembra 2004 v dr-
žavnem zboru na dan pesni-
kovega rojstva in svetnikove 
smrti prisegla sedanja slo-
venska vlada in se pod vod-
stvom Janeza Janše še istega 
dne sestala na konstitutivni 
seji. Denimo, da je imela 
tudi ta vlada svojo "misijo", 
ki sicer ni bila pesniška, am-
pak politična - in dve leti po 
njenem nastopu lahko reče-
mo, da je to poslanstvo ozi-
roma nalogo v glavnem tudi 
opravila. 

Predsednik vlade sicer ni 
Franc Ks., ime ima najbrž 
po sv. Janezu Zlatoustem, 
zavetniku pridigarjev, ki go-
duje 13. septembra, štiri dni 
pred njegovim rojstvom. Ja-
nez Janša se je v zadnjih 
dveh letih res izkazal tudi z 
nekaterimi odličnimi govo-
ri, sicer pa ga že od osamo-
svojitve sem poznamo pred-
vsem kot človeka dejanj. Kot 
človeka, katerega glavna mi-

sija po zmagi na volitvah 3. 
oktobra 2004 in po izvolitvi 
za mandatarja 9. novembra 
istega leta je bila po mojem 
ta, da v Sloveniji po šestih 
desetletjih prevlade ene eUte 
omogoči nastop in uveljavi-
tev druge. In če je bila glav-
na naloga te vlade in njene-
ga prvega moža res ta, po-
tem lahko po dveh letih od 
njenega nastopa rečemo, da 
je svoje poslanstvo že krep-
ko in razmeroma uspešno 
uveljavila. 

Ob drugi obletnid njenega 
vladanja se v slovenski javno-
sti in zasebnosti veliko govo-
ri in piše. Vlada hvali svoje 
dosežke, ne prav številni kri-
tiki grajajo njene slabosti, ka-
kor je v politiki običajno. Me-
diji povzemajo ene in druge, 
a vlada je že poskrbela, da je 
njena medijska podoba na 
nacionalnem radiu in televi-
ziji ter v vodilnem dnevniku 
v državi bolj njej naklonjena 
kot kritična. V teh dveh letih 

je svojo oblast, pridobljeno 
na demokratičnih volitvah, 
utrdila predvsem z dejanji 
dveh vrst: prevzela je nadzor 
v največjih gospodarskih 
družbah v državi in poskrbe-
la, da so mnogi nacionalni in 
regionalni mediji postali bolj 
"kooperativni" (blago reče-
no). Oblast si je izborila na 
volitvah, nadzor nad gospo-
darstvom in mediji je prevze-
la z legalnimi postopki in 
tako je zdaj njena politična 
oblast tudi gospodarsko in 
medijsko podprta. Podrejo jo 
lahko le tisti, ki so jo izvolili, 
a zato bi morala narediti več 
kapitalnih napak, kar ni ver-
jetno. Predvsem pa bi se mo-
ralo volivcem med državljani 
goditi slabše kot doslej - a 
kaj, ko skoraj vsi po vrsti pri-
znavamo, da nam še nikoli 
ni bilo tako dobro? 

Resnici na ljubo: dobro 
nam ne gre le po zaslugi te 
vlade. Do evra in predsedova-
nja EU v drugi polovici 2008 

(ko bodo naslednje državno-
zborske volitve) bi prišli tudi 
pod kako drugo. Za gospo-
darsko rast in z njo f>ovezani 
nižji stopnji inflacije in brez-
poselnosti ima vsaj nekaj za-
slug tudi gospodarstvo samo, 
ki je - hvala bogu - v dobri 
kondiciji. Rast BDP je skoraj 
5-odstotna. "Brez tega poda-
tka je izjava ministra za delo, 
kako je z ukrepi na področju 
zaposlovanja znižal brezpo-
selnost, nedostojna in žaljiva 
za gospodarstvo," je v še ne 
objavljenem tekstu zapisal 
prijatelj gospodarstvenik, do-
tični minister pa je bil med-
tem na zahtevo predsednika 
vlade odstavljen. Predsedni-
ku vlade in finančnemu mi-
nistru ne zamerimo, ko obe-
tata nižje davke in nižji pro-
računski primanjkljaj, pa 
razne reforme in nekoliko 
utopične nacionalne ra2n'oj-
ne projekte v letih 2007-
2023 ... Pohvaliti se in obeta-
ti je pravica vsakega uspešne-
ga politika, to sodi k temu 
poklicu. 

Tako kot je pravica opozici-
je in objektivnih medijev, da 
so do vlade kritični. A ta kri-
tični glas je komaj slišati. 
Največja opozicijska stranka, 
ki se je v 12 letih naučila vla-
dati, v dveh po izgubi oblasti 
očitno še ni prišla k sebi. Ko 
je bila sedanja pozicija v opo-
ziciji in ni imela opore v go-
spodarstvu in medijih, se je 
oprla na dve izraziti in moč-
ni intelektualni eliti, zbrani v 
Cerkvi in v krogu Nove revi-
je. v kateri eLti ima takšno 
oporo sedanja opozicija.' 
Oglašajo se le pogimmi po-
samezniki, isti, ki so se že, 
ko so bili v opoziciji komu-
nizmu: Spomenka Hribar, 
Peter Kovačič Peršin, Gregor 
Tome ... Peresa, ki so dajala 
ton nekdanji Mladini in So-
botni prilogi Dela, so se na-
posled zbrala v Dnevnikovi 
novi sobotni prilogi Objektiv. 
In še kaj bi se našlo, a to so le 
posamezni glasovi. Dokler 
bo tako, se vladi za svojo po-
zicijo v prevzeti Sloveniji ni 
treba bati. Misija prevzema 
pa se nadaljuje. 



POGOVOR Razgledi 

Predsednik naj povezuje ustvarjalne sile v državi, narodu in družbi, podpira odličnost, prispeva k politični kulturi, 
ustvarja pozitivno atmosfero, o vlogi predsednika države meni Lojze Peterle, ki je pred mesecem dni objavil 
svojo kandidaturo za predsednika Republike Slovenije. 

Svetovi an s slovenskim srcem 
L O J Z E P E T E R L E , P O S L A N E C E V R O P S K E G A P A R L A M E N T A I N K A N D I D A T Z A P R E D S E D N I K A D R Ž A V E 

"Predsednik je 
prvi skrbnik 

podobe države. 
S smislom za 
dostojanstvo 

človeka, za 
njegovo 

svobodo, 
pravice in 

dolžnosti, mora 
biti prepričljivo 

na strani 
demokratične, 

pravne in 
socialne države. 

Povezovati bi 
moral 

ustvarjalne sile 
v državi, 

narodu in 
družbi." 

D A N I C A ZAVRL Ž L E B I R 

Svojo predsedniško kandi-
daturo ste napovedali leto 
dni pred volitvami. Zakaj 
tako naglo? 

"V politiki je veliko odvis-
no od prve poteze. Za kandi-
daturo sem se odločil pred 
drugim krogom lokalnih vo-
litev in pred mojimi potmi v 
tujino. O odločitvi sem se po-
svetoval z različnimi ljudmi 
in sklenil, da je bolje prese-
netiti kot biti presenečen. Iz-
kazalo se je, da je bil izbran 
primeren trenutek, kar potr-
jujejo tudi številni pozitivni 
komentarji. Mislim, da ne 
kaže preveč taktizirati, pač pa 
dati ljudem priložnost, da se 
lahko opredeljujejo." 

Vaš predlagatelj Ivo Bosca-
rol je iz podjetniških krogov. 

"Podjetnika Iva Boscarola 
izjemno cenim kot človeka 
in podjetnika, ki se je s svoji-
mi proizvodi povzpel v sveto-
vni vrh, zame je on del slo-
venske odličnosti, ne glede 
na to, kateri politični opciji 
pripada. V Sloveniji je običaj-
no, da se takšne ideje rojeva-
jo v kulturniških krogih. Pri 
moji kandidaturi mi podpore 
kulturnikov gotovo ne bo 
manjkalo, mi je pa vsekakor 
všeč, da to pot gospodarstvo 
močno zanima, kdo in kak-
šen naj bo predsednik. To mi 
je v veselje in čast Vesel sem 
tudi, da se poleg p>odpore iz 
gospodarskih in kulturnih 
krogov kaže močna podpora 
iz znanstveno raziskovalne 
sfere in tudi z drugih podro-
čij. Kandidatura je naletela 
na širok odmev in upam si 
reči, da bo resnično ljudska, 
če bo šlo v tem duhu naprej." 

Ste pripravljeni povedati, 
kdo vas podpira na Gorenj-
skem? 

"Tisti, ki podpirajo mojo 
kandidaturo in se želijo tudi 
javno predstaviti, bodo znani 
po novinarski konferenci 
sredi decembra." 

Kako si vi predstavljate lik in 
vlogo predsednika države? 

"Predsednik je prvi skrbnik 
podobe države. S smislom za 
dostojanstvo človeka, za nje-
govo svobodo, pravice in 
dolžnosti, mora biti prepri-
čljivo na strani demokratične. 

pravne in socialne države. 
Povezovati bi moral ustvarjal-
ne sile v državi, narodu in 
družbi. Podpirati bi moral 
odličnost, prispevati k rasti 
politične kulture, ustvarjati 
pozitivno ozračje. Eno je, če 
smo različni, drugo, če smo 
razdeljeni. Nad različnostjo 
uživam, nas razdeljenostjo 
ne. Pri razdeljenosti, ki ne 
prispeva h kvaliteti medse-
bojnosti in h krepitvi skupne-
ga interesa, mora predsednik 
nastopiti z jasno javno bese-
do. Nima sicer izvršne in za-
konodajne oblasti, lahko pa 
zavzema stališča in deluje po 
prisegi v skladu z ustavo in 
svojo vestjo. Biti mora oseba, 
v kateri državljanke in držav-
ljani prepoznavajo svojega re-
prezentanta. Biti mora sveto-
vljan s slovenskim srcem. 
Kandidatura je močnejša, če 
lahko doda tudi evropsko iz-
kušnjo, poznati rhora zakoni-
tosti in pasti globalizadje. Ne 
bi želel biti predsednik, ki 
zgolj sledi javnemu mnenju, 
želel bi ga tudi ustvarjati. 
Ljudje računajo, da bo pred-
sednik svoje povedal. K temu 
ga ne zavezujejo zakon, ukaz 
ali ministrska volja, pač pa 
pričakovanja ljudi, ki želijo 
poznati predsednikovo mne-
nje. Odkar je znana moja 
kandidatura, me ljudje pogo-
sto sprašujejo, aH bom kot 
predsednik tak kot Kučan ali 
kot Drnovšek, pa pravim, da 
bom tak kot Peterle." 

Kako bi se opredelili do 
romskega vprašanja in do 
reakcij, ki jih sproža, vključ-
no s tem, da ljudje skušajo 
vzeti zakon v svoje roke? 

"Tu gre na eni strani za 
spoštovanje različnosti in 
spoštovanja drugih identitet, 
na drugi pa za spoštovanje 
pravne države, saj M vse, ki 
živimo v tej državi, veljajo ista 
pravila igre. Drugo pa je kon-
kretna situacija, kakor v pri-
meru romske družine in pre-
bivalcev Ambttisa, kjer se je 
stvar dolgo kuhala, ljudje so 
opozarjali na probleme, pra-
ve reakdje pa ni bilo. V kon-
kretnih primerih je treba pri-
ti stvarem do korenin, pregle-
dati zaporedje dogodkov in 
ugotoviti, zakaj je v nekem 
mirnem okolju, kjer ljudje še 
nikoli niso protestirali, sedaj 
zavrelo. In če opozorila, za-

hteve, prijave, ovadbe, niso 
naletele na odziv ustreznih 
institucij, je hreba ugotoviti 
odgovornost. T u nismo na 
območju čustvovanja, pač pa 
ugotavljanja dejstev. Treba je 
biti pozoren tudi na to. kaj se 
je iz tega razvilo pozneje, na 
proteste prebivalstva, nekje 
so celo pregledovali polidjska 
vozila (vloge so se nedopust-
no zamenjale). Večkrat sem 
javno dejal, da je treba {»gle-
dati, zakaj so se Romi pone-
kod bolje sociaUzirali kot 
drugje. Gre za večplasten 
problem, v katerem ključni 
akterji, politične osebnosti, 
tudi predsednik, ne smejo 
"pasti na finto" čmo-belosti 
in posploševanja." 

Pred kratkim je v javnosti 
močno odmevala strategija 
rodnosti, ki jo je predlagal 
sedaj že bivši minister Ja-
nez Drobnič. Kakšen je vaš 
odnos do izboljšanja rodno-
sti v Sloveniji, saj je od tega 
odvisna tudi naša prihodnja 
narodna identiteta? 

"Z Drobničem ali brez nje-
ga, z Janšem ali brez njega, s 
Peterletom ali brez njega, 
bomo kot narod morali najti 
pot v ozračje večje naklonje-
nosti do življenja. Ne gre 
samo za vprašanje, kdo nas 
bo stregel ob bolniških poste-
ljah ali kako obsežno bo pri-
seljevanje zaradi potreb go-
spodarstva. Gre za vprašanje, 
ali hočemo še živeti na tem 
lepem kosu sveta. Svarilom, 
ki so jih v preteklosti pripiso-
vali konzervativcem in Cer-
kvi, nismo bili pripravljeni 

prisluhniti, demografi pa so 
že pred desetletji izračunali, 
kdaj bo narod izumrl, če bo 
šlo z rodnostjo tako naprej. 
Tudi država lahko z različni-
mi ukrepi prispeva k več na-
klonjenosti rojstvom, pa tudi 
z vzgojo k vrednotam, ki nas 
bodo spodbujali k ustvarja-
nju družin. Vesel sem, da je 
Janez Drobnič vladi predlagal 
sti-ategijo rodnosti na Sloven-
skem, ni pa imel najbolj sreč-
ne roke z vsemi predlogi ali 
pa jih je nespretno predstavil. 
Razburilo je zlasti vprašanje 
splava, na katerem se rada 
kaže ideološka vnema. Vesel 
sem, da je splavov manj, a to 
še vedno ne pomeni več vese-
lja do življenja. Tudi ni dovolj 
gledati le skozi žepe. Imam 
vtis, da je danes manj otrok 
predvsem v bogatejših druži-
nah, tako da denar najbrž ni 
najbolj ključni dejavnik naše 
nizke rodnosti. Manjka roj-
stvom naklonjeno ozračje, 
kar se da spremeniti. Ravno 
danes sem gimnazijcem pri-
povedoval, kako se je v letu 
osamosvojitve zmanjšala sa-
momorilnost med Slovenci. 
Čeprav se materialna blagi-
nja takrat ni izboljšala, se je 
občutje spremenilo, pojavilo 
se je novo upanje. Tako bi 
bilo lahko tu^ sedaj: smo v 
EU, NATO, vame meje ima-
mo, gospodarsko rast Očitno 
bo tireba obrniti ključek v gla-
vah in nekaj spremeniti v na-
šem včasih jamrastem znača-
ju. T u j d se ob našem odstot-
ku samomorov vedno čudijo, 
kako smo lahko tako mračni 
v tako lepi deželi. Vesel mo-

raš biti, da lahko živiš v tej de-
želi, sam se je veselim vsakič, 
ko se vračam iz tujine. In 
kdor pride k nam, se še kdaj 
vme." 

Letos smo bili priča polemi-
ki v zvezi z vašim zdravjem, 
ko vam je upokojeni zdrav-
nik Tine Velikonja celo na-
povedal, kdaj boste umrli. 
Ob tem ste se sicer zavzeli, 
da je zdravje javne osebno-
sti tudi javna informacija? 

"Enkrat na začetku leta 
bom odšel na temeljit pre-
gled in glavne reziJtate tudi 
objavil. Sicer pa Velikonjeva 
nenavadna napoved je marsi-
kaj osvetlila in sprožila zani-
mive in koristne razprave. Z 
zdravniki, ki so mi odkrili 
raka, imam dobre izkušnje in 
sem jim hvaležen. Napoved 
smrti prenašam z nasme-
hom in upam, da bo moj rok 
trajanja malo daljši, kot je na-
povedal doktor Velikonja. 
Imam to srečo, da me je rak 
dodatno utrdil, in menim, da 
sem še eno življenje pridobil. 
Take stvari zato lažje prena-
šam. Ljudje pa so se ob tem 
primeru vživeli v mojo kožo 
in razmišljali, kako bi oni 
prenesli takšno napoved. 
Mnogi bi s takšno izjavo tež-
ko živeli, začelo bi jih kljuva-
ti, izčrpavati, za marsikoga bi 
se lahko zgodba celo tragično 
končala. Najmanj, kar si že-
lim, pa je, da bi se vprašanje 
zdravja izkoriščalo v politične 
namene. Menim pa, da ima-
jo ljudje pravico do ijiforma-
cije o zdravstvenem stanju 
predsednika." 



GOSPODARSTVO Razgledi 

Rudi Tavčar, ki vodi skupino za regionalni marketing, je bil v času akcije Slovenija, moja dežela direktor Centra 
za turistično in ekonomsko promodjo Slovenije. Bil je ustanovitelj in vodja podjetja za tržne raziskave Gral Iteo, 
danes pa skupaj z ženo vodi zavod Mirabi, ki se ukvarja s projekti komuniciranja in reševanja konfliktov. 

Gorenska lahko uresniču 
v • 

z i v e n s K e a m o i c i e 
• • • 
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BOŠTJAN BOGATAJ 

Ste vodja skupine za regio-
nalni marketing. Kaj je nalo-
ga te skupine in kdo jo se-
stavlja? 

"Imamo več nalog. Osnov-
na je promocija regionalnega 
razvojnega programa, hkrati 
pa smo opazili, da moramo 
iti v širino, saj ima doku-
ment širšo vrednost za Go-
renjsko. Gorenjce želimo 
spodbuditi k večji samoinici-
ativnosti, odprtosti in podjet-
nosti. Tako je razvojni pro-
gram postal le orodje, s kate-
rim sporočamo gorenjski 
javnosti naše cilje, to je, da bi 
z lastno motivacijo, voljo in 
znanjem lahko naredili več. 
Poleg predstavnikov večjih 
gorenjskih podjetij pri mar-
ketingu sodelujejo še pred-
stavniki turistične zveze, lo-
kalnih turističnih organiza-
cij, fakultete za organizacij-
ske vede in gorenjskih medi-
jev." 

Na razvojnem forumu ste 
predstavili slogan Gorenjska, 
gremo gor in zelen krog s 
puščico navzgor. Zakaj to 
dvoje in kaj pomenita? 

"Naša izhodišča so bila, da 
izrazimo odprtost, rast, raz-
voj, obenem pa naj bi simbol 
kazal povezanost z naravo. 
Razlog je preprost, saj je prva 
asociacija na Gorenjsko nara-
va. Sam simbol je krog s puš-
čico navzgor. Krožnica ima 
več simbolov, najprej kot stili-
zirana črka G; drugi pomen 
je, da je puščica usmerjena 
navzgor, se dviguje, razvija; z 
mehkobo kroga in trdo pušči-
co smo skušali zaobjeti meh-
kobo gorenjskih jezer, dolin, 
.... in s puščico naše gore; ze-
lena je naša barva, hkrati pa 
tudi barva rasti. Simbol ni le 
turističen, saj želimo promo-
virati tudi gospodarstvo. 
Vprašali smo se tudi, kaj 
nam Gorenjska ponuja? 
Predvsem možnost, da lahko 
uresničujemo razvojne živ-
ljenjske ambicije. Iz morja 
sloganov smo izbrali Gorenj-
ska, gremo gor, ki izraža di-
namičnost in nas skuša moti-

Rudi Tavčar verjame, da bo Gorenjska čez čas dobila boljši sloves, kot regija, kjer se z motivacijo in znanjem 
da narediti več. / FOW: CMAID KIVCJ 

virati za razvoj. Obenem je 
slogan odprt in ni vezan zgolj 
na turizem." 

Kako boste akdjo uresničili, 
kdaj jo bo spoznala širša jav-
nost? 

"Simbol in slogan sama po 
sebi ne pomenita nič. Lahko 
ga spravimo v predal. V raz-
vojnem programu je približ-
no dvesto projektov. Naša 
ambicija je, da bi se ob vseh 
pojavljal tudi naš simbol. 
Tako bi lahko identificirah 
naše projekte. Z njimi želi-
mo sporočiti srž ideje, to pa 
je, da Gorenjska ponovno 
postane najbolj uspešna re-
gija v Sloveniji. Simbol bi 
lahko uporabljala podjetja in 
druge institucije, ki v regiji 
delujejo v skladu z usmerit-
vami programa, to pa so od-
prtost, naravnanost v razvoj, 
sodelovanje in podobno." 

Za prodor takšne ideje boste 
motali izpeljati vrsto aktivno-
sti? 

"Pripravili smo si sklop ak-
tivnosti. Prvi je namenjen 
zgolj predstavitvi regionalne-

ga razvojnega programa, 
hkrati pa vsem organizaci-
jam, ki so sodelovale pri pro-
gramu, predvsem pa nosil-
cem projektov, predstaviti 
program in naslednje kora-
ke. Odgovorili j im bomo na 
vprašanje, kaj narediti, da 
bodo dobili evropski denar. 
Nosilce programov bomo 
seznanjali o korakih za 
uspešno prijavo in izpeljavo 
projekta ter j im hkrati poka-
zali, kaj je bilo že narejenega. 
Menim, da lahko vsakemu 
dogodku dodamo tudi pro-
mocijo, pa naj bo to konfe-
renca o čezmejnem sodelo-
vanju ali pa projekt Sejem bil 
je živ ali regionalni razvojni 
forum, ki bo poslej tradicio-
nalen. Menim, da bodo ti do-
godki že sami po sebi dovolj 
zanimivi za medije." 

Kako boste k sodelovanju po-
vabili tudi Corenjke in Go-
renjce? 

"Naslednji korak je vabilo 
znanim Gorenjkam in Go-
renjcem, ki j ih vidimo kot 
ambasadorje Gorenjske. To 
so lahko uspešni športniki, 

kot sta Bojan Križaj in Iztok 
Čop, ali pa evropski komisar 
Janez Potočnik in številni 
drugi. Razen njih bi radi na-
šli tudi dobre primere go-
renjskih podjetij, ki so uspeli 
v svetovnem merilu. Predsta-
vili bomo njihove zgodbe o 
uspehu, kot je na primer 
Elan ali pa Seaway. Pripravi-
lo bomo tudi natečaj za naj-
boljšo magistrsko, diplomsko 
ali projektno nalogo v več ka-
tegorijah vpeljevanja razvoj-
nih idej na Gorenjskem. S 
tem bomo začeli zelo hitro." 

Za to so potrebna tudi sred-
stva, kje jih boste črpali? 

"Medijska pokritost je za-
enkrat še vedno brezplačna. 
Sredstva so planirana projek-
tno za leto 2008." 

Komu želite predstaviti Go-
renjsko? 

"Ciljnih skupin je več. 
Prva smo mi sami, Gorenjci. 
Z vsemi aktivnostmi, ki sem 
jih naštel prej, bomo najprej 
obveščali Gorenjce, ki bodo 
našo idejo širili naprej. Kre-
dibilne, prepoznavne in tudi 

formalno močne Gorenjke 
in Gorenjce bomo pozvali, 
da naše sporočilo Gorenjska, 
gremo gor širijo naprej, jo 
hkrati uporabljajo in udeja-
njijo. Veliko se lahko naredi 
tudi z zgledi. To bi lahko 
označil za lokalno javnost, 
nato pa pride na vrsto širša 
javnost, kjer pa je proces dalj-
ši. v mislih imamo pred-
vsem obveščanje Ljubljane 
oziroma državnih ustanov, 
ki vplivajo na izvrševanje dr-
žavriih investicij, da bodo po-
tem rekli, da tile Gorenjci pa 
delajo, ob nedavnem obisku 
državnega sekretarja za raz-
voj Andreja Horvata smo 
lahko slišali, da imamo naj-
bolje pripravljen razvojni 
program, ki mu bo vlada tež-
ko sledila. To je dobro sporo-
čilo. Naše dolgoročne ambi-
cije so, da bi Gorenjska po-
stala sinonim za regijo, kjer 
se da veliko naučiti, dobro 
delati in uresni6ti ambicije. 
Pritegniti želimo študente in 
delavce, saj se mora trend 
dnevnih delovnih migradj v 
Ljubljano obrniti. Z znanjem 
in trmo nam bo uspelo." 

"Naslednji 
korale je vabilo 
znanim 
Gorenjkam 
in Gorenjcem, 
ki jih 
vidimo kot 
ambasadorje 
Gorenjske. 
To so lahko 
uspešni 
športniki, kot 
sta Bojan Križaj 
in Iztok Čop, 
ali pa evropski 
komisar Janez 
Potočnik in 
številni'drugi." 



ANALIZA VOLITEV Razgledi 

Večina analitikov nas svari, da so stranke na lokalni ravni po nedavnih volitvah v krizi, da je re2xiltat zaušnica 
strankarskim igricam, kupčkanju in arogand. Če jim je verjeti, se nam obeta čmo obdobje, kjer bodo stranke 
izgubljale na pomenu in naš sistem bo pahnjen v kaos. Torej, če se večina uglednih analitikov strinja, da je to, 
čemur smo bUi priča, skupinski poraz strank in velika moralna zmaga neodvisnih kandidatov, potem mora biti 
nekaj na tem. Pa je res.> 

Neodvisni SO marketinšl<i trik 
M I H A KOCJANČIČ 

Neodvisni so 
na Gorenjskem 

pobrali kar 48 
odstotkov vseh 

mandatov, 
oziroma 

trinajst od 
sedemindvajse-

tih županskih 
mest. 

Ob pregledu nekaj stati-
stičnih podatkov minulih vo-
litev v začetku vse kaže, kot 
da njihove trditve držijo in se 
niso zmotili. Izmed 210 žu-
panov je bilo narrureč i^olje-
nih 143 strankarskih in 67 
neodvisnih županov. Neod-
visni so tako osvojili skoraj 
tretjino vseh županskih mest 
in precej več kakor zmago-
valna stranka SLS, ki bo v na-
slednjem mandatu vodila 49 
občin. T i podatki trdno potr-
jujejo zgodbo iz uvoda, da so 
bile stranke poražene in če 
se bo trend nadaljeval, se 
nam lahko obeta strankarska 
kriza. Toda, če raziskujemo 
globlje, lahko opazimo, da 
stvari le niso tako kristalno' 
čiste, kot se na prvi pogled 
morda zdijo. Od 67 izvolje-
nih županov, ki so se razgla-
šali za neodvisne, jih je ime-
lo 48 podporo vsaj en? stran-
ke, medtem ko jih je bilo le 
19 povsem brez podpore 
straiik. v tem trenutku bi se 
lahko prepirali, kdo je in kdo 
ni neodvisen in kaj to v resni-
ci pomeni, vendar to ni na-
men mojega pisanja. Dejstvo 

je namreč, da so t. i. neodvis-
ni dosegli odličen rezultat in 
tega j im nihče ne more od-
vzeti. Čemu se torej kandida-
ti za župane selijo v sfero ne-
odvisnosti, obenem pa obdr-
žijo podporo svojih strank.' 

Že leta 2002 lahko opazi-
mo vzpon neodvisnih kandi-
datov in na letošnjih volitvah 
se je to dejstvo le še stopnje-
valo. Kako razočarani so vo-
livci nad strankami, nam ori-
še že podatek, da je bilo na 
tokratnih volitvah izvoljenih 
20 odstotkov izmed vseh 
strankarskih kandidatov in 
kar 40 odstotkov neodvisnih 
kandidatov za županska me-
sta. 

Prav ta podatek po mojem 
prepričanju stoji v ozadju 
booma neodvisnih kandida-
tov na slovenski sceni. 
Stranke in kandidati so po 
mojem mnenju opazili ta 
trend že po lokalnih volitvah 
2002. Med volivci so zazna-
li val naraščajočega navdu-
šenja nad neodvisnimi kan-
didati, kot posledico neza-
dovoljstva s strankami na lo-
kalni ravni in se nanj prila-
godili. Že dejstvo, da se 
stranke hvalijo z neodvisni-

mi župani, ki so jih podprle, 
nam pove, da jih podpirajo 
še naprej in j ih štejejo za 
svoje. Torej, če se veselijo 
zmage kandidata, ki je imel 
njihovo podporo, potem so 
na neki način zagotovo 
zmagale tudi stranke same. 
S tem, ko so se še bolj v 
ospredje postavili kandidati, 
ki so že tako ali tako po-
membnejši od strank na lo-
kalni ravni, se nadaljuje tež-
nja po približevanju sredini 
volilnega prostora in zaje-
manju čim večjega spektra 
volivcev, saj se s tem pove-
čuje možnost za zmago. 

Če bi pričakovali določeno 
mero odstopanja v posamez-
nih regijah, v primerjavi s ce-
lotno Slovenijo, se ne bi 
zmotili, vendar ta odstopanja 
niso prevelika in se tako uje-
majo s celotno sliko, ki smo 
si jo doslej ustvarili na ob-
močju celotne države. V za-
četku smo slavili uspeh ne-
odvisnih kandidatov na ob-
močju celotne Slovenije, saj 
so osvojili kar tretjino vseh 
županskih mest in zdi se, kot 
da je v tej zgodbi Gorenjska 
postala steber neodvisnosti. 
Neodvisni so na Gorenjskem 

pobrali kar 48 odstotkov 
vseh mandatov, oziroma tri-
najst od sedemindvajsetih 
županskih mest, če govori-
mo o konkretnih številkah. 
Kot kaže, so volivci v tej regi-
ji resnično sprejeli neodvis-
ne za svoje in se tako še bolj 
kot drugod želijo distancirati 
od strank in njihovih spletk 
ter igric. Glede podpore 
strank neodvisnim kandida-
tom pa je v nasprotju s priča-
kovanji odstopanje ravno 
obratno, saj je zaznati manj-
šo podporo strank neodvis-
nim. Tako so stranke le v 54 
odstotkih primerov izrazile 
podporo neodvisnim župa-
nom, kar je precej manj od 
72 odstotkov na nacionalni 
ravni. To nam pove, da so se 
gorenjski kandidati veliko 
manj zanašali na podporo 
strank kot ostali del države in 
bi j im glede na podatke lah-
ko pripisali večjo distanco od 
strankarskega okolja kot 
ostalemu delu Slovenije. Za-
nimiva slika Gorenjske nam 
lahko pove zelo veliko. Poda-
tki do določene mere potrju-
jejo razpoloženje na ravni dr-
žave, vendar se zdi, kot da 
Gorenjska želi biti nekoliko 

boljša, drugačna in pred-
vsem bolj "neodvisna" kot 
drugi. V tako razmišljanje 
nas ne prisili le dejstvo, da so 
volivci sprejeli neodvisne za 
svoje in j im podelili polovico 
županskih mest. Bolj nas v 
to prisili odločitev neodvis-
nih, da presekajo vezi s 
strankami in se lotijo boja 
sami, le s podporo skupine 
ljudi, v večji meri kot v osta-
lih regijah, kar pa nam veliko 
pove o samem stanju duha 
na Gorenjskem. 

Na koncu lahko še enkrat 
ugotovim, da so zmagali ne-
odvisni kandidati, nikakor pa 
ne morem trditi, da so bile 
stranke poražene. Uvidele so 
resnično stanje na terenu in 
se temu izzivu hitro prilago-
dile. Isti izdelek, ki so nam 
ga ponujale v preteklosti, so 
sedaj zapakirale v novo lično 
embalažo in uspele prepriča-
ti volivce, da je to tisto, kar v 
resnici potrebujejo. Tako lah-
ko mimo ležemo k spancu, 
saj vemo, da bo potrošniško 
naravnana strankarska de-
mokracija preživela noč in 
nas zjutraj predramila s pov-
sem "novim" ličnim izdel-
kom. 

Internet praznuje 21 R A Č U N A L N I K I N J A Z 

ROBERT G u š n N 

Pred dnevi, natančneje z-j. 
novembra 2006, Je svoj 15. 
rojstni dan praznovat internet 
v Sloveniji. Minilo je že ij let 
od prve intemetne povezave. 
Vzpostavili so jo na Inštitutu 

Jožrf Štefan, povezali pa so se 
z nizozemskim nacionalnim 
inštitutom za Jiziko in mate-
matiko. V15 letih se je internet 
razmahnil povsod po svetu in 
tudi povsod po Sloveniji. Slove-
nija je z intemetnimi poveza-
vami precej dobro pokrita. Do 
leta 2010 naj bi bilo vsem pre-
bivalcem Slovenije omogočeno 
do Interneta dostopati preko 
dovolj zmogljivih širokopasov-
nih dostopov. V še malo bolj 
oddaljeni prihodnosti, do leta 
2020, pa naj bi 90 odstotkov 
prebivalstva Slovenije imelo 
optično omrežje do hiše. Opti-
mistično, a vsekakor izvedljivo, 
še zlasti, če pogfedamo, kakšni 
premiki so se zgodili na tem 
podro^u v samo 15 letih. 

Začetki intemeta segajo v 
pozna jO. in 60. leta, ko je 
ameriška agencija za napred-
ne projekte, po naročilu tam-
kajšnjega obrambnega minis-
trstva, izdelala omrežje za vo-

jaške potrebe. Širša uporaba 
intemeta seje začela dve deset-
letji kasnge, in sicer z uvedbo 
komunikacijskega protokola 
TCP/IP kot standarda za po-
vezavo mnogovrstnih omrežij 
in izmenjavo informacij. TCP 
pomeni "Transmission Con-
trol Protocol" ali po slovensko 
protokol za nadzor prenosa, 
IP pa "Internet Protocol". V 
zgodnjih 90. letih, z razvojem 
orodij za obvladovanje in 
strukturiranje intemeta pa 
uporaba intemeta strmo na-
rašča. 

Kot izumitelje intemeta bi 
lahko navedli več imen, saj je 
bih v njegov razvoj vključenih 
več znanstvenikov. Tim Bem-
ers-Lee pa je bil tisti, ki seje do-

mislil svetovnega spleta, poleg 
njega pa lahko kot izumitelja 
intemeta štejemo še Vintona 
Cerfa. Ker svojih idej nista pa-
tentirala, je bil dostop to idej 
omogočen vsem. S tem sta si 
zaprla vrata do večmilijonske-
ga izplena in dobička. Nekate-
ri so celo mnenja, da hi jima 
bilo potrebno podeliti Nobelo-
vo nagrado. 

Internet je ena od inovacij, 
ki je prispevala k dvigu pro-
duktivnosti in kakovosti življe-
nja. Tipično za internet je, da 
njegovo vsebino ustvarjajo nje-
govi uporabniki sami. Spletno 
podjetje Ebayje eden boljših 
primerov rasti trgovine in pro-
duktivnosti preko intemeta. 
Ebay ima 200 milijonov upo-
rabnikov z 2g-odstotno letno 
rastjo, ki dnevno na dražbi po-
nudi 21 milijonov izdelkov. V 
ZDA in Evropi je ustvaril več 
kot J40.000 novih delovnih 
mest. 

Ljudje tudi vedno vei^i del 
svojega osebnega življenja selijo 
na internet. Na intemetu se je 
v zadnjih letih zelo razmahni-
lo pisanje spletnih dnevnikov, 
ki jim pravimo "blog". Na njih 
uporabniki pišejo o svojih 
dnevnih aktivnostih, občutjih, 
pripetljajih. Vsak dan nastane 
po svetu več kot 175.000 novih 
blogov, skupno pa jih je na in-
temetu že več kot 50 milijonov. 

Najnovgše raziskave Evrop-
skega statističnega urada Eu-
rostat kažejo, da Slovenija 
ostaja na povpre^u EU §ede 
števila uporabnikov intemeta s 
47 odstotkov tedenskih upo-
rabnikov. V Sloveniji do inter-
neta dostopa 54 odstotkov go-
spodinjstev, kar je na nivoju 
EU. Za namen šole in formal-
nega izobraževanja internet 
uporablja 32 odstotkov upo-
rabnikov, kar je nad povpre-
i^em EU. Finančne storitve še 
vedno uporablja podpovprečno 

število uporabnikov intemeta 
v Sloveniji, 32 odstotkov, neko-
liko nadpovprečna pa je upo-
raba glasbe in računalniških 
igric, 41 odstotkov, ter branje 
časopisov, o čemer poroča 47 
odstotkov uporabnikov Inter-
neta. 

Intemet je komunikacijski 
medij. Ni več le sredstvo za do-
seganje cilja, ampak je že sam 
cilj. Brez njega si življenja, še 
zlasti pa poslovnega sveta, 
sploh ne znamo več predstav-
ljati. Z Internetom imamo na 
dlani ves svet, dostop do infor-
macij je odprt in neomejen. 
Hitrost našega vsakdanjega 
življenja nas sili, da uporab-
ljamo najhitrejše poti in mož-
nosti, ko se prebijamo skozi 
dnevne obveznosti in naloge. 
Intemet je svet, je naš vsak-
dan, je naš način življenja. Pa 
naj si bomo njegovi neposredni 
uporabniki ali pa le koristniki 
njegovih rezultatov. 



NASILJE Razgledi 

številne ženske in otroci tudi pri nas trpijo zaradi nasilja za domačimi štirimi stenami. O svojih grenkih 
izkušnjah in bivanju v vami hiši ob mesecu boja proti nasUju nad ženskami govorita dve Gorenjki. 

Kot balzam za ran eno dušo 

"Dolgo sem 
odlašala ta 
korak, saj 

moraš vse 
pustiti za seboj, 

otroke iztrgati 
okolju, ki so ga 

vajeni, pustiti 
domala vse 

svoje imetje do 
zadnje žlice." 

D A N I C A Z A V R L Ž L E B I R 

Vera in Marija imata podo-
bni življenjski zgodbi. Imata 
po več otrok in za seboj težak 
zakon, poln telesnega in du-
ševnega nasilja. Obe sta se 
zatekli po pomoč v varno 
hišo, kjer sta našli moč in 
stabilnost za svoje sedanje 
življenje. Razvezali sta se od 
mož, našli podnajemniški 
stanovanji, z otroki skušata 
spet normalno zaživeti, ure-
jata preživnino, prek social-
nega skrbstva otroci vzdržu-
jejo stike z očetoma. Dolgo 
sta odlašali z odločitvijo, da je 
treba ven iz slabega zakona 
in začeti na novo. Moža sta 
jih vsakič znova prepričala, 
da bo drugače, moledovala, 
naj ostaneta, grozila, mani-
pulirala z otroki. 

Vera: Pustila sem vse do 
zadnje žlice 

Mati štirih otrok, najsta-
rejšemu je petnajst, najmlaj-
šemu leto dni, se je v varno 
hišo umaknila pred alkoho-
lom, telesnim in duševnim 
nasiljem. "Dolgo sem odla-
šala ta korak, saj moraš vse 
pustiti za seboj, otroke iztr-
gati okolju, ki so ga vajeni, 
pustiti domala vse svoje 
imetje do zadnje žlice, zapu-

• stiti tudi starše ... Poleg tega 
še vedno verjameš, da se 
bodo mogoče odnosi uredili, 
vedno znova popustiš in 
vztrajaš v slabem odnosu, 
čeprav se nasilje stopnjuje in 
sama vidiš, da tako ne more 
več naprej. A strah me je 
bilo odločilnega koraka, za-
radi grenkih izkušenj v za-
konu, zaradi omajane samo-
zavesti, zaradi skrbi, ali bom 
zmogla začeti čisto na novo. 
Toda ko sem se odločila, mi 
je odleglo. Iztrgala sem se 
življenju, v katerem sem tr-
pela, in v nekaj mesecih po-
stala svoja osebnost. V vami 
hiši sem dobila dovolj moči, 
da se borim naprej. Tiste 
mesece sem urejala stvari 
prek socialnega skrbstva, 
iskala stanovanje zase in za 
otroke, prisluhnila nasve-
tom strokovnjakov v varni 
hiši in tudi moji podobnim 
zgodbam drugih žensk. 
Zame je bila vama hiša za-
vetje, kjer so me razumeli in 
mi pomagali," pripoveduje 
Vera. 

Marija: ustrahovana sem 
bila jaz in otroci 

Poročena je polnih osem-
najst let, s petimi otroki. V 
varno hišo bi lahko odšla že 
pol leta prej, preden se je 

slednjič odločila pretrgati ne-
znosen zakon, toda zadrže-
vali so jo otroci, ki so bili tako 
ustrahovani, da si niso upali 
z njo. Ko je starejša hči napo-
sled zaradi nasilja pri šest-
najstih ušla od doma. se je 
tudi Marija odločila, da je 
temu treba narediti konec. 
Zaradi bolezni in psihičnega 
nasilja je bila je povsem izčr-
pana. Pri možu ni veljala nič. 
takšno razmišljanje je prena-
šal tudi na otroke, biJa je do-
končno ponižana. "Če se ne 
bi umaknila, bi mi vse odpo-
vedalo. Na začetku mojega 
prihoda v varno hišo sem 
bila povsem zablokirana, ni-
sem mogla razmišljati, govo-
riti, kuhati, kajti hrana mi je 
smrdela in nisem je uspela 
obdržati v sebi. Občutek 
imaš, da tudi dihati več ne 
moreš in da boš vsak čas od-
povedal. V vami hiši je bilo 
čudovito, pravi balzam za ra-
njeno dušo. Imela sem vso 
podporo tamkajšnjih stro-
kovnjakov, pomagali so mi 
urediti stvari, potrebne za 
moje prihodnje življenje, in 
blažiti stiske, ki so se nakopi-
čile v težkih letih. Tudi druge 
prebivalke vame hiše so me 
razumele, celo bolje, kot bi 
me najboljša prijateljica. 
Imele so pač podobne izkuš-
nje." 

Pred nasiljem v varno 
hišo 

Ni prav, da se mora žrtev 
umakniti nasilnežu. Tako 
čutita tudi Vera in Marija, ki 
sta vsa leta prispevali k dru-
žinskemu imetju, na koncu 
pa odšli le z vrečko. Toda k 
umiku v vamo hišo so ju pri-
silile neznosne okoliščine. 
Zgodb, kot je njuna, je pri 
nas še veliko, enajst varnih 
hiš po vsej Sloveniji je ves 
čas zasedenih. Varna hiša 
Gorenjske, ki so jo odprli 
pred tremi leti in pol, je do 
danes sprejela že 169 oseb, 
88 žensk z 89 otroki, pove 
njena vodja mag. Vilma Re-
govc. Na voljo imajo šest sob 
za šest družin, naenkrat lah-
ko sprejmejo dvajset ljudi. 
Njihova najstarejša stanoval-
ka je imela 74 let, najmlajša 
je biJa 19-letno dekle, ki se je 
umaknilo domačemu nasi-
lju, za kar njena mati ni na-
šla moči. "V vami hiši žen-
ske motiviramo, da živijo 
svoje lastno življenje, da se 
osamosvojijo in da razširijo 
socialno mrežo v okolju, kjer 
živijo. Pomagamo j im najti 
moč za nov začetek. Nekate-
re so se v času bivanja pri nas 
odločile za nadaljnje šolanje, 
da si s tem izboljšajo pogoje 
za prihodnost," pove Vilma 

Regovc, ki želi z izkušnjami 
žensk, žrtvami nasilja, pri-
spevati k poznavanju te pro-
blematike v mesecu boja zo-
per nasilje nad ženskami. 
Lokacija vame hiše je tajna, 
da so ženske resnično vame 
pred nasilneži, zaradi katerih 
so zapustile domove. Ženske 
lahko v vami hiši bivajo naj-
dlje eno leto. Pogodbo sicer 
sklenejo za mesec dni in jo 
po potrebi podaljšujejo glede 
na to, kako hitro ženska ure-
ja svoje materialne razmere. 
"Polovica žensk po odhodu 
iz vame hiše samostojno za-
živi. najdejo si najemniško 
ali socialno stanovanje, ali 
poiščejo kako dmgo mož-
nost bivanja. A tudi tiste, ki 
se vrnejo domov v stari od-
nos, nekaj pridobijo. Vedo, 
da jim nasilja ni treba prena-
šati in če se bo še dogajalo, 
bodo vedele, kaj storiti. Ne-
katere se s partnerjem vklju-
ajo v skupno svetovanje. Le 
dve doslej sta se ponovno za-
tekli v vamo hišo," pripove-
duje Vilma Regovc. Skoraj z 
vsemi pa vama hiša ohranja 
stike še naprej, če ne druga-
če, prek spletnega foruma, 
kjer ženske zapisujejo svoje 
izkušnje in postavljajo vpra-
šanja, strokovnjaki in tudi 
ženske s podobnimi izkuš-
njami pa nanje odgovarjajo. 

Gorenjski vinski dobavitelji 2 
IZ S T A R I H Č A S O V 

M I H A N A G U Č 

Kot že večkrat poudarjeno, 
Gorenjska tudi v času Vojvadirte 
Kranjske ni imela svojih vino-
gradov in vina. Zato gaje kot go-
renja Kranjska dobivala iz dm-
gih kranjskih pokrajin. Dolenj-
sko ali dolenjo Kranjsko smo že 
omenili. Tre^i del Kranjske, Ko-
čevsko in Bdo krajino, imenuje 
Valvasor Srednjo Kranjsko. 
Tudi del te je bil vinski. "Ker je 
Srednja Kranjska tako pokrita z 
gozdovi in divjavo, pove zdrava 
pamet, da ni povsod prostora za 
vinsko rast. Zato narava ni dala 
vsem krajem vinogradov; zlasti 
ni vinogradov pri Turjaku, Igu, 
Ribnici, Snežniku, Čušperku in 
tam okoli. Vendar pa zato dru-
gim krajem ne manjka trt, kajti 
pri Rožeku, Metliki. Črnomlju, 
Vinici in v njih okolici nahaja-
mo številne vinograde. TI dajgo 
izredno gladko in močno vino, 
ki peče po treh ali štirih letih ka-
kor žganje. So pa še ponekod 

druga dobra in nadvse ljubka 
vina." Tisto o vinu, ki peče, se mi 
zdi malo čudno. Sem ljubitelj 
metliške črnine, vendar jo popije-
mo že v njenem prvem letu in 
tako ne vemo, kakšna je po treh 
ali štirih... 

Ob Dolenjski je bila včasih 
druga najpomembngša kranj-
ska vinska dežela - Notranjska. 
Ta je bila za Valvasorja ob go-
renji, dolenji in srednji četrti dd 
Kranjske. Poleg tistega, kar si 
danes predstavljamo pod No-
tranjsko, je ta nekoč obsegala 
tudi Vipavsko in Kras. Njeni 
prebivalci so bili Vipavci, Kra-
ševci, Čiči in "pravi Kranjci", 
kakor Valvasor imenuje Kranj-
ce na Planinskem polju, logaški 
planoti in vrhniški kotlini. 
Kakšna Je podnebna razlika 
med logaškim in postojnskim 
obmo^em, ki sta po zimi podo-
bna Gorenjski, in Vipavsko do-
lino, pa dobro vemo. "Vipavci 

prebivajo okoli Vipave. Lož in 
Št. Vida. Imajo posebno nošo. 
Govore tudi čisto drugače kakor 
drugi. Preživljajo se z vinogra-
di in sadjem, ki pri njih prav 
zgodaj zori; zato ga nosijo vso 
pomlad in poletje v Ljubljano 
naprodaj. Takoj po sv. Juriju že 
prinesejo češnje. In kadar le-te 
na Gorenjskem šele zorijo, do-
bavljajo Vipavci že grozdje. 
Tako lahko postrežeš gostu v 
Ljubljani vse leto z različnim 
sadjem naenkrat, kar se v dru-
gih deželah rte da napraviti." 

To naravno bogastvo, ki ga 
omogoča blago podnebje, seve-
da ni samoumevno; da bi z 
njim dobili vino, je bilo treba 
tudi trdega dela. "Vipavci pa se 
ne zanašajo na naklonjenost 
narave ali radodamost zemlje, 
tako da bi jo zlorabljali in se 
predajali ali brezdelju ali sestri 
njegovi, razsipnosti in nasladi, 
njihovo veselje marveč sloni ve-

Vipava je do konca i. sv. vojne upravno sodila pod Kranjsko. 

čidd na poštenem delu, za ka-
tero jim daje vzrok in priliko ne 
toliko pridelovanje žita - tega 
imajo malo - ampak vinograd-
ništvo. Vino namreč razgiba 
roke in noge ne le s čašo veselja, 
ampak tudi z upanjem na do-
ber dobiček, ki ga prodano vino 
privede v mošnjiček. Ker torej 

Vipavci marljivo obdelujejo vi-
nograde in se nobenega truda 
ne branijo, dobe rdečega in be-
lega vina dovolj za žgo in krep-
čavo, povrh pa še za dobičkono-
sen izvoz v tuje dežele. Da, ve-
činoma ga spremene v srebro, 
ker se jih drži zmernost in se z 
malim zadovoljujejo." 
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USODE Razgledi 

Za smrt je ni rože na vrt' 

<0 smo bi I va e 

Nekdaj je bila 
smrt nekaj 

povsem 
naravnega, kar 
so vsi razumeli 
in sprejemali. S 
tem ni rečeno, 

da so imeli 
ljubljene osebe 

manj radi. Še 
zdaleč ne. 

M I L E N A M I K I A V Č I Č 

Ko je odbila zadnja ura 

Pri doveku, ki je umiral, je 
bilo važno troje; 

- Da so mu držali svečo 
(simbol življenja: ko bo člo-
vek umrl, bo sveča gorela na-
prej); 

- Da so poklicali duhovni-
ka, ki je umirajočega dal v 
sveto olje; 

• Da je bila narejena opo-
roka, v kateri je še pravočas-
no, pri polni zavesti porazde-
lil svoje imetje. Če se kdo ni 
pravočasno zmigal, so ga na 
njegovo dolžnost opozorili 
tudi sosedje. V oporoki ni 
bilo zank, zaradi katerih bi 
se pozneje prepirali. 

Takoj, ko je duša umrlega 
odplavala v večnost, so do-
mači ustavili uro in vsa ogle-
dala v hiši pokrili z rjuhami. 

Vsak, še tako velik revež, 
pa je imel pripravljen denar 
za plačilo maš. 

Ko je nekdo umrl, je bila 
prva pot domačih do mež-
narja, ki je potem zazvonil. 
Če je umrl otrok, je zazvonil 
z malim zvonom, za pokoj-
nikom je zvon dvakrat pre-
nehal biti, za pokojnico pa le 

enkrat. Z zvonjenjem so 
tako dali ljudem vedeti, da je 
nekdo umrl, če so dobro po-
slušali, so lahko izvedeli, ali 
je bil umrli moški ali ženska. 
Včasih za zvonjenje ni bilo 
treba dobiti dovoljenja pri 
župniku, danes so, kar se 
tega tiče, predpisi bolj strogi. 

Pare so pripravili doma. 
Na začetku trug še niso po-
znali. Za podlago so dali kak-
šen star koutar ali plevnco. 
Šele leta 1926 je Franc Po-
točnik začel delati truge na 
zalogo. Pred vojsko je vsak 
imel pri hiši tintah, ki so ga 
pokrili čez trugo. Tintah je na 
neki način nakazoval, da je 
bila duša umrlega že na dru-
gi strani: v večnosti. Imel pa 
je še drugo praktično vred-
nost: iz kmečkih hiš so vodi-
la vrata v štaio in muhe so 
bile stalni spremljevalec vsa-
kodnevnega življenja. Tin-
tah je pokojnika zavaroval 
tudi pred njimi. 

V nekaterih žirovskih trgo-
vinah so nekdaj prodajali 
tudi črke. Držale so se sku-
paj, potem si jih odrezal in 
sestavil besede. Truge so bile 
samo črne (druge barve so 
prišle v veljavo šele po 2. sv. 
vojni). Imeli so tudi okraske 
iz palm, kakšen nagelj in s 

tem so trugo umetelno okra-
sili. Za zadnjo stran so imeli 
pripravljene angelčke, ki so 
držali besede: v miru poči-
vaj. 

Za robove so se dobili 40 
ali 50 centimetrov dolgi sre-
brni okraski. 

Na ta način je bila truga 
lepša na izgled. 

Pokojniku so dali na noge 
copate, ki so j ih po vrhnji 
strani okrasili z zvezdicami, 
spodnji - podplat, pa je bil iz 
kartona. V čevljih niso niko-
gar pokopavali. Ženske so 
morale imeti na glavi ruto, 
Vraževerje je namreč pripo-
vedovalo, da bi se, če ne bi 
bile pokrite, vrnile ponjo na-
zaj iz onostranstva. 

Če je umrlo dekle, je ime-
lo krancelj iz iringetje. 

Nad trugo je obvezno bila 
slika, ki je bila okrašena z za-
veso v baročnem stilu. Barok 
je bil očitno tako močan, da 
se je njegov stil ohranjal vse 
do prvih let po vojni. 

Sveče so kupili na kakš-
nem romanju. Zmeraj so jih 
imeli na zalogi, ker sveča ni 
smela nikoli ugasniti. Za to 
je skrbela ženska, ki so ji re-
kli svetama. 

Pazila je tudi. da sveče 
niso povzročile požara. Prav 

tako jih je obrezovala, da je s 
tem uravnavala plamen. 

Njena druga naloga je bila, 
da se je vsakemu, ki je prišel 
kropit, lepo zahvalila. 

Včasih ni bilo misliti, da bi 
v dveh dneh, kolikor je po-
kojni ležal pod domačo stre-
ho, zaklenili vrata in ga pu-
stili samega, tako kot se to 
dogaja v mrliških vežicah 
dandanašnji. V Tržiču in 
okolici so imeli navado, da 
so ob mrliču peli smrtnice in 
imeli rihtarja. V Žireh se kaj 
podobnega ni nikoli dogaja-
lo. 

Ko se je začel pogreb, je 
svetar prižgal latemo, in po-
tem je v njej nesel svečo vse 
do groba. 

Na vasi je bil nekdo dolo-
čen, da je opravljal to delo. 

Pri moškem mrliču so bili 
svetaiji. 

Sosedje so prinesli rože. ki 
so j ih postai^i okoli truge. 
Na začetku je bila mrtvaška 
oprema v belem. Marsikate-
ra ženska je prte okrasila še s 
fipkami. da so izgledali lep-
ši. Če ljudje niso imeli de-
narja, so za to največkrat 
uporabili malo bolj ohranje-
ne rjuhe. 

Mrlič ni nikoli smel biti 
sam. Pri njem so merkali so-

sedje: eni do polnoči, druga 
izmena pa potem do jutra. 

Oder je bil naštiman na 
sredi hiše, na najbolj sveča-
nem mestu v prostoru. 
Pred trugo so stali štirje 
svečniki. Zraven žegnane 
vode, s katero so kropili, ni 
nikoli bilo zapisa, kdaj bo 
pokojnik pokopan. To se je 
včasih vprašalo. Razen, če 
so za bolj pomembne oseb-
nosti dali tiskati parte, in 
j ih potem poslali poslovnim 
partnerjem. Ko so obisko-
valci prihajali kropit, so 
morali najprej stopiti do 
umrlega, šele potem so se 
lahko ozrli še po ostalih, ki 
so že bili v sobi. Vsak je za 
to pravilo vedel, in nihče ni 
nikogar učil. 

Zanimivo je, da v času 
pred 2. sv. vojno in še po 
njej. ni bila navada, da bi se 
rokovali in na ta način vošči-
li sožalje. Da bi prinesli ven-
ce ali kakšne druge šopke 
rož, prav tako ne. Kranceljni 
so postali modemi veliko 
kasneje. Sprva niso bili nare-
jeni iz svežih rož, temveč iz 
smrekovih vej in umetnih 
rož. Mica Polonkarjeva je de-
lala rože iz krep papirja, jih 
potem povoskala, da so dlje 
časa obstale. 

Med sosedi 
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JOŽE KOŠNJEK 

V začetku tedna je bila v gra-
du Hrastovica (Krastou>itz) 
pri Celovcu prva seja j6-
članske koroške Kmetijske 
zbornice, v kateri ima dva 
mandata tudi Skupnost južno-
koroških kmetov (SJK), ki je 
pomemben predstavnik kmetov 
v južnem delu Koroške, pred-
vsem na dvojezičnem ohmo^u. 
Skupnost je dobila na volitvah 
2061 glasov, kar je največ do-
slej. V dvojezičnih občinah 
Šentjakob, v Rožu, Sele, Želez-
na Kapla, Clobasnica, Bistrica 
pri Pliberku in Pliberk je po-
brala nad polovico oddanih 
glasov, uspešna pa je biia tudi v 
občinah Bilčovs, Borovlje, Ga-
licija, Škogan, Dobrla vas, Ži-
tara vas in Suha. Tako bosta 
tudi v prihodnjih petih letih 
zbornična svetnika Skupnosti 
južnokoroških kmetov Štefan 
Domg iz Podjune in Franc Jo-
žrfSmrtnik iz Kort pri Žekzni 
Kapli. Če bi dobita lista še 112 
glasov, bi bila zbornična svetni-
ca tudi tretja na listi SJK Ma-

rija Tschertov (Čertov) Mader 
iz Slovenj Plajberka (Windisch 
Bleiberg). Slovenji Plajberk je 
vas z okrc^ 250 prebivalci kma-
lu za mejnim prehodom Lju-
belj, okrog pet kilometrov stran 
od glavne ceste Ljubelj-Celovec, 
blizu Slovencem znanega smu-
čišča Poden ali Bodental. Slo-
venji Plajberk je vas, v kateri 
večina vaščanov vsaj razume, 
če že ne govori slovensko. 

Marija Tschertov je po študi-
ju agrarne ekonomije, živino-
rge in vinogradništva na Du-
naju nekaj časa z možem 
Hanzijem Madetjem živela 
na Gradiščanskem, pred leti 
pa se je z otrokoma Leo in Vm-
cencem vrnila k mami Zali 
(oče Lovrenc se je smrtno po-
nesrečil) in prevzela vodenje 
manjše domače kmetije. Mož 

je še zaposlen na Gradiščan-
skem in se k družini vrača ko-
nec tedna. Marija je najmlajša 
od osmih otrok Zale in Lovren-
ca, od katerih so živi še Pepca, 
Danica, Rozi, Filip, Slavko in 

Lovrenc. Marjan se je smrtno 
ponesrečil na Velikem Kleku 
(Grossglockneiju), vendar osta-

ja njegova žena Olga še naprg 
del družine, ki se vsaj dvakrat 
ali trikrat letno, ob praznikih 
in spravilu sena, zbere doma. K 
živinoreji in paši usmerjena 
kmetija Mariji ne more zagoto-
viti preživetja, zato kot strokov-
njakinja za agrarno ekonomijo 
in živinorejo sodeluje z nadzor-
no službo zelo razširjenega eko-
loškega kmetovanja na Koro-
škem. Služba ima velike pri-
stojnosti in njeni predstavniki 
lahko vsak trenutek potrkajo rm 
vrata ekoloških kmetij. 

Njen vstop v politiko je bil 
neruičrtovan. "Kot mlada kme-
tica sem se udeležila občnega 
zbora Skupnosti južnokoro-
ških kmetov, na katerem so iz-
birali tudi kandidate za volitve 
v zbornico, med katerimi bi 
morala biti končno tudi žen-
ska. Prepričevali so me in po te-
meljitem premisleku sem se od-
ločila za kandidaturo. V njej 

Marija Tschertov Mader z mamo Zali v kuhinji domače hiše 
v Slovenjem Plajberku 52 7 fo« inosnjek 

sem našla politični in pred-
vsem strokovni motiv za dejan-
sko pomoč vsem koroškim kme-
tom, ne le slovenskim. Politič-
no mešetarjenje me ne zani-
ma. S kmeti seje treba pogo-
varjati o stvarnih problemih in 

jim svetovati. Čeprav nisem 
bila izvoljena, sem bila kot tw-
vinka na kandidatni listi nad 

podporo ttavduSena, saj je listi 
za mojo izvolitev ztruinjkalo le 
112 ^asov. Na prihodnjih volit-
vah jih lahko dobimo še več, 
predvsem na Zilji, kjer je imela 
včasih SJK močno podporo, in 
s pravim delovanjem in jasni-
mi cilji tudi v drugih delih Ko-
roške," je prepričana Marija 
Tschertov Mader. 
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PODEŽEUE 
Psihološka drama, kriminalka ali triler? 
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Kaminska peč Orpheus KF101 
8 kW. 1208 X 550 X 400 mm. toplotni predal 
iz lolevca, velik gorilni prostor, integriran 
zaboj 23 pepel, ograja za reSetbi. prlUJuteic 
za dimno cev 150 mm. Start: 75SS682 

%n 

Kaminska peč Saturn 
6.5 l;W. 980 x 557 X 427 mm, UasICna 
kaminska peč, veliko okno. s Samotom 
obložen gorilni prostor, priključek za 
dimno cev 150 mm, St.art.: 7274160 
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Kaminska peč Vstad 
7 kW f za l a o m2.960 X 550 X 380 mm, po-, 
kromani ročaji, toplotni predal Iz granit na-
ravnega kamna, antracitne barve, prikljuiek I 
Z3 dimno cev 150 mm, it.art: 7561137 

Kaminska peč Jupiter 
6,5 kW, 904 X 557 X 427 mm. kaminska peč 
klasiCne oblike, lltinasto siva, veliko okno, 
integriran zaboj za pepel prikijuiek za dimno ' 
cev 150 mm, 5t.att.: 7565369 
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ALTERNATIVNA KULTURA Razgledi 

Vse skupaj se je začelo leta 2001, ko se je nekaj mladih zbralo z željo imeti kulturni prostor, v katerem bi 
potekalo svobodno umetniško izražanje. 

zbruhovci ali kran ski Raaeaaainstthe machine 

Podobno kot 
Prešeren v 

Sonetih 
nesreče 

omenja, da je 
koža podplat 

čez in čez 
postala, so 
izbruhovci 

skozi trdi čas 
za zunanje 

neodobra vanje 
postali vse bolj 

neobčutljivi. 

K L E M E N G L O B O Č N I K 

Čeprav niso dobili občin-
ske podpore, so zasedli za-
puščeni prostor v neposred-
ni bližini nekdanjega sej-
mišča, sedaj nakupovalnega 
središča Supemova, in ga 
poimenovali Izbruhov kul-
turni bazen, ki danes spada 
pod register društev z ime-
nom Alternativno kulturno 
društvo Izbruh. Da pa lahko 
dandanes v Izbruhu nemo-
teno redno potekajo koncer-
ti, festivali, video projekcije, 
predavanja, delovne akcije 
ter še kaj, je moralo preteči 
slabih šest let. 

Bazenovd so se namreč za 
Izbruh, kakršen je danes, 
dolgo borili in se še borijo. 
Izbruh, prvotno poimeno-
van kot "Klavna skvot", je 
začel svoj obstoj v družbeno 
kritičnem duhu ter v sodelo-
vanju z drugimi kranjskimi 
društvi. Skupaj so ustanovili 
Zvezo kranjskih društev za 
mladinski kulturni center, ki 
pa je zaradi različnih interesov 
znotraj društev kmalu pro-
padla. Ko so zaradi prodaje 
izgubili prostor starega zim-
skega bazena, so prestavili 
svoje kultume dejavnosti v 
"U-bahn", kasneje preime-
novan v diskoteko "Lunca". 
Prve poskuse opozarjanja 
Mestne občine Kranj na svo-
je delovanje so obudili s pro-
jektom "Kam s kulturo mla-
dih v Kranju.'" 

Zaradi ponavljajočih se 
negativnih prošenj na kranj-

sko občino so se konec leta 
2001 odločili znova ilegalno 
zasesti star zimski bazen in 
ga okrasiti z grafiti ter orga-
nizirati 1. uporniški koncert 
"Dost mamo!" 

Leta 2002 jim je Zavod 
za šport Kranj kot upravitelj 
objekta odvzel pravico za 
vstop ter uničil ves njihov 
dotedanji trud, vključno s 
krajo opreme, ki so jo vloži-
li v sam prostor. Bazenovd 
so spet stopili skupaj, tokrat 
s projektom, organiziranim 
na Slovenskem trgu pod 
imenom "Drugačnost je 
svoboda". 

Že naslednje leto pa so 
doživeli nekaj pozitivnih 
sprememb. Leta 2003 se 
namreč njihovo delovanje 
začne pojavljati v medijih, 
udeležujejo se pa raznih de-
monstracij v Ljubljani, ki 
podpirajo anti NATO ter 
anti EU interese. 

Leto 2004 je bilo končno 
tudi leto vidnejših pozitivnih 
odzivov s strani Mestne ob-
čine Kranj, ki je bazenov-
cem po njihovem opozorilu 
na sestanku ob okrogli mizi 
o razdelitvi občinskega de-
narja za kultume prireditve 
(izključili so namreč elektri-
ko na občini ter s tem dose-
gli nakup potrebnega agre-
gata za Izbruh) dodelila 
tudi del proračunskih sred-
stev za nadaljnjih deset let 
delovanja društva. Opremili 
so tudi prostor za vaje glas-
benih skupin ter snemalni 
studio. Vrhunec njihovega 

uspeha je bil gotovo predlog 
kranjskega župana za dode-
litev prostora v upravljanje 
AKD Izbnih. 

Društvo s predsednikom 
Andražem Šulcem na čelu 
torej nadaljuje svojo trnovo 
pot, a sedaj po vsej verjetno-
sti z nekoliko mirnejšim 
spancem kot nekoč. Uredili 
so svoje prostore do te stop-
nje, da sedaj dajejo podobo 
prostora družbeno-drugače 
misleče subkulture posa-
meznikov. Zanimiva so tudi 
nedavna prizadevanja njiho-
vega predsednika Šulca kot 

enega izmed županskih 
kandidatov, da bi veljava Iz-
bruha postala regionalnega 
pomena. To je seveda dobra 
iztočnica za samo komerda-
lizacijo tovrstnih idej. Am-
pak problem je le v tem, da 
je odkrita družbena kritič-
nost že v osnovi predvsem 
stvar manjšine, ožjega kro-
ga dovolj pogumnih upor-
nikov, ki se ne bojijo dru-
gačnega izgleda, nasproto-
vanja oblasti ... 

In kakorkoli so ti ljudje, 
ki stojijo za svojo idejo o 
mladostniški drugačnosti. 

glede na vse družbene 
udarce, ki so jih v preteklo-
sti prejeli, za prihodnost 
praktično neuničljivi. Podo-
bno kot Prešeren v Sonetih 
nesreče omenja, da je koža 
podplat čez in čez postala, 
so izbruhovd skozi trdi čas 
za zunanje neodobravanje 
postali vse bolj neobčutljivi. 
Z dmgimi besedami ... bolj 
jih boste jebali, močnejši in 
večji se bodo vrnili. Zato, 
ker je njihov protest nikoli 
končana zgodba, izbrxihov-
d pa kranjski Rage against 
the machine. 

Podalpska (ne) lojalnost 7 S E D M I C A 

MARJETA SMOLNIKAR 

človekove pravice je treba spo-
štovati, pa ruy stane, kar hoče, je 
komisar Sveta Evrope za Sove-
kove pravice Thomas Hammar-
berg podučil slovensko vlado, po-
tem ko seje na "povabilo" varu-
ha človekovih pravic Matjaža 
Hanzka seznanil z okoliščina-
mi, v katerih seje notranji mini-
ster Dragutin Mate odločil za 
začasno preselitev družine Stro-
jan v begunski center v Postojno. 
Se strinjam, Čovekove pravice je 
treba spc^tovati. Na celi črti. Am-
pak, eno je teorija, drugo praksa. 
Žalje ta v svetu odpovedala v ne-
štetih primerih, ne samo v na-
šem. S čimer, kajpada, ne opra-
vičujem sporne odločitve sloven-
skega notranjega ministra. 
Opravičujemjo s povsem drugim 
argumentom. 

Tako kot je Thomas Ham-
marberg i* Slovenijo privihral, je 
tudi odvihral. Ne, da bi ga imela 

javnost priložnost vprašati, kaj 
vse bi po njegovi teoriji Slovenija 
za Strojanove morala postaviti 
na kocko. Državno varnost? 
Projekt evro? Ntyjim zgradi vilo 
v prestižnem okolju? Naj jih sto 
do zob oboroženi spedakev va-
ruje noč in dan? Zaradi mene 

jim lahko država zgradi tudi vilo 
z bazenom; nesanw otroci b<^-
tošev, vsi otroci tega sveta si za-
sittžijo varru), brezskrbno in per-
spektivno otroštvo. Nihče (niti 
Thomas Hammarberg niti 
Ma^až Hanžek, niti Pavel Če-
lik, niti tako imenovani izbrisa-
ni, niti nihče drug) pa nima od 
siovenskevtadepravice zahtevati, 
da v imaiu Strojanovih ali No-

vakovih ali Medvedovih ali Ko-
vačevih ogrozi vitalne državne 
interese. In dostava nove valuteje 
vitalen interes slovenske države. 

Nikdar doslej ni bilo v deželici 
pod Alpami toliko denatja, kot 
ga je v tem času: na eni strani 
narodna banka dovaža evre, na 
drugi so tolatji Se vedno zakonito 
pbčilno sredstvo. Tdikšna količi-
na denarja na tako majhnem 
prostoru pa je za organizirane 
(mednarodne) kriminalne zdru-
žbe zgodovinski izziv. In v teh 
okoliščinah si notranji minister 
pač ne more in niti ne sme pri-
voščiti, da izuijeni policijski spe-
ciald noč in dan vanyqo ^cupi-
no državljanov oziroma rešujgo 
postulat človekovih pravic, ki je 
bil v konkretnem primeru že 
zdavnaj poteptan. Povedano 

drugače, prepričana sem, da je 
notranji minister Dragutin 
Mate preigral vse možnosti in 
spr^el za dane okoliščine opti-
malno rešitev, to je začasno pre-
selitev družine Strojan. 

Ker so ta dgstva bolj kot na-
vadnim državljanom jasna ne-
kdanjemu vladnemu predsedni-
ku Antonu Ropu in nekdanje-
mu obrambnemu ministru ter 
aktualnemu evropskemu poslan-
cu jelku Kacinu, verjetno pa tudi 
vsg Liberalni demokraaji Slove-
nije, je z njihove strani v tem 
kontekstu neresno in (poudar-
jam) nedržavotvomo pritiskati 
na vladnega predsednika janeža 
Janšo ter notranjega ministra 
Dragutina Matga. 

Vsaj za mojpog^so z istega 
zornega kota nedržavotvomi 

tudi tisti policisti, ki so se zbrali v 
Festivalni dvorani na Bledu in 
od notranjega ministra zahteva-
li rešitev problemov, s katerim se 
bolj ali manj dejavno soočajo 
zadnjih pet let. Še zlasti vne pre-
seneča ndcdanji prvi mož sloven-
ske policije Pavel Čelik, ki je v ne-
kih druffh zgodovinskih okoliš&-
ruih svojo vlogo briljantno odig-
ral. 

Da ne bo pomote. Ne trdim, 
da so vse druge Junkdje notranje-
ga ministrstva in policije podrqe-
ne menjavi valute. Zanima pa 
me, komu so slovenski policisti 
pravzaprav lojalni? Slovenski 
državi oziroma aktualni vladi 
ali osebam iz preteklosti? Brez 
dvoma morajo biti lojalni državi. 
Pa čqirav jih v tem trenutku žu-
lijo čevlji. 
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V Iskraemecu se kopiči izguba 
Novi predsednik uprave Iskraemeco ocenjuje, da bo družba letošnje leto zaključila s štirimi 
milijardami tolarjev izgube. 

ŠTEFAN ŽARGI 

Kranj - Na sredinem sreča-
nju z novinarji novega pred-
sednika uprave Iskraemeco 
mag. Janka Štehamika nis-
mo slišali dobrih novic. Po 
dveh mesecih vodenja te ve-
like kranjske družbe v teža-
vah je bil predsednik videti 
precej zaslabljen, saj se na 

Janko Šteharnik 

eni strani v družbi Iskrae-
meco kopid izguba, po dru-
gi pa še ni videti možnosti za 
razvojni preboj, ki bi odločil-
no prispeval k sanaciji poslo-
vanja. Poudaril je, da je na 
svetovnem trgu električnih 
števcev poseben položaj, ko 
klasični mehanski števci od-
mirajo, novi elektronski 
števci električne energije, ki 
morajo biti del celovitega si-
stema odčitavanja porabe 
električne energije na dalja-
vo, pa prav zaradi nedoreče-
nosti sistema odčitavanja še 
niso zaživeli. Z opisanim 
težkim položajem se soočajo 
vsi svetovni proizvajalci, pri 
čemer je konkurenca Iskrae-
meca finančno močnejša in 

s tem lažje premošča ome-
njeno krizo na razpotju raz-
voja, medtem ko je kriza 
Islaaemeco zatekla v velikih 
finančnih težavah. Cene kla-
sičnih mehanskih števcev 
električne energije so na 
trgu strmoglavile, kar je p)0-
sledica cenenih števcev z 
Daljnega vzhoda, kamor so 
proizvodnjo preselili skoraj 
vsi proizvajalci. Iskraemeco-
va proizvodnja mehanskih 
števcev v Kranju tako ostaja 
praktično edina na starem 
kontinentu. 

Odpuščanje delavcev 
se bo nadaljevalo 

V opisanem položaju na 
trgu v Iskraemeco seveda ne 
morejo pričakovati pozitiv-
nega poslovanja. Na osnovi 
devetmesečnih rezultatov, 
ko je nastalo za dobrih deset 
milijonov evrov izgube, v 
upravi družbe ocenjujejo, da 
bo izguba do konca leta na-
rasla na prek 16 milijonov 
evrov oziroma da bo Iskrae-
meco leto zaključil s štirimi 
milijardami tolarjev izgube. 
Nova uprava se je že lotila 
ukrepov znotraj družbe, s ka-
terimi naj bi zmanjšali stro-
ške, začela so se že pogajanja 
z dobavitelji o znižanju cen, 
vendar padca cen števcev, ki 
je posMca prodora z Vzho-
da, ni mogoče nadomestiti. 
Tudi zmanjševanje števila 
zaposlenih je v teku, saj naj 
bi do konca leta odpustili 
okoli 70 delavcev, kar je sicer 
za 30 manj, kot je predvide-
val načrt finančne reorgani-
zacije, že sedaj pa je jasno, da 
se bo zmanjševanje zaposle-
nih prihodnje leto nad^jeva-
lo, ko naj bi število zaposle-
nih znižali za 300 do 400 

delavcev. Trenutno je v 
Iskraemecu zaposlenih 1560 
delavcev. 

Prodajajo tudi stroje 

Nova uprava se je temeljito 
lotila stroškovne analize in 
ukrepov notranje racionali-
zacije, pri čemer so ugotovili, 
da nekateri programi in lani 
kupljeni stroji ne dajejo za-
dostne dodane vrednosti. 
Zato so se odločili, programe 
oddati nekaterim dobavite-
ljem, stroje pa prodati. Pri 
tem pričakujejo, da bo kupec 
prevzel tudi približno 120 
tehnično izobraženih ljudi, 
ki so v strojni in elektroteh-
nični panogi vse bolj iskani. 
Za nalcup šestih stiskalnic se 
zanimajo družbe Eric Grau, 
Domel in Hidria - Rotomati-
ka, pri čemer je prav slednja 
najresnejši kupec. 

Prisilna poravnava 
brez učinka 

Precej skrbi zbuja tudi 
ugotovitev nove uprave, da 
letošnja prisilna poravnava, 
ki je dvignila tako veliko pra-
hu in zaposlovala vodstvo 
podjetja več kot pol leta, ni 
dala praktično nikakrSnih re-
zultatov. Znižanje dolgov za 
dobro milijardo tolarjev je 
bilo izničeno z visokimi stro-
ški, saj je bilo treba plačati 
storitve svetovalcev, precejš-
nji pa so tudi stroški obratne-
ga kapitala, saj morajo doba-
viteljem plačevati vnaprej. O 
tem, kako bodo čez leto do-
baviteljem in čez dve leti 
bankam odplačevali pretekle 
obveznosti, se pogovori še 
nadaljujejo, pri čemer ban-
kam ponujajo spremembo 
terjatev v lastniške deleže, pri 

Gorenjski banki, ki je največ-
ja upnica, pa prodajo zastav-
ljenih delnic. Sredstva doka-
pitalizadje, ki so jih v okto-
bru nakazali iz paradržavnih 
skladov SOD in KAD v višini 
2,75 milijarde tolarjev, so po 
Štehamikovih besedah še 
nedotaknjena in bodo porab-
ljena za odpravnine odpušče-
nim, pospeševanje prodaje 
ter sanacijo družbe, tako da 
bo poslovala brez iz^b. 

Bodo iskali novega 
lastnika? 

Prava sanacija bo seveda 
uresničena, ko bo družba 
usposobljena za poslovanje 
z dobičkom, za kar pa prej 
omenjena dokapitalizadjska 
sredstva ne bodo zadoščala. 
Čeprav je Iskraemeco po be-
sedah Janka Štehamika eno 
najinovativnejših podjetij na 
svetu(!) in ima že do 80 od-
stotkov razvite sisteme da-
ljinskega odčitavanja (razviti 
je treba še komunikacijske 
modeme in programsko 
opremo), ki utegne povzro-
6ti pravo revolucijo na trgu, 
pa sredstev za ta končni raz-
vojni korak v Iskraemecu ni-
majo. O nastalem položaju 
so lastniki obveščeni, in ker 
ni pričakovati, da bo država 
še dodatno vlagala, je edina 
možnost prodaja Iskraeme-
ca oziroma povezovanje s 
strateškim partnerjem. Ali 
se bodo lastniki že v začetku 
prihodnjega leta odločili za 
prodajo Iskraemeca, bo torej 
znano kmalu, Šteharnik pa 
poudarja, da doma ne vidi 
možnosti in interesa za na-
kup, v tujini pa v ta posel, ki 
zahteva velike finančne vlož-
ke, vstopajo finančne korpo-
radje. 

Razvojni center Goodyeara tudi v Kranju 
Coodyearova družba EP v Kranju je regijsko središče proizvodnje gumenotehničnih izdelkov 
z močnim aplikacijsko razvojnim centrom. 

ŠTEFAN ŽARGI 

Kranj - Kakšen odnos imajo 
tuje družbe do svojega ne-
posrednega okolja, se poka-
že tudi z voljo do posredova-
nja informacij o poslovanju. 
Za sredino srečanje z novi-
narji v družbah Goodyeara v 
Kranju lahko rečemo, da se 
niso izkazali. Ne samo zara-
di dejstva, da se prvim mo-
žem teh dveh družb očitno 
ni zdelo vredno stopiti pred 
novinarje in so to nalogo 
prepustili predstavnici služ-
be za odnose z javnostmi ter 
predstavniku razvojne služ-
be, pač pa tudi zaradi tega. 

ker ni bilo mogoče izvedeti 
praktično nobenih podatkov 
o poslovanju z izgovorom, 
da pač spremljajo to po 
ameriških standardih in da 
je treba počakati na zaključ-
ni račim. Tako je predstavi-
tev izzvenela kot bolj slaba 
ekonomska propaganda. 
Tako smo izvedeli, da so v 
osmih letih v Goodyearovi 
družbi Sava Tires povečali 
proizvodnjo s 4,9 v letu 
1998 na letošnjih 7,9 mili-
jona pnevmatik, pri čemer 
jih 19 tisoč na dan izdelajo 
za osebna vozila in tri tisoč 
za poltovomjake. Izdelujejo 
pnevmatike petih blagovnih 

znamk v kar 438 dimenzi-
jah, kar 80 odstotkov pa je 
visokosposobnih (za večje 
hitrosti). Leta 1998 je bilo 
takih pnevmatik le 21 od-
stotkov. Skupaj je v Savi Ti-
res zaposlenih prek 1.600 
delavcev, organizirani so za 
vodenje po poslovnih cen-
trih, pridobiU pa so si tudi 
vse potrebne certifikate ka-
kovosti, ki jim omogočajo, 
da dobavljajo pnevmatike za 
prvo vgradnjo kar 13 avto-
mobilskim tovarnam. 

Mnogo manjša od Save Ti-
res je Goodyearova družba 
EP - Gumeno tehnični izdel-
ki, v kateri dela 377 zaposle-

nih, od tega 64 odstotkov v 
neposredni proizvodnji. Iz-
delujejo jermene za industri-
jo, zobate in rezane jermene 
za avtomobilsko industrijo, 
cevi za avtomobilske klimat-
ske naprave in zračne vzme-
ti za tovornjake ter avtobuse. 
Kranjski Goodyear EP je ena 
od 30 tovrstnih tovarn po 
vsem svetu in ena od štirih v 
Evropi, pri čemer je v Kranju 
regijski sedež za Evropo in 
Severno Afriko. Tudi v EP 
posvečajo veliko pozornosti 
kvaliteti, saj imajo od januar-
ja 2001 svoj aplikadjsko raz-
vojni center z najsodobnejšo 
testno opremo. 

IGUBLJANA 

C&P Hoteli Bled med poslovno odličnimi podjetji 

V sredo so v Cankarjevem domu podelili letošnja priznanja 
Republike Slovenije za poslovno odličnost in z bronasto di-
plomo se je med poslovno odlična podjetja uvrstila tudi 
družba G&P Hoteli Bled. Priznanje Republike Slovenije za 
poslovno odličnost je najvišje državno priznanje na podro-
čju kakovosti. Zajema dosežke na področju kakovosti poslo-
vanja kot rezultat znanja in inovativnosti ter stalnih izbolj-
šav. Priznanje prejmejo organizacije, ki so v procesu ocenje-
vanja dosegle najvišje število točk v svoji kategoriji in bile iz-
brane izmed finalistov ter se tako uvrstile v vrh poslovne od-
ličnosti v slovenskem prostoru. Družba C&P Hoteli Bled, d. 
o. o., deluje v okviru dejavnosti Turizem v Poslovni skupini 
Sava pod okriljem blagovne znamke Sava Hoteli Bled. Je 
največje hotelsko podjetje na Bledu, saj s svojimi 42; soba-
mi in 806 posteljami predstavlja 40 odstotkov zmogljivosti 
blejskih hotelov. V podjetju G&P Hoteli Bled delujeta naj-
večja blejska hotela, Park in Golf. Med 20 prijavljenimi na 
razpis so bili z Gorenjske tudi Elektro Gorenjska, Grand Ho-
tel Toplice ter Upravni enoti Jesenice ter Tržič, vendar se ob 
strogem ocenjevanju nikomur ni uspelo uvrstiti med finali-
ste. Dodajmo še, da priznanja Republike Slovenije za po-
slovno odličnost za leto 2006 niso podelili. Š. Ž. 

BLEO 

Še ena generacija diplomantov lEDC 

Iz lEDC-Poslovne šole Bled so sporočili, da bo danes slav-
nostna podelitev diplom novi generaciji menedžerjev, ki le-
tos prihajajo iz 16 držav. Pred podelitvijo diplom ob 12. uri 
bo v Festivalni dvorani potekal seminar z naslovom Ključni 
poslovni izzivi: naloge prihodnjih voditeljev, na podelitvi pa 
bo častni govornik Jože Colarič, predsednik uprave Krke. 
Dogodka se bodo poleg diplomantov udeležili uveljavljeni 
profesorji, visoki predstavniki slovenskih in tujih podjetij ter 
veleposlaniki več držav. Š. Ž. 
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Ste že videli eno Izmed najmodernejših proizvodenj 
za brizganje plastike. 

Bi želeli delati v njej kot pomemben člen -
tu je vaša priložnost. 

SIBO G. 
Razvoj in proizvodnja embalaže, d. o. o. 

Smo uspešno, hitro rastoče podjetje z več kot 125 zaposle-

nimi in 40-letno tradicijo v predelavi termoplastov in orodjar-

stva. V zadnjih letih smo se usmerili na področje zapiral in 

zamaškov za embalažno dejavnost. Imamo lasten razvoj 

izdelkov, kijih prodajamo v več kot 30 držav. 

Zaradi širitve dejavnosti in vpeljave novega proizvodnega 
programa vabimo l< sodelovanju: 

UPRAVUALEC STROJEV (m/ž) 
• III. ali IV. stopnja lzobrazt>e tehnične smeri 
• delovne izkušnje na strojih za brizganje plastike 

ROČNI ORODJAR (m/ž) 
• poznavanje orodij za brizganje plastike 
• 3 Ifita delovnih izkušenj v rodni orodjarni 

VZDRŽEVALEC (m/ž) 
• IV. ali V. stopnja izobrazt>e elektro smeri 
• poznavanje vzdrževanja strojev za brizganje plastike 

BRUSILEC (m/ž) 
• poznavanje dela na stroju za ploščinsko in okroglo 

brušenje 
• 3 leta delovnih izkušenj v brusilnici 

Vaše pisne ponudbe s kratkim življenjepisom in doigimi dokazi-
li pričakujemo v 8 dneh na naslovu: 

SIBO G. d.o.o. 
Hafnerjevo nas. 126, 4220 Škofla Ijoka 
httPi/Zvvvm.sitK^-group.eg 

s i g : 

mailto:stefan.zargi@g-glas.si
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BLED 

Javna razgrnitev načrta za Pokljuko 

V blejski območni enoti Zavoda za gozdove Slovenije so pri-
pravili gozdnogospodarski načrt za enoto Pokljuko za obdo-
bje 2006 - 2015. Načrt bo razgrnjen od 12. do 26. decembra 
(vsak delovni dan od 7. do 15. ure) v prostorih krajevne eno-
te Pokljuka na Bledu. Lastniki gozdov in vsi drugI bodo lah-
ko v tem času na sedežu krajevne enote ter po navadni ali 
elektronski pošti dali pisne pripombe na načrt, lahko pa 
bodo to storili tudi na javni obravnavi, ki bo 20. decembra 
ob n. uri na sedežu enote. Načrt, ki zajema gozdni prostor 
v katastrskih občinah Zgornje Gorje, Bohinjska Bela, Corju-
še. Bohinjska Češnjica in Bohinjska Srednja vas, predstavlja 
stanje gozdov v enotr in gospodarjenje v zadnjih desetih le-
tih. Določa pa tudi najvišji možni posek v naslednjem deset-
letnem obdobju, potrebni obseg gojitvenih in varstvenih 
del, prednostna območja za odpiranje gozdov s cestami in 
vlakami ter pogoje za gospodarjenje z divjadjo. C. Z. 

LESCE 

O drevju v Lescah in o odnosu krajanov 

Društvo za varstvo okolja Radovljica bo danes, v petek, ob 
18. uri pripravilo na Ekonomski srednji šoli v Radovljici pre-
davanje diplomirane inženirke gozdarstva Andreje Repe z 
naslovom Drevnina v urbanem okolju. Repetova bo predsta-
vila raziskavo, ki vključuje "inventuro" stanja v Lescah in an-
keto o odnosu krajanov do drevnine. C. Z. 

AdriaticSlovenica 
ZavarovaJna družba d.d. • Oanica Skupine KD Group 

as 

ADRIATIC SLOVENICA Zavarovalna družba d.d. 
je sodobna, druga največja sploSna slovenska zavarovalnica z bogato in 
kakovostno ponudbo zavarovanj. Več kot pol miljonu zavarovancem želimo 
nuditi odSčne zavarovalne storitve, najbo š̂o dodatno ponudbo in svetovanje. 
v razvejano mrežo postovnili enot po Sloveniji vabinno prodorne, 
motivirane in k uspeliom naravnane 

• zavarovalne zastopnike/-ce 
• zastopniške kandidateZ-ke 
ki boste pridobivali/e stranke m tržili naša zavarovanja na območju 

G O R E N J S K E . 
Od kandidatov pričakujemo: 
za zasedbo delovnega mesta zavarovalnega zastopnlkaZ-ce: 
• vsai IV. stopnjo izobrazbe, 
• vozniški izpit "B" kategorijo, 
• dovoljenje Agencije ze zavarovalni nadzor za opravljanje poslov 

zavarovalnega zastopanja. 
• poznavanje uporabe onjdij MS Ollice 

za zasedbo delovnega mesta zastopniškega kandldata/-ke: 
• vsaj IV stopnjo aobrazoe, 
• vozniški izpit "B" kategon)e, 
• poznavanje uporabe orodij MS Office. 

Ponujamo vam možnost: 
• plačila odvisnega od uspešnosti. 
• pridobivanja zavarovalniških znanj in komunikacijskih veščin, 
• dokazovanja svojih sjjosobnosti, 
• samostojnega organi2iranja delovnega časa. 

če izpolnjujeta pogojo za zasedbo delovnega mesta ravarovalnega 
zastopniha/iavarovalne zastopiMK ali zaslooniSkega kandidalaflastopniškB landidalke 
m če ste tudi Komunikativni, samostojni in iniciativni, se nam latiko pridAjžito v 
urejtifumi m prijetnem delovnem okolju 

Več informacij o vsebini dela lahko dobite po telefonu 04/28 17 022. 

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev nam pošljite v8 dneh od 
objave na naslov: Adriatic Slovenica d.d. Koper, Poslovna enota Kranj, 
Kidričeva o. 2,4000 Kranj. Kandidati/ke bodo o odločitvi obveščeni/e v 
8 dneh po sklenitvi pogodbe z izbranimi kandidati/kami. 

Priznanja lastnikom gozda 
z Gorenjskega sta priznanje za najbolj skrbnega lastnika gozda prejela Miran jensterle iz Podporezna 
in Mihael Pezdirnik iz Mojstrane. 

CVETO ZAPLOTNIK 

Kranj, Bled - Zavod za goz-
dove Slovenije je včeraj v go-
stišču Smogavc v Gorenju 
pri Zrečah podelil priznanja 
štirinajstim skrbnim lastni-

Kmetija obsega 87 hektarjev 
gozdov in pet hektarjev trav-
nikov, ob tem, ko redijo tudi 
pet ali šest goved, jim je 
glavni vir dohodka gozd. 
Kot so zapisali gozdarji iz 
kranjske območne enote za-

venih in varstvenih del - ob-
žetev na 7,3 hektarja, nego 
mladja na 4,4 hektarja, 
nego gošče na 10,6 hektarja, 
prvo redčenje na 10,8 hek-
tarja, drugo redčenje na 6,6 
hektarja, varstvena dela na 

nih gozdov v alpskili dolinah 
Vrata in Kot ter na pobočjih 
v okolici Mojstrane. Kot pra-
vijo gozdarji, se njegova na-
tančnost in redoljubnost, ki 
se jo je navadil v tujini, po-
zna tudi v gozdu. Redno pre-

Miran Jensterle pri vzdrževanju gozdne ceste 

kom gozda v Sloveniji, iz vsa-
ke območne enote zavoda 
enemu. S kranjskega gozd-
nogospodarskega območja je 
priznanje prejel Miran jen-
sterle iz Podporezna, z blej-
skega območja pa Mihael 
Pezdirnik iz Mojstrane. 

Miran Jensterle je doma 
na gorski kmetiji (na 923 
metrih nadmorske višine), 
na kateri je gospodaril od leta 
1985 do predlani, ko je "vaje-
ti" prepustil sinu Andreju. 

voda za gozdove, so Mirana 
predlagali za priznanje prav 
zaradi dela in odnosa do 
gozda. V času njegovega go-
spodarjenja se je stanje goz-
dov izboljšalo, gozdovi so 
dokaj dobro odprti, povečali 
so se lesna zaloga, prirastek 
in možni posek. V dveh de-
setletjih je v svojem gozdu 
posekal 5.600 kubičnih me-
trov drevja ali povprečno 
280 "kubikov" na leto in ob 
tem opravil tudi veliko gojit-

Mihael Pezdirnik 

9,7 hektarja, sadnjo na 1,3 
hektarja ... Zgradil je tudi 
6,9 kilometra vlak. Redno 
vzdržuje gozdno cesto Šli-
bemik, se udeležuje gozdar-
skih predavanj, strokovnih 
ekskurzij in javnih obravnav 
in kot največji problem iz-
postavlja preveč številčno 
divjad. 

Mihael Pezdirnik ima po-
leg kmetijskih zemljišč v la-
sti še 41 hektarjev gospodar-
skih in 14 hektarjev varoval-

gleduje parcele in obnavlja 
parcelne meje, skrbi za 
gozdni red, opravlja potreb-
na gojitvena in varstvena 
dela, čisti dražnike in prepu-
ste na gozdni cesti, se udele-
žuje izobraževanj zavoda za 
gozdove in spremlja strokov-
no Uteraturo. V gozdu dela 
skupaj z mlajšim bratom. 
Večino lesa nameni za vzdr-
ževanje gospodarskega po-
slopja in hiše, del pa tudi za 
prodajo. 

Del izplačil šele v letu 2008 
Kmetijsko gozdarska zbornica in sindikat kmetov nasprotujeta temu, da bi država del podpor za 
ukrepe kmetijsko okoljskega programa izplačala šele v letu 2008. 

CVETO ZAPLOTNIK 

Kranj - Po Programu razvoja 
podeželja za obdobje 2004 -
2006 in v skladu z načinom 
financiranja iz Evropskega 
kmetijskega jamstvenega in 
usmerjevalnega sklada je 
možno denarne podpore za 
posamezne ukrepe izplače-
vati do konca leta 2008. Mi-
nistrstvo za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano je kme-
tom pojasnilo, kdaj lahko 
pričakujejo denarne podjrore 
za posamezne ukrepe skup-

ne kmetijske politike. Večino 
neposrednih plačil na površi-
no in za drobnico jim bodo 
izplačali še letos, izravnalna 
plačila za območja z omeje-
nimi možnostmi za kmetij-
sko dejavnost v začetku pri-
hodnjega leta, plačila za go-
vedo maja in junija prihod-
nje leto, vsa plačila za izvaja-
nje EU standardov v nasled-
njem letu, podpore za ukre-
pe Slovenskega kmetijsko 
okoljskega programa (Skop) 
pa deloma v letu 2007 in de-
loma v letu 2008. Za prilago-

ditev kmetijskih gospodar-
stev t. i. nitratni direktivi je 
ministrstvo v proračunu za 
prihodnji dve leti zagotovilo 
dodatni denar. Prilagoditev 
nitratni direktivi je nujna, saj 
so zahteve navzkrižne sklad-
nosti že naslednje leto pogoj 
za dodeljevanje subvencij. 

Upravni odbor Kmetijsko 
gozdarske zbornice Sloveni-
je je na ponedeljkovi seji ob-
ravnaval problematiko izpla-
čevanja subvencij, še zlasti 
zamik dela plačil za ukrepe 
Skop iz leta 2006 v leto 

2008. Zbornica od vlade in 
pristojnili ministrstev zahte-
va, da zagotovijo potrebni de-
nar v rokih, kot veljajo za po-
samezna plačila, in da naj dr-
žava za nemoteno kmetijsko 
pridelavo vse obveznosti do 
kmetov in kmetijskih podje-
tij poravna v prihodnjem 
letu. Tudi za Sindikat kme-
tov Slovenije zamik ni spre-
jemljiv, zato od ministrstva 
zahteva, da letošnje podpore 
za ukrepe Skop v celoti izpla-
ča do sredine prihodnjega 
leta. 

KRANJ 

Predavanje o travniških sadovnjakih 

Kmetijska svetovalna služba vabi v torek ob 10. uri v preda-
valnico KCZ Sloga v Kranju na predavanje Damijana Vrtina 
iz KCZ Novo mesto o sadnih vrstah v travniških sadovnja-
kih In o travniških sadovnjakih kot pomembnem življenj-
skem okolju za ptice in druge koristne živali. Predavanje je 
del obveznega izobraževanja za ukrepe Slovenskega kmetij-
sko okoljskega programa (Skop), priporočajo pa ga tudi 
drugim. C. Z. 

KAIVINIK 

Turistične kmetije in neposredna plačila 

Kmetijska svetovalna služba bo prihodnji teden pripravila v 
Kamniku dve delavnici. V ponedeljek od 9. do 13. ure bo v sej-
ni sobi Občine Kamnik delavnica o trženju podeželja oz. o 
tem, kako do uspešne turistične kmetije, na kateri bodo pred-
stavili tudi stanje na področju dopolnilnih dejavnosti v občini. 
V četrtek od 9. do 13. ure pa bo v kulturnem domu v Kamni-
ku še delavnica o neposrednih plačilih In o navzkrižni sklad-
nosti, ki jo bodo dan kasneje ponovili tudi v Komendi. C. Z. 

mailto:cveto.zaplotnik@g-glas.si
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jANEZ ROZMAN S.P. • ROZMAN BUS, LANCOVO gi, 
4240 RADOVLJICA. TEL: 04/53-15-249 
Madžarske toplice 26.12 - 29.12 in 14.12 -17.12; Trst 13.12. 

O B V E S T I L A O D O G O D K I H O B J A V L J A M O V R U B R I K I 
G L A S O V K A Ž I P O T B R E Z P L A Č N O S A M O E N K R A T . 

PRIREDITVE 
O b 10-letnici folklorne skupine 
Šenčur - Folklorna skupina društva upokojencev Naklo vabi 
na ponovitev jubilejnega nastopa ob 10. obletnici delovanja 
danes, v petek, ob 19. uri v Domu krajanov v Šenčurju. 

Z a otroke v knjižnicah 
Jesenice - Na otroškem oddelku jeseniške knjižnice bodo 
ustvarjalne delavnice v ponedeljek, 11. decembra, od 16. do 
17.30 - izdelajmo igro Spomin; v torek, 12. decembra, od 14. 
do 15.30 - podstavek za kozarce; v sredo, 13. decembra, od 
16. do 17.30 - pobarvajmo lončke; četrtek, 14. decembra, od 
15. do 16.30 - družabne igre; v petek, 15. decembra, od 16. do 
17.30 - izdelajmo si škorenjček. Ura pravljic bo v četrtek, 14. 
decembra, ob 17. uri. 

Koroška Bela - Iz knjižnice na Koroški Beli sporočajo, da pri-
hodnji teden ustvarjalne delavnice odpadejo. 

Hrušica - Iz knjižnice na Hrušici sporočajo, da prihodnji 
teden ustvarjalne delavnice odpadejo. 

Pikado Play z jeseniškimi hokejisti 
Jesenice - Mladinski center Jesenice vabi na Pikado Play s 
hokejisti H K Acroni Jesenice, ki bo v MCJ na Kejžarjevi 22 v 
četrtek, 14. decembra, ob 17. uri. Izkoristite priložnost in 
preizkusite jeseniške hokejiste, če so nepremagljivi tudi v 
pikadu. Dogodku bo sledilo predavanje Braneta Jeršina o 
zgodovini jeseniškega hokeja - ob 19. uri. 

P R O S T A D E L A ŠTUDENTJE,DIJAKI 
www.iT»J<ranj.si 

Linhartovi dnevi 2 0 0 6 
Radovljica - V Delavnici Musike na Linhartovem trgu s se bo 
v nedeljo, 10. decembra, ob 17. uri v okviru prireditev Lin-
hartovi dnevi 2006 začel glasbeni program, nastopili bosta 
pianistka Sandra Vremšak in pevka Simona Vodopivec 
Franko. Ogledali si boste lahko tudi fotografsko razstavo in 
projekcijo fotografij starih glasbil avtorja Mateja Rupla. 

IZLETI 
Na Brda nad Lipanco 
Tržič - Vodniški odsek PD Tržič vabi v soboto, 16. decembra, 
na 2009 metrov visoka Brda nad Lipanco. Odhod ob 8. uri 
izpred OŠ Tržič. Prijave in informacije po tel.: 5971 536. 

Opazovanje ptic 
Ljubljana - Društvo za opazovanje in proučevanje ptic 
Slovenije v jutri, soboto, 9. decembra, pripravlja izlet na Za-
liv Sv. Katarine, zaliv med Ankaranom in Koprom, znan tudi 
kot Zaliv Polje. Tu se pozimi na blatnih plitvinah in slaniščih 
zadržujejo pobrežniki in galebi. Zbor bo ob 9. uri pred piceri-
jo v hotelskem kompleksu Adria v Ankaranu. Dodatne infor-
macije o izletu dobite po tel: 051/680 442 ali 05/626 03 70). 

V neznano 
Jesenice - Planinsko društvo Jesenice vabi v soboto, i6. de-
cembra, na izlet v neznano. Odhod avtobusa bo ob 8. uri z 
zgornje postaje na Hrušici s postanki na vseh postajah do 
Radovljice. Prijave z vplačili sprejemajo na upravi društva 
do torka, 12. decembra, do 12. ure. Nenaporne hoje bo od 3 
do 4 ure. Izlet boste zaključili v eni izmed znanih starih gos-
tiln, znani po zmernih cenah. 

Vzpon na Kališče 
Kranj - Planinsko društvo Kranj vas vabi v soboto, 16. de-
cembra, na zimski vzpon na Kališče. Zbrali se bomo na 
parkirišču Jelovice v Preddvoru ob 8. uri. Na Kališče se 
bomo povzpeli iz Mač mimo cerkvice Sv. Miklavža. Oprema 
naj bo pohodna, dobra obutev ter pohodne palice, sneg v 
tem času ne sme biti presenečanje. Skupne hoje bo okoli 4 
ure. Prijavite se v društveni pisarni na Koroški cesti 27 ali po 
tel. 23 67 850, do četrtka, 14. decembra. 

OBVESTILA 
Psihoedukacijska skupina 
Kranj - Humana Združenje svojcev pri skrbi za mentalno 
zdravje vabi svojce oseb s težavami v duševnem zdravju na 
psihoedukacijsko skupino, ki bo v torek, 12. decembra, ob 
16.30 v društveni pisarni v Kranju, Oldhamska cesta 14 (pri 
Vodovodnem stolpu). Skupino bo vodila dr. med. Daša Tro-
ha, specialistka psihiatrije. 

Tečaj salse 
Jesenice • Za mrzle zimske dni Mladinski center Jesenice de-
cembra pripravlja tečaj salse. Plesne korake in kubansko 
kulturo bo predstavila Veni. Uvodno srečanje bo v sredo, 13. 
decembra, ob 17. uri. Prijave zbirajo osebno v Mladinskem 
centru Jesenice na Kejžarjevi 22, na e-pošti mcj-progra-
mi@siol.net ter na tel. št. 04/5884 681 (Jasna). 

Božična delavnica in aranžiranje daril 
Kranj - Srednja biotehniška šola Kranj v sredo, 19. decembra, 
ob 16. uri vabi na božično delavnico, v sredo, 20. decembra, ob 
15. uri pa na tečaj aranžiranja daril. Prijave zbirajo do četrtka, 
14. decembra, po telefonu 04/277 21 20 ali 041/499 934. 

PREDAVANJA 
Osupljive najdbe 
Kranj - Društvo prijateljev Sv. pisma nadaljuje z avdiovizualnimi 
predavanji Osupljive najdbe v Gimnaziji Kranj, učilnica 9. jutri, v 
soboto, bo ob 9. uri na sporedu predavanje Moč in zvestoba 
gresta skupaj. Predaval bo Corazd Andrejč. Vstopnine ni. 

Pasja grofica 
Radovljica - V knjižnici A. T. Linharta bo v okviru Torkovih 
večerov v torek, 12. decembra, ob 19.30 zgodovinski roman 
Pasja grofica, zgodbo o Idrijčanki, ki je Napoleona sprem-
ljala v vseh bitkah, predstavil pisatelj Bogdan Novak. 

Tvegajte, bodite zdravi 
Škofja Loka - Na predavanje z gornjim naslovom preda-
vateljice dr. Neje Zupan vabi Narava, društvo za naravne 
načine življenja in zdravljenja, danes, v petek, ob 19. uri v 
Gasilski dom na Trati. 

Ali je družina še vrednota? 
Codešlč - V okviru praznovanja tisočletnice Godešiča bo 
danes, v petek, ob 19. uri v prostorih KS Godešič predavanje 
z naslovom Ali je družina še vrednota? Predavala bosta za-
konca Vilma in Dani Siter iz Leskovca pri Krškem, us-
tanovitelja in voditelja gibanja Družina in življenje. 

KONCERTI 
Koncert zbora Vrelec 
Skofja Loka - MePZ Vrelec DU Škofja Loka prireja jutri, v 
soboto, ob 19. uri v Kristalni dvorani letni koncert. 

Nagel rdeč raz oken se Nje 
Ško^a Loka - V Kristalni dvorani na Mestnem trgu bo jutri, v 
soboto, ob 19. uri koncert MePZ Vrelec DU Škofja Loka. 
Naslov koncerta je Nagel rdeč raz oken se lije ... Vstop je 
prost. 

OSMRTNICA 

Pot se konča na teh bregovih, 
ki liho jih spodjedajo valovi. 
Tvoje srce, ki blizko, me ne čuje, 
morda že proti večnosti potuje. 

(Eugenio Montale) 

Umrla je moja mama 

A L B I N A G R E B E N Š E K 
roj. Križnar 

Od nje se bomo poslovi jutri, v soboto, 9. decembra 
2006, ob n. uri na kranjskem pokopališču. Žara bo od 

9. ure dalje v poslovilni vežici. 

Žalujoči: hči Zdenka z možem Tomažem, sestra Angela, 
brata Anton in Ivan in ostalo sorodstvo 

RAZSTAVE 
Slovenska ornamentika 
Šenčur - V muzeju Občine Šenčur bo v torek, 12. decembra, 
ob 18.30 odprtje razstave slovenske ornamentike razstav-
ljavca Antona Podjeda (Vrbančkovega Toneta) z Olševka. 
Razstava bo odprta do 7. januarja in sicer ob torkih in petk-
ih od 17. do 19. ure, ob nedeljah od lo. do 12. ure. 

Kvačkani izdelki in izdelki iz mavca 
Preddvor - V nedeljo, 10. decembra, bosta v poslovalnici 
Turističnega društva razstavljali svoje umetniške Izdelke 
Mojca Ekar in Urška Gregorc iz Mač. Od 9. do 18. ure si 
boste lahko ogledali In tudi kupili raznovrstne kvačkane 
spominke In prtičke ter slike in spominke iz mavca. 

Prenovljena Slovenska geodetska zbirka 
Šmartno pri Litiji - Odprtje prenovljene Slovenske geodetske zbirke 
bo v četrtek, 14. decembra, ob 14. uri na gradu Bogenšperk. 

Srednjeveška viteška oprema 
Šmartno pri Litiji - Na gradu Bogenšperk bodo v petek, 15. 
decembra, ob 17. uri odprli razstavo slovenske viteške 
opreme mojstra Martina Oblaka. 

PREDSTAVE 
Možiček med dimniki 
Kranj - V Kricah kračah bo danes, v petek, ob 17.30 na spore-
du lutkovna predstava LG Labirint z naslovom Možiček med 
dimniki. 

S I K D 
Javni sklad Republike Slovenije ta Kulturne deiavnmtt 

Obmofna izposlava KRANJ, vivm.ckd-ktanl.lskil.il 

SOBOTNA MATINEJA 
Gostuje: Lutkovno gted. »FRU-FRU« Ljubljana 

ŠTIRJE 
MUZIKANTJE 

Sobota, 9. december 2006, ob 10. url. 
v Prešernovem gledališču 

H l v r s i Gorenjski Glas c i v r S a v o T i r M 

® 

R o d i o T r i o l o r 
R«ItoTitgl»Jn«1lca.9.0.0..TI«r<oMCu!>la4.J«OTic« 

G o r e n j s k a 96 M H z 
R A D I O Z A R A D O V E D N E 

Nagrajenci nagradne križanke LES 3, ki je objavljena v Gorenjskem glas 
številka 91, z dne 14.11:1. Bon za nakup v vrednosti 10.000 sit Jana Ro-
tar, Juleta Cabrovška 6, Kranj; 2. Bon za nakup v vrednosti 7.000 sit 
Ana Malovrh, ŠtImova 9, Kranj; 3. Bon za nakup v vrednosti 5.000 sit 
Nataša Pavlin, Senično 34, Križe. Tri nagrade GORENJSKEGA GLASA 
prejmejo: Klementina Janšek, Bukovica 12, Vodice; Slavka Kokalj, Dole 
48. Moravče in Ivica Radon, Purgerjeva 1 Pristava,Tržič. 

VaiM 
"Mfi 

LOŠKI MUZE) 
ŠKOF|A LOKA 

razpisuje delovno mesto 

RAČUNOVODJE - PLANERJA (m/ž) 
Pogoji: 
- najmanj višješolska oz. visoka izobrazba ekonomske 

smeri 
- najmanj 3 leta delovnih izkušenj na enakem ali 

podobnem delovnem mestu 
- poznavanje računalniških programov v okolju VVindovî s: 

Word, Excel, Outlook express 
- državljanstvo Republike Slovenije 

Delovno mesto sklepamo za polovični delovni čas za 
obdobje enega leta z možnostjo podaljšanja. 

Kandidate vabimo, da nam v roku lo dni pošljejo prijave z 
dokazili o izpolnjevanju pogojev na naslov: Loški muzej 
Škofja Loka, Grajska pot 13, 4220 Škofja Loka. 

LOTO 
Rezultati 98. kroga - 6.12. 2006 

6,10,15,16, 20. 30. 35 in 37 
Lotko: 7, 2, 2. 6. 5, 3 

Predvideni sklad 99. kroga za Sedmico: 
45.000.000 SIT / 187.781,67 EUR 

Predvideni sklad 99. kroga za Lotko. 
25.000.000 SIT / 104.323,15 EUR 

mailto:mi@siol.net


22 FINANCE, PISMA cveto.zaplotnik@g-gfas.si 

Dežurne banke 
v osmih krajih 
Na Gorenjskem bodo dežurne bančne poslovalnice 
1. in 2. januarja odprte v osmih krajih. 

CVETO ZAPLOTNIK 

Kranj - Da bi obianom omo-
gočili lažji prehod s tolarja 
na evro, bodo nekatere banč-
ne poslovalnice odprte tudi 
na praznična dneva novega 
leta, 1. in 2. januarja, od de-
setih dopoldne do dveh po-
poldne. Kot so se dogovorile 
banke, članice Združenja 
bank Slovenije, bodo ta dva 
dneva dežurne poslovalnice 
odprte v 42 večjih in turistič-
nili krajih, na Gorenjskem v 
osmih krajih. Na Bledu bo 
odprta ekspozitura Gorenj-
ske banke na Cesti svobode, 
v Domžalah poslovalnica 
NLB Banke Domžale na 
Ljubljanski cesti, na Jeseni-
cah ekspozitura Gorenjske 
banke in poslovalnica SKB 
banke na Cesti Maršala Tita, 
v Kamnikxj NLB-jeva poslo-
valnica Duplica na Ljubljan-
ski cesti, v Kranju ekspozitu-
ra Gorenjske banke na Blei-
vveisovi cesti 1, v Mengšu po-
slovalnica NLB Banke Dom-
žale na Slovenski cesti, v Ra-
dovljici ekspozitura Gorenj-

ske banke na Gorenjski cesti 
in v Škofji Loki ekspozitura 
Gorenjske banke na Kapu-
cinskem trgu. 

V času poslovanja dežur-
nih bančnih poslovalnic bo 
možno zamenjati tolarske 
kovance in bankovce v evr-
ske ter evrsko gotovino višje 
vrednosti za manjšo. Zame-
njati bo možno do 1.500 ev-
rov, zamenjavo višjih zne-
skov pa bo prej treba napo-
vedati. Drugih bančnih sto-
ritev, tudi vpogledov v stanje 
na računih in dvigov z raču-
nov, v dežurnih poslovalni-
cah 1. in 2. januarja ne bodo 
opravljali. 

Da občani na praznična 
dneva ne bi brez potrebe ho-
dili v dežurne bančne poslo-
valnice, je treba poudariti, da 
bodo od 1. do vključno 14. ja-
nuarja še vedno lahko plače-
vali s tolarji. Tolarje bodo 
lahko brezplačno zamenjali 
v bankah vse do 1. marca, po-
tem pa v Banld Slovenije -
kovance do konca leta 2016, 
bankovce pa brez časovne 
omejitve. 

Zanimanje za lizing narašča 
"Zanimanje za lizing na Gorenjskem narašča," ugotavlja Miha Braniselj, finančni svetovalec v družbi 
Sparkassen Leasing. 

CVETO ZAPLOTNIK 

Šenčur - Sparkasse, ena naj-
večjih finančnih skupin v 
Evropi, je pred enajstimi leti 
ustanovila v Sloveniji druž-
bo Sparkassen Leasing (S 
Leasing), ki se ukvarja tako 
s finančnim lizingom kot s 
poslovnim najemom oziro-
ma z operativnim lizingom 
premičnin. Družba ima od 
letošnjega maja dalje po-
slovno enoto tudi v Šenčur-
ju, odkoder finančni sveto-
valec Miha Braniselj pokriva 
območje celotne Gorenjske. 

Ali zanimanje za lizing na 
Gorenjskem narašča? 

"Lizing je v porastu. Za to 
je več razlogov, najpomemb-
nejši je vsekakor spoznanje, 
da ima lizing kot oblika fi-
nanciranja številne predno-
sti. Postopki pri sklepanju 
pogodb so enostavni in hitri, 
v primerjavi z drugimi obli-
kami financiranja je zelo pri-
lagodljiv, lizingojemalec vna-
prej ve, koliko ga bo uporaba 
premičnine stala, prihranki 
pa so tudi pri likvidnih sred-
stvih." 

Finančni svetovalec Miha Braniselj 

Kakšna je razlika med ope-
rativnim in fmačnim lizin-
gom? 

"Za finančni lizing je zna-
čilno, da lizingojemalec z od-
plačilom vseh pogodbenih 
obveznosti postane lastnik 
premičnine, medtem ko pri 
poslovnem najemu ali opera-
tivnem lizingu tudi po plači-
lu vseh obveznosti ne prido-
bi lastništva." 

Kdo se predvsem odloča za 
lizing? 

"Prevladujejo predvsem 
podjetja, Id bi rada ohranila 

čimveč prostih likvidnostnih 
sredstev. Ob odločitvi za li-
zing potrebujejo za financi-
ranje nakupa premičnine 
manj denarja, kot bi ga sicer 
ob plačilu z lastnim denar-
jem, zato prosta sredstva lah-
ko uporabijo za naložbe, ki 
jim zagotavljajo večji donos, 
kot znašajo stroški lizinga. 
Pri finančnem lizingu vodi 
podjetje premičnino kot svo-
je osnovno sredstvo, za kate-
ro obračunava amortizacijo, 
v bilanci stanja pa izkazuje 
zneske lizinških obrokov kot 
dolgoročno obveznost. Pri 

operativnem lizingu je pre-
mičnina kot osnovno sred-
stvo knjižena pri najemoda-
jalcu, najemnina pa je čisti 
strošek najemojemalca." 

Ukvarjate se le z lizingom 
premičnin. Katere premič-
nine so najpogosteje "pred-
met" lizinga? 

"Največ zanimanja je za 
lizing različnih strojev, to-
vornih vozil in medicinske 
opreme." 

Kaj pa fizične osebe, obča-
ni?Koliko se odločajo za li-
zing? 

"Občani še ne poznajo do-
volj nove oblike financiranja 
ali ji ne zaupajo in se zato za 
lizing odločajo bolj redko. 
Največ se odločajo tisti, ki s 
posojilom ne pridejo "skozi" 
ali bi nakup radi izpeljali zelo 
hitro. Večina se odoča za li-
zing osebnih vozil." 

Ali lizing vozil vključuje 
tudi stroške registracije, za-
varovanja, servisiranja ...? 

"Ne. Vsi stroški, povezani 
z uporabo vozila, so finanč-
no breme liziiigojemalca." 

PREJELI S M O 

Francka Klavžar 
• v v« 

je se ziva 

Muzeju novqše zgodovine 
Slovenije, direktorju Jožetu 
Dežmanu 

Povsem naključno sem izve-
dela, kakšno krivico ste zavest-
no storili moji bivši sošolki 
Francki Klavžar, roj. Štrem-

felj. Vaše pisanje o njq v knjigi 
"S spravno ljubeznijo pod rde-
čo ledeno dobo" je v popolnem 
nasprotju z mojo predstavo po-
klica zgodovinarja, ki bi mu 
objektivnost morala biti impe-
rativ! Ker ste v tekstu uporab-
ljali prava imena oseb in kra-
jev, je Vaša odgovornost toliko 
ve^a. 

Francka Klavžar je še živa. 
Zakaj niste za svoje (nestro-
kovno) pisanje iskali informa-
cije tudi pri njej? Ne morem se 
znebiti vtisa, da Vam je priče-
vanje Dragice Petemelj, ki ga 

je zabeležila Milena Miklavčič 
v Gorenjskem glasu maja in 
junija 200J - prav tako vnebov-
pijoče površno, enostransko, 
skregano z novinarsko etiko -
prišlo prav, da ste rta nedavno 
preteklost vrgli še eno senco. Ta 
preteklost, ki smo ji naše gene-
racije žrtvovale svojo "srčno 
kri", da bi bilo sedanjim rodo-
vom boljše in lepše, je postala 
za mnoge rojake hudo "moteči 
faktor". 

Veste, kako se jaz tolažim ob 
prebiranju raznih izdelkov na 
to temo? ZA VSE RASTE PA-
LICA V GRMOVJU! Narava 

je neverjetno pravičen sodnik... 
Običajno sicer na dolgi rok, 
toda praviloma nikoli ne zgreši 
tistih, ki so si jo zaslužili za 
storjeno zlo. 

Takratna Komunistična 
partija je mnogim še posebej v 
želodcu. Zato ste tudi Vi pisali 
o Frančiški Štremfelj kot sekre-
tarki partijske celice, kar nima 
najmanjše zveze s takratno 
stvamos^o. In sošolko ste tako 
porinili v blato (ne krivo ne 
dolžno), kajti tega, kar so ne-
kateri člani partije, predvsem 
iz njene družine, storili Dragi-
ci Petemelj in njeni mami, ni 
mogoče z ničimer opravičiti. 
Prizadeti niso bili nikoli ko-
munisti! 

Dobila sem v roke tekst, ki 
Vam ga je pisala sošolka v hudi 
duševni stiski in v upanju, da 
boste neresnico tako ali druga-
če preklicali in se ji javno opra-
vičili. saj ste njeno podobo ne-
upravičeno umazali v sloven-
ski javnosti. In takšni ljudje, 
kot je Francka Klavžar Š., ne-
kaj dajo na svojo podobo. Zato 
je bila in je še zelo prizadeta, 
ker je imelo (in še ima) posledi-
ce tudi za njeno zdravje. 

Sprašujem se, ali je v Vašem 
človeškem kodeksu (in seveda 
tudi v strokovnem kodeksu zgo-
dovinarjev) opravičilo za tak-

šen spodrsljaj sploh prisotno. 
Če bi se jaz znašla na Vašem 
hudo luknjičavem rešetu v po-
ložaju sošolke, hi danes pristoj-
no sodišče imelo v rokah še dve 
tožbi več (kazensko in odškod-
ninsko). Tožbi proti Vam in 
navedeni novinarki. Pa tudi 
pristojna častna razsodišča. 

Ker niti vas niti ge. Milene 
Miklavčič, ki ji pošiljam v ved-
nost to protestno pismo, ni ga-
nilo, kar Vam je napisala so-
šolka Francka Klavžar Š., tega 
tudi od mojega pisanja ne pri-
čakujem. Večkrat pa se sprašu-

jem, ali vse tiste, ki prekopava-
jo kosti po vojni pobitih, vodijo 
čustva gole pietete do nesrečnih 
ljudi in še živih svojcev, ali pa 
se pod tem videzom skrivajo 
nič kaj plemeniti nagibi ideolo-
škega in morda celo osebnega 
maščevanja. Osebno se ne ču-
dim, če se tolikokrat deklarira-
na sprava Slovencev vedno 
znova izkaže kilavo dete. 

Ob zaključku mi ne preosta-
ne drugega, kot da zapišem: 
No, gospoda Milena Miklavčič 
in Jože Dežman, pa živita še 
naprej z bremenom neporav-
nane krivice tistim, ki, so svojo 
pripadnost temu narodu doka-
zovali takrat, ko so tvegali svo-
je življenje. Te resnice nič in tti-
hče ne more spremeniti. Ne da-
nes ne jutri! 

D I P L . POL. I N PROF. 

ANDRAGOGIKE 

M A R I I A V O G R I Č , 

K o p e r 

Nestrpni 
Slovenci 

Poslušam politike: zakaj so 
Slovenci nestrpen narod, zakaj 
so tako nečuteči in ne razume-
jo stiske neke manjšine, kako je 
mogoče, da ne razumejo politi-
kov, ki se tako neizmerno tru-
dijo, da bi l u i s disciplinirali. 

Poslušam komentarje polici-
stov: narodu seje utrgalo, kaj 
pa si mislijo, da bodo delali red 
in mir i; državi, zato smo po-
klicani MI (policisti). Ali na-
rod (Ambrušani in vsi tisti, ki 
so legitimno izrazili svoje ne-
zadovoljstvo) na cesti in medi-
jih res ne razumem, da smo 
MI (policisti) poklicani, da 
uredimo zadevo na naš način. 
Kaj pomen i naš način, pa tako 
in tako ve večina Slovencev. 

Spoštovani: 
Ne razumem, ali pa vi ne 

razumete situacije, ki je nasta-
la okrog družine Strojan. Poj-
dimo lepo po vrsti, ob koncu pa 
se le vprašajte - kaj pa je z 
nami, ali ste res izgubili obču-
tek in voljo urediti državo Slo-
venijo. 

Poznan mi je podatek, da 
imamo v Sloveniji najve^e šte-
vilo policistov na prebivalca v 
Evropi, da ima policija poobla-
stila, ki v demokratičnih drža-
vah niso običajna, vse to pa ne 
prinaša rezultatov. 

Slrojanovi pravijo, da imajo 
dovoljenje, da se lahko vozijo z 
os. avtomobilom brez registr-
skih tablic, ljudje na Dolenj-

skem pa se pritožujejo, da jim 
manjšina (Romi) kradejo po 
poljih, da se v njihovih (rom-
skih) naseljih strelja, da stanu-
jejo v hišah, ki stojijo na zem-
lji, ki ni zazidljiva, da se širijo 
brez vednosti občinskih orga-
nov, da delajo prometne prekr-
ške, kot se jim zahoče, da noče-
jo sprejeti redne zaposlitve, da 
njihovi otroci ne hodijo redno f 
šolo in da za vse to dobijo viso-
ko socialno podporo. 

Prekršek na prekršek, leto na 
leto in ljudje (Romi) so se na-
vadili na tako življenje. 

No in kaj sedaj? 
Krivi ste vi. politiki in polici-

ja, f teh JO letih, ko ste kuhali 
to čorbo, ki jo danes ne želite 
pojesti, ker je preveč vroča in 
pekoča. 

Spoštovani, ne izogibajte se 
krivdi in ne krivite naroda, 
krivi ste VI - policija in politi-
ka, tisti, ki imate vzvode vseh 
treh vej oblasti. Dopustili ste, 
da se neka manjšina obnaša, 
kot da ji ni mar za zakone in 
red in mir v Sloveniji. 

Mogoče kratek nasvet. 
Uredite zadevo tako, kot se 

take zadeve urejajo, na pošten 
in civiliziran način. Nadalje 
pa posvetite več pozornosti 
manjšim in te je potrebno, jik 
kaznujte in sankcionirajte, kot 
to zahteva zakon. 

Za red in mir v Sloveniji 

V . M O H O R I Č 

Spremljajte cene, pišite Gorenjskemu glasu! 

Organizacije potrošnikov zadnje čase opozarjajo na 
"tihe" dvige cen pred uvedbo evra. Na ta problem nas 
vedno pogosteje s telefonskimi klici in pismi opozarja-
jo tudi naročniki in bralci. Ker nam do novega leta in 
uvedbe evra še grozijo takšne podražitve, Vas prosimo, 
da ste pozorni na cene in nas pokličete aH pišete, če bo-
ste srečali tak primer. S tem bomo skupno lahko pre-
prečevali neupravičeno dvigovanje cen. Hvala za sode-
lovanje! 
Uredništvo Corenjsk^a glasa 

GG mali oglasi 
04/201 42 47, e-pošta: maliogl3si@g-glas.sl 
www.gorenjskiglas.si 

mailto:cveto.zaplotnik@g-gfas.si
mailto:maliogl3si@g-glas.sl
http://www.gorenjskiglas.si
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Individa aktivno na Gorenjskem 
Svetovalna skupina Individa z odprtjem poslovne enote na novi lokaciji na Bledu in okrepljeno ekipo 
ponuja kvalitetno neodvisno finančno svetovanje na Gorenjskem. 

Svetovalno skupino Indivi-
da je posebej za naše bralce 
predstavil gospod Mark Ču-
ček, njen lastnik in direktor. 

Kako bi v nekaj besedah opi-
sali Svetovalno skupino In-
divida.' 

"Zametki svetovalne sku-
pine Individa segajo v sredi-
no devetdesetih let prejšnje-
ga stoletja. Danes sodimo 
med največje in najizkuše-
nejše na področju finančne-
ga svetovanja v Sloveniji. 
Skupino s sedežem v poslov-
ni stavbi WTC v Ljubljani se-
stavljajo podjetja Individa, 
d. o. o. (s ponudbo izdelave 
osebnih finančnih načrtov, 
vseh vrst vzajemnih skladov, 
bančnih storitev in vrednost-
nih papirjev), Individa Solu-
tions, d, o, o, (s ponudbo 
osebnih zavarovanj), Indivi-
da IBC (zavarovalno posred-
ništvo) in naše hrvaško pod-
jetje In Divido, d. o. o., v 
Puli. Odgovorni smo za za-
dovoljstvo več kot 10.000 
stalnih strank." 

2̂ akaj se stranke odločajo za 
vaše storitve? 

"Na slovenskem trgu po-
nujamo edinstven neodvi-
sen finančno svetovalni kon-
cept, ki za razliko od vseh 
ostalih omogoča kvalitetno, 
celostno in neodvisno fi-
nančno svetovanje, in ne le 
prodaje finančnih produk-
tov, kot je to v navadi drugje. 
Prodaja je za nas le posledica 

Mark Čuček 

kvalitetaega in profesional-
nega svetovanja." 

Kako zagotavljate kvalitet-
no in profesionalno sveto-
vanje? 

"Storitev neodvisnega fi-
nančnega svetovanja nudi 
skrbno izbrana ekipa vrhun-
sko usposobljenih finančnih 
svetovdcev, Id jim Svetovalna 
skupina Individa omogoča 
stalno celostno izobraževa-
nje, optinuden izbor produk-
tov in storitev ter stalno pod-
poro. Odlično poznavanje lo-
kalnega in mednarodnih fi-
nančiiih trgov ter dolgoročni 
partnerski odnosi z dobavite-
lji nam omogočajo oblikova-
nje optimalnega produktno 
storitvenega portfelja, ki lah-
ko v celoti zadovolji tudi naj-
zahtevnejše stranke." 

Zadovoljiti želite torej tudi 
najzahtevnejše stranke. 

no ovccuiemo nAčrtno 

"Tako je. Zato Svetovaba 
skupina Individa za svoje 
stranke skrbi na osnovi viso-
kih profesionalnih in etičnih 
standardov in jim svetuje pri 
razporeditvi premoženja z 
namenom konstantnega po-
večevanja na dolgi rok. Naše 
stranke želimo navaditi na 
več. Naša vizija je nudenje 
najboljše storitve na trgu, 
kar za nas pomeni izjemno 
velik izziv, saj moramo biti 
boljši od kvalitete storitve na-
šega najboljšega dobavite-
Ija." 

Kako pa deluje Svetovalna 
skupina Individa na Go-
renjskem? 

"Svetovalna skupina In-
divida je tradicionalno pri-

sotna na Gorenjskem, kjer 
imamo že kar nekaj let po-
slovno enoto na Bledu. To 
pomeni, da smo bili doslej 
na Gorenjskem še posebej 
aktivni v širši okolici Bleda. 
Z letošnjim 1. decembrom 
smo poslovno enoto prese-
lili na še bolj atraktivno in 
frekventno lokacijo v sam 
center Bleda, v T C Bled. 
Obenem smo prenovili in 
okrepili svetovalno ekipo na 
Gorenjskem, ki jo sedaj po-
krivamo še bolj celovito. V 
času do konca februarja 
2007 smo skupaj s specia-
lizirano življenjsko zavaro-
valnico Slovenica Življenje, 
d. d., v okviru mesecev odpr-
tih vrat, pripravili presene-
čenja za vse obiskovalce 
naše poslovne enote na Ble-
du. Vljudno vabljeni! In na 
Gorenjskem vsekakor še 
nismo rekli zadnje besede." 

Gospod Čuček, hvala za 
pogovor. 

"Hvala tudi vam za pri-
jazno vabilo. Ob tej prilož-
nosti bi vsem bralcem Go-
renjskega glasa ter števil-
nim strankam na Gorenj-
skem in širše zaželel vesele 
praznike in v letu 2007 ve-
liko sreče, zadovoljstva in 
uspehov, seveda tudi na fi-
nančnem področju." 

O SLOVENICAZIVLJENJE 
življenjska zavarovalnica d.d., članica Skupine KD Group 

Dobri svetovalci 
Svetovalna skupina Individa je svetovalno pisarno na Bledu 

preselila na atraktivno lokacijo v Trgovski center Bled. Nove 
prostore je odprla prejšnji petek, na slovesnost ob odprtju so 
povabili stranke, dobavitelje, predstavnike lokalne skupnosti 
in ostale partnerje. 

Rudi in Alenka Hiti; "Individa nama že dve leti svetuje pri fi-
nančnih zadevah, z njenimi storitvami sva zelo zadovoljna in samo 
škoda je, da se nismo spoznali že prej." 

# f l 

Aleš Goršak in Tanja Goršak • Vidic iz podjetja Tanal 
nepremičnine: "Individa nam in našim strankam svetuje pri 

najemanju posojil in pri vseh 
drugih oblikah financiranja 
nakupa nepremičnin. Z njimi 
dobro sodelujemo, za vsak 
primer znajo najti rešitev." 

Gregor Sakovič iz Dirike DZU: 
"Svetovalna skupina Individa 
ponuja svojim strankam tudi vla-
ganja v vzajemne sklade Ilirike 
DZU. pri tem pa še zlasti ceni-
mo osebni pristop njenih sveto-
valcev in zelo kakovostno sveto-
vanje." V 

S V E T O V A L N A S K U P I N A I N D I V I D A 
NEODVISNO FINANČNO SVETOVANJE 

Vzajemni skladi . Vrednostni papirji . Zavarovanja. Bančne storitve 

N A V A D I T E S E N A V E Č ! T N l B r a l i 
SVETOVALNA SKUPINA INDIVIDA. WTC, DUNAJSKA 156. 1000 UUBUANA WWW.INDIVIDA.SI WWW,SKLADI.COM 080 14 15 

KRAN) 

Dosežena donosnost višja od zajamčene 

V Zaprtem vzajemnem pokojninskem skladu za javne 
uslužbence, s katerim upravlja Kapitalska družba, je bilo ob 
koncu oktobra 172 tisoč sedanjih in nekdanjih javnih 
uslužbencev in 42,6 milijarde tolarjev sredstev. V obdobju 
od ustanovitve do letošnjega oktobra je sklad dosege! 12,42-
odstotno donosnost, zajamčena donosnost v tem obdobju 
je znašala 5,52 odstotka. Vse pravice članov sklada se zara-
di uvedbe evra ne bodo spremenile, nobenih sprememb pa 
tudi ni pri davčnih olajšavah. Vsi člani lahko še naprej varču-
jejo sami in so deležni posebne olajšave, ki je odvisna od 
višine vplačanih prispevkov za obvezno pokojninsko 
zavarovanje. C. Z. 

KRANJ 

Tolarski kovanci za dobrodelne namene 

Poslovni sistem Mercator bo štirim humanitarnim organi-
zacijam - Rdečemu križu Slovenije, Slovenski Karitas, Zvezi 
Sonček in Unicef Slovenije omogočil, da bodo v večjih 
trgovskih centrih namestile zbiralnike za zbiranje tolarskih 
kovancev v dobrodelne namene. V Mercatorju so enako kot 
v humanitarnih organizacijah prepričani, da bodo tolarski 
kovanci tako najbolje zaključili svoj obtok, saj jih bodo 
potrošniki namenili za dobrodelne namene. Zbiralno akcijo 
bodo sklenili ob koncu januarja prihodnje leto in rezultate 
predstavili javnosti v začetku februarja. Takrat bodo v 
humanitarnih organizacijah tudi povedali, za kaj bodo pora-
bili denar. C. Z. 

KRAN) 

Dražji naftni derivati 

V torek so se spet spremeni-
le maloprodajne cene naf-
tnih derivatov. 95-oktanskl 
motorni bencin se je podra-
žil za 0,60 tolarja, na 232,30 
tolarja za liter, 98-oktanski 
bencin za 0,70 tolarja, na 
235 tolarjev, dizelsko gorivo 
za 1,40 tolarja, na 226 tolar-
jev za liter in kurilno olje za 
en tolar, na 138,10 tolarja za 
liter. C. Z. 

Lokal Tvojih 5 Minut v centru 
Merkur Primskovo v Kranju 

VODJA LOKALA (m/ž) 

Kandidati-tke morajo imeti 
gostinsko izobrazbo, delovne 
izkušive v strežbi in vodenju. 

Delo je izmensko. 
Pismene prošnje pošljite na 

naslov uprave podjetja: 

DON DON d. o. o. 
LAZE 16, P. P. 546, 

4001 KRANJ 

mailto:cveto.zaplotnik@g-glas.si
http://WWW.INDIVIDA.SI
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KUHARSKI RECEPTI 
ZA VAS IZBIRA DANICA DOLENC 

Tedenski jedilnik 

Nedelja - Kosilo: kurja juhica z zelenjavo, telečji zrezki po 
pariško, krompir v koscih, majonezna omaka z jajcem in ze-
lišči, endivija s paradižnikom in baziliko, sladki hlebčki; Ve-
čerja: suhe slive, zavite v rezine slanine, in mini hrenovke na 
žaru, kisle gobice, francoska štruca. 
Ponedeljek - Kosilo: enolončnica z zeljem, zelenjavo in svi-
njino, palačinke z jabolki; Večerja: mešana solata iz kurjega 
mesa, radiča, koruze, zelišč in majoneze, kmečki kruh. 
Torek - Kosilo: prebranec, kislo zelje v solati, kruh, mandari-
ne; Večerja: jajčne omlete s sirom, endivija s krompirjem. 
Sreda - Kosilo: čebulna juha po pariško (s kruhovimi rezina-
mi in sirom), pražena mlada goveja jetra, radič s krompir-
jem; Večerja: dušene bučke z jajci, jogurt. 
Četrtek - Kosilo: špinačna kremna juha, slani široki rezanci 
s skuto, radič s krompirjem, kivi; Večerja: jajca s čebulo in 
slanino, črn kruh, mošt. 
Petek - Kosilo: zelenjavna juha, lignji v rižoti, rdeča pesa v 
solati, sadna kupa s stepeno smetano; Večerja: krompir z 
bučkami in baziliko iz ponve, zeljnata solata s kislimi kuma-
ricami in jabolkom, piškotki. 
Sobota - Kosilo: ješprenj s kračo, krompirjeva solata, jabolč-
ni zavitek; Večerja: širna plošča, motovileč s paradižnikom 
in tunino, opečeni kruhki, natrti s česnom in pokapljani z 
olivnim oljem. 

Sladki hlebčki iz kvašenega testa 

Potrebujemo: 50 dag moke, 3 dag kvasa, 8 dag sladkorja, 10 
dag masla ali margarine, 1 vartilin sladkor, 75 dag rozin, namo-
čenih v rumu, četrt litra mleka, Ičep soli. 
Segrejemo mleko, da je toplo, in v njem razpustimo maslo ali 
margarino, dodamo še sladkor in vanilin ter solimo, dobro 
zmešamo in zlijemo na moko, ki smo jo presejali v večjo skle-
do, ter posujemo z zdrobljenim kvasom. Ugnetemo testo 
(ročno stepamo s kuhalnico ali z električnim mešalcem), nato 
pa vgnetemo še napojene rozine. Skledo pokrijemo in posta-
vimo na toplo, da testo vzhaja, da naraste še za enkrat. Nato 
testo pregnetemo, ga oblikujemo v dolg svaljek in razrežemo 
na 12 kosov; iz njih oblikujemo okrogle hlebčke, jih v primerni 
medsebojni razdalji zložimo na pomaščen pekač, spet pokri-
jemo in pustimo vzhajati še 20 minut. Zdaj pekač postavimo 
v pečico in pečemo približno pol ure pri 200 stopinjah Celzija. 
Pa še to: Iz enakega testa, le da opustimo sladkor, rozine in va-
nilin, lahko pripravimo pikantne zeliščne kruhke; testo zame-
simo in dodamo poper iz mlinčka, sesekljano opraženo čebu-
lo, sesekljan peteršilj, luštrek, koromač, drobnjak, krebuljico, 
stolčeno kumino in podobno. Zelišča in njih kombinacijo pač 
izbirate po vašem okusu. Pečemo enako kot sladke hlebčke. 

R A D K ^ D M E V 

RADIO CERKNO. O. O. O. 
PLATIŠEVA ULICA 3 9 . 

5 2 8 2 CERKNO 

T E L : 0 5 / 3 7 3 4 7 7 0 
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E-POŠTA: )NFO®RADIOODMEV.NET 

9 0 . 9 . 9 7 . 2 , 9 9 . 5 , 1 0 3 . 7 MHZ UKV, S T E R E O , R D S 

Svet Osnovne šole 16. decembra, Mojstrana 

razpisuje delovno mesto 

RAVNATEUA (m/ž) 
Kandidati morajo za imenovanje na mesto ravnatelja izpol-
njevati splošne zakonske pogoje in posebne pogoje sklad-
no z Zakonom o organizaciji in financiranju vzgoje in izobra-
ževanja - ZOFVI - (Ur I. RS, št. 98/05 - uradno prečiščeno 
tiesedilo). 

Izbrani kandidat bo imenovan za mandatno dobo 5 let. 
Predvideni začetek dela je 15. marec 2007 oziroma sklad-
no s soglasjem ministra. 

Kandidati naj vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev, z opi-
som dosedanjih delovnih izkušenj, kratkim življenjepisom in 
vizijo razvoja šole, pošljejo v zaprti ovojnici z oznako "za raz-
pis ravnatelja" na naslov Svet Osnovne šole 16. decembra, 
Mojstrana, Ulica Alojza Rabiča 7, 4281 Mojstrana, v roku 8 
dni od objave tega razpisa. Vloga bo štela za pravočasno, 
če bo oddana zadnji dan roka kot priporočena pošiljka. 
Kandidati bodo prejeli pisno obvestilo o izboru v zakonitem 
roku. 

Špinača 
BORIS BERGANT 

Špinača je priljubljena list-
nata zelenjava, ki jo v kuhinji 
uporabljamo presno ali ku-
hano, odlikujeta pa jo lahka 
prebavljivost in vsebnost šte-
vilnih hranljivih snovi. Da ni 
kaj dosti drugačna od žeblja, 
v.saj kar zadeva železo, je ve-
ljalo zaradi napake švicar-
skega fiziologa vse do sredi-
ne 20. stoletja. Špinača je na 
voljo vse leto. Pozimi nabira-
mo zimske sorte, ostale me-
sece pa vse druge. Zimske 
sorte, ki so na trgu marca in 
aprila, imajo nekoliko trše li-
ste, a izrazitejši in polnejši 
okus. Poletna in jesenska 
špinača z nežnimi listi je pri-
merna tudi za (presne) sola-
te. Sveže nabrano špinačo 
prepoznamo po čvrstih, krh-
kih in izrazito zelenih listih, 
šopi pa imajo značilne čvrste 
korenine. Svežo špinačo po-
rabimo čim prej, saj le na ta 

način izrabimo vse njene 
hranilne snovi, hkrati pa 
preprečimo tvorbo škodlji-
vih sestavin. V skrajnem pri-
meru jo v hladilnikovem 
predalu za zelenjavo hrani-
mo do dva dni. Pred tem jo 
operemo in zavijemo v čisto, 
vlažno krpo. Špinačne liste 
dodajamo različnim (zele-
njavnim) juham in enolonč-
nicam. Dušeno špinačo ali 
špinačni pire dodajamo ne-
katerim drugim jedem, zla-
sti omakam. Presno mlado 
špinačo pripravljamo v sola-
ti, liste pa lahko dodajamo 
različnim mešanim (listna-
tim) solatam. Marsikje pri-
pravljajo presno špinačo v 
(krepki) solati; najpogosteje 
z enim od sirov s plemenito 
modro plesnijo ah/in s slani-
no. Pri čemer pa je potrebno 
spomniti, da je za uživanje v 
presnem stanju primerna le 
povsem mlada špinača. 

Špinačna juha 
s krompirjem 

Za 5 oseb potrebujemo: 2 žli-
ci oljčnega olja, j stroke česna. 

1 grobo sesekljano čebulo, 1,2 I 
mesne juhe, 40 dag olupljene-
ga in na kocke narezanega 
krompirja, i žlico koruzne 
moke. I,J dl sladke smetane, 
40 dag sveže sesekljane špim-
če, soJ, sveže mleti poper. 

V večji kožici segrejte olj-
čno olje in na njem 5 minut 
pražite čebulo in na kolobar-
je narezan česen. Zalijte z 
juho, dodajte krompir in ku-
hajte dvajset minut. Dodajte 
sesekljano špinačo in sladko 
smetano, v katero ste zame-
šali koruzno moko. Med me-
šanjem dobro prevrite, solite 
in popoprajte po okusu, ku-
hajte še nekaj minut in po-
strezite. 

RIžota s špinačo 
in pršutom 

Za 4 osebe potrebujemo: 1 
majhen por, 2 stroka česna, 40 
dag sveže špinače, 2 žlici mas-
la, 40 dag riža arborio, J i mts-
ne juhe, 10 dag pršuta, sol. 

V večji kožici razpustite 
polovico masla, na njem po-
pražite očiščen in na kockdce 
narezan por ter sesekljan če-

sen. Dodajte riž in oprano 
špinačo. Postopoma prilivaj-
te juho, vedno, ko se le-ta 
vpije, in mešajte. Ko riž po-
stane že skoraj čisto mehak, 
dodajte na rezance narezan 
pršut in preostalo maslo. 
Premešajte, še malo poduši-
te in solite po potrebi. Takoj 
postrezite z naribanim par-
mezanom ali drugim trdim 
sirom. 

Špinačna solata 
s slanino 
in balzamičnim kisom 

Za 5 oseb potrebujemo: 70 
dag sveže in zelo mlade špina-
če, 5 žlic kuhanega jižola, 15 
dag slanine, narezane na tan-
ke rezine, 2 stroka česna, 4 žli-
ce najboljšega balzamičnega 
kisa, 3 žlice oljčnega olja, sol po 
okusu. 

Slanino skupaj z razpolov-
Ijenima strokoma česna 
scvrite v ponvi, jo odcedite in 
ohladite. Očistite in operite 
špinačo ter jo zložite v pri-
memo posodo. Posujte s ku-
hanim fižolom in drobno 
zdrobljeno slanino ter prelij-
te z balzamičnim kisom, olj-
čnim oljem in solite po oku-
su. Solato zmešajte in takoj 
ponudite. 

S špinačo 
nadevana postrv 

Za 5 oseb potrebujemo: 5 po-
strvi, 0,5 kg svežih špinačnih 
listov, 2 stroka česna, koruzna 
moka, sol. 

Špinačne liste skuhajte v 
slanem kropu. Postrvi solite 
in trebušne votline napolnite 
s kuhanimi špinačnimi listi, 
ki ste jim dodali sesekljan 
česen. Postrvi povaljajte v 
koruzni moki in jih v ponvi 
hrustljavo zapecite. Pečene 
postrvi takoj postrezite s ku-
hanim ali pire krompirjem. 

n ZELENO IN CVETOČE 
I C O R P A V L I Č 

Palme 
v zimskih vrtovih in po 

stanovanjih imamo radi ras-
tline eksotičnih krajev. Tudi 
vseh vrst palme so med nji-
mi. V družino palmovk sodi 
veliko vrst, vse pa izhajajo iz 
Mehike in Brazilije, odkoder 
so se razširile po deželah dol-
gega vročega poletja. Zelo 
priljubljena je kokosova pal-
ma, poznamo le eno vrsto in 
to tisto, na kateri zrastejo ko-
kosovi orehi. Pri nas jo goji-
mo kot posodovko. Tudi sa-
govec je sorta, kd čez poletje 
lepo uspeva v naših vrtovih, 
pozimi pa jo moramo umak-
niti v prostore, kjer ne zmr-
zuje. In ni tipična palma. Ta 
sorta je najbolj razširjena na 
Kitajskem in faponskem. Sa-
dijo jo največ v večje eksotič-

ne vrtove in parke. Razmno-
žuje pa se z mladimi rastlina-
mi, ki odženejo tik nad tlemi 
ob matični rastlini. Rada ima 
vročino, vendar bolj v senci 
višjih dreves, in kar redno za-
livanje. Tudi datljevec je sorta 
palme, ki jo gojimo v poso-
dah, najbolj razširjena je v 
sredozemskih deželah in na 
Kanarskem otočju, je lahko 
grm ali drevo, spoznamo pa 
jo po značilnih oranžnih so-
cvetjih, ki so združeni na dol-
gih pecljih. Pri nas jo radi na-
meščamo v lokale in javne 
prostore, seveda pa je najlep-
ša v naravnem okolju. V za-
prtih prostorih ima rada red-
no zalivanje, pa tudi sicer po-
rabi veliko vode. Palme so 
zelo trpežne rastline, če z nji-
mi pravilno ravnamo, pred-
vsem morajo imeti primeren 
prostor. Nekatere preživijo 
celo 30 do 40 let 

Ko nastopi zadnji mesec v 
letu, si rečemo, no, pa smo 
končali delo na vrtu za letos. 
Vendar letošnja jesen kar tra-
ja in čeprav naj bi se narava 
pripravljala na zimsko miro-
vanje, nekatere rastline kar 
nastavljajo cvetne popke. Ker 
nas topli dnevi kar vabijo še 
malo na vrt, lahko opravimo 
še kakšno malenkost, na pri-

mer malo preuredimo skal-
njak, očistimo kamne, pobe-
remo listje, če ga je veter pre-
več napihal v kotičke, pa tudi 
špranje med kamni lahko za-
polnimo z mivko, peskom ali 
zemljo. Začimbe z vrta še 
lahko posadimo v lončke in 
si jih postavimo pod streho, 
da nam bodo pri roki, ko bo 
vrt pokrit s snegom. 
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Nagrajenci nagradne križanke 
PRO COMMERCE, ki je bila ob-
javljena 28. novembra, so: i. na-
grado: usnjeno žensko denarnico 
prejme Neža Alič, Frankovo nase-
lje 68,4220 Škofja Loka; 2. nagra-
do: modni ženski Šal prejme Petra 
Mrak, Frankovo naselje 68, 4220 
Škoija Loka; 3. nagrado: potoval-
no torbo prejme janež BenČina. 
Kovor - Pod skalce 3, 4290 Tržič; 
4. nagrado: manjSo potovalno tor-
bo prejme Ana Okom, Zlato polje 
2d, 4000 Kranj; 5. nagrado: mapo 
prejme Ivanka jereb, Partizanska 
C.55,4226 Žiri.Nagrajenci nagrade 
prevzamejo v tajniStvu Gorenjske-
ga glasa, v času uradnih ur z oseb-
nim dokumentom. 

Nagrajenci nagradne križanke 
VENERA SHOP: Ida Dežman, 
Trg svobode 3, 4264 Bohinjska 
Bistrica; Slavko Jelovčan, Šutna 
74, 4209 Žabnica; Urška Kalan, 
Okroglo 14 A, 4202 Naklo; Simon 
Eržen, Zupanova 2A, 4208 Šen-
čur; Vinko Pintar, Poljane 25,4223 
Poljane; Zvonko Koder, Brsc 37, 
4201 Zg. Besnica; Franc Mejač, 
Cankarjeva 20, 4290 Tržič; Bojan 
Štine, Javorje i6, 12;^ Šmartno-
Litija; Miha Bernik, Zabnica 43, 
4209 Žabnica; Olga jevšek, Britof 
209,4000 Kranj; Zdenka jevnikar, 
Visoko 743. 4212 Visoko; Majda 
Poljšak, Suhadole 28, 1218 Ko-
menda; Viktor Jamar, Lipce lO, 
4273 Blejska Dobrava; Frančiška 
Šmid, Selca 76, 4227 Selca; Ro-
mana Hozjan, Dežmanova 11, 
4000 Kranj; Miha Zelnik, Pivka 
19, 4202 Naklo; Ivanka Hvalica, 
Cankarjeva 13, 4290 Tržič in Ma-
ruška Karun, Slovenska c. 2,4207 
Cerklje. 

Nagrajenci nagradne križanke ZA-
VOD ZA TURIZEM KRANj. ki je 
bila objavljena 21. novembra, so: 
1. nagrado: 100 Igralnih žetonov, 
ki jih podarja Casino Faraon, prej-
me KLEMEN KOBLAR, Javomiški 
Rovt 21 /a, jesenice; 2. nagrado: 20 
igralnih žetonov, ki jih podarja Ca-
sino Faraon, prejme LEA POTOČ-
NIK, Pešnica 36, Zg. Besnica; 3. 
nagrado: foto usluge v vrednosti 
5.000 SIT, ki jih podarja Foto 
Boni. prejme TONE HAFNER, 
Binkelj 4, Škofja Loka; 4. nagra-
dao: foto usluge v vrednosti 3.000 
SIT, ki jih podarja Foto Boni, prej* 
me DUŠAN HORVAT, Spodnji 
otok 12, Radovljica; 5. nagrado: 
foto usluge v vrednosti 2.000 SIT, 
ki jih podarja Foto Boni, prejme 
KAROLINA MRAK. Štefetova 
26/a, Šenčur; 6. nagrado: kapica 
Remont podjetja Remont prejme 
jURIJ ZUPAN, Smledniška c. i. 
Kranj; 7. nagrado: torbica za CD-je 
podjetja Remont prejme PAVLA 
BURNIK, Žirovski vrh 69, Žiri; 9. 
nagrado: denamico Remont prej-
me TANJA LAKNER, Kidričeva i8. 
Kranj. 

m p P R O J E K T 

Tel.: 04 20 43 200 
GSM: 031 511 111 

PRODAMO: ' 
BRITOF: ekskluzivno prodamo več 
komunalno opremljenih parcel od 
542-981 m2. Cena: od 145 EUR/m2 
(34.747.8 SIT/mz). 
TRŽIC - DETELJICA: dvosobno, 6i 
mz. 1.81. vzdrževano, V lega, 4. nad., 
nizek blok. Cena 85.545 EUR {20,5 
MIOSIT). 
SKOFJA LOKA - Z M I N E C samostoj-
na hi$a. novogradnja HI. pod. gr. 
faza. 250 m2. parcela 585 m2. 
nizkoencrgijska. v naselju riovih hiS. 
razgled. Cena: 154.398,26 EUR (37 
MIG S I T ) . 

K U P I M O : 

Bivalni vikend v okolici Kranja, do 
125.187.78 EUR {30 MIO SIT). 
Enosobno in dvosobno v Kranju. 
Hišo v Kranju ali bližnji okolici do 
208.646 EUR (SO MIO SIT). 
C E L O T N O P O N U D B O N E P R E M I -

Č N I N N A J D E T E N A N A Š I S P L E T N I 
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STANOVANJA prodamo 
KRANJ - nova stanovanja v poslovno 
stanovanjskem objektu v bližini 
vodovodnega stolpa, od 41 m2 do 
94,10 m2. Stanovanja bodo zgrajena 
do julija 2007. Cene: od 407.072,00 
SIT (1.698,68 EUR) do 481.885,00 
SIT (2.010,87 EUR)/m2. 
KRAN) - Planina III: garsonjera, I. 
1987.33.20 m2.1. nad., balkon, nizek 
blok. Cena 14,9 mio SIT (62.177 
E U R ) . 

KRANJ - Zlato polje: dvosobno. 66.45 
mz, 3. nadstropje. I. >998. urejeno, 
svetlo, balkon. V ceni je zajet garažni 
boks v garažni hiSi. Cena 24.8 mio 
SIT (103489 EUR). 
KRANJ • Planina III: dvosobno, 63,6 
m2. t. nad., 1.1986, prijetno in pros-
torno, delno prenovljeno, ZK v 
postopku, vzhod, ni balkona. Cena: 
24.5 mio SIT (102.237 EUR). 
KRANJ - Cogalova ul.: enosobno. 
2645 m2, I. 1977, 3. nad., dvigalo. 
Cena 15 mio SIT (62.594 EUR). 
KRANJ • Planina 11: dvosobno. 69.26 
m2. 5./7-ih, prijetno stanovanje, 
vzhodna stran. I. 1982, velik balkon. 
Cena 26.5 mio SIT (110.583 EUR). 
KRAN) • Planina I: 115.60 m2. 
mansardno stanovanje v večs-
tanovanjski stavbi, nad. 2. /2. 
Stanovanje je prostorno, loien bival-
ni in spalni del, 2 klimi, opremljeno, 
CK-plin. Cena 36 mio SIT (»50.225 
E U R ) . 

KRANJ - nebotičnik: Stirisobno, 87,4 
m2. 7./12,1. 1964. prostorno, klima, 
garaža. Cena 33.3 mio SIT (138.958 
E U R ) . 

KRANJ • bližina centra: dvosobno 
mansardno. v večstanovanjski hiit^ 
53,43 m2,1 . 1950, v celoti prenovl-
jeno. lastno parkirišče. Cena 19 mio 
SIT {79.286 EUR). 
KRANJ - Planina I: dvosobno, 70.26 
m2 (63,18 m2 bivalne povrSine in 
7.08 mz kleti). 1.1975,3. nad/3. Cena 
24 mio SIT (100.150 EUR). 
TRŽIČ • Bistrica: dvosobno, 65.04 
m2, L 1981, 4./5, vzdrževano, dobra 
razporeditev, vseljivo februarja 2007. 
Cena 20.5 mio SIT (85.544 EUR). 
TRŽIČ • center dvoinpolsobno. 67 
m2. 2. nad., 1.1950, v večstanovanjs-
ki hiSi, ogrevanje na trda goriva, del-
no renovirano. Cena: 15.5 mio SIT 
(64.680 EUR). 
SKOPJA LOKA - Podlubnik II: 
dvosobno. 62.16 m2. 12. nad.. 1. 
1980. delno obnovljeno, prijetno, 
mirno. Čudovit razgled. ZK urejena. 
Cena: 22.5 mio SIT (93.891 EUR). 
ŠKOFJA LOKA • Podlubnik II: 
enosobno, 38.38 m2. 1. 1977. ZK, 
izredno lepo stanovanje, kompletno 
prenovljeno 1. 1998. kopalnica 1. 
2001. Vseljivo konec leta. Cena: 19 
mio SIT (79.286 EUR). 
HIŠE prodamo 

ŠK. LOKA • Crenc: lepo urejena 
dvostanovanjska hi$a, cca. 150 m z 
bivalnih povrSin. K+P+N. v celoti 
adaptirana 1. 2000.1.1964. 360 m z 
parcele. Hi$a je vredna ogleda. Cena 
48 mio SIT (200.300 EUR). 
KRANJ • Stražišče: 180 mz bivalne 
površine. I. 1978. parcela 503 mz, 
adaptirana I. 2004, nadstrešek za 2 
avta. sončna lega. Cena 59,5 mio SIT 
(248.289 EUR). 

ŠENČUR: 182 mz, v zahodnem delu 
naselja so naprodaj tri lične en-
odružinske hiSe, zgrajene do 3. po-
daljšane faze. HiSe so podkletene, 
klasično grajene, z dobrim izko-
ristkom prostora in zasebnostjo 
posameznih enot. Iz dnevne sobe 
imajo izhod na zelenico, vsaka hiSa 
ima tudi balkon in nadstreSek za dva 
avtomobila. Parcele merijo 293, 306 
OZ. 372 012. Cena; 43 mio SIT 
(180.000 EUR). Kupci ne plačajo 
provizije. 

ZEMLJIŠČE prodamo 
Podvin - Mošnje: 559 mz. sončna, 
ravna parcela pravilne oblike v ob-
močju lokacijskega načrta novega 
naselja enostanovanjskih hiS. Cena 
23.964 SIT/mz (100 EUR), 
šk. Loka • Sv. Duh: zazidljivo 
zemljišče, cca. 700 m2 skupaj s ces-
to. ravno. Cena 31.153.00 SIT (130 
EUR) /m2. 
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PRODAMO STANOVANJA 
KRANJ - CENTER: nova stanovanja v 
popolnoma obnovljeni meščanski hiSI 
v centru mesta. 
• 3-sobno 59,9 m2, pritličje. Cena: 
2S-'99-559.ooSIT; 
• 2-sobno 5243 mz. pritličje. Cena: 
23.502.792,^ SIT; 
- 2-sobno 58,74 mz, 1. nadstro^^. Cena: 
26.981.866.80 SIT; 
• 3-sobno dupleK 96^25 mz. 1. nadstrop-
je in mansarda. Cena: 39.620.022.75 
SfT: 
• 3-sobno duplex 94^7 nu. 1. nadstrop-
je in mansarda. Cena: 35.992.618.20 
srr. 
ŠKOFJA LOKA - CENTER: dvosobno, 
49,70 m2.1.1900. obnovljeno 1992. 
delno mansardno. lahko popolnoma 
opremljeno. Cena 22.500.000.00 SfT. 
TKŽIČ: Stirisobno. 130 m2. obnovljeno 
2000. popolnoma opremljeno, nad-
stropje i./i. CK - olje. Cena 25 MIO SCT. 
PRODAMO HIŠE: 
BISTRICA PRI TRŽIČU; samostojna. 
125 m2 bivalnih površin. 1. 70. obn. 
2006, na parceli 400 mz. 38,5 MIO SIT. 
KUPIMO STANOVANJA: 
KRANJ, RADOVLJICA, L£SCE. BLED: 
kupimo več dvo- in trisobnih stanovanj 
za znane stranke. 
ODDAMO POSLOVNI PROSTOR 
LESCE: 150 mz. obn. 1996. opremljen 
nočni Idčal v obratovanju. Možna tudi 
prodaja. Cena: 300.000 SfT/mesec ali 
72 mio StT. 
PRODAMO ZEMgiŠČE: 
BLEJSKA DOBRAVA: 406 mz. v 
mirnem vaškem okolju. Priključki na 
elektriko, vodovod in telefon so v bližini. 
Dovoljena gradnja enostanovanjske 
hiSe v treh etažah. Cena-11 mio SIT. 
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STANOVANJA PRODAMO 
KRANJ • Planina I, dvosobno. 70.26 mz, 
III./4.1.i. 1974, vzdrže/ano. odprt pogled. 
Cena: 24,5 mio sit (102.236.69 EUR). 
KRANJ - bližina športnega parita, dvoin-
polsobno. 504 mz, VP/3, l.i. 1961, ob-
novljeno 2004, atrij. Cena: 23,7 mio sit 
(98.898 EUR). 
TRŽIČ - mesto, dvoinpolsobno, 67 m2, 
II. nad., obn. I. 2000, takoj vseljivo. 
Cena: 15.5 mio sit (64.680,35 EUR). 
LESCE • trisobno. 60 mz v mansardi 
stanovanjske vite, obnovljeno v celoti I. 
Z002. terasa 18 mz. vrt. nadstrešek za 
avto. Cena: z6.5 mio sit (no.582,54 EUR). 
TRŽIČ - trisobno, dvoetažno. 74.85 mz, 
\+M, terasa v skali, obnovljeno v c ^ t i L 
2005 Cena: 22,7 mio sit (94.72542 EUR). 
KRANj • Huje, triinpolsobno. 115,60 
m2. M/2, obnovljeno, galerija, 2x klima. 
Cena: 36 mio sit (150.225.34 EUR). 
HIŠE PRODAMO 

BRrrOF PRI KRANJU - dvostan. hiša v 
sklopu dvojčka, llt. gr. hza. cca. 250 mz 
biv. površine, parcela cca. 500 m2. 
Cena: 35.9 mio sit (149.808 EUR). 
PODlJUBEg - dvostan. hiSa, 360 mz. 
stanovanji popolnoma izdelani, hiši manjka 
samo tisada. parceta 696 m2, l.i. 2001. 
Cena: 59.7 mk) sit (249.123.69 EUR). 
DRULOVKA • stan. hiša. vrstna, končna, 
210 m2 + 40 m2 nadelane mansarde, 
parcela 141 m2. l.i. 1994. zeleni pas. 
možen najem 1000 mz zemljišča. Cena: 
49 mio sit (204473.38 EUR). 
PARCELE PRODAMO 
LANCOVO - 3 zazidljive parcele. 676 
mz. 679 m2 in 1.050 mz. Cena: 21.567.6 
sit (90 EUR/m2). 

ZALOG PRI CERKLJAH - zazidljiva 
parcela, na kateri stoji bivalna brunarica, 
530 mz, ravna, sončna. Cena: 16,7 mio 
sit (69.688 EUR). 
PODgUBELJ - zazidljiva parcela. 716 
m2. ravna sončna, pravokotne oblike. 
Cena: 22.765,80 srt/mz (95 EUR/mz). 
PODNART • zazidljiva parcela. 1.142 
m2, ravna, sončna, pravokotne oblilče. 
Cena; 16.775 sit/m2 (70 EUR/mz). 
VIKENDE PRODAMO 
MORAVSKE TOPLICE - Prekmurska 
vas. vrstna hišica, 37,82 m2 v dveh 
etažah, atrij. Li. 2cx>5. opremljeno, 
bližina golf igrišča. Cena: 12 mio sit 
(50.075.11 EUR). Možen tudi kratko-
ročni najem, najmanj za 1 teden. 
GARAŽE PRODAMO 
PRISTAVA PRI TRŽIČU - garaža. 12.8 
m2. pritličje, v sklopu več garaž. l.i. 
1969. Cena: 14 mio sit (5.842 EUR). 
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STANOVANJE PRODAMO 
Kranj, Vodovodni stolp - dvosc^>no, lil. 
nadstr., v izmeri 56.54 mz, leto izgrad-
nje 1959. CK. tele^, cena 20.8 mio SfT 
(86.70.86 EUR); vseljivo po dogovoru; 
Kranj, Vodovodni stolp - dvosobno + 
kabinet, priti., v izmeri 504 m2, leto 
izgr. 1962 , prenovljeno 2003, lastna 
centralna na plin, TV, telefon, oprema 
po dogovoru, cena 24 mio Sit oz. 
100.150.00 EUR; vseljivo april 2007: 
Kranj, Planina lil. - Stirisobno. III. nad-
str., v izmeri 90 m2. leto izgr. 1985, 
prenovljeno 2003. cena 34.9 mio Sff 
{145.635.11 EUR); 
Bled, alpski bloki, dvosobno -f k. 11. nad-
str.. v izmeri 72 mz. I. izgr. 1989. cena 
40.6 mio SfT (169420,79 EUR); 
Bled, alpski bk>kt. dvosobno, II. nadstr., 
v izmeri 53 mz, 1. izgr. 1989. cena 26.7 
mio srr (111410.00 EUR). 
Kranj, Kokrica • dvosobno + kab., v 
izmeri 57 mz. pritličje, leto izgr. 1964, 
opevanje na trda goriva, balkon, pokrit 
parkirni prostor, kabel. TV. telefon, del-
no obnovljeno. Cena 22,9 mio SIT 
(95.560.00 EUR); 
STANOVANJE ODDAMO V NAJEM: 
Kranj, okolka. trisobno v stanovanjski 
hiši, 1. izgradnje 2003, mansarda v 
izmeri 135.00 mz. v celoti opremljeno. 
CK, KTV, telefon, pokrit parkirni prostor, 
sprotno plačilo, ena varščina, cena 
155.766.00 srr (650,00 EUR) + stroški. 
HIŠE - PRODAMO 
Gorenjska • Begunje, dvonadstropna, 
velikosti 730 mz, na parceli velikosti 
2370 mz, z^ajeria leta 1894, leto pren-
ove 2003, oprema: ADSU CK. kabelski 
internet, klima, več telefonov, balkon, 
garaža, terasa, več parkirnih mest. ure-
jena zemljiška knjiga • bivši letni dvorec 
z vsem sodobnim udobjem na atrak-
tivni k^aciji. v bližini dostop na avto-
cesto. primemo tako za stanovanjsko 
riamembnost kot za poslovno, zdravil-
stvo. zdravstvo, sanatorij. Cena 
359460.000,00 SfT (1.500.000,00 
EUR). 

Bližina Kranja - Britof. trojček • novo-
gradnja. na parceli velikosti 175 mz. 
uporabne povriHine 140 mz zgrajene 
bodo do podaljšane lil. gr. faze, pritli^ 
kuhinja, jedilnica, dnevna soba. WC. 
shramba, predsoba (58 mz). v nad-
stropju dve otroški sobi. spalnica, 
kopalnica (59 mz), podstrešje • 
možnost dodatnega prostora • 25 m2. 
Hiše bodo s teraso in balkonom, ogre-
vane predvidoma na plin. Vsaka hiša 
ima tri parkirna mesta in vrtove: 35,45 
in 95 m2. Predviden rok p(cvzemi 
konec septembra leta 2006. Cena A i « 
33.789.956.00 SIT (141.003,00 EUR); 
A2 • 32489.911.00 SIT (135.578.00 
EUR). A 3 - 34.989.836.00 srr 
(146.010.00 EUR) DDV je že vključen v 
ceno; kupec ne plača provizije. 
Lahovče, pritlična, dvosunovanjska. v 
IV. gradbeni fazi. tlorisa 220 m2. na 
parcdi vehkosti 500 mz. voda. elektrika. 
CK. telefon, greznica, pripravljeno tudi 
za priključek na kanalizacijo, garaža za 
dva avtomobila. Leto izgradnje 
2005/06, cena 65.000.000 SIT 
(271.240,19 EUR). 
POSLOVNI PROSTOR - PRODAMO 
Kranj, Stražišče. visoko pritli^, v izmeri 
209 m2. leto izgradnje 1974, delno ob-
novljena Z002, testno parkirišče 30 m2. 
za trgovino ali podobno dejavnost, 
cena 32 mio SfT (133.533.63 EUR). 
POSLOVNI PROSTOR - ODDAMO V 
NAJEM: 
Ško^ Loka, L nadstr., izmere 125 m2, 
leto izgr. 1990. za pisarne, mesečna na-
jemnina 299.550.00 SIT (1.250.00 
EUR) in stroški in 38 m2 v pritličju, teto 
izgr. 1990, za mimo dejavnost meseč-
na najemnina 118.382,00 Srr (494,00 
EUR) in stroški. 

SKUDIŠČNl PROSTORI - PROIZVODNE 
HALE • PRODAMO - NAJEM 
Stegne pri g u b ^ , velikosti 600 mz, 
starost 30 tet, teto izgradnje 1975. cena 
102.5 '"'O SIT (427.7Z4,9Z EUR), 
možnost tudi najema • cena 1 mio 
SlT/mesec stroški (4.172,92 EUR 
mesečno + stroški). 
PARCELA-PRODAMO 
Bltara Ško^ Lok^ za^ijiva, v iznrieri 746 
mz, cena 26.8 mio SfT (ni.900,00 EUR); 
Javomiški Rovt nad Jesenicami, v izmeri 
759 mz, na parceli elektrika in tetefon. 
s o ^ a , dostop z javne ceste, geodet-
sko odmerjena, celotna zazidljiva, 6 km 
od avtoceste, cena 9 mio SfT (37.556,33 
EUR); 

ŠkoQa Loka • Poljanska dolina (Gorenja 
vas) v izmeri 764 mz, lepa. sončna, 
cena 10.5 mk) SIT (43.816.00 EUR). 
PARCELA ZA VIKEND - PRODAMO: 
Gorenjska, Srednja vas pri Goričah, v 
izmeri 403 mz, cena 9 mio SIT 
(37.556.33 EUR), posebej doplačilo za 
že izdano gradbeno dovoljenje in načrt 
za izdelavo brunarice. 
Pabvkfe - Bistrica nad Tržičem. v izmeri 
1.097 m2, cena 6.582.000,00 SIT 
(27466.19 EUR). 

FESST, d. o. o., 
nepremičninska 
dnjžba, 
Stritarjeva ulica 5. 
Kranj. 
Telefon: 236 73 73 
Fa>r. 236 73 70 
E-pošta: 
infb(3>fesst.si 
Internet: 
www.fesstsi 

STANOVANJA PRODAMO: 
KRANJ - PLANINA I: dvosobno stano-
vanje v bk>ku. 63.18 mz + 7,08 m2 kteti. 
III. nadst.. I. izg. 1975. cena 
24.000.000.00 srr (100.150.22 EUR). 
KRANj • Planina I: garsonjera, pritličje. 
26 m2. L izgradnje 1978. brez t^lkona, 
vsi priključki, vpisano v ZK. cena 
14.750.000,00 srr (EUR 61.550.65). 
KRANJ • DRULOVKA: dvosobno. 6z,52 
m2,1. nadstropje. 1. izgradnje 2004, bal-
kon. garaža, cena 27.500.000,00 SIT 
(114.75547 EUR). 
HIŠEPRODAMa 

SELŠKA DOUNA - bližina Soriške pla-
nine starejša bivalna hiša, 70 mz povr.. 
neizdelana mansarda, I. izg. 1923, 1. 
2003 v celoti obnovljena streha, zemljiš-
ča 334 mz. cena 15.000.000.00 SIT 
(62.593.S9 EUR). 
PREDDVOR - BELA: 1/2 stanovanjske 
hiše oziroma Stiriinpolsobno stanova-
nje. 100.00 m2. zemljišča 447 mz, 1. iz-
gradnje 1980. cena 37.000.000.00 STT 
(EUR 154.398.26). 
ODDAJA V NAJEM 
ŠENČUR: trisobno v hiši, ^ , 0 0 mz. 
delno opremljeno. najemnina 
95.000,00 SIT (EUR 39642). varšfini + 
stroški. 

ličete nov dom ali kupca za svojo 
nepremičnino? Oddajate ali 

najemate stanovanje, hišo ali 
poslovni prostor? Celovita rešitev 
na enem mestu. Za vas delamo 
Aktivno - Jasno - Preudarno 

AJP d.o.o. Kran) 
Koroika cesta 2 , 4 0 0 0 Kranj 

gsm: 031/330 • 0 4 0 

STANOVANJEPRODAM 
ŠKOFJA LOKA, Podlubnik: enosobno 
38,38 mz, V./12. L izg. 1977, delno opre-
mljeno (kuhinja, kopalnica). Vseljivo: 
dec 06. Cena: i9.ooo.cxx>.oo SIT 
(79.285,60 EUR). 
KRANJ • dvosobno mansardno 5343 
mz z garažo »8 mz, I. iz. 1955. v celoti 
obnov. 2006. takoj vseljivo na tepi k>ka-
ciji blizu centra mesta. Cena 
20.800.000,00 srr (86.796.86 EUR). 
GORIČE - dvosobno mansardno 56 mz 
z garažo in delavnico. L izg. 1969. pre-
vzem takoj. Potrebno vgraditi peč za 
etažno CK. 17.002458,00 SIT 
(70.950.00 EUR). 
TRŽK^ CENTER - trisobno - dvosobno 
v II. nadstr. 56,36 m2, enosobno v I. 
nadstr. 3340 m2 z delavnico, drvarnico, 
vrtno uto ter vrtom na pripadajočem 
zemljišču z66 mz. Stanovanje je v sta-
rejši hiši, obnovljeno 1. ZO05, v celoti 
opremljeno. CK olje ali trda goriva, tel. 
ISDN, ADSL C ^ : 20.968.500.00 SfT 
(87.500.00 EUR). 
HIŠO PRODAM 
ZG. BESNKIA • v 1 . 2 0 0 5 modemo pre-
novljena in delno opremljena starejša 
hiša (P+M. delno ktet) s 183 mz pwrši-
ne. zemljišče cca. 400 mz. Izredno tepa 
tekadja. CK olje. tel. ADSL Vseljivo po 
dogovoru. Cena 57.106.z12,00 SIT 
(238.300,00 EUR). 

HIŠO PRIMERNO ZA POSLOVNO 
STANOVANJSKI AU VEČSTANOV. 
OBJEKT PRODAM 
KRAN) • okolica, zemljišče 886 m2. po-
vršina v stavbi (K4P4-I nad) cca. 420 
mz. pokrita terasa. Starejša hiša. ob-
novlj. 1957. v kateri trenutno teče gostin-
ska dejavnost. Cena 65.014332.00 SfT 
(271.300.00 EUR). Možna prodaja po 
delih. 
POSLOVNI PROSTOR PRODAM 
KRANJ - Savska bka: 9400 mz v pritlič-
ju in kteti. primemo za proizvodno de-
javnost ali skladišče. Cena: 5,50 ali 450 
EUR/nnz. 
PARCELf PRODAM 
ZG. BPTNJE: 150 m od glavne ceste. 
670.5 m2 do 1336 m2. Cena 22.765,80 
Srr/m2. (95.00 EUR/mz). 
ŠKOFJA LOKA obrtna cona Trata. 
1856.31 mz. Cena 26.600.04 SlT/mz 
(111 EUR/mz). 
Za znano stranko najamemo v Kranju 

2,5 do 3 SS in garsonjero ali enosobno. 
Za znane stranke kupimo parcelo cca 
700-1200 mz. starejšo hišo z večjim vr-
tom na Gorenjskem, eno-, dvo- in tri-
sobna stanovanja - Kranj in okolica. Na-
klo, Škol)a Loka. Tržič ter vikend do 50 
m2, ki leži višje od 1300 m. 

www.ajp.s i 

O A - N I 
GA'NI. d.o.o.. P.E. Mlakarjeva ulica 107 

(OPC Šenčur). 4208 Šenčur 
tel: 04/25-i7-)99, fiaic 04/26-17-198 

e-pošta: info@nepremtcnine-gani.si 

STANOVANJE 
ŠKOFJA LOKA- PODLUBNIK, proda-
mo zelo lepo enosobno stanovanje, 
v kompletu adaptirano 1.1998. 38,38 
mz. v 5. nad./IZ. balkon z odprtim 
razgledom, objekt star 27 let. CK. 
ADSL, KATV. opremljena kuhinja 
brez hladilnika, vseljivo takoj. CENA: 
19.000.000.00 SIT. (79.Z86,6O 
EUR). 
H I Š E 

LJUBMANA - DRAVLJE, na 264 mz 
zemljišča prodanx> končno vrstrvo hišo, 
stanovanjske površine 155.55 
K-f P-f N+M. v cek>ti podkletena. stara 43 
let, zx balkon, izhod na zetenico. nova 
kritina, CK • olje. vsi priključki, vseljrva 
po dogovoru. CENA: 70.000.000,00 
srr (292.105.00 EUR). 
STRAŽIŠČE, prodamo stanovanjsko 
hišo staro 34 k i v celoti podkteteno. 733 
mz zemljišča, stanovanjske površine 
178 m2 + 89 m2 kteti. terasa. CK • olje. 
vsi priključki, prevzem možen takoj. 
CENA: 60.000.000.00 srr (250.376.00 
E U R ) . 

ŽABNICA - ŠUTNA, prodamo stano-
vanjsko hišo v 3. gradbeni fazi. z mož-
nostjo poslovne dejavnosti. 555 mz 
zemljišča, stanovanjske površine 187. 
46 mz. začetek gradnje teta zoo3. vsi 
priključki na robu parcete. prevzem mo-
žen takoj. CENA: 36.000.000. 00 SIT 
(141.879.00 EUR). 
POSLOVNI PROSTOR 
gUBgANA - VtC ODDAMO v pritli^u 
poskjvnc stavbe komptetno opremlje-
ne pisarniške prostore. 218 mz. o b j ^ 
star 25 let. vse pisarne so pod video 
nadzorom prav tako je celoten object 
tehnično in video varovan, z vsemi pri-
ključki. CK. prevzem po dogovoru. 
CENA: 3.115.00 Srr/mz (13 EUR/mz). 
OPC ŠENČUR, ODDAMO kompletno 
opremljene pisarne v izmeri 431 mz. 
zgrajeno I. 2003. 2. nad./3. oddamo v 
komptetu ali po delih (lastni vhodi), čaj-
na kuhinja, sejna soba. server soba. pri-
memo za računalniško dejavnost, raču-
novodstvom zastopništvo posredova-
nje, trgovino itd. Vsi priključki. CK, kli-
ma. čitalec prisotnosti na delu. CENA: 
2.157 SlT/mz (9 EUR/mz). 
VIKEND 

POLJANSKA DOUNA - PODJELOVO 
BRDO. prodamo podkleten zidan vi-
kend z lepim razgledom na sosednja 
Ško^eteška hnbovja. sunovanjske po-
vršine i27m2 + pomožni objekt (drvar-
nica) 6mx3.5m. 1.064 zemljiča. 
K-i-P+M. star 6 let, vsi priključki. CK-trda 
goriva, terasa, komplet opremljen, vse-
ljivo takoj. Vikend se nahaja na mirni k>-
kaciji. 10 km do smučarskega centra 
Cerkno. CENA: 29.500.000.00 SIT 
(123.101.31 EUR). 
PARCELf 

SnšKA VAS, prodamo 530 m2 zazidlji-
ve parcete. z l ^ m razgledom, prevzem 
nx)žen takoj. CENA: 11.176 810.00 SIT 
(46.640.00 EUR). 
BAŠELJ, prodamo zazidljivo parcelo, 
1.151 mz. voda in elektrika v neposredni 
bližini, prevzem možen takoj. CENA: 
27030,913.00 srr (IIZ.798,00 EUR). 
Na različnih lokacijah, nujno kupimo 
več različnih nepremičnin za nam že u 
znane kupce. Aktualna ponudba nepre- ^ 
mk^in na: I 

www.nepremicnine-gant.s i 

novo^adnje. «dJpt«<ije. nepremičnine 

v e n u m . , o 
Britof 43, 4000 Kranj 
id./fa*: 04/2J4-30-S0 
gsm: 03V6»4.777 
e - p o i u : I idi ja9v«nuni.sl 

NAKUP 
Kranj, za znano stranko nujno išče-
mo dvosobno stanovanje, cca. 45 
mz. priti, ali 1. nadstr.. v bloku, z 
balkonom. 
Kranj - Šk. Loka, iščemo zazidljive 
parcele od 500-700 mz. komunalno 
urejene (priključki vsaj v bližini). 

www.venum.si 

www.lokainvest.si 
telefon: 04 2 5 1 9 970 

http://www.mp-projekt.s
http://www.svet-nepremiinine.si
http://www.elco-hisa.si
http://www.fesstsi
http://www.ajp.si
mailto:info@nepremtcnine-gani.si
http://www.nepremicnine-gant.si
http://www.venum.si
http://www.lokainvest.si
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NEPREMIČNINE 
STANOVANJA 
PRODAM 

GARSONJERO, 2 . /4 nad., v Kraniu -
dovodni stolp. 23.7 m2. vpisan v ZK. CK. 
SAT priključek, cona 15.000.000 SIT 
(62.594 EUR). 9 04/202- 14^3 eô osM 

ENOSOBNO. Stanovanje 40 m2. v 
Brežicah, prtličje, balkon. KATV. cena 
288.000 Srt/m2. « 0 4 1 / 6 6 9 - 6 6 2 

DVOSOBNO, stanovanje. 61 m2. Tržič 
Oetefca. 4. nad.. JVtega. vsi prtdjučki, L 
81. vpisv zemljtsko k n ^ v postopku, k ) ^ 
klet. cena 20.5 rno SfT (85.544.98 EUR). 
Tfsjd nepfemicnine U. « 01/43fr01-21 . 
041/638048 eoiosts 

DVOSOBNO. Skotja Loka meslo. ob-
novljeno. opremljeno, takoj vseijivo, 
cena po dogovoru. S 0 4 0 / 4 5 2 - 2 7 9 

6010607 

Jezerska c. 54/B. PE Suceva 27. Kranj 

V 30. dneh prodamo 
vašo nepremičnino 

04/23 4 4 MO, 041 /626 S81» 
0 4 1 / 3 6 6 8 9 6 , 0 4 1 / 7 3 4 1 9 8 

24ur/dan 
nepreinicnine@^rasMi 

DVOSOBNO STANOVANJE. Kranj -
Zlato polje. 5 0 m2. novo, ugodno. 
Modro, d.o.o.. Bergantova 10. Ljublja-
na. « 0 3 1 / 3 7 8 - 0 3 8 60i05i3 

ŠK. LOKA - Frankovo naselje. 3 S S . 
70 m2.1. 86. d«lno obnovljeno, cena 
2 5 mio Srr, Janez Fajfars.p.. Šk. Loka 

ooioesa 

K U P I M 

ŠTIRISOBNO, (2 + 2), v nizkem bloku 
ali hišo (dvojček, vrstna), v Kranju OZK 
roma okolici. B 0 4 1 / 5 9 6 - 0 1 5 eoioen 

ODDAM 

E N O S O B N O . Stanovanje od 1 .1 .07. 
na Pianini. 5 2 . 8 0 0 * stroški, « 
040/302-929, Rastko «oioei? 

hitriKREDIT.com 

HIPOTEKARNI DO 100% 
DO 30 LET 

P O T R O Š N I Š K I ZA VSAK O. D. 

Triple A-Invest Kranj. 
Kidričeva C. 1 2 

lel ; 04/20 28 4 0 5 
mob: 040/ 521 660 

STANOVANJE, v pritličju hiše na Prim-
skovem. « 0 4 / 2 0 - 4 2 - 1 3 5 6oio63o 

TRISOBNO, stanovanje v stanovanjski 
hiši, I. nad., okolica Bleda. « 
0 4 1 / 6 7 5 - 5 3 0 eoioejs 

NAJAMEM 

STAREJŠI, moški najame sobo v Kra-
nju 02. bližnji okolici. 9 0 3 1 / 5 2 4 - 9 0 9 

6010605 

HIŠE 
PRODAM 

STAREJŠO, večjo hišo. skupno 287 
m2 neto površine, parcela 9 2 0 m2. 
lepa lokacija, takoj vseijtvo. 9 
041/209-066 eoioee^ 

KUPIM 

HIŠO, potrebno obnove. Kranj, Bled, 
Radovljica, Bohinj. Kranjska Gora ali 
btižnja okolica. « 0 3 1 / 5 3 9 - 1 0 4 

MANJŠO HIŠO. ali del hiše, lahko tudi 
stanovanje z garažo. 9 0 4 / 2 3 2 - 5 0 -
59 eoto&64 

VIKENDI, APARTMAJI 
PRODAM 

VIKEND. Podčetrtek Agualuna apart-
ma 30 m2, ogr. atrij 2 0 m2. opremljen 
za 6 oseb. KTV, telefon prodam oz. za-
rTtenjam za O S avto do 4,8 mio SIT • 
prevzem takoj. « 0 4 1 / 3 6 B - 9 9 3 

6010394 

POSESTI 
PRODAM 

R A D O V U I C A - L A N C O V O . prodam 
več zazidlfr/ih parcel, komunalno ureje* 
nih, » 0 3 1 / 4 5 1 - 8 2 2 

ooo9de& 

ITD NEPREMIČNINE, d.o.o . 
MAISTROV TRG 7. 

4000 KRANJ 
TEL: 04/23-8I'120. 

04/23-66-$70 

04V755-296, 0 4 0 / 2 0 4 - 6 6 1 , 
0 4 1 / 9 0 0 - 0 0 9 

e-poita: itd.nepremicnine^siol.nct 
wwvi'.itd-plus.si 

I^H^U, u.v.v. 

I k J 

Z A Z I D L J I V O P A R C E L O Šk. Loka -
Sv. Duh, 500 m2. vsa infrastruktura v 
bližini. Cena 3 1 . 2 0 0 sit/m2 oz. 1 3 0 
eur/m2. 9 051 / 6 8 1 - 1 0 4 goio&aa 

POSLOVNI PROSTORI 
PRODAM 

S K L A D I Š Č N O POSLOVNI O B J E K T 
Jesenice, 900 m2. na parceli 906 
m2, industrijska cona, bližina železni-
ce. 9 0 4 1 / 7 5 5 - 7 2 6 uooaeir 

KS Sr. Dobrava objavlja 
razpis za najemnika 
trgovine v prostorih 

KS Sr. Dobrava. 
Svojo ponu(dbo pošljite s 
priporočeno pošiljko v 8 
dneh od dneva objave 

razpisa na naslov: KS Sr. 
Dobrava. Sr. Dobrava 1a. 
4245 Kropa (za razpis). 

ODDAM 

UREJENE, poslovne prostore 148 m2 ( 
možno 46 + 98 m2) v posl. središču 
ŠkoQe Loke. bližina mestnega jedra, do-
stopno z os. vozilom, dolgoročno za po-
slovne in mirne storitvene dejavnosti, 
cena po dogovoru, 9 04/512-09-70 

0010491 

NAJAMEM 

PRIMEREN PROSTOR, za pomožno 
vinsko klet (vinotoč). ostalo po dogovo-
ru, 9 0 3 1 / 8 8 6 - 6 0 1 eotoesa 

MOTORNA 
VOZILA 
AVTOMOBILI 
PRODAM 

ODKUP. PRODAJA, PREPIS. nabSenihvo-
Zli. gotovinsko piačik). Avto Kranj, d.o.o., 
Kranj, Savska 34, Kranj, 04/20-11-413. 
0 4 1 / 7 0 7 - 1 4 5 , 0 3 1 / 2 3 1 - 3 5 8 60«0467 

AVTOMOBILI, odkup - prodaja rablje-
nih vozil, gotovinsko plačilo, uredimo 
prepis. Mepax. d.o.o., Planina 5, 
4000 Kranj, 9 0 4 1 / 7 7 3 - 7 7 2 woi9T 

DAEWOO, U n o s , I. 00, lepo ohra-
njen. kredit na položnice, možna me-
njava, gotovinski popust. Avtomaš, 
d.o.o., Češnjevek 22. Cerklje, 9 
0 3 1 / 4 9 0 0 1 2 6010681 

DAEVi^OO. Lanos, I. 98, klima in osta-
la oprema, lepo ohranjen, možna me-
njava, gotovinski popust, kredit na pol-
ožnice, Avtomaš. d.o.o., (!;ešnjevek 
2 2 . Cerklje, 9 0 3 1 / 4 9 0 - 0 1 2 eoioees 

FIAT, Punto, 1. 0 2 . klima in ostala 
oprema, lepo ohranjen, kredit na pol-
ožnice, možna menjava, gotovinski po-
pust, Avtomaš, d.o.o., Češnjevek 22, 
Cerklje. 9 0 3 1 / 4 9 0 - 0 1 2 «OIOM4 

BratovPraproOKicIO.4202NakJo 
PE KRSNISKA 22.4202 KUMO 

PRODAJA IN MONTAŽA: 
- pnevmatike in platišča. 
- amortizerji ^MomK r̂ hiln servis vozil 
• avtoopljka. vse za podvozje vozil. 
- izpušni sjstemi. katalizatorji / 
Tet IW25 7«052 ^ ^ ^ 
Http://www.agganlar.8l ^ 

FIAT MAREA 2.0,1 . 97. z VSO opremo, 
nove gume, 9 0 4 / 2 5 - 0 3 - 1 8 4 , zvečer 

MtOSM 

FIAT PANDA. I. 96. dobro ohranjen, 
reg. 1 2 / 0 7 , pogon 4x4. 9 0 5 1 / 3 9 7 -
760 6010S9« 

FIAT TIPO, I. 9 2 . reg. do 2 / 0 7 , 8 
0 3 1 / 7 3 8 - 3 0 4 eoioes^ 

STILO Multiwagon JTD 155. I. 03, 
111.000 km, temno sive barve, servisna 
knj., ohranjen, 9 041/709-598 60i06?i 

FORD, KA 1 .3, I. 00, lepo ohranjen, 
kredit na položnice, možna menjava, 

inski popust, Avtomaš, d.o.o., 
ijevek 2 2 , Cerklje. 9 0 3 1 / 4 9 0 -

0 1 2 6uiu6d& 

FORD. Mondeo 1.8, 16V. 1. 01, kUma in 
ostate oprema, lepo ohranjen, kredit na 
položnice, možna menjava, gotovinski 
popust. Avtomaš. d.o.o.. Češnjevek 2 2 . 
Cerklje. « 0 3 1 / 4 9 0 0 1 2 

FORD gala)cy 1.9 TDl, I. 99. 1 1 0 KM. 
rdeč, klima, tempomat. gretje pred. 
stekla in sedežev. D2. 9 0 4 / 2 5 3 - 1 4 -
83 6010670 

MAZDA 1 2 1 , 1 . 95, ogled po dogovo-
ru. cena: 240.000,00 SIT, 9 
0 4 0 / 2 0 1 - 3 1 1 fl0i(iS6« 

PEUGEOT 206 1.4 etan, I. 0 1 , 1 . last-
nik, klima, vsa oprema tepo ohranjen, 
« 0 4 1 / 3 9 8 - 5 7 4 eotoeefi 

P E U G E O T 206 1.6. 1. 1 2 / 9 9 , 
100.000 km, s klimo in ostalo opre-
mo, 9 0 4 1 / 2 8 5 - 4 0 5 GOiOSO? 

R K A N G O O 1 . 4 , 1. 9 9 / 0 0 , 98.000 
km, 1. lastnik, kovinsko modre barve. 
8 0 4 1 / 3 4 4 - 1 4 1 «010620 

R MEGANE COUpe 1.6 16V. I 03, 75.000 
km, seMsna kf^., registriran, cena: 
1.650.000.00 SIT. 8 051/4a6&«9»io»7 

RENAULT, Tvvingo, I. 02. klima, lepo 
ohranjen, kredit na položnice, možna 
menjava, gotovinski popust, Avtomaš. 
d.o.o., Češnjevek 2 2 , Cerklje, 8 
0 3 1 / 4 9 0 - 0 1 2 6010630 

RENAULT, Laguna 1 .8,16V, I. 99, klima 
in ostala oprema, lepo ohranjen, kreditna 
potožnice. možna menjava, gotoviriski 
popust, Avtomaš, d.o.o., Češt^evek 22, 

8 0 3 1 / 4 9 0 0 1 2 eoiosu 

RENAULT, Tvvingo. 1. 99, lepo oTvanjen. 
kredft r^ položnice, možna mer^aja, goto-
vinski p o ^ . Automaš, d.o.o., Češnjevek 
22, Ceddie, 8 0 3 1 / 4 9 0 0 1 2 

KURIVO HOBI 

RENAULT, L^una 1.8,1. 96, avtomatska 
klima, lepo ohranjen, gotovinski popust. 
n>ožna menjava. Avtomaš. d.o.o., Č e ^ ^ 
vek 22, Cerklje, 8 0 3 1 / 4 9 0 0 1 2 eoHjeaa 

RENAULT C U O 1 .2 16 V dynamic. I. 
03, 1. lastnik, vsa možna opren^a, kot 
nov. 8 041 / 7 8 7 - 0 5 0 60i0669 

RENAULT MEGANE 1.4 RT 16V, I. 
99,100.(M)Okm. 1. lastnik, redno ser-
visiran, cena po dogovoru, 8 0 4 / 5 9 -
6 4 - 1 3 3 . 0 4 0 / 6 4 - 7 6 - 2 1 soicm« 

O P E L Vectro 1 .8 i, I. 9 5 , z dodatno 
opremo, dobro ohranjen. 8 0 4 / 5 7 -
65-270 6010618 

SEAT. Ibiza, I. 99, klima in ostala opre-
ma, lepo ohranjen, kredit na položni-
ce, možna menjava, gotovinski popust, 
Avtomaš, d.o.o., Češnjevek 2 2 , Cer-
klje, 8 0 3 1 / 4 9 0 - 0 1 2 floiOM? 

ŠKODA, Felidia, 1. 96. odbčno ohrar^, 
možna menjava, gotovinski popust, kredit 
na potažrtce, ftAomaš. d.o.o., Češnjevek 
22, Cerk^. 8 0 3 1 / 4 9 0 0 1 2 eotcem 

AVTODELI IN OPREMA 
PRODAM 

EVRO, vlečno kljuko in 4 zimske gume 
Sava Eskimo 1 7 5 / 7 0 / 1 3 na platiščih 
za Golf II. 8 0 4 1 / 8 5 8 - 1 4 9 «oto«47 

PLATIŠČA IN GUME. za razne avte, 
dim. od 13 do 16 col, nove in rabljene, 
tudi za novejše avte. 8 0 4 1 / 7 2 2 - 6 2 5 

«010604 

PNEVMATIKE IN PLATIŠČA. 1 7 5 70 
R 1 3 , zimske Sava Exact M+S. cena 
po dogovoru. 8 0 4 1 / 7 3 3 - 4 2 7 ccosee? 

KARAMBOLIRANA 
VOZILA 
KUPIM 

POŠKODOVANO VOZILO, tudi total-
ka - ponujam največ, takojšen odkup, 
prevoz. 8 0 3 1 / 7 7 0 - 8 3 3 60tO4e4 

TEHNIKA 
PRODAM 

BARVNI TV. Nonriende, ekran 70 cm 
in videorekorder Philips novejši. 8 
0 4 1 / 3 6 4 - 5 0 4 6O106OO 

TV SAMSUNG. 51 cm, star 10 tet, TTX. 
stereo. 13.000 SIT. 8 04/23<31-199 

eoiodsa 

STROJI 
iN ORODJA 
PRODAM 

BETONSKI MEŠALEC, zelo m ^ n t ^ m 
osebno pnkofico, 8 04/232-8&68 6(nos63 

GRADBENI 
MATERIAL 
GRADBENI MATERIAL 
PRODAM 

NOV S T R E Š N I K , bobrovec 9.000 
kom, 8 0 4 / 2 5 2 - 1 2 - 0 9 «i0646 

SUHE, hrastove plohe in deske cca. 3 
m3. 8 0 4 0 / 7 2 5 - 4 8 9 6010S21 

KUPIM 

ODKUPUJEMO, smrekovo hlodovino, 
plačilo takoj, žaga Verea. d.o.o., 8 
0 4 / 2 5 - 5 1 - 2 0 9 . 0 4 1 / 6 6 5 - 3 6 0 «010139 

ODKUPUJEMO, hlodovino hrasta, je-
sena. bukve ter smreko, plačilo po d;>-
govoru, 8 0 4 / 5 1 - 8 0 2 2 0 . 0 4 1 / 6 3 9 -
3 4 8 eoioso 

STAVBNO POHIŠTVO 
PRODAM 

GARAŽNA VRATA, in stebre kozolca, 6 
kom. ugodno. 8 0 3 1 / 6 3 5 4 3 7 eoioeie 

KUPIM 

NOTRANJA, vratna krila, zastekljena 
in talne pk>ščice. 8 040/666-806 

PRODAM 

BUKOVA, drva, suha. 5 m, 8 
0 3 1 / 8 1 6 - 1 1 3 6010598 

BUKOVA, in mešana drva z dostavo. 
8 0 4 1 / 7 0 5 - 1 7 7 60ioeo<j 

BUKOVA, metrska drva v Šenčurju, 
cena 1 2 . 0 0 0 SIT /m3, 8 0 4 1 / 7 8 7 -
995 6010623 

DRVA. rT>etrska ali raziagana, bukova, 
mešana, brezova, možnost dostave, 8 
0 4 0 / 3 3 8 - 7 1 9 6010&« 

DRVA, mešana 5 m3 in kupim bikca si-
mentak^a starega do 10 dni, 8 04/25* 
2 2 - 6 1 0 . 0 4 1 / 2 2 9 - 1 5 9 60«062« 

HRASTOVA, drva za kurjavo, 8 
0 4 1 / 6 5 4 - 5 0 7 60t06 «̂ 

LESNE, brikete za kurjavo, ugodno, 8 
0 4 / 5 3 - 3 1 - 6 4 8 , 040/88-74-25 6O10SO« 

L E S N E , brikete za kurjavo, 8 
0 4 0 / 3 2 8 - 7 0 8 eoiosre 

LESNE BRIKETE. za kurjavo v vrečah 
po 2 0 kg. Vreča stane 5 0 0 sit, 8 
0 4 / 5 1 4 - 1 3 - 1 1 , 0 4 1 / 4 5 - 8 8 - 9 0 60«0603 

SUHA, bukova d n a in smrekove deske 
20, 2 5 mm. 8 041 /608-642 eoioeio 

STANOVANJSKA 
OPREMA 
POHIŠTVO 
PRODAM 

S P A L N I C O , meblo in garderobno 
omaro, 8 0 4 0 / 3 2 2 - 2 9 3 eotoeo? 

TROSED. dva fotelja in kmečko garnitu-
ro omara • jedilni kot, skoraj novo, 8 
0 3 1 / 2 6 2 - 1 2 5 , 0 4 1 / 9 8 1 - 8 2 6 ««»00 

PODARIM 

DVOSED. Z dvema ležiščema. 2 man^ 
ša fotelja in preprogo, 8 04/204-68-
64 6010560 

TROSED. kavč. 041 /806-670 
6010634 

GOSPODINJSKI 
APARATI 
PRODAM 

PRALNI STROJ. Candy, globine samo 
3 5 cm, v. 85 cm, š. 60 cm. 4 kg bo-
ben, kot nov. nujno, 5 0 % ceneje, 8 
0 4 1 / 7 6 1 - 7 6 0 6010678 

STEKLOKERAMIČNO. ploščo, pomi-
valni stroj, napo, zraven podarim 3 m 
kuhinje. 8 04/232 -85-90, 0 4 1 / 4 5 9 -
860 60106S7 

OGREVANJE, 
HLAJENJE 
PRODAM 

ELEKTRIČNE, marmorne radiatorje 
ugodno prodamo in montiramo £L-
TERM, kamnoseštvo in ogrevalna tehni-
ka, d.o.o.. Zagrebška cesta 20, Mari-
bor. 8 0 2 / 4 2 6 0 1 - 5 1 , 041/639-146 

6010143 

OSTALO 
PODARIM 

KOPALNIŠKI, pipi z novimi sifoni. 8 
0 3 1 / 6 8 6 - 9 2 2 6010033 

ŠOLA 
PRODAM 

ODKRIVAJMO, angleščino - jezikovni 
tečaj 1 2 knjig, kaset, beležnic. 8 
0 4 1 / 7 8 6 - 2 2 7 , po 14. uri 

6010663 

NUDIM 

ŠOLA, matematike za najmlajše, če ima 
vaš otrok probleme, pokličite ENAČBA -
IZOBRAŽEVANJE Resnik s.p.. Milje 67, 
Visoko, 8 0 4 / 2 5 3 - 1 1 - 4 5 . 0 4 1 / 5 6 4 -
991, enacta.naspletu.com 60102«7 

ŠPORT, 
REKREACIJA 
PRODAM 

ORBITREK, skoraj nov, cena 25 .000 
srr, Šmid, J. Platiše 9, Kranj, 8 
0 4 / 2 3 2 - 5 9 - 2 3 60ioe32 

TURIZEM 
NUDIM, silvestrovanje na kmetiji odpr-
tih vrat Pr' Šimc, Brol>ovnica v Poljan-
ski dolini, 8 0 4 / 5 1 - 8 2 - 5 5 5 

6010608 

NUDIMO, silvestrovanje na turistični 
kmetiji v hrit^h za 1 2 oseb, zaključena 
družba. Kmetija Podhočar, Podpore-
zen 5, 8 0 5 / 3 8 0 8 0 9 5 

6010S3/ 

PRODAM 

MODELE, za odlivanje božičnih jaslic, 
velikost figur 2 2 cm, 1 5 figuric. 8 
0 3 1 / 2 4 1 - 2 5 4 6010481 

UMETNINE, 
NAKIT 
PRODAM 

STARO, poslikano skrinjo iz leta 18(30 
- 1 8 5 0 , potrebno restavriranja, 8 
0 4 1 / 6 4 1 - 1 4 2 6010816 

UHANE, iz belega zlata in verižico iz 
rumenega zlata, oboje novo, 8 
0 4 0 / 6 3 3 - 8 7 7 6O1M.77 

OBLAČILA 
PRODAM 

DAMSKE KLOBUKE, in barete, tudi s 
šildom, 8 0 4 / 2 0 4 - 2 8 - 5 3 eotoeos 

K R Z N E N , plašč - ris. št. 4 0 / 4 2 , s 
0 4 1 / 9 5 9 - 8 8 5 60Kt&43 

PODARIM 

OBLAČILA, za deklico - 1 0 let. S 
0 4 / 5 1 - 3 1 0 4 2 6010547 

ŽIVALI 
IN RASTLINE 
PODARIM 

PSA. mešanca, starega 3 mesece, 8 
0 3 1 / 3 2 5 - 1 4 7 6010S« 

U U B I T E U E M ŽIVALI, podarim dve 
ljubki mucki, stari dva meseca, vajeni 
čistoče. 8 0 4 / 2 3 - 3 2 - 8 8 9 eoio&is 

KMETIJSTVO 
KMETIJSKI STROJI 
PRODAM 

H R I B O V S K O , nakladalko Mengele, 
Puhalnik za seno s teleskopom, cister-
no 5 0 0 0 1 In vakuum črpalko VVestfalia 
5 0 litrov, 8 0 4 1 / 9 8 2 - 2 9 1 eoioere 

PRIKOUCO, za TV. torz^sko oscMno 750 
kg, bojler 801, sokular za drva, pomiv^ 
stroj Končar, 8 031/201 -393 

TANDEM, nakladalko z valji 3 0 in 4 0 
cm3. sejalnico Amazone 2 , 5 m, odje-
malec silaže, trobrazdni obračalni plug 
Kverneland in trosilnik umetnega gnoji-
la Amazone, 8 0 4 1 / 2 7 5 - 1 7 0 6010^77 

TRAKTOR, Deutz Fahr 95 KM, tandem 
podvozje in rotacijsko kosilnico 1 6 5 -
185 cm. 8 041 / 2 7 5 - 1 7 0 6010674 

TRAKTOR TV 418, in med hoje, smreke, 
akacije in kostania, 8 031/387-401 «otoss7 

KUPIM 

TRAKTOR, Zetor, Univerzal ali Štore 
od lastnika, piačik) takoj. 8 0 3 1 / 2 4 5 -
2 3 9 6010377 

TRAKTORSKO, prikolico s hijapom za 
prevoz hk>dov, 8 0 4 1 / 8 3 1 - 5 6 9 eoicesi 

PRIDELKI 
PRODAM 

DOMAČ MED. več vrst, 8 041/385-
9 2 7 8010664 

KRMNI, krompir. 8 04/25-95^0060)o&45 

KRMNI, krompir. 8 041/356-157 
6010641 

KRMNI, knsmpir, 8 04/51-32-293 
60106-«? 

KRMNO PESO. ledni krompir in podarim 
več sobnTi on îr. 8 04/259-13-55eotooi? 

NEŠKROPUENA. jabolka voščenke 
in jonatan ter brinjevo žganje, 8 
04/204-23-97 60i0ai4 

PRODAM JEČMEN, 8 031/206-261 
60l06as 

RDEČA, in bela vipavska vina, ustekfe-
ničena ali odprta, 8 05/36-66075, 
041/118 171 0010375 

SENO. balrartt z dostavo, 8 031/276-
9 3 0 6010364 

SUHE, krhlje, hruške, slive, ugodno. 
8 04/51-20-495 aoiosM 

SVINJSKO KORENJE, in jabofca vročen-
ke, ugodno, 8 04/59568-91 ooioese 

VINO. cviček ter modra frankinja, mož-
na dostava. 8 041 /830-461 eotoaoo 

ZEUE , v glavah, 80 kg. 8 04/51-37-
6 3 8 6010581 

VZREJNE ŽIVALI 
PRODAM 

ALI MENJAM. jak}vo kravo simentalfu) 
za brejo kravo ali telico oz. bikca, 8 
04/25-71084 60io6i3 

BIKCA, in teličko križana, stara 10 dni. 
8 0 4 / 2 5 - 2 2 - 6 8 9 6010S44 

Č B BIKCA, starega en teden. 8 
0 4 1 / 2 5 4 - 7 1 1 6010582 

Č B BIKCA, starega 10 dni, 8 0 4 / 2 3 -
n - 7 6 6 eoio6?a 

Č B BIKCA, starega en teden, 8 
040/219-600 6010646 

DVA BIKCA, križanca, stara 10 dni, C . 
J . Bobnarja 2, Cerklje 601063? 

DVA TELETA, simentalca, težka 150 
kg, 8 031 /698-600 60i0640 

JAGENJČKI, za novo leto. sprejem narocia 
na. 8 04/255-11-71,051/410138 eoioe« 

JAGNJETA, za zakol ali nadaljnjo rejo, 
8 041 /606-286 6010570 

KRAVO, pwič telila, z bikcem, star tn 
tedne. 8 0 4 / 5 7 2 - 3 4 - 2 7 «)t0563 

MESO. od bika, 8 041/854-120 eo.o6S2 

MESO. mladega bika. 8 0 4 1 / 2 7 1 -
294 6010&93 

OVCE. in jagrieta, 8 04/531-4081 eoioe« 

P O L PRAŠIČA, domača krma, 8 
0 4 / 2 5 6 - 1 4 - 2 7 60i0673 

POLOVICO, mesa mladega bika. 8 
0 4 / 5 1 0 8 4 - 8 0 eoioses 

PRAŠIČA, domača krma. 9 0 4 / 2 5 0 
3 0 2 5 6O10&8S 

PRAŠIČA, za zakol, domača krma, 8 
0 4 1 / 5 8 4 - 2 3 5 eoio«39 

PRAŠIČA, za zakol, domača krma, 8 
0 4 / 2 0 4 - 1 1 - 8 2 60i06;4 

PRAŠIČE, domača krma, od 1 3 0 do 
180 kg, 8 0 4 1 / 9 3 3 - 8 7 9 eoio^M 

PRAŠIČE, težke 2 5 kg in noriško kobi-
lo, 8 0 4 1 / 3 7 8 - 9 3 7 6010561 

PRAŠIČE, težke okol 150 kg. možna do-
stava na dom, 8 031/864-145 €oio674 

PRAŠtČE. domača kmia. ležke od 100 do 
140 kg. 8 041/905557 «10622 

P R V E S N I C O . pred telitvijo. Kovačič. 
Sv. Duh 77. 8 0 4 / 5 1 - 3 2 - 6 2 9 d0io&60 

TELICO. simentalko v 9. mesecu bre-
josti, 8 0 4 / 2 5 - 2 2 - 4 9 5 6010672 

T E L I C O . simentalko. 8 0 4 1 / 7 3 - 4 0 
8 3 60i05d4 

T E L I Č K A , frizijca. starega en teden. 
8 0 3 1 / 2 5 9 - 7 3 0 eoiosse 

T E L I Č K O , tjelgijsko plavo. staro dva 
meseca. 8 0 4 1 / 5 4 4 - 1 6 4 eoio& ê 

TELIČKO, križanko iz ekološke reje za 
zakol ali rejo. staro 4 mesece. 8 
0 4 / 5 3 3 - 1 2 - 8 6 ©oios« 

T E L I Č K O , simentalko, staro 1 0 ted-
nov. 8 0 3 1 / 8 2 1 - 4 5 8 ®0iO5W 

TELIČKO, simentalko in kupim bikca 
simentalca, teža 300 do 400 kg, 8 
0 4 / 2 3 - 1 1 - 9 6 4 6010611 

TELIČKO, simentalko. staro 1 5 dni, 8 
0 4 / 5 7 - 2 0 2 0 3 60»0644 

TELIČKO, simentalko, težko 90 kg. 8 
0 4 1 / 5 8 2 - 1 6 8 601064S 

TELIČKO, simentalko, staro 14 dni, 8 
0 4 / 2 0 4 - 6 7 0 9 e0>06&« 

T E L I Č K O , simentalko staro 6 mese-
cev. 8 04/595-78-24 ®oi067i 

K U P I M 

BIKCA, mesne pasme 80 do 200 kg. 
8 0 4 / 2 5 - 3 1 - 1 6 2 6O1OM9 

BIKCA, simetalca ali križanca, starega 
do 14 dni. 8 0 3 1 / 6 9 3 - 8 4 7 eoiosr« 

BIKCA, simentalca, stanaga do 14 dni. 
8 0 4 / 5 3 3 - 1 2 - 8 0 «oio»i 

BIKCA, simentalca, sta^e^ do 14 dni, 8 
04/533-1360, 041 /286-701 eoK»24 

BIKCA, simentalca. starega do 20 dni, 
8 0 4 / 2 5 9 - 1 2 - 6 9 60i0629 

BIKCA, simentatea. starega 14 dni. 8 
0 4 1 / 2 7 7 ^ 0 8 6010838 

BIKCE, od 40 do 250 kg ter visoko brejo tga-
vo^steletom. 8 041/857-908 ook^s? 

TELIČKO, simentalko. težko okoli 150 
Kg. 8 0 4 1 / 5 0 3 - 6 2 3 

ZAPOSLITVE 
NUDIM 

BAR, v centRj Kranja išče dekie za delo v 
strežbi, pogo) polnoletnost. Paiusths bas. Re-
gnčeua4. Krari. 8 040/515616 ooioesi 

GOSTILNA SORA, Brekovice 15, Žiri 
zaposli natakarja/ico, 8 0 4 / 5 1 9 - 1 1 -
1 7 , 0 4 1 / 7 7 4 - 7 3 7 6010343 

IŠČEMO, dekle ali fanta za delo v 
strežbi. Gostilna Logar. Hotemaže 3a, 
Preddvor, 8 0 4 1 / 3 6 9 0 5 1 6010511 

IŠČEMO, pomoč zadeto v strežbi in kjutiinji 
ob vikendih, GTT Jošt, d.o.o.. Sv. Jošt nad 
Kranjem 2, Kranj, 8 04/201-21-28. razen 
ponede9<a, od 8. do 20. ire eoiosTs 
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ISČEMO. dekle za deto v strežbi v po-
poldanskem času, v okrepčevalnici 
Seliak. Šiška 12. Preddvor, « 
031/663-095 eoio«ot 

REDNO, zapofittev v mlečn restaradji dobi 
siasacar. zaželeno z jzloiniami. Pisne proš-
nje na Monsun. d.o^., Mlakarjeva 91 b, Šen-
čur. ri. na. 9 0 4 / 2 7 9 - 1 ^ ooioaio 

ZA REDNO DELO, zaposlimo kuhinj-
sko pomočnico. Preša, d.o.o., Cer-
klje, penzion Zaplata, Tupaliče 32. 
4205 Preddvor. Inf. na. « 0 4 / 2 5 5 -
62-50 toioijz 

Mesarstvo Anton Cadež s.p. 
Visoko 7g. 4212 Visoko 
Telefon:041/628-297 

V trgovini z živili-mesnici 
zaposlimo več 
mesarjev - prodajalcev m). 

Zaposlimo 

POSLOVODJO 
Tuš marketa G o l i c a 
na J e s e n i c a h . 

Pričakujemo odgovorno ose-
bo z delovnimi izskušnjami. 
Pisno vlogo 2 žMjeniepismo 
pošljite na naslov: 
Politex d.o.o., Cesta borcev 
1.1235 Radomlje 

ZAPOSLIMO, dekle za strežbo v re-
stavraciji začasno alt stalno, plačilo po 
dogovru, del čas od 6. do 14 ure ali od 
14. do 20. ure. Okrepčevalnica Ma-
tevž, Savska c. 34. Kranj OOIMSS 

ZAPOSUM. voznka vtačaca. 90 % vožer̂  
SLO-A-SLO. Danlo Lipar s.p.. Lahovče 77. 
Certdje. V041/61&417 eotoi3S 

ZAPOSLIMO, vozntt̂  za prevoze v tujno. 
izpit C ka!.. Kebler. d.o.o.. Pot za krajem 
16, K«^, « 041/670486 60i03W 

ZAPOSUMO, TOzr*a C kal., v domačem 
transportu, Bemik Anton s.p., Sp. Luša 19. 
Selca.« 031/62&465 «)«66S 

V KRANJU, zaposlimo telefonista/ko, 
delo od pon. do pet. od 8. do 16. ure. 
izobrazba ni pomembna. Fantom Inter-
national. d.o.o., Ul. M. Grevenbroich 
13, Celje, « OSI/435-145 soiofiss 

ZA NEDOLOČEN ČAS, zaposlimo za-
stopnike In vodje skupin za terensko 
prodajo novih artiklov za varovanje 
zdravja, najbotiši pog^i in uvajanje v 
delo. Sinkopa. d.o.o., Žirovnica 87. « 
041/793-367.040/686^45 e0t062; 

REDNO ZAPOSUMO, poskM>o sekretar-
ko. Pogd n ^ m ^ V. st asib., aKt. znar^ 
angleškega j., obvfadan^ osnovnih raču-
nalnčšKih pregramov (MS Office), MEMO 
AB. d.o.o.. PE Kidočeva A3b, Šk. U*a. 9 
04/51-10400 eotosM 

ZAPOSUMO. pnjazno in komunikativ-
no žensko, starc>stl od 2 7 do 33 let za 
delo na recepciji v popoldanskem 
času. Unea alpe, d.o.o., Betonova 2. 
Kranj, S 040/352-388 eoio&M 

ZAPOSUMO. takoj vestnega in zanes-
ljivega delavca/ko za dvoizmensko 
delo v proizvodnji. MEMO AB. d.o.o., 
Kidričeva 43b, 4220 Škofja Loka, 9 
01/51-10-400 MI0630 

MIZARJA, in več pomožnih delavcev 
zaposlimo v proizvodnji masivnega po-
hištva. Delovno razmerje se sklene za 
nedok>čen čas s 3 mes. poskusnim ro-
kom. Pohištvo Upar, d.o.o., Lahovče 
31, Cerklje, 9 04/252-90-80 eoio^ 

REDNO ZAPOSUMO, pohištvene mi-
zarje ali tehnike. Pohištvo Iskran. 
d.o.o., Barletova 3, 1215 Medvode, 
inf. na. 9 041/288-150 60i0&48 

ZAPOSLIMO, razkalca/strugarja za 
nedoločen čas, osebni dohodek nad 
180.000 SIT neto. Fanell. d.o.o.. Sta-
ra c. 4. Nakk). 9 041/66-77-53 
6010171 

ZAPOSLIMO AVTOKLEPARJA, Avto 
Močnik, d.o.o.. Kranj, Brrtof 162, 
Kranj. 9 04/281-77-04 

eotoee? 

IŠČEM 

TA-DEVAd. o. o., 
Zasavska c. 3 0 , Kranj 

Išče nove sodelavce 
1, Vodja avtopralnlce (m/ž) 

' 1 leto delovnih izkušenj na 
podobnih delovnih mestih 

• osnovna znanja računalnj-
štva (VVord, Excel) 

2. Delavec v avtopralntel (m/ž) 
Ponudbe pošljite v roku 8 dni 
od objave na nas naslov. 

Zaposlimo 

VOZNIKA 
TOVORNEGA 
VOZILA 
lahko tudi z a č e t n i k 

kategorije C, E v 
mednarodni špediciji. 
Telefon: 04/20-14^113, 
041/378-106, Tradex. ci<xa, 
l^>k>dvorskac. 1 , Kranj 

ZAPOSLIMO AVTOUČARJA, ali de-
lavca za priučitev. Avto Močnik, d.o.o., 
Kranj. Britof 162. Kranj. 9 04/281 -
77-04 eotoset 

ZAPOSUMO AVTOMEHANIKA, zaže-
leno tri leta delovnih izkušenj. AVTO 
MOČNIK, d.o.o.. Britof 162. Kranj. 9 
04/281-77-04 to\owo 

ZAPOSLIMO OBLIKOVALCA, kovin 
za delo na stružnih avtomatih, zaželene 
izkušnje. Kovinex, d.o.o.. Puštal 8. 
Škofja Loka, 9 04/512-80-70 

Le delo. skrb, Ijubezai, 
dobrota in trpljenje 
izpoUijevaio tu<^eje žitHjenje. 
PoSc so ti moči, 
zapria si oči. 
In čeprav spokojno spiš, 
kakor prg živiš... 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše drage mami, babi, sestre, tete, sestrične, 
taSČe, svakinje 

VERONIKE KUMMER 
roj. D o l i n a r 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sodelavcem, znancem in všem, ki ste nam izrazili sožalje, 
darovali cvetje in sveče ter jo v tako velikem Številu pospremili 
na njeni zadnji poti. Hvala tudi osebnemu zdravniku, 
zdravniškemu osebju hematološkega in nefrološkega oddelka 
KC Ljubljana, kolektivu Dializnega centra Naklo in g. župniku 
za lepo opravljen obred. Vsem še enkrat najlepša hvala. 

Žalujoči: hčerke Ivi, Maja, Veri, Nataša z družinami in ostali 

Bolje je umreti v prijetnih sanjah, 
kakor živeti v grenkem brezupu. 

(Jernej Primožič} 

ZAHVALA 

V 78. letu starosti je odšla od nas 

ANKA BOROVNIK 
roj. Bačnik 

Ob zadnjem slovesu od drage žene, mami, mame, sestre in tašče izrekamo globoko 
zahvalo za izkazano sočutje, podarjeno cvetje in sveče ter množično spremstvo na njeni 
zadnji poti. Posebno zahvalo izrekamo sorodnikom, zdravniku dr. Draganu Grujičiču, 

patronažnim sestram, g. Branetu Podboršku - županu občine Vodice, Osnovni šoh 
Vodice, DU Vodice, praporščaku in govorcema ge. Cilki MarenČe ter g. Janezu 

Podgoršku. Iskrena zahvala našim sosedom, vaščanom in g. župniku ter pogrebni službi 
2ale za poslovilno slovesnost. Velika hvala sošolkama Pepci Pire, Ivi Drobnak in vsem 

neimenovanim za prijateljstvo in zvestobo. 
VSI NJENI 

OSMRTNICA 

Svojo življenjsko pot je sklenila naša upokojena sodelavka in vodja hematološkega 
laboratorija Z D Kranj 

ALBINA KOŠIR 
univ. dipl. biologinja 

Pokojnico bomo ohranili v trajnem spominu. 

Kolektiv ZD Kranj 

DUO ROLO, išče delo na obletnicah, 
porokah z zabavno in narodno glasbo. 
« 0 4 1 / 2 2 4 - 9 0 7 »loser 

IŠČEM DELO. čiščenje poslovnih in 
privatnih prostorov. 9 04/204-78-49 

eotoe/? 

POSLOVNI STIKI 

KREDITI 
Do7let,na osebni dohodek ali 

pok^nirK>, do 50 % obremenitve. 
Krediti na osnovi vozila, ter leasingi 

za vozila stara do 10 let 
M O Ž N O S T ODPLAČILA 

NA P O L O Ž N I C E , P R I D E M O 
T U D I NA D O M I 

NUMERO U N O Robot Kukovec 
MRnska uL 22, Maribor 
TeL 0 2 / 2 ^ - 4 ^ 2 6 , 

mob: a4i/7y>56o, a4 i /3 j i -99 i 

SPLOŠNA GRADBENA, deta, zidane 
t>etonske škarfe in kamnite dkarfe. no-
tranji ometi, fasade, polaganje ttakov-
cev. Gradbenik Oarri In ostali d.n.o.. 
Tončka Dežmana 10, Kranj, 9 
051/415-043. 0 5 1 / 4 1 5 0 4 4 

eoiožir 

TESNJENJE OKEN IN VRAT. uvože-
na tesnila do 30 % prihranka pri ogre-
vanju. Prepiha in prahu ni več! Zmanj-
šan hrup, 10 let gararvcije. BE & MA. 
d.o.o., Ekslerjeva 6, Kamnik, 9 
01/83-15-057, 041/694-229 

6010466 

ŽALUZIJE, notranje (na verižico, za-
temnitev), zunanje, lamelne In plise za-
vese. screen senčila, izdelamo i mon-
tiramo. Rono senčila, d.o.o., Mavsar-
java cesta 46. Notranje Gorice. 9 
01/365-12-47, 041/334-247 

6000217 

ZASEBNI STIKI 
ŽENITNA POSREDOVALNICA ZA-
UPANJE, posreduje za poštene zvez?, 
za vse starosti po vsej SLO. Mnogo se 
jih je že spoznalo, naj se Vas še več!, 
« 0 3 1 / 5 0 5 - 4 9 5 

IZGUBUENO, 
NAJDENO 
iZGUBtU SMO KUUČE, avtomobila 
na območju Zbilj. Poštenega najditelja 
prosim, da pokliče, 9 040/193-150 

RAZNO 
l i Č E M PRODAM 

STORITVE 

IŠČEMO, prijazno gospo za pomoč In 
dr\£bo boM mami 9 04/574-2SOO. med 
7.30 in 8. uro. 041/991-552 

6010609 

IZOBRAŽEVANJE 

NUDIM l&ČEM 

ASTERIKS SENČILA, Rozman Peter 
s.p., Senično 7. Križe, tel.: 59-55-170. 
041/733-709; žaluzije. roloji, rolete, la-
melne zavese, plise zavese, komami, 
markize, www.asteriks.net eoio<«3 

BYTYCH BENE IN OSTALI dJi.o.. Stmže-
vo Sa. Kranj, izvaja vsa gradbena deia. no-
tranje o n ^ . t a s ^ , adaptadje, urejariein 
tiakovar^ z vašim ai našim materi-
alom. škarpe $ kamenjem h betonom, 9 
041/561-838 6010042 

BYTYQI SKALA d.n.o,. Struževo 3a. 
Kranj, Izvajamo deia od temeljev do 
strehe, notranje omete, fasade, adap-
tacije. kamnite škarpe. urejanje in tla-
kovanje dvorišč, z našim a!l vašim ma-
terialom. 9 041/222-741 

IŠČEM POMOČ, pri učenju anglešči-
ne, 9 04/20-24-520 

4 PLATIŠČA, za Renaul 14 col, k u h i n j 
pipo. pipo in siton za bide. prečn bo|er. 2 
radeMa. «031/389-165 

6010670 

RABLJENI, kovinski cisterni za olje. 
po 1850 I. 9 041/78-70-70. 
031/590-961 

60t0&63 

UMIVALNIK, bkie školjko, 1001 cister-
no za vino, « 041/335-217 

0010667 

IZDELUJEM, strojne omete, kvalitet-
no. Damjan Vajdec s.p.. Ul. prvoborca 
6. Jesenice. 9 041/584-227 6O10&63 

IZVAJAM, vsa slikopleskarska dela, 
glajenje sten in stropov, beljenje, od-
stranjevanje tapet ter dekorativni ometi 
in opleski, Pavec No s.p.. Podbrezje 
179, Naklo, « 0 3 1 / 3 9 - 2 ^ 9 8O10131 

OMETI, notranjih prostorov, pozidava 
predelnih sten. cementni obrizg in 
faze. Janez Šavs s.p.. Dvorski trg 16. 
Preddvor.« 041/567-170 6010372 

V SLOVO 

naši spoštovani kolegici 

A L B I N I KOŠIR 
1933-2006 

univ. dipl. bioL, vodji hematološkega laboratorija 
v Zdravstvenem domu Kranj v pokoju 

Delu v tem laboratoriju je zvesto posvetila ves čas svoje 
poklicne poti. Ohranili jo bomo v svedem spominu. 

Slovensko združenje za klinično kemijo 
V Ljubljani, 6. decembra 2006 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše drage mame, prababice, babice, tete, svakinje in tašče 

BRIGITE JENSKO 
roj. Kozjek, 22 . 1 1 . 1922 - 30.11 . 2006 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, sovaščanom, prijate-
ljem in znancem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani, izrazili sožalje, 
ji podarili cvetje in sveče, svete maše, ali pa ste bili za časa pogreba z misli-
mi z njo; vsem, ki ste se poslovili od nje in jo pospremili na njeni zadnji poti. 
Hvala za izražena pisna in osebna sožalja. Zahvaljujemo se njeni zdravnici 
dr. Pavlinovi, dežurnemu zdravniku dr. Moharju in patronažni sestri Mate-
ji Senk za izredno spodbudo in pozornost Hvala gospodu župniku Vinku 
Malovrhu za lep pogrebni obred, mežnarjevim, nosačem žare, nosačem 
prapora, pevcem iz Predoselj in pogrebni službi Navček. Najlepša hvala 
gospe Mileni za poslovilne besede. Posebna zahvala gospe Idi Zupan, kat-
era ji je zadnja leta stala ob strani in ji pomagala. Hvala vsem. ki ste jo imeli 
radi in jo boste ohranili v lepem spominu. 

Žalujoči: hčerka Marta z možem Milošem, vnukinji Mojca, Irena z 
družino ter ostalo sorodstvo 
Čirče, Zg. Besnica, Bohinjska Bistrica, Nomenj, 2. decembra 2006 

Z A H V A I A 

Kruto je bilo in nepričakovano • 
kot rezilo noža je zarezalo v sru, 
ker čez noč od dragih si odšel v neznano! 
V srcih je le bolečina in v očeh solze. 

Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta, starega očeta, 
pradedka, tasta, svaka, strica in bratranca 

MIHAELA SITARJA ST. 
7.9. 1930 - 23 . 1 1 .2006 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
sodelavcem, znancem za izrečena ustna in pisna sožalja. za darovano 
cvetje, sveče, denar, darovan za svete maše. Posebna zahvala njegovi 
osebni zdravnid dr. Find - Leskovar, pevcem, nosačem, praporščakom, 
trobentaču, g. kaplanu za pogrebni obred, govorniku iz društva Čebe-
larjev Šenčur, pogrebni službi Navček. 
Se enkrat iskrena hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili 
na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči vsi njegovi 
Šenčur. Voklo, 26. novembra 2006 

mailto:info@g-gias.si
http://www.asteriks.net
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A N K E T A 

Dobro za kmete, 
slabo za zemljo 
Cvrro ZAPLOTNIK 

Letošnja jesen je bila najto-
plejša doslej In padavin je 
bilo manj kot običajno. No-
vembra so bile temperature 
od dve do štiri stopinje viš-
je od dolgoletnega povpreč-
ja. Kaj to pomeni za kmeti-
jstvo? 

Marija Kalan, Breg ob Savi: 

"Sedanje razmeroma toplo 
vreme kmetijstvu ni naklo-
njeno. Rast travne ruše se 
še ni povsem zaustavila in 
tudi škodljivci bodo 
preživeli, če se temperature 
ne bodo znižale." 

Slavko LIčef, Koprivnik: 

"Vreme je slabo za zemljo 
in ugodno za kmete, ki smo 
lepe dneve izkoristili za delo 
v gozdu in na polju. Upam, 
da bo vsaj do božiča padel 
sneg. Odpočili bi si kmetje 
in tudi zemlja." 

Marko Dolinar, Voglje: 

"Več kot običajno smo de-
lali v gozdu, bolj umirjeno 
smo očistili stroje. Kmetje, 
ki pasejo živino, so po-
daljšali pašo in vsaj deloma 
nadomestili izpad krme 
zaradi suše." 

Bernarda Peternelj, ŽIrovski 
Vrh Sv. Antona: 

"Kot sem slišala strokovnja-
ke, sedanje vreme ni dobro 
ne za zemljo in ne za sadje. 
Tudi kmetje bi si želeli, da bi 
padel sneg in da bi nam 
"prekril" delo." 

Janez Markuta, Čadovlje: 

"Kot sadjar ugotavljam, da 
za ta čas nenavadno visoke 
temperature še ne 
povzročajo problemov pri 
sadju. Če pa bo toplo še 
naprej, se bodo brsti prez-
godaj začeli razvijati." 

Gorenjski glas in knjiga 
za novorojenčke 
Vse mamice, ki bodo rodile v bolnišnici na Jesenicah ali porodnišnici v Kranju, bodo prejele ljubko 
knjižico o Krtku in mesečno naročnino na Gorenjski glas. 

URŠA PETERNEL 

Jesenice - Alenka Niccolini z 
Bleda, ki je v nedeljo ob 8. 
uri in 45 minut v jeseniški 
bolnišnici rodila hčerkico 
Liso, je prva mamica, ki je 
dobila darilo Gorenjskega 
glasa - otroško slikanico Kr-
tek in poletje ter mesečno 
naročnino na časopis. Odslej 
bo Gorenjski glas vse mami-
ce, ki bodo rodile v bolnišni-
ci na Jesenicah ali v porod-
nišnici v Kranju, razveselil s 
tem darilom. Kot je povedala 
direktorica Gorenjskega gla-
sa Marija Volčjak, akcija po-
teka v sodelovanju z založbo 
Narava, z njo pa skušajo dati 
večjo pozornost otrokom. 
"Veliko se govori o povečeva-
nju števila otrok, mi pa smo 
storili nekaj na praktični rav-
ni - s knjižico, ki bo prvi stik 
otroka z branjem. Seveda pa 
to posredno vodi tudi k pre-
biranju časopisov," je pove-
dala Marija Volčjak. Gorenj-
ski glas na podoben način 
nagrajuje tudi mladoporo-
čence - s polletno brezplačno 
naročnino na časopis. 

Da so tovrstna darila mla-
dim mamicam zelo dobro-
došla, sta potrdila tudi glav-

Alenka Niccolini z Bleda, ki je v nedeljo rodila hčerkico Liso, je iz rok medicinske sestre 
Darje Cuzelj prva prejela darilo Gorenjskega glasa. Mamica Alenka bo knjižico o Krtku 
prebirala tako Lisi kot njenemu dveinpolletnemu bratcu Alekseju Aljoši. 

na sestra ginekološko-porod-
niškega oddelka Splošne 
bolnišnice Jesenice Sonja 
Gjerkeš in predstojnik od-
delka Drago Sredanovič, dr. 
med. Slednji je povedal, da 
mamicam po porodu vsako 
takšno presenečenje polepša 
prve dni z novorojenčkom. 
Tudi sicer si v jeseniški bol-
nišnici prizadevajo, da bi se 
mamice in novorojenčki pri 

njih počutili karseda lepo. 
Tako vsako porodnico obra-
vnavajo individualno in 
upoštevajo njene želje. Med 
drugim se lahko odločijo za 
epidurabio analgezijo, ki je 
na Jesenicah brezplačna. Za-
njo se odloča med 30 in 40 
odstotkov porodnic. Na 
osnovi ankete o zadovoljstvu 
porodnic uvajajo tudi več no-
vosti, tako so začeli priprav-

ljati svetovalne urice, na ka* 
terih dietetik mamicam sve-
tuje o prehrani v času doje-
nja, mamice lahko ob vsa-
kem obroku izbirajo kar 
med tremi jedilniki. Razve-
seljivi pa so tudi podatki, ki 
kažejo, da se število porodov 
povečuje; lani se je tako v je-
seniški bolnišnici rodilo 453 
otrok, letos do začetka de-
cembra pa že 541. 

vremenska napoved 
Napoved za Gorenjsko 

Danes bo pretežno oblačno, občasno bo deževalo. Več pa-
davin bo v Zgornjesavski dolini. Jutri in v nedeljo bo povsod 
oblačno in deževno, meja sneženja bo na okoli 1600 m nad-
morske višine, v nedeljo nad okoli 700 metrov. 

Agencija RS u okolje , Urad za Meieotlogijo 
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Odkrili nad 
trideset okostij 
SIMON SUBIC 

Lesce - Po odredbi preisko-
valnega sodnika so strokov-
njaki sodne medicine v torek 
zaključili izkopavanje kosti 
na trasi bodoče avtoceste v 
Lescah, na katere so naleteli 
27. novembra. Vodja preiska-
ve povojnih pobojev na gene-
ralni policijski upravi Pavel 
Jamnik do zaključka preiska-
ve še ne daje uradnih infor-
macij o številu najdenih oko-
stij, kot pa je dejal predsed-

nik komisije za urejanje 
vprašanj prikritih grobišč 
Jože Dežman, so v Lescah 
našli posmrtne ostanke 33 
domnevnih žrtev povojnih 
pobojev. Okostja naj bi našli 
v dveh ločenih grobovih. V 
enem so jih našli 29, v dru-
gem pa štiri. Domnevajo, da 
grobova nista bila izkopana 
hkrati, zato tudi žrtve verjet-
iTO niso bile ubite hkrati. Za 
ugotovitev identitete žrtev bo 
sodna medicina najprej opra-
vila antropološke analize. 

UUBLJANA 

Deset tisoč prostovoljcev Karitas 

Ob mednarodnem dnevu prostovoljstva je tiskovni urad 
Slovenske škofovske konference objavil podatke o do-
brodelni dejavnosti katoliške Cerkve v Sloveniji, ki je 
združena v Karitas in v nekaterih drugih dobrodelnih orga-
nizacijah, kot sta Vincencijeva zveza dobrote in Združenje 
Kolpingovih socialnih dejavnosti. Karitas deluje v več kot 
400 župnijah in ima 4287 rednih in 5000 občasnih prosto-
voljcev. Z njimi sodeluje nad 50.000 simpatizerjev in do-
brotnikov, ki na različne načine redno podpirajo Karitas, da 
lahko letno razdeli za okrog 800 milijonov tolarjev pomoči. 
Z upoštevanjem prostovoljnega dela pa se vsota podvoji. 
Povprečna starost Karitasovih prostovoljcev je 56 let, med 
njimi pa je kar 85 odstotkov žensk. Tedensko namenjajo 
prostovoljnemu delu povprečno 3,21 ure. J. K. 
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Mladi Jeseničani 
tkali prijateljstvo 
z Nagoldom 

v okviru dvodnevnega obiska 
so pripravili skupen koncert, 
na katerem so se Nagoldu 
predstavili mladi jeseniški 
pevci in glasbeniki. 

Stran 2 

Vinko Lavtižar je bil na mesto 
občinskega svetnika izvoljen 
na listi SD. Zase pravi, da rad 
dela in manj govori. Vrsto let je 
bil državni reprezentant 
s tekmovalnimi sankami, 
zadnja leta je navdušen fotograf. 

stran 3 
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Urejanje območja 
bivšega Fiproma 
Na Občini Jesenice pripravljajo projekte oživitve območja nekdanjega Fiproma v stečaju. Prinesli 
bodo tristo novih delovnih mest. 

URŠA PFTERNEL 

Območje nekdanjega Fipro-
ma v stečaju je eden od zad-
njih ostankov nekdanje že-
lezarne v samem mestnem 
središču. Na Občini Jeseni-
ce so še pod županovanjem 
Borisa Breganta začeli raz-
mišljati o oživitvi tega dela 
mesta in nastal je projekt, ki 
bo v prihodnjih štirih letih 
korenito spremenil podobo 
tega območja in prinesel 
tudi tristo novih delovnih 
mest. Kot je povedal podžu-
pan Boris Bregant, ki vodi 
projekt, bodo območje ure-
dili v dveh sklopih. Prvi 
sklop, velik 12 tisoč kvadrat-
nih metrov, naj bi namenili 
javni rabi, v njem naj bi ure-
dili prostore knjižnice, cen-
tra vseživljenjskega učenja, 
ljudske univerze in razvoj-
nega središča, svoje mesto 
bo dobila tudi tržnica. Ta 
del naj bi ohranil avtentičen 
videz nekdanjih industrij-
skih stavb in se kot tak nave-
zoval na muzejski kompleks 
Stare Save. Drugi sklop, ve-
lik 36 tisoč kvadratnih me-
trov, pa bodo namenili go-
spodarskim dejavnostim 
višje tehnološke ravni, ki 

' m J 

bodo okolju prijazne, je po-
vedal Boris Bregant. "Raz-
mišljali smo, ali bi ta del 
uredili kot čisto mesto s par-
ki, zelenimi površinami, a 
prevladalo je stališče, da na 
Jesenicah še vedno potrebu-
jemo nova delovna mesta in 
gospodarski razvoj." Oba 
sklopa, javnega in gospodar-
skega, bodo povezali prek 
javno-privatnega partner-
stva. V ta namen so že usta-
novili konzorcij, v katerem 
je dvanajst partnerjev; vodil-
no vlogo v njem ima Občina 
Jesenice, v njem pa so še 
podjetaiki, ki imajo interes 

opravljati dejavnost na tem 
območju. Po Bregantovih 
besedah naj bi konzorcij od 
stečajnega senata Fiproma v 
stečaju odkupil površine - to 
naj bi se zgodilo do aprila 
prihodnje leto, sledila bo 
ekološka in prostorska sana-
cija območja. Projekt naj bi 
bil zaključen do leta 2010. 
Po sedanjih izračunih naj bi 
ureditev stala šest milijonov 
evrov, skupaj z opremo pa 
med 15 in 20 milijoni evrov. 
Ker je projekt sestavni del 
gorenjskega razvojnega pro-
grama, pričakujejo nepov-
rama sredstva države in Ev-

rope. Del sredstev pa je že 
zagotovila Občina Jesenice v 
občinskem proračunu. 
"Glavni razlog, zakaj smo se 
odločili za tako dejavno vlo-
go pri urejanju tega območ-
ja, je naša bojazen, da bi 
vsak drugačen način pripe-
ljal do stihijske rabe prosto-
ra in neobvladljive situacije, 
ki bi mesto stala še bistveno 
več," je poudaril Boris Bre-
gant. Kot je še dodal, bodo 
Jesenice z ureditvijo tega 
območja spet dobile svoje 
mestno središče, projekt pa 
prinaša tudi tristo novih de-
lovnih mest. 

AKTUALNO 

Plačevanje ogrevanja 
po porabi 

V tujini večina gospodinjstev 
plačuje ogrevanje po dejan-
ski porabi. Tam imajo mno-
ga gospodinjstva že vgraje-
ne stroškovne delilnike to-
plote. Vsak stanovalec plača 
le toliko, kolikor tudi porabi. 

stran 4 

KULTURA 

zlato priznanje 
z odliko 
Na regijskem tekmovanju 
odraslih zborov Gorenjske 
je zbor Vox Carniolus dose-
gel izjemen uspeh - doseže-
nih 90 točk, zlato priznanje z 
odliko in posebno priznanje 
za najboljši mešani zbor. 

Stran 7 

ZANIMIVOSTI 

Za hitro okrevanje 
bolnika < 
z novimi postopki v Splošni 
bolnišnici Jesenice lahko bol-
niki po operaciji takoj vsta-
nejo in pričnejo jesti, bolniš-
nico pa lahko zapustijo že 
po štirih dneh, tudi po težjih 
operacijah. 

Stran 12 

ZANIMIVOSTI 

Zvezde "ugašajo" 

Milijoni svetilk v mestih po 
svetu so v zadnjih 40 letih 
"zbrisali" zvezde z neba. 
Ljudje, ki živijo v mestih, jih 
ne vidijo več. Na Jesenicah 
tako ni več mogoče videti 
Rimske ceste. 

Stran 14 

Mesto starega 
železja? 
Tik ob cesti na vstopu na jesenice naj bi zasebnik 
uredil zbirališče starega železja. 

URŠA PETERNEL 

Ob stari cesti na vstopu na 
Jesenice (iz žirovniške sme-
ri) nasproti bencinskega ser-
visa so pred kratkim pričeli 
kopati na dokaj veliki površi-
ni. Mnogi Jeseničani so se 
začeli spraševati, kaj bo 
zraslo na tem mestu, pojavi-
le pa so se tudi govorice, da 
naj bi zasebnik začel zbirati 
staro železje in uredil ne-

orodja. Za lokacijsko infor-
macijo o tem je oktobra za-
prosilo podjetje Ekovat, d. o. 
o., iz Zabreznice. Podjetje je 
registrirano za zbiranje in 
odvoz odpadkov in odpad-
nih surovin. Kot je opozorila 
Goriškova, lokacijska infor-
macija ni dovoljenje za 
gradnjo, temveč zgolj infor-
macija, kaj je na določenem 
območju mogoče graditi. Na 
vprašanje, ali so na Občini 

Poklicali smo tudi Braneta Šebjaniča iz podjetja 
Ekovat, da bi nam potrdil govorice, da namerava 
graditi zbirališče starega železja, a vse, kar smo 
izvedeli, je bil porogljiv odgovor, da ureja "terme" ... 

kakšen odpad. Jeseničani se 
sprašujejo, kakšen prvi vtis 
bodo dobili obiskovalci me-
sta, ki se predstavlja z ges-
lom Mesto jekla in cvetja, ko 
jih bodo na vstopu pričakali 
kupi starega železja ... 
Zato smo poklicali na Obči-
no Jesenice, kjer nam je Va-
lentina Gorišek, vodja od-
delka za okolje in prostor, 
povedala, da je omenjeno 
območje stavbno zemljišče, 
na katerem je po veljavnih 
prostorskih aktih dovoljeno 
postaviti varovalno ograjo, 
tipski objekt za skladiščenje 
in lopo za shranjevanje 

Jesenice seznanjeni z neu-
radnimi podatki, da naj bi 
omenjeno podjetje na tem 
območju uredilo zbirališče 
starega železja, je Goriško-
va povedala, da menijo, da 
lokacijska informacija za 
kaj takšnega ne zadošča in 
bi zasebnik moral zaprositi 
za dovoljenje na upravno 
enoto. Po mnenju oddelka 
za okolje in prostor je ome-
njena dejavnost na tem ob-
močju okoljevarstveno ne-
primerna in sporna, zato 
bodo postopali v skladu s 
pristojnostmi, ki jim jih 
daje zakon. 



OBČINSKE NOVICE 

JESENICE 

Kmalu še drugi podžupan 
Jeseniški župan Tomaž Tom 
Mencingerje na nedavni prvi seji 
občinskega sveta povedal, da je 
za podžupana že imenoval dose-
danjega župana Borisa Breganta. 
Na decembrski seji občinskega 
sveta, ki bo 14. decembra, bo po-
vedal še ime drugega podžupa-
na. Če bo treba, bo imenoval še 
tretjega podžupana, a ne pred 
prihodnjim letom. Sam bo do 
konca leta opravljal funkcijo žu-
pana neprofesionalno, saj mora 
v svojem podjetju urediti določe-
ne stvari in svoj status. Seje ob-
činskega sveta bodo na Jeseni-
cah tudi po novem zadnji četrtek v mesecu, načrtujejo pa 
tudi spremembo poslovnika o delu občinskega sveta. U. P. 

Prvi podžupan je Boris 
Bregant 

Znova o obratovalnem času lokalov 
Zaradi tragičnega dogodka v jeseniškem lokalu Cafe Inn je 
na Jesenicah stekla razprava tudi o obratovalnem času loka-
lov. Kot je povedal župan Tomaž Tom Mencinger, bodo sku-
paj z inšpekcijskimi službami in policijo poostrili nadzor 
nad obratovalnim časom lokalov, zlasti tistih, ki so moteči 
za okoliške prebivalce. Kot je dejal, v mestu nočnih lokalov 
že nekaj časa ni, pred časom so znova odprli lokal Odus, ki 
je v strnjenem naselju, v dogovoru z okoliškimi stanovalci 
pa so mu določili obratovalni čas le do 22. ure. Po Mencin-
gerjevih besedah so sicer skušali za poskusno obdobje treh 
mesecev obratovalni čas podaljšati, a je več kot sto obča-
nov, ki živijo v neposredni bližini, zavrnilo vsak kompromis 
in vztrajalo pri zgodnejšem zapiranju. Občina sicer v zvezi z 
gostinskimi lokali le potrjuje obratovalni čas, medtem ko 
nima pristojnosti, da bi posamezen lokal zaprla - to je v pri-
stojnosti upravne enote in inšpekcijskih služb. U. P. 

Zasebni partner za Španov vrh? 

Na Občini Jesenice so se odločili, da bodo pričeli postopek 
iskanja partnerstva pri investiciji gradnje turističnega centra 
Španov vrh. Občina Jesenice bi pogodbenemu v partnerstvu 
prispevala predvsem znanje, obstoječo dokumentacijo ter ob-
stoječe stanje turističnega centra. Investitor pa naj bi priskrbel 
zlasti denar za gradnjo sistema umetnega zasneževanja, do-
datnih žičniških naprav in drugega. Po predlogu naj bi poga-
janja ter postopke v zvezi s pridobitvijo partnerstva vodil pod-
župan Boris Bregant. Lastnica smučišča je Občina Jesenice, 
doslej pa je za ponovno vzpostavitev delovanja smučarskega 
centra namenila že prek 130 nnilijonov tolarjev. U. P. 

Lanski posnetek s Španovega vrha, letos so pobočja še gola. 

Proračun že prihodnji teden? 
Jeseniški občinski svetniki se bodo prihodnji četrtek, 14. de-
cembra, zbrali na drugi redni seji. Čaka jih obsežen dnevni 
red z nekaj pomembnimi točkami. Tako bodo med drugim 
obravnavali predlog proračuna za leto 2007 v drugi obra-
vnavi in če ga bodo potrdili, bo Občina Jesenice ena prvih v 
državi, ki bo že imela pripravljen proračun za prihodnje leto, 
in to v evrih. Poleg tega bodo občinski svetniki obravnavali 
predlog odloka o programu opremljanja za območje ureja-
nja Hrenovica, začeli postopek iskanja zasebnega partner-
stva pri investiciji izgradnje Turističnega centra Spanov vrh, 
med točkami dnevnega reda pa bo tudi predlog za spre-
membe cen komunalnih storitev, in sicer znižanja cen da-
ljinskega ogrevanja in priključnine za zemeljski plin In ogre-
vanje. Obravnavali bodo tudi poročilo o delu Nadzornega 
odbora za obdobje januar - julij 2006 ter v obdobju 2003 -
2006 in še nekatere druge zadeve. Jeseniški občinski svetni-
ki se bodo sestajali vsak tretji četrtek v mesecu, v letu 2007 
pa je načrtovanih deset rednih sej. U. P. 

Tkali prijateljstvo z Nagoldom 
v okviru dvodnevnega obiska so pripravili skupen koncert, na katerem so se Nagoldu predstavili 
mladi jeseniški pevci in glasbeniki. 

U R Š A P E T E R N E L 

Konec oktobra so v nem-
škem mestu Nagold pripra-
vili srečanje s partnerskima 
mestoma - francoskim Long-
wyjem in Jesenicami. Sreča-
nja so se poleg župana Bori-
sa Breganta udeležili še 
predstavniki Fotografskega 
društva Jesenice, učenci in 
učitelji Glasbene šole Jeseni-
ce ter zbor OŠ Prežihovega 
Voranca. Po dolgi vožnji so 
doživeli zares topel sprejem. 
Sledil je pozdravni govor žu-
panov vseh treh mest ter kul-
turni program, v katerem so 
sodelovali Mladinski zbor iz 
Emmingena-Nagold, plesna 
skupina Hip hop iz Long\vya 
ter učenci Glasbene šole Je-
senice in pevski zbor OŠ Pre-
žihovega Voranca. Naslednji 
dan so se otroci družili ob ig-
ranju namiznega tenisa, 
ogledali so si muzej, srečanje 
pa so zaključili s kulturnim 
programom Glasbene šole 
Jesenice. Kot je zapisala 
nemška novinarka Sandra 
Funk v njihovem časopisu, 
različni jeziki niso nikakršna 
ovira za prijateljstvo. Part-
nerstvo med mesti je že dol-
goletno, sodelovanje poteka 
na različnih področjih, od 
športa do kulture, tokrat pa 
so prvič pripravili skupen 
koncert. Na ta način naj bi 
otroci in mladi iz Nagolda 
spoznali novi deželi in njiho-
ve ljudi. Za večino mladih 

udeležencev je bil to prvi 
obisk v Nagoldu in celo v Nem-
čiji. Nabrali so veliko čisto 
posebnih vtisov. "Ljudje tu-
kaj so zelo gostoljubni in tu 
smo se počutili zelo dobro," 
je dejala 18-Ietna Mehdi Se-
kama iz Longwyja. Dvanajst-
letna Valentina Gnamus z 
Jesenic pa je bila predvsem 
navdušena nad mestom: 
"Mesto je ogromno, vse hiše 
so tako velike." Po koncertu 
so še dolgo časa sedeli skupaj 
in se spominjali prejšnjih 
srečanj in kovali načrte za 
prihodnja. Marija Perat, 
predsednica jeseniškega fo-
tografskega društva, je bUa že 
petkrat v Nagoldu, in kot je 
dejala, sta obe mesti vse tes-
neje povezani. "Vsestransko 
se podpiramo, učimo drug 
od drugega in delimo veliko 
skupnih interesov," je pove-
dala za nemški časopis. Boris 
Bregant pa je dejal: "Vesel 
sem, da smo z današnjim 
srečanjem obrnili nov list v 
sodelovanju z mestom Na-
gold, naši mladi pevci in 
glasbeniki so se srečali z vrst-
niki iz Nagolda in Longwyja, 
kar vodi k še tesnejšemu so-
delovanju." Župan Nagolda 
dr. Rainer Prevvo je dejal, da 
je bilo več razlogov za sreča-
nje, eden glavnih pa zagoto-
vo slovo z županske funkcije 
dosedanjih županov Jesenic 
in Longwyja, ki sta posebej 
zaslužna za tako prisrčno so-
delovanje z Nagoldom. 

Šolski zbor z Jesenic je navdušil. 

Učenci Glasbene šole Jesenice so pokazali svoje znanje. 

f 

Visoki gostje iz pobratenih mest, med njimi Boris Bregant 

Odgovori na vprašanja in pobude 
B O Ž E N A R O N N E R 

Vprašanja Tilke Klinar z 39. 
seje (s prejšnjega mandata, 
dne JO. oktobra 2006) in 
odgovori nanje (pripravil 
Oddelek za družbene dejav-
nosti in splošne zadeve) 

1. Ali pomeni, če je objekt 
zaščiten z občinskim odlo-
kom kot kulturna dediščina, 
da se lahko le restavrira? 
Kako je s funkcionalnostjo 
taldh objektov, ki so sicer še 
v rabi, a fratrebni prenove? 

Z Odlokom o razglasitvi kul-
turnih spomenikov lokalne-
ga pomena v občini Jesenice 
razglaša Občina Jesenice za 
kulturne spomenike lokal-
nega pomena zemljišča in 
objekte nepremične kultur-
ne dediščine na območju 
Občine Jesenice, ki imajo 
posebno kulturno, umetni-
ško, arheološko, etnološko, 
zgodovinsko ali tehnično 
vrednost, ter določa tudi nji-
hov varstveni režim. Var-
stveni režim je za posamez-
ne vrste spomenikov razli-
čen. Za vsako spremembo 
fiinkcije objektov, ki so raz-
glašeni za spomenik, je za 
posege na takih objektih, na 
njihovih delih ali na zemljiš-

čih treba predhodno prido-
biti kulturno-varstvene po-
goje in na njihovi podlagi 
kulturno varstveno soglasje 
Zavoda za varstvo kulturne 
dediščine. Zavod za varstvo 
kulturne dediščine obravna-
va vsak zahtevek individual-
no, tako da splošni zaključki 
glede posegov niso možni. 

2. Kako je opredeljen vpliv 
smučišča (v Španovem 
vrhu) na stanovalce v nepo-
sredni bližini - tisti, ki tam 
živijo vsak dan? 

V postopku pridobivanja 
gradbenega dovoljenja za po-
trebe izgradnje sistema 
umetnega zasneževanja za 
smučišče v Spanovem vrhu 
je Občina jesenice dala izde-
lati Poročilo o vplivih na oko-
lje za zasneževanje smudšča 
Španov vrh in hidrantno 
omrežje, ki ga je izdelala 
Alenka Markun, s. p., Korit-
no 46a, Bled. Iz citiranega 
poročila je med drugim raz-
vidno tudi vrednotenje vpli-
vov na okolje ter sprejemlji-
vost obremenitev in spre-
memb okolja. Kot izhaja iz 
poročila, so pričakovane 
obremenitve in spremembe 
v okolju ovrednotene z se-
demstopenjsko vrednostno 

lestvico. Emisije so razdelje-
ne na tiste v času gradnje in 
tiste v času obratovanja. Emi-
sije hrupa pri načrtovanem 
posegu bodo nastajale pri 
obratovanju črpalk v strojni-
cah. obratovanju hladilnega 
stolpa in naprav za zasneže-
vanje. Zaradi oddaljenosti 
najbližjih stanovanjskih ob-
jektov od strojnic in hladilne-
ga stolpa bo njihov vpliv na 
najbližje stanovanjske objek-
te neznaten, močnejši pa bo 
hrup zasneževalnih naprav 
(Snežnih topov oz. žiraf) za 
vse objekte, ki ležijo v odda-
ljenosti do 170 m od sistema 
umetnega zasneževanja. 
Pri gradnji bo nastala manj-
ša količina tehnoloških od-
padnih vod, ki jih bodo zbi-
rali in znova uporabili. Emi-
sije oziroma negativni vplivi 
na površinske vode bodo 
omejeni na kratek čas iz-
gradnje nasipov, s katerimi 
bo začasno preusmerjen tok 
vode, tako da bodo gradbena 
dela pri gradnji tirolskih za-
jetij potekala na suhem. 
Lahko zatrdimo, kar je pod-
krepljeno s strokovnim 
mnenjem (citiranim Poroči-
lom v postopku pridobitve 
gradbenega dovoljenja), da 
gradnja in obratovanje siste-
ma umetnega zasneževanja 

smučišča Španov vrh in hi-
drantnega omrežja ob upoš-
tevanju vseh v poročilu 
predlaganih okoljevarstve-
nih ukrepov, pri normalnih 
pogojih obratovanja in red-
nem vzdrževanju ter ob red-
nem opravljanju obratoval-
nega monitoringa emisij v 
okolje ne bosta povzročala 
nenadzorovane čezmerne 
obremenitve okolja. 

3. Z načrtovanim zasneževa-
njem smučišča se bo v spo-
mladanskem času oz. ob od-
jugah pojavilo tudi mnogo 
vode. Kako je urejeno od-
vodnjavanje smučišča? 

V zadnjih dveh letih so v 
Španovem vrhu tekla dela 
predvsem na področju pri-
prave projekta zasneževa-
nja, pridobitve gradbenega 
dovoljenja za prvo fazo -
gradnjo hidrantnega omrež-
ja ter čiščenja podrasti z na-
menom uporabnosti smu-
čišča. Glede na dejstvo, da 
smučišče ostaja nespreme-
njeno, tudi namen in način 
rabe smučišča ostajata ena-
ka in da je njegovo delova-
nje odvisno izključno od na-
ravnega snega, dodatne in-
vesticije v odvodnjavanje 
niso bile izvedene. 



AKTUALNO 

Popisovalci prihajajo 
Prejšnji petek se je pričel popis nepremičnin. 

URŠA PETERNEL 

Prejšnji petek se je tudi na 
Gorenjskem pričel popis ne-
premičnin, ki bo trajal do 
}o. aprila prihodnje leto. 
Kot so povedali na Geodet-
ski upravi Republike Slove-
nije, bo v priliodnjih petih 
mesecih tisoč popisovalcev 
skupaj z lastniki popisalo 
več kot 1,2 milijona stavb in 
1,6 milijonov delov stavb. 
Popisovalci bodo popisovali 
po območjih popisnih cen-
trov, en tak center je tudi na 
Jesenicah. 

rali udeleženci popisa pri-
praviti nekaj podatkov, in si-
cer tako za stanovanjske 
hiše ali stanovanja kot za vse 
druge nestanovanjske stav-
be, denimo garaže, gospo-
darska poslopja ... Podatki, 
ki j ih morajo pripraviti, so: 
neto tlorisna in uporabna 
površina, leto izgradnje stav-
be, leto obnove strehe, fasa-
de, oken in inštalacij, mate-
rial nosilne konstrukcije, vr-
sta ogrevanja in prisotnost 
priključkov (predvsem kana-
lizacij skili iu plinovodnih). 
Za lažje merjenje na geodet-

Neuradno smo izvedeli, da naj bi na Jesenicah 
imeli precej težav s pridobivanjem primernih 
popisovalcev, nekaj naj bi jih dobili tudi na 
zavodu za zaposlovanje. Nekateri, ki to področje 
dobro poznajo, pa se sprašujejo, ali bodo vsi 
popisovalci sploh usposobljeni za pravilen 
popis, kajti zahtevani podatki so zelo strokovni 
in zahtevajo kar precej znanja s področja 
gradbeništva. 

Popisovalci bodo udeležen-
ce popisa nepremičnin na 
domu obiskovali ob delavni-
kih med 8.30 in 14.30 ter 
16.30 in 20.30 uro ter med 
8.00 in 12.00 in 13.00 in 
17.00 uro ob sobotah in ne-
deljah. Umik popisa nepre-
mičnin ni vnaprej posebej 
določen, so povedali na geo-
detski upravi. Pred priho-
dom popisovalca bodo mo-

ški upravi predlagajo, da 
udeleženec popisa najprej 
nariše skico svoje nepremič-
nine in v skici poimenuje 
vse prostore. Nato izmeri ši-
rino in dolžino vseh prosto-
rov ter izračuna površino 
vsakega prostora posebej. 
Popisovalci bodo imeh pred-
natisnjene obrazce s poda-
tki, ki o določeni nepremič-
nini v javnih evidencah že 

obstajajo. Lastniki oziroma 
uporabniki bodo te podatke 
lahko potrdili ali popravili. 
Odločijo pa se lahko tudi za 
možnost samopopisa. Tako 
od popisovalca le prevzame-
jo prednatisnjene obrazce, 
jili izpolnijo lei izpolnjene 
posredujejo na pristojno 
geodetsko upravo. Lahko pa 
se za prevzem prednatisnje-
nih obrazcev dogovorijo tudi 
na najbližji geodetski upravi. 
Popisovalci se bodo identifi-
cirali s kartico, prišli bodo 
do vrat stanovanja, lastniko-
va odločitev pa bo, ali bo po-
pisovalca povabil noter ali 
pa bosta popisne obrazce iz-
polnila pred vhodom. V pri-
meru o^otnosti lastnika bo 
popisovalec pustil obvestilo 
o svojem obisku in mobilno 
številko ter napisal, kdaj bo 
spet prišel. Če bo popisova-
lec prišel drugič ob dogovor-
jenem ali napovedanem 
času, lastnika pa zopet ne bo 

Držim se načela: rečeno - storjeno 
Vinko Lavtižar je bil na mesto občinskega svetnika izvoljen na listi SD. Zase pravi, da rad dela in manj 
govori. Vrsto let je bil državni reprezentant s tekmovalnimi sankami, zadnja leta je navdušen fotograf. 
Prihodnja štiri leta bo načelo rečeno - storjeno skušal udejanjati v jeseniškem občinskem svetu. 

URŠA PETERNEL 

Kratka osebna predstavitev: 
datum in kraj rojstva, stan, 
število otrok ... 
"Vinko Lavtižar, rojen 24. 
aprila 1951; stanujoč na Mu-
rovi 24 na Jesenicah, oče 
dveh polnoletnih sinov; sem 
prvič v vlogi občinskega 
svetnika na listi SD." 

Želim si, da bi Občina Jese-
nice postala ... (opis v nekaj 
stavkih) 
"Želim si, da bi bila občina 
še prijaznejša za svoje obča-
ne, ne glede na njihovo naci-
onalnost ali versko prepriča-
nje; in da bi ji uspelo prido-
biti status mestne občine, za 
kar si je prizadeval že stari 
župan, ter uresničiti naloge, 
ki še niso dokončane iz 
prejšnjega mandata." 

Katere cilje boste zasledovali 
kot občinski svetnik/svetni-
ca? 
"Nalog in ciljev nikoli ne 
zmanjka, če se človek vsaj 

Vinko Lavtižar 

malo ozre okrog sebe in v 
prihodnost. Poskušal bom 
tvorno sodelovati pri nalo-
gah in uresničevati cilje, ka-
tere je stranka obljubila 
pred volitvami v okviru svet-
niške skupine." 

Katere svoje tri osebnostne 
lastnosti bi izpostavili (pozi-
tivne ali negativne)? 
"Sam se ne hvalim, rad de-
lam in manj govorim, po-

skušam se držati načela: re-
čeno • storjeno." 

Najljubši hobi oziroma pre-
življanje prostega časa... 
"V bivši Jugoslaviji sem bil 
dolga leta državni reprezen-
tant s tekmovalnimi sanka-
mi na naravnih progah in 
dosegel kar precej vidnih 
uspehov. Rekreativno se s 
sankanjem zaposlujem še 
danes, kolikor mi čas dopuš-
ča, v zadnjih letih pa sta fo-
toaparat in fotografija zapol-
nila še preostali prosti čas." 

Zadnja prebrana knjiga.' 
"Rad prebiram knjige z voj-
no tematiko, predvsem v 
času pred drugo svetovno 
vojno, zlasti o soški fronti. 
Svoj čas pa rad posvetim 
prebiranju raznih potopis-
nih knjig, v katerih dobivam 
namig za aktivni dopust." 

Najljubši kraj za dopust.' 
"Koristen tedenski dopust 
po možnosti preživim v kro-
gu domačih ob Jadranskem 

doma, bo moral lastnik v 15 
dneh od dneva, ko ga je po-
pisovalec drugič iskal, sam 
poskrbeti, da bo geodetska 
uprava dobila izpolnjene ob-
razce o nepremičninah. Ob 
drugem obisku popisovalec 
ne bo pustil nikakršnega ob-
vestila. Podatke lahko ob po-
pisu poda tudi družinski 
član, najemnik ali pa tudi 
druga oseba, denimo sosed. 
Na geodetski upravi poudar-
jajo, da bodo s popisom ne-
premičnin vzpostavili večna-
mensko zbirko podatkov, Id 
bo prikazovala dejansko -sa-
nje podatkov o nepremični-
nah v Sloveniji. Tako zbrani 
podatki bodo prispevali k več-
ji transparentnosti trga nepre-
mičnin, prikazali stanje zase-
denosti prostora v državi in 
prispevali k poenostavili ne-
katerih postopkov pri vpisu v 
zemljiško knjigo. S popisom 
pa bo dopolnjen tudi central-
ni register prebivalstva. 

morju, drugi teden pa avan-
turistično nekje na drugem 
koncu." 

Na kaj ste v življenju najbolj 
ponosni? 
"Ponosen sem na uspehe, ki 
sem jih dosegel še kot akti-
ven športnik: v zadnjih letih 
pa na uspehe na fotograf-
skem področju." 

Življenjsko vodilo ali moto 
"Moj slogan je: Vse kar želiš 
sebi - zaželi tudi vsem dm-
gim." 

Vprašanje o aktualnem do-
gajanju: kaj bi vi storili z 
Romi iz Ambrusa? 
"Romi iz Ambrusa so slo-
venski državljani na ozem-
lju Republike Slovenije, zato 
tudi zanje veljajo take pravi-
ce in dolžnosti kot za vsake-
ga Slovenca. Če bi bilo več 
spoštovanja le-teh, drug dru-
gega in več strpnosti z obeh 
strani že na začetku, teh 
problemov po mojem mne-
nju nebi bilo." 

Berce 
OKULISTIČNA AMBULANTA 

Tel.: 040 202 382 
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AKTUALNO 

Novo leto na 
Čufarjevem trgu 
Tudi letos bodo Jeseničani novo leto lahko 
pričakali na prostem, na Čufarjevem trgu. 

U R Š A P E T E R N E L 

December je tu in marsikdo 
že premišljuje, kje in kako bo 
preživel najdaljšo noč v letu. Na 
Jesenicah so že pripravili okvi-
rni program novoletnih priredi-
tev, in kot je povedal direktor 
Zavoda za šport Jesenice Zoran 
Kramar, bodo Jeseničani tudi 
letos lahko silvestrovali na pro-
stem na prireditvenem prosto-
ru na Trgu Tonela Čufarja. Le-
tos bo za dobro voljo skrbel an-
sambel Igor in zlati zvoki, in si-
cer od 22. ure do tretje ure zju-

Sicer pa se bodo novoletne pri-
reditve pričele že v tednu pred 
silvestrovim, in sicer bo 27. 
decembra ob 17. uri v Šport-
n i dvorani Podmežakla 
sprejem dedka Mraza s pro-
gramom, v katerem bodo 
nastopili Anja Konič, Alek-
sandra Vukič in Grega Kra-
ševec ter najmlajši člani Dr-
salnega kluba Jesenice in 
Hokejskega kluba Jesenice. 
Dedek Mraz bo obdaril otro-
ke do starosti deset let. 
Organizatorji bodo Občina 
Jesenice, Zavod za šport Je-

Mesto bo v prihodnjih dneh dobilo praznično 
podobo. Kot je povedal direktor Komunalne di-
rekcije na Občini Jesenice Tomaž Vidmar, bodo 
okraševati pričeli okrog 10. decembra, večjih 
novosti letos ne bo, tako kot prejšnja leta bo 
poudarek na osvetlitvi dreves in nekaterih 
znanih jeseniških stavb. 

traj. Ob polnoči uri bo nebo nad 
Jesenicami razsvetlil ognjemet 
zbrane Jeseničane pa bo po-
zdravil župan Tomaž Tom 
Mencinger. In če bo vreme sla-
bo.' "V primeru slabili vremen-
skih razmer bo silvestrovanje v 
T V D Partizan Jesenice," je po-
vedal Zoran Kramar. Oi^aniza-
torja sla Občina Jesenice in Za-
vod za šport Jesenice. 

senice in Društvo prijateljev 
mladine Jesenice. 
V petek, 29. decembra, pa 
bo koncert skupine The 
Phenomena s predskupina-
ma Insomnia in Ladies First 
v T V D Partizanu. Organiza-
torji bodo Občina Jesenice, 
Zavod za šport Jesenice in 
Mladinski center Jeseruce, je 
še povedal Zoran Kramar. 

Plačevanje ogrevanja 
po porabi 
z vgradnjo stroškovnih delilnikov toplote na vsak radiator v stanovanju vsak stanovalec plača 
le toliko, kolikor tudi porabi. 

U R Š A P E T E R N E L 

Na Jesenicah se je lani priče-
lo več govoriti o visokih stro-
ških ogrevanja, zlasti v blo-
kih in stolpnicah. Ob tem je 
bilo veliko govora tudi o nuj-
nosti bolj smotrne rabe 
energije. A kljub številnim 
opozorilom se še vedno do-
gaja, da imajo v nekaterih 
stanovanjih prek zime odpr-
ta okna na pregib, nekateri 
se po stanovanjih sprehajajo 
v kratkih rokavih ... Ker ne-
kateri drugi varčujejo energi-
jo, vsi skupaj plačujejo pre-
več. V tujini pa so ubrali dru-
gačno pot in večina gospo-
dinjstev plačuje ogrevanje 
po dejanski porabi. Tam 
imajo mnoga gospodinjstva 
že vgrajene stroškovne delil-
nike toplote, ki so pri nas še 
manj znana možnost varč-
nejše rabe energije. Več o 
stroškovnih delilnikih toplo-
te je pojasnil Robert Šest iz 
podjetja Brunata. "Radi bi 
povedali, da je tudi na Jese-
nicah mogoče plačevati 
energijo po porabi, čeprav 

nekateri trdijo, da to ni mo-
goče," je povedal. Rešitev je 
po njegovih besedah v na-
mestitvi stroškovnih delilni-
kov toplote. Delilnike name-
stijo na vsak radiator v stano-
vanju, stroške toplote enkrat 
letno obračunajo predstavni-
ki podjetja, ki vgradi delilni-
ke, pri tem pa poleg fiksnih 

Če se v posameznem bloku ali stolpnici želijo 
odločiti za plačevanje po porabi in vgradnjo 
stroškovnih delilnikov toplote, se s tem mora 
strinjati 51 odstotkov stanovalcev, je povedal 
Robert Šest. A na ta način se bo zmanjšala pora-
ba v vsem bloku, je dodal. Tisti stanovalci, ki se 
za vgradnjo ne bodo odločili, bodo še naprej pla-
čevali po kvadraturi, a pomnoženo s faktorjem 
1,6. To je neke vrste "blaga" kazen za manj 
ozaveščene stanovalce, je še dejal sobesednik. 

in deljivih stroškov upošte-
vajo tudi redukcijske faktorje 
za vremensko izpostavljene 
lege stanovanj, denimo za 
stanovanja na vogalih, v pri-
tličju, na vrhu stavbe ... "Če 
določena stanovanja niso do-
volj ogreta, je prav, da tisti, ki 
ima hladnejše stanovanje, 
plača manj," je dejal sobe-
sednik. In do kolikšnih pri-
hrankov pride po vgradnji? 
Izkušnje kažejo, da se pri-
hranki gibljejo med 20 i n 30 
odstotki (večji so v starejših 
stavbah), tako da se po Šesto-
vih besedah investicija povr-
ne že v letu ali dveh. "Tako 
začne vsak posameznik var-
čevati toploto na njemu spre-
jemljiv način," je dejal in do-
dal, da je plačevanje po de-
janski porabi najboljši način 
za bolj smotrno rabo energi-
je. Ne nazadnje pa je plače-
vanje po kvadraturi, torej 

glede na velikost stanovanja, 
tudi zastarelo in nepravično. 
"S pomočjo delilnikov se na-
učimo racionalno ravnati s 
toploto. Prostorov ne ohlaja-
mo z odpiranjem oken, am-
pak s pripiranjem ventilov," 
je poudaril Robert Šest. 
V nekaterih razvitejših ev-
ropskih državah je plačeva-
nje po dejanski porabi že ob-
vezno. Z ^ e d je Danska, kjer 
imajo od leta 1999 obvezno 
merjenje v vsakem stanova-
nju, poraba energije za ogre-
vanje na stanovanje pa se je 
zmanjšala skoraj za polovi-
co. V skladu z evropsko di-
rektivo, po kateri naj države 
članice izdelajo in uvedejo 
programe za obračunavanje 
stroškov za ogrevanje, pa so 
se za obvezno merjenje to-
plote odločile tudi že Romu-
nija, Češka in Bolgarija, je 
še povedal Robert Šest. 

Nebodigatreba 
B L A Ž R A Č I Č 

izzivanja 
Dobro leto je minilo, odkar 
sem dobil priložnost, da v 
jeseniških novicah povem, 
kar mislim. O mestu in obči-
ni, kjer živimo. Seveda se do-
datno trudim probleme iz-
postaviti na način, da se v 
njej lahko najdejo protagoni-
sti posameznih aktivnosti. 
Ves čas pa si želim, da bi se 
kateri od omenjenih akterjev 
odzval in tako, kot sam izzi-
vam, se pravi s pisani bese-
do, povedal kaj meni o dolo-
čeni temi. 
Doslej razen nekaj elektron-
skih sporočil, ki so izražala 
podporo izpostavljenim mne-
njem, posebnih odzivov ni 
bUo. Nekateri akterji, ki so se 
občasno znašli v obravnavi v 
Izzivanjih, so me ob sreča-
nju na ulici pozdravili s tra-
dicionalnim "političnim" na-
smeškom in se v kratkem 

pogovoru zavzeli, da bi se o 
izpostavljenih vprašanjih po-
govorila ob kavi. Pobudo 
sem vedno podprl, za zdaj pa 
z nikomer še nisem sedel na 
takšnem pogovoru. Kot sem 
izpostavil že večkrat (upam, 
da se bralci še niste naveliča-
li te lajne), so Izzivanja na-
menjena spodbujanju dialo-
ga na Jesenicah. 
Konec lanskega leta sem za-
pisal, da je jeseniški občinski 
svet podoben vrtičku (spom-
nite se fikusov). Po sili zako-
na so bile kasneje izvedene 
volitve in občinski svet je bU 
oblikovan na novo. Z novimi 
ljudmi. Upam, da bodo ti na-
šli kakšno dobro idejo. Tudi 
takšno, ki se bo slišna tako, 
da se bo cesarju, če bo treba, 
nedvoumno povedalo, da je 
nag, o čemer smo pisali in 
brali januarja. Kakšna takš-

na beseda bi lahko prišla 
prav ob primeru postavljanja 
kipa martinarja v središču 
Jesenic. Februarja sem se 
namreč obregnil ob to, da 
častni občani postavljajo 
(upam, da ga bodo še dolgo 
postavljali in ne tudi postavi-
li) kip martinarja v središče 
krožišča ob občinski stavbi. 
Pobuda za izvedbo kiparske 
kolonije, ki sem jo ob tem 
predstavil, je šla mimo. Tudi 
mimo tistih, ki bi se morali 
bolj zavzeti za takšne projek-
te. Tudi častni meščani se o 
javno izrečeni pobudi niso 
izrekli. Molčali so kot grob. 
(Omenimo še, da kot grob o 
poteku priprav molčijo tudi 
občinske novice - če se že 
dela na občinskem projektu, 
bi bilo prav, da o tem poroča-
jo vsaj v občinskem glasilu, 
mar ne.) Častni meščani (ra-

zumimo jih kot cvet skupno-
sti) bi morali s svojim ravna-
njem in zgledom pokazati, 
da jim je mar za mesto. Da 
j im je mar tudi za to, kar pi-
šejo občinske novice. A jim, 
glede na to da na predlog 
niso reagirali, n i mar, čeprav 
so moralno zavezani, da se 
odzovejo (dopuščam celo 
možnost, da, podobno kot 
občinski svetnild, občinskih 
novic ne berejo). Zato se po-
javi vprašanje, zakaj sploh 
imamo častne občane. Od-
govor je jasen, ko se vrnemo 
na začetek odstavka: k fiku-
som. 
Naj ob tem izpostavim še to, 
da sem kmalu po volitvah 
slišal od novega župana oči-
tek, češ da v Izzivanjih ved-
no samo kritiziram. Takšen 
nastop sem skušal pojasniti 
s tem, da želim, da bi kdo kaj 

JAVNO povedal. Jaz o tem 
mislim tako, ti drugače, tret-
ji spet po svoje. Tako pač je. 
Pri tem je zanimivo še to, da 
niti Tomaž Mencinger niti 
kdo drug še ni javno odgovo-
ril na Izzivanja in povedal, 
naj neham "kritizirati", ker 
so stvari postavljene druga-
če, kot j ih orišem bralcem. 
Če to drži, torej zavajam jav-
nost, bi lahko sklepal. Če jav-
nost zavajam v občinskem 
glasilu, to terja javni odgovor 
in popravek. Pa ni nič od 
tega. 
Nebodigatreba sem torej 
fKjdpisani, ker pišem o stva-
reh, o katerih je treba pisati, 
in ne vsi tisti, ki bi se mora-
li odzvati. 

Za mnenja in komentarje 
dosegljiv na blaz.racic@) 
telemach.net 



KOMUNALA, KS 

Zimska služba 2006/2007 
v zimski službi bo letos sodelovalo 22 izvajalcev. To so vozila podjetja jeko-ln in podizvajalcev 
z različno mehanizacijo. Nabavljena je že ustrezna količina soli in peska za posipanje. 

Nastopila je zimska sezona, ki 
praviloma traja od 15. novem-
bra tekočega leta do 15. inaica 
naslednjega leta. V tem času 
se ceste vzdržujejo v skladu z 
Izvedbenim programom zim-
ske službe, Id ga mora vzdrže-
valec občindcih cest pravočas-
no pripraviti. V občini Jesenice 
letno in zimsko vzdrževanje 
občinskih cest izvaja javno ko-
mimalno podjetje Jeko-!n, d. 
o. o., Jesenice. Priprava na 
zimsko službo poteka že dalj 
časa - od nabave posipnih ma-
terialov, nabave in postavitve 
snežnih kolov za označevanje 
cest in drugih javnih površin, 
postavitve prometne signaliza-
cije, priprava plana pluženja in 
posipanja, skratka z eno bese-
do Izvedbeni program zimske 
službe. 
V zimski službi 2006/2007 
bo skupaj sodelovalo 22 izva-
jalcev. To so vozila podjetja 
Jeko-In in podizvajalcev z raz-
lično mehanizacijo - traktorji s 
plugi in posipala, nakladafi in 
kamioni za morebiten odvoz 
snega. Na voljo imamo 12 
traktorjev s plugi in posipala, 
3 vozila Unimog s plugi in av-
tomatskimi posipala, 3 kami-
one s plugi, en kamion z avto-
matskim posipalcem, 9 nakla-
dačev ter ro6ie in strojne fre-
ze. Nabavljena je že ustrezna 
količina soli in peska za posi-
p i j e . 
Še nekaj splošnih podatkov o 
zimskem vzdrževanju cest. 
Ceste se na podlagi Pravilnika 
o vrstah vzdrževaJnih del na 
javnih cestah in ravni rednega 
vzdrževanja javnih cest v zim-
skih razmerah delijo po priori-
tetah od 1. do 4. prednostnega 
razreda. Delitev po posamez-
nih prioritetah je izdelana gle-
de na kategorijo ceste, gostoto 
prometa, geografsko-kli-
matske in krajevne potrebe. 
V prvi prednostni razredu je 

razvrščenih okrog 50 km cest 
v občini Jesenice in okrog 18 
km cest v obCiiii ŽiruviiiLa, 
druge ceste v dolžini okrog 
joo km so razporejene v dru-
ge prednostne razrede. V prvi 
prednostni razred sodijo tudi 
pločniki (okrog 24 km) in vsa 
javna parkirišča, dovozi do 
zdravstvenih ustanov, poklic-
ne gasilske službe, diiiznih 
bolnikov, šol, vrtcav, živilskih 
trgovin. Šteje se, da je prevoz-
nost zagotovljena, če je na ce-
stah prvega prednostnega raz-
reda do 10 cm snega, na dru-
gih cestah pa 15 cm snega, 
promet pa je možen z upora-
bo zimske opreme (zimske 
gume, snežne verige). Sneg 
mora biti s cest odstranjen v 
roku 24 ur po prenehanju sne-
ženja po prednostnem vrst-
nem redu. Plan pluženja je 
pripravljen tako, <b se najprej 
čistijo ceste prvega prednost-
nega razreda, sledi d ^ a prio-
riteta. Vzdrževanje cest v tret-
jem prednostnem razredu po-
teka toliko časa, dokler je to 
smiselno, enako tudi v četr-
tem prednostnem razredu, 
nakar se problematični odsek 
ceste začasno lahko zapre za 
ves promet. Ceste se odpirajo 
postopoma z izboljšanjem 
vremenskih razmer. 
V obdobju izredno močnega 
sneženja, ob močnih zametih 
ali plazovih prevozriosti ni 
mogoče vedno zagotoviti. Kri-
tične odseke cest je v takih pri-
merih treba oznadti z ustrez-
no prometno signalizacijo. 
Enako velja tudi za poledico, 
če je zaradi padavm cesta glad-
ka in poledice ni mogoče od-
praviti z razpoložljivimi teh-
ničnimi sredstvi. Kritični od-
sek ceste je možno do vzposta-
vitve vame prevoznosti začas-
no zapreti. 
Dovoze k stanovanjskim hi-
šam čistijo stanovalci sami, v 

gosto naseljenih stanovanj-
skih središčih pa se čiSčenje 
javiiili puviSiji izvaja L viiapicj 
napovedanimi akcijami v noč-
nem času. Želimo, da bi sta-
novalci oziroma lastniki parki-
ranih avtomobilov v teh akci-
jah sodelovali s pravočasnim 
umikom parkiranih avtomo-
bilov, saj je potem akcija učin-
kovitejša v zadovoljstvo vseh -
uporabnikov in izvajalcev. Čiš-
čenje dovozov in dostopov do 
funkcionalnih površin in po-
slovnih objektov izvajamo na 
podlagi pisnega naročila last-
nikov oziroma uporabnikov 
objekta. 

občane prosimo, da upošteva-
jo posebne zimske razmere in 
se prilagodijo glede obutve, 
uporabe in opreme svojih vo-
zil in da v zimskih razmerah 
namesto lastnega prevoza 
uporabljajo tudi javni prevoz. 
Škodo, ki bo nenamerno na-
stala pri izvajanju zimske služ-
be na objektih oz. parcelah po-
sameznih hiš, podjetje upošte-
va, če jo oškodovanec prijavi 
najkasneje v roku 14 dni od 
datuma povzročene škode oz. 
po končanem pluženju na se-
dežu podjetje Jeko-In, d. o. o.. 
Sektor Komunala. Oškodova-
nec mora vložiti pisni odškod-

Vse občane prosimo, da v času pluženja in posi-
panja ne puščajo svojih avtomobilov ob cestah 
in pločnikih, saj je s tem oteženo ali celo one-
mogočeno delo plužnih in posipnih strojev. 
V tem času je možno vozila parkirati na javnih 
parkirnih mestih, ki so označena in pravočasno 
očiščena. Vsi lastniki in uporabniki objektov, ki 
mejijo na pločnike ali občinsko cesto, so dolžni 
sami odstranjevati ledene sveče, ki visijo s streš-
nih napuščev in žlebov ter ogrožajo mimoidoče. 

Odvoz snega se bo izvajal v 
primeru izredno velikih pada-
vin z območij, kjer bodo kupi 
snega ovirali promet, zastirali 
preglednost udeležencem v 
prometu in kjer zaradi odlože-
nega snega ne bo več možno 
pluženje ob morebitnih novih 
padavinah. Sneg se odvaža po 
predhodnem dogovoru med 
naročnikom in izvajalcem. 
V podjetju Jeko-In smo se pri-
pravili na letošnjo zimo in 
upamo, da bo delo potekalo s 
ki - najmanj zapleti. Učinkovi-
tost zimske službe ni vedno 
odvisna samo od vzdrževalca 
cest, ampak je potrebno tudi 
sodelovanje občimov. Zato vse 

ninski zahtevek na predpisa-
nem obrazcu na sedežu pod-
jetja. Predstavnik podjetja bo 
vsako popobio prijavo škode 
preveril na terenu. 
Sol za posipanje proti poledid 
občani lahko nabavijo na na-
šem podjetju. Sol plačate pri 
blagajni podjetja Jeko-In, d. o. 
o., na Titovi 51 na Jesenicah. S 
potrdilom o plačilu jo boste 
prevzeli v Komunalni bazi na 
Prešemovi 13 v Podmežakli, v 
skladišču. Sol je pakirana v 
vrečah po 50 kg. Cena vreče je 
2.000.00 .Srr (z DDV). 

JEKO-IN, d. o. o.. 
Sektor Komunala 

Gasilcem na Hrušici novo sodobno vozilo 
Novo orodno vozilo v vrednosti 11 milijonov tolarjev pričakujejo na začetku prihodnjega leta. 

J A N K O R A B I Č 

Gasilsko društvo Hrušica po 
praznovanju stoletnega jubi-
leja leta 2004 doživlja pravi 
razcvet. V dveh letih so z last-
nim delom, pomočjo drugih 
in sredstvi donatorjev temelji-
to prenovili dom. Zunanjost 
stavbe je v ponos vsemu kra-
ju. Uredili so dve orodišči za 
opremo, večnamenski pros-
tor z učilnico in sanitarije. 
Sedaj je na vrsti obnova voz-
nega parka. Po programu 
Občinskega gasilskega po-
veljstva je letos društvo na vr-
sti za novo orodno vozilo v 
vrednosti 11 milijonov tolar-
jev. Odločili so se za sodo-
bnejše vozilo z boljšo opre-
mo, ki je pet milijonov draž-
je. Jeseni so začeli obsežno 
akdjo zbiranja sred.ctpv, kajti 
s takšnim vozilom bodo 

učinkoviteje posredovali ob 
požarih in drugih nesrečah. 
Veseli so dobrega odziva, saj 
so jim večjo finančno pomoč 
in material namenili že 
Agrarna skupnost Hrušica, 
Občina Jesenice, trgovska 
družba Hofer in Acroni Jese-
nice. Seveda so veseli tudi 
vseh prostovoljnih prispev-
kov krajank in krajanov, ki 
jih sedaj zbirajo. Nov avto v 
društvenem domu pričakuje-
jo na začetku prihodnjega 
leta. 
Ob vseh omenjenih velikih 
gospodarskih delih ne gre 
prezreti tudi društvenih aktiv-
nosti, stalnega izpopolnjeva-
nja iz gasilskih veščin ter so-
delovanje na tekmovanjih. 
Razveseljivo pa je še, da je v 
društvu vse več mladih, pred-
vsem po zaslugi Roberta in 
Saše Kejžar. 

Večnamenski prostor 2 učilnico v obnovljenem gasilskem 
domu na Hrušici 

Kratke novice 

Tudi o dimnikarskih storitvah 
V občini Jesenice že več let pomembno vlogo igra kolegij 
predsednikov vseh devetih krajevnih skupnosti. Gre za po-
svetovalni organ župana, ki usklajuje širše Interese vseh 
krajank in krajanov ter opozarja na aktualne probleme v po-
sameznih okoljih. Tekoče problematike nikoli ne manjka. 
Na sejah veliko pozornosti namenjajo usklajevanju komu-
nalnih programov. Z jesenskimi volitvami in novim štirilet-
nim mandatom je prišlo v vodstvu kolegija do kadrovskih 
sprememb. 
Dosedanji koordinator Tomaž Tom Mencinger, novi župan 
občine Jesenice, se je na novembrski seji vsem članom za-
hvalil za pomoč in sodelovanje ter se zavzel, da se utečene 
aktivnosti nadaljujejo. Na njegovo mesto so za novo koor-
dinatorko imenovali Ano Marijo Korošec, predsednico kra-
jevne skupnosti Mirka Roglja Petka, za podpredsednika pa 
Zorana Kramarja, predsednika sveta krajevne skupnosti 
Hrušica. Na seji so se tokrat lotili obravnave izvajanja dim-
nikarskih storitev s poudarkom na meritvah pri plinskih pe-
čeh. Pobudo o žgoči problematiki, predvsem načinih meri-
tev in visokih cenah storitev, so prejeli iz krajevne skupno-
sti Slovenski Javornik-Koroška Bela. Sprejeli so sklep, da se 
o tem pogovorijo na širšem sestanku na občini Jesenice s 
koncesionarjem za opravljanjem te dejavnosti ter drugimi 
službami, ki pokrivajo to področje. Zajeli bodo celotno pro-
blematiko za vse vrste goriv, kjer se opravljajo meritve. 
Prav tako so se zavzeli za boljše obveščanje o tem, vsi pa 
se s posameznimi problemi lahko obrnejo na vodstva kra-
jevnih skupnosti. J. R. 

Pločnik do Hrušice? 
v tej številki nadaljujemo predstavitve aktivnosti novoizvo-
ljenih svetov krajevnih skupnosti v občini Jesenice. Povsod 
so že bile ustanovne seje, članice in člani pa so opravili 
uvodne formalnosti. 
V krajevni skupnosti Staneta Bokala na Plavžu ostaja na 
čelu Mili llenič, podpredsednik je Daniel Klemene. Ta del 
mesta ima vrsto specifičnih problemov, ki bodo naprej za-
htevali resno delo članic in članov sveta. Mili llenič poudar-
ja: "Nakopičenih problemov, načrtov in želja Je toliko, da je 
en štiriletni mandat premalo za uresničitev vsega. Srečuje-
mo se z zastarelo infrastrukturo, neurejenimi cestami in 
pomanjkanjem parkirišč. Neurejeno je železničarsko nase-
lje, pa še kup drugih stvari kliče po obnovi. Med naj-
pomembnejšimi nalogami bo predvsem dokončanje že za-
četih projektov. Optimistično pričakujem, da bosta prihod-
nje leto nared pločnik in sprehajalna pot od splošne bol-
nišnice do Hrušice. Potem je še urejanje razsvetljave, ob-
nova odtokov in kup drugih, nič manj pomembnih stvari. 
Ob vseh problemih me veseli, da je veliko sodelovanja med 
krajani, predvsem pri skrbi za lepo okolje. Vsako leto 
pripravljamo srečanja s starejšimi ljudmi, več dejavnosti 
ponujamo^ mladim, spontano nastajajo nove oblike 
druženja. Želim si, da bi bilo tega še več. Vse vabim k sode-
lovanju, že dosedanjim aktivnim ustvarjalcem bolj pestrega 
življenja v naš! krajevni skupnosti pa se 7ahvaljujem za 
sodelovanje." J. R. 

Bogata izbira raznovrstnih daril 
^ v trgovinali Sanoiabor. ^ 

Sarno v rrmsocu decembru. 

^ ^ 
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® Sanoiabor ^ 
Ko^n-za^zdmvjef « 

Prodajalna Jesenice (Mercator center) 
Prodajalna / nindicinskin« pripnmočkt. /<1rav>li hre? recepta it̂  

ra7novrstfMn'>i i7dclki 7a zdravo ruvljenje. 

Telefon: 04/583 64 60 
UUajatno priponKičke. ki jih predpiše zdravnik na naročilnico / JL iS 



KMETIJSTVO 

Kratke novice 

Drugačni "sadeži" 

Lepo je, če so jesenski pridelki obilni, nenavadno pa je, da 
se na drevesu pojavijo tudi predmeti, ki bolj sodijo v opre-
mo gasilske službe. Tokrat je ta "sadež" kar nekaj dni visel 
na drevesu nad Staro bolnico. J. P. 

Ko zagori zabojnik 

Test, ali gori vsebina zabojnika za odpadni papir za Gleda-
liščem Toneta Čufarja, je uspel, žal pa je bilo to slabo za 
zabojnik. Vzrok požara je bil verjetno brezpredmeten. J. P. 

Decembrske prireditve 
OS TONETA ČUFARJA 
15. DECEMBRA OB i6. URI 

Novoletno srečanje starejših krajanov KS Mirka Roglja Petka, Cirila 
Tavčarja in Staneta Bokala • 80 let in več KS Mirka Roglja Petka, Ciri-
la Tavčarja in Staneta Bokala 04/583 16 J} 

DVORANA GLASBENE ŠOLE 
15. DECEMBRA OB 18. URI 

Zahvalni koncert bivSemu županu Borisu Bregantu 
Glasbena šola jesenice 04/586 60 30 

CERKEV SV. LENARTA JESENICE 
16. DECEMBRA OB 18. URI 

Božični koncert komornega pevskega zbora Vox Carniolus ob izidu 
zgoščenke Združenje Glasbene mladine Jesenice 040/175 278 

CENTRALNA POSTAVL)ALNICA ŽP JESENICE -
KURILNISKA ULICA 
16. DECEMBRA OD 14. DO iS. URE 

Razstava Modelne makete Jesenice 
Milan Hribar, 040/706 740; www.vlaki.jesenice.net 
VLJUDNO VABLJENI! 

Kmečko stavbarstvo 
Slovenija je po svoji arhitekturi posebna in drugačna in zaradi tega privlačna. Gostje se vračajo 
k nam, ker je naš ambient poseben in drugačen. 

T I L K A K U N A R 

Veliko govorimo o trajnostnem 
razvoju našega podeželja. Kaj to 
sploh pomeni? Gre za varčen 
odnos do okolja tako glede pros-
tora kot energije, vode... Skrat-
ka - karnaj bi se ohranjalo traj-
no - tudi za naše potomce, kot 
so vse to predniki ohranili tudi 
nam. O naiavnih dobrinah, o 
varčnem in trajnostnem razvo-
ju urbanizma in arhitekture go-
vorijo tudi mednarodni doku-
menti - Agenda Habitat in Cari-
grajska deklaracija. 
Za podeželsko okolje je v veliki 
meri značilno kmečko stavbar-
stvo. Domačije v sestavi manj-
ših naselij sooblikujejo razno-
vrstne kulturne krajine v Slove-
niji. Srčika slovenstva je na 
kmetijah. Slovenija je po svoji 
arhitekturi posebna in drugač-
na in zaradi tega privlačna - ne 
zaradi RTC-jev. Gostje se vrača-
jo k nam, ker je naš ambient po-
seben in drugačen. Naša stavb-
na dediščina je zanimiva za tu-
rista. Neurejeno vas je nemogo-
če turistično tržiti. 
Naši predniki so nam zapustili 
harmonično urejene kmečke 
gospodarske stavbe ter funkcio-
nalno, tehnološko in likovno 
dognana okolja in stavbe. Gra-
dili so iz izkušenj, iz naravnili 
gradiv. Stavbna dediščina je ob-
likovana tako, da naravni viri 
niso poškodovani, okolje ni de-
gradirano. stavbne so dokazano 
zdrave in energijsko varčne. 
Prostor so skrbno ohranjali. Iz-
raženo je tudi hotenje po le-
pem, vedno je prisotna umet-
nost Vedno bolj ugotavljamo, 
kako pomembno je bilo znanje 
teh graditeljev, k^o praktično, 
tudi estetsko. Zavedamo se, da 
je podedovano vedenje o prosto-
ru in stavbarstvu nujno treba 

oliranitL 
Novodobno stavbarstvo nima 
teh vrednot Zato naj ima v slo-
venskem prostoru adaptacija 
prednost pred novograiijo. Z 
nadomestnimi gradnjami ne 
bomo ohranili našega stavbar-
stva. Prenova je tudi cenejša od 
novogradnje in ima vrednost 
starine, vendar mora biti kom-
pleksna. Pozorni moramo biti 
pri izbiri gradiv. Odstraniti mo-
ramo vzroke za poškodbe. Vsak 
neusklajen poseg, pa naj bo to 
tlorisna širitev ali razvoj objekta 
v višino, sprememba strehe po 
obliki, višini ali naklonu, nova 
razmestitev fasadnih odprtin,... 
poškoduje likovni videz stavbe. 
Ariiitektuma kakovost je degra-
dirana. Če je le mc^oče, ohrani-
mo likovne, rezbarske, slikarske 
ali kamnoseške posebnosti stav-
be, kar dodaja kulturno vred-
nost objektu. Vsega tega ni mo-
goče primerjati s sodobno izde-
lanimi industrijskimi izdelki. 
Vodilna misel pri prenovi naj 
bo ohranjanje prepoznavnosti 
in prenašanje posebnosti na 
prihodnje generacije. 
Pravi volumen stavbe je obliko-
van likovno skladno, v pravem 
razmerju velikosti stavbnega 
dena proti velikosti stavbe. Vse 
prenove v preteklosti so pri pre-
oblikovanju in prilagajanju po-
trebam upošte\Qle v preteklosti 
razvito znanje in vedenje. Žal 
pa je večina prenov v zadnjih 
tridesetih letih bila izpeljana 
nestrokovno - po prindpu - na-
redi si sam (slaba zaščita pred 
vlago, neprava izbira gradiv, sla-
be statične utrditve, neusklaje-
nost z okoljem). Tradicionalno 
oblikovana konstrukcija in zu-
nanja podoba stavb sta degradi-
rani. 

Tudi sadno drevje je bilo vedr̂ ) 
posajeno premi^jeno, da je po-

leti hladilo pred vročino (senca) 
oziroma ščitilo pred vetrom ali 
mrazom. Ob hlevu je bU običaj-
no posajen oreh, ^ je prega-
njal mrčes. V bližini je bil vrt z 
leseno ograjo in nekaj domačih 
okrasnih grmovnic. 
Vodilo pri vseh prenovah 
kmečkega stavbarstva naj bo 
upoštevanje razpoznavnih zna-
čilnosti okolja, v katerem živi-
mo! Nekaj pravil, ki bi jih bilo 
pri prenovah kmečkih stavb pa-
metno upoštevati. Ne podiraj 
starih objektov, če jih nujno ne 
potrebuješ - počakaj, ohlajeni 
bodo že enkrat obnovljeni v 
skladu z arhitekturnimi načeli -
morda le v drug namen. Pri 
prenovi ohranjaj harmonično 
razmerje fasadnih odprtin s ce-
loto stavbe. Tudi barve oblikuje-
jo lepoto stavbe. Barve naj bodo 
umirjene, blede in toplih tonov. 

Take tone imajo naravna barvi-
la, ki so paroprepustna. Sinte-
tična bai^a se od sten (pred-
vsem starih) rada luščijo. Za 
zdrave lesene konstrukcije ne 
uporabljaj premazov oz. raje le 
naravne premaze, denimo vo-
ske. laneno olje. Uporaba streš-
nih oken v alpskem svetu je 
vprašljiva - raje naredi nadstre-
šek Če pri sanadji vse staro od-
straniš, na nov objekt ne doda-
jaj nazaj starih omamentov, 
sploh pa ne iz umetnih materi-
alov (šivan rob na modemi hiši 
je kič!). Les je preizkušen mate-
rial, je pojem tradidje in zdrav-
ja. Najboljši so naravni materia-
li Ohranimo značilnosti razfx>-
reditve objektov kmečkega go-
spodarstva v prostoru. 
Če menite, da sami temu ne bo-
ste kos, se za pomoč obrnite na 
strokovnjake! 

Vpliv kmetovanja na zdravje kmetov 
Raziskave nakazujejo, da so kmetje bolj zdravi in živijo dlje od ljudi, zaposlenih v drugih sektorjih. 

T I L K A K L I N AR 

Pogosto slišimo, da so ljudje 
na kmetijah sorazmerno 
zdravi. Številne raziskave po 
svetu nakazujejo, da so 
kmetje bolj zdravi in živijo 
dlje od ljudi, zaposlenih v 
drugih sektorjih, čeprav je 
kmetovanje eden najnevar-
nejših poklicev, kar se tiče 
poškodb in smrti. Bolezen-
ska stanja so manj pogosta 
kot pri nekmečkem prebi-
valstvu - kar se seveda tiče 
bolniške odsotnosti, saj je 
treba vedeti, da so rezultati 
dela popolnoma odvisni od 
kmetovega zdravstvenega 
stanja in dela. Raziskave v 
Kanadi so pokazale, da 66,8 
odstotka vprašanih kmetov 
svoje zdravje ceni od dobro 
do odlično. Več kot pol jih je 
navajalo, da v zadnjem letu 
niso bili odsotni z dela zara-

di bolezni. Moški so bili v 
zadnjem letu odsotni z dela 
povprečno 3.1 dneva, ženske 
pa 2,3 dneva. Tudi število za-
užitih tablet je bilo soraz-
merno nizko. Vprašani so 
bili zaskrbljeni zaradi npr.: 
stanja respiratomih organov 
(pljuča ...), poškodb, kožnih 
bolezni, bolečin v križu, de-
presij, problemov s sluhom. 
Pri ženskah se pogosteje po-
javljajo bolezni, ki so pove-
zane s socialnim stanjem -
bolečine v raznih predelih 
skeleta. Epidemiološke raz-
iskave so pokazale, da so 
otroci na kmetijah bolj pod-
vrženi alergijam kot tisti v 
mestnem okolju, saj so v ne-
nehnem stiku z živalmi. 
V Sloveniji se je zdravstveno 
stanje prebivalstva močno 
poslabšalo po letu 1990. 
Raziskava Medgeneracijski 
odnosi in odnosi med spolo-

ma, ki je bila opravljena na 
110 slovenskih vzorčnih 
kmetijah, je podala grobo 
zdravstveno stanje na slo-
venskih kmetijah. Zanimivo 
je, da ženske v vzhodni Slo-
veniji živijo dve, moški pa v 
povprečju tri leta manj kot 
tisti v zahodni Sloveniji. Po-
kazalo se je, da večina mlaj-
ših od 50 let svoje zdravstve-
no stanje ocenjuje kot dobro 
do odlično, starejši pa meni-
jo, da je njihovo zdravje za-
dovoljivo do slabo. Največ 
vprašanih, ki imajo dolgo-
trajne težave z zdravjem, je 
starejših od 60 let, čeprav je 
med njimi štiri odstotke ta-
kih, ki še vedno trdijo, da 
jim zdravje služi odlično. 
Rezultati so pokazali tudi 
zanimivost, da ima vsak peti 
med 20 in 30 leti kronično 
bolezen. Verjetno današnji 
ritem in način življenja vpli-

vata tudi na zdravje mlajše 
kmečke generacije. Raziska-
va je tudi pokazala, da ima 
kar 19,3 odstotka anketiran-
cev težave pri vsakdanjih 
opravilih zaradi poslabšane-
ga zdravstvenega stanja, 
vendar ne potrebujejo in ne 
prejemajo pomoči pri oseb-
ni negi. Opažena je bila tudi 
tendenca, da imajo ženske 
pogosteje zdravstvene teža-
ve kot moški. 
Naj za zaključek navedem 
zanimivo modrost: "Ne de-
nar. ugled, pomembnost..., 
zdravje je kazalec naše ka-
kovosti življenja." Torej: 
najsrečnejši niso tisti, ki iz-
koristijo, kar je najboljše, 
ampak tisti, ki najboljše iz-
koristijo tisto, kar imajo - in 
za kmete vsekakor to drži 
kar v precejšnji meri -
zdravje večini služi kar do-
bro. 

http://www.vlaki.jesenice.net


KULTURA 

Zlato priznanje z odliko 
Na r^ijskem tekmovanju odraslih zborov Gorenjske 2006 je zbor Vox Carniolus dosegel izjemen uspeh. 

A N D R E J Č E R N E 

Pozna trgatev, mlado vino v 
nove mehove - to je besed-
njak vinarjev, v katerem bi 
opisali zlitje glasov pevk in 
pevcev Vox Camiolusa pod 
taktirko Micheleta Josie v 
čašo zdravice za nastop na 
letošnjem tekmovanju iz-
branih odraslih pevskih zbo-
rov Gorenjske v Škofji Loki. 
Doseženih 90 točk, zlato 
priznanje z odliko regijske-
ga tekmovanja po merilih 
pevskih tekmovanj "Naša 
pesem" v Mariboru in po-
sebno priznanje za najboljši 
mešani zbor, je doslej naj-
večji uspeh komornega zbo-
ra Vox Carniolus. Če k temu 
dodamo še prestižne nagra-
de zborovodji za najboljšo 
izvedbo slovenske ljudske 
pesmi, najboljšo izvedbo so-
dobne slovenske skladbe in 
priznanje za najboljšo izbiro 
programa, o uspehu ni dvo-
ma. Čas je, da bi se za trenu-
tek ustavili in razmislili o 
doseženem. Ne gre za sanje 
o lovorikah, ampak za raz-
mislek o prihodnjih kora-
kih, ki Jahko temelji le na 
tehtnih argumentih za nove 
odločitve. Pri tem cilj nare-
kuje izbiro poti, posute z iz-
kušnjami v lepem in manj 
lepem. Lepo prinaša zado-
voljstvo ob uspešno izvede-
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nih vajah in nastopih. Tisto 
manj lepo pa so trenutki 
omahovanja, ko pesem ne 
steče. Dovolj je sproščujoča 
beseda in bežen pogled na 
opravljeno delo. Od novega 
leta lani, ko je vodenje zbo-
ra prevzel umetniški vodja 
Michele Josia, je bilo napo-
rov na vajah, snemanjih, 
gostovanjih do izredno pre-
pričljivega nastopa na regij-
skem tekmovanju 25. no-
vembra dovolj, da smo lah-
ko ponosni na dirigenta 

Micheleta, korepetitorja 
Stanko Mencinger in Blaža 
Lavtižarja, do vseh pevk in 
pevcev okrog predsednika 
Boštjana Zidarja, k i smo 
vzeli projekt za svojega. 
Niso nam cvetele rožice, če-
prav so odločitve padle ta-
krat, ko je bil čas za bujno 
cvetje. Bolj ko je rumenelo 
zelenje, bolj je prijalo jesen-
sko sonce jagodam žlahtne 
trgatve. Nismo je čutili na 
vajah, ampak slutili, ko smo 
se utrujeni vračali domov. 

Vedeli smo, da smo za na-
stop v Škofli Loki pripravlje-
ni, da se nam lahko zgodi 
marsikaj, vendar takšnega 
šopka cvetov na Jesenice ni 
prinesel še noben zbor in 
ne zborovodja. "Compli-
menti Maestro". Veselje de-
limo s slehernim, ki je s 
svojim trudom in petjem 
bogatil našo glasbeno po-
nudbo v Škofji Loki. Korak 
ni zastal. Tudi za nas se je 
začel veseli december in čas 
velikih pričakovanj. 

Štiristo let Marijine cerkve na Stari Savi 
) A N E Z P I P A N 

Gomjesavski muzej Jesenice 
pod vodstvom Irene Lačen 
Benedičič je ob prazniku sve-
te Barbare - zaščitnice rudar-
jev pripravil predstavitev knji-
žice z naslovom Štiristo let 
Marijine cerkve na Stari Savi, 
obenem pa so si vsi navzoči 
obiskovalci lahko ogledali 
cerkev. Knjižica bo na razpo-
lago oziroma prodajo v Gor-
njesavskem muzeju, in sicer 
tako v Ruardovi graščini na 
Prešernovi cesti kot v Kosovi 
graš6ni na Titovi na Jeseni-
cah. Cena zanimive publika-
cije je simbolična, zgolj 600 
tolarjev (2,50 evra). 

Novosti s knjižnih polic 
V E R O N I K A O S R E D K A R 

Manuel Rivas je pomemben 
španski oziroma galicijski 
pisatelj, ki tudi piše v galidj-
ščini. Za svoje pisanje je bil 
večkrat nagrajen, med dru-
gim je dobitnik državne kriti-
ške nagrade. Cankarjeva zalo-
žba je v zbirko Nova Evropa 
uvrstila dve njegovi knjigi: ro-
man Mizarjev svinčnik in 
zbirko zgodb Jezik metuljev. 
Kako pozno, pozno je bilo je 
naslov romana škotskega pi-
satelja Jamesa Kelmana. 
Zanj je ob izidu prejel na-

grado Booker, kar je javnost 
precej vznemirilo. Med dru-
gim so romanu očitali žar-
gonski in narečni jezik, za-
radi česar naj bi bila knjiga 
težko berljiva. Vsekakor je 
bil prevod v slovenščino tež-
ko delo, ki ga je izvrstno 
opravil Andrej Skubic. Ro-
man je izšel v zbirki Moder-
ni klasiki (CZ) skupaj z od-
ličnim romanom Ta slepeča 
odsotnost svetlobe Maroča-
na Taharja Bena Jellouna 
(Otrok ob pravem času. Sve-
ta noč). Zgodbo pripoveduje 
Šalim, eden od peščice pre-

živelih iz zapora v osrčju go-
rovja Atlas, karnor so zaprU 
več deset častnikov. Roman 
ni toliko kritika družbenih 
razmer, ki omogočajo poni-
ževalno životarjenje, kot raz-
mišljanje o miselni in duhov-
ni moči človeka. 
Tretja novost v zbirki je Do-
nava tržaškega esejista, pisa-
telja in univerzitetnega profe-
sorja nemške književnosti 
Claudia Magrisa. V delu po-
tuje ob reki od izvira do izliva, 
ob tem pripoveduje zgodbe o 
bogati zgodovini ljudstev in 
držav na tem prostoru. 

Iztok Geister, pesnik, pisa-
telj, ornitolog in ekolog v to-
kratnem delu Dopuščanje 
narave: esej o naravovar-
stveni etiki kritično razmiš-
lja o slovenskih in evrop-
skih naravovarstvenih zako-
nih, k i jih, po njegovem 
mnenju, "preveva duh go-
spodarskega vrednotenja 
narave", morali pa bi skrbe-
ti za ohranitev prvinske na-
rave. Delo je, tako kot vsa 1 
avtorjeva doslej, napisano v I 
izbrušenem jeziku in tudi v 
tem ponuja veliko bralskega 
užitka. 

Kratke novice 

Srečanje konservatorjev 

Letna skupščina slovenskega konservatorskega društva je 
letos konec novembra potekala na Gorenjskem v organi-
zaciji kranjske območne enote Zavoda za varstvo kulturne 
dediščine Slovenije. Dvodnevno srečanje so pričeli v Kasarni 
na Stari Savi, kjer se je zbralo več kot petdeset udeležencev. 
Po kulturnem uvodu in pozdravu ravnateljice Glasbene šole 
Jesenice Martine Valant sta dosedanja prizadevanja v kom-
pleksu Stare Save in bodoče načrte predstavila podžupan 
Občine Jesenice Boris Bregant in direktorica Gornje-
savskega muzeja Jesenice Irena Lačen Benedičič. Ob za-
ključku prvega dne so si po predstavitvi celotnega komplek-
sa, ogledu Kasarne, stalne etnološke razstave, cerkve in 
železarske zbirke v Ruardovi graščini ogledali še Liznjekovo 
domačijo v Kranjski Gori. V petek, 24. novembra, pa so si v 
Ratečah ogledali novo stalno razstavo Etnološka dediščina 
Rateč. Srečanje so zaključili v Radovljici. U. P. 

Telo in umetnost 

Fotografsko društvo Jesenice je v fotogaleriji Gledališča To-
neta Čufarja pripravilo novo, zanimivo fotografsko razstavo 
Nikole Sladiča iz Fotografskega društva Janez Puhar Kranj 
pod naslovom Telo in umetnost. Avtor je kot ljubiteljski fo-
tograf svoje znanje pridobil v Centru za estetsko vzgojo in v 
Gorenjskem muzeju Kranj, sicer pa je po poklicu diplomira-
ni organizator upravnega dela in je zaposlen na Upravni 
enoti Kranj. Že peto leto je aktiven član Fotografskega druš-
tva Janez Puhar Kranj, zelo uspešen je na področju digitalne 
fotografije, saj je sodeloval na skoraj stotih fotografskih na-
tečajih doma in v tujini in prejel trideset nagrad. Razstava 
bo na ogled do 6. januarja 2007. J. P. 

Pevke zbora "Milko Škoberne" vabijo 

ženska pevska skupina "Milko Škoberne" pri KD Svoboda 
Tone Čufar Jesenice, ki se bliža 40-letnici neprekinjenega 
delovanja in ki se ponaša s številnimi domačimi in tujimi 
priznanji, želi okrepiti svoje vrste in vabi nove pevke k sode-
lovanju. Poleg petja pod taktirko zborovanja Marka Muleja 
nas povezuje tudi prijetno druženje. Pevske vaje imamo 
enkrat tedensko - vsak torek ob 19.30 v pevski sobi Gleda-
lišča Toneta Čufarja, vhod v Občinsko knjižnico. Pričakujejo 
vas pevke in zborovodja Marko Mulej. 

Dragina Soča 

V razstavnem salonu DOLI K je do 13. decembra na ogled 
razstava slikarskih del Drage Soklič, aktivne članice DOLIK-
a. Kot so zapisali v katalogu, se je Draga Sokllč DOLIK-u 
pridružila že leta 1981 in svoje znanje nabirala ob asistenci 
akademskega slikarja jake Torkarja in likovnega pedagoga 
Jožeta Dakskoflerja. V svoji ustvarjalni zagnanosti se je 
preizkušala v olju, akvarelu, pastelu in mali plastiki. Svojo 
ljubezen do narave izkazuje s slikanjem gorskega sveta z 
razgibanimi vodami, ki jih predstavlja z zanjo značilno 
barvno občutljivostjo. Osrednje likovno sporočilo je na 
tokratni razstavi namenila reki Soči. J. P. 
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Kratke novice 

Razžarjeni pogled Tihomirja Pinterja 

V Kosovi graščini so v četrtek, 30. novembra, ocprli zanimi-
vo fotografsko razstavo črno beiih fotografij mojstra foto-
grafije Tihonirja Pinterja, ki je sicer po izobrazbi doktor far-
macevtskih znanosti. Ljubezen do fotografije goji že od leta 
1956, ko je prejel prvo nagrado na razstavi salona "Čelik i 
nafta" Sisak, deset let kasneje pa se je odločil za večjo seri-
jo fotografskega beleženja utripa železarjev in detajlov iz že-
leza. Ta cikel je kasneje izšel tudi v monografiji. Druga smer 
pa so serije portretov znanih Slovencev, skladateljev, glas-
benikov, gledališčnikov itd. Vse je zabeleženo v štirih knji-
gah oziroma monografijah. Od leta 1970 je član Foto grupe 
SOLT oziroma po novem Foto kluba Ljubljana. Sedanja raz-
stava fotografij na temo Razžarjeni pogled je plod sodelova-
nja med Co'njesavskim muzejem Jesenice in Koroškim po-
krajinskim muzejem. Na ogled bo do 26. januarja 2007. J. P. 

Letni koncert Julijane 

V dvorani Kulturnega doma na Hrušici je potekal letni kon-
cert Folklorne skupine Julijana, ki deluje v sklopu ŠKD Hru-
šica, pod naslovom Včas'h je luštno blo ... zej je pa glih toko. 
Plesalci, pev:i in godci Julijane so pripravili bogat program in 
navdušili številno publiko. Glasbeni gostje so tokrat prišli iz 
avstrijske Koroške. Tamburaška skupina je prav tako navdu-
šila publiko, po svoje pa sta k prijetnemu druženju ob plesu 
in glasbi prispevala tudi voditelja programa Klavdija Koražija 
in Marsel Comboc s svojimi programskimi skeči. J. P. 

Jože Šifrer o Franu Šaleškem Finžgarju 

Kekec na odru 
v Gledališču Toneta Čufarja so pod streho spravili prvo letošnjo premiero - avtorski projekt režiserke 
Andreje Kovač Kekec. 

U R Š A P E T E R N E L 

V Gledališču Toneta Čufarja 
Jesenice so si obiskovalci 
prejšnjo soboto lahko ogle-
dali premiero predstave Ke-
kec, avtorskega projekta reži-
serke Andreje Kovaf. Mlada 
režiserka iz Maribora se je na 
Jesenicah prvič predstavila 
lani z uspešnico Polom, to-
krat pa se je odločila za upri-
zoritev pripovedke Josipa 
Vandota o Kekcu. V predsta-
vi ie združila like iz treh Van-
dotovih knjig o Kekcu. Tako 
skupaj nastopajo Kekec, Rož-
le, Mojca, Pehta, Bedanec, 
Menara, Kosobrin, Brincelj 
in Vitranc, ki so j im življenje 
vdahnili igralci jeseniškega 
gledališča Matic Košir (Ke-
kec), Martin Sonc (Rožle), 
Kristina Jeram (Mojca), Tat-

jana Košir (Pehta), Rado Mu-
žan (Bedanec), Olja Šest 
(Menara), Milan Trkulja (Ko-
sobrin), Miha Rebemik 
(Brincclj) in Iztok Morič (Vi-
tranc). Enourno predstavo 
odlikuje posebna scena, ki je 
delo Vasilije Fišer, fantazijski 
kostumi, pod katere se je 
podpisala Petra Alič, magič-
na glasba in posebni učinki 
na odra. In komu je v prvi 
vrsti namenjena predstava.' 
Sobotno večerno premiero 
si je ogledalo predvsem 
odraslo občinstvo, nedeljsko 
ponovitev v dopoldanski 
matineji pa predvsem otro 
ci. Kot je povedala direktori 
ca Gledališča Toneta Čufar 
ja Branka Smole, so matine 
jo pričakali kar z malce stra 
hu, kako se bodo odzvali naj 
mlajši obiskovalci, kajti lik 
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Bcdanca jc kar strašljiv. A 
odziv otrok je bil presenet-
ljiv: predstava j ih je navduši-
la, prav tako kot tudi odrasle 
obiskovalce. V gledališču že 

pripravljajo ponovitve pred-
stave za vrtce in šole, za dru-
ge obiskovalce pa bo Kekec 
spet na sporedu 16. decem-
bra ob 17. uri. 

Večer ljudskih pesmi 
JOŽA V A R L 

Deset pevskih zasedb z več 
kot 150 pevkami in pevci je v 
petek, 1. decembra, v vetoa-
menski dvorani Osnovne 
šole Toneta Čufarja na Jese-
nicah s tridesetimi skladba-
mi iz bogate ljudske zaklad-
nice predstavilo Slovenijo, 
njene posebnosti, navade in 
običaje. Na večeru ljudskih 
pesmi, ki ga je spremljalo 
čez tristo poslušalcev, so so-
delovali Učiteljski pevski 
zbor Mavrica Jesenice, zbo-
rovodkinja Mojca Čebulj, 
vokalna skupina Triglavski 
zvonovi, K U D Jaka Rabič 
Dovje-Mojstrana, zborovod-
kinja Leona Gomboc, pevci 
KD Karavanke Tržič, vodja 

Metka Knific. Moški pevski 
zbor D U Jesenice, zboro-
vodkirja Mira Mesarič, me-
šana pevska skupina Nagelj 
K S D Hrušica, zborovodki-
nja Helena Gerzetič, Ženski 
pevski zbor D U Slovenski 
Javomik-Koroška Bela, zbo-
rovodkinja Metka Rutar Pi-
ber. Mešani pevski zbor 
Kranjska Gora, zborovodja 
Peter Novak, pevska skupi-
na KUD Triglav Slovenski 
Javornik-Jesenice, vodja 
Metka Knific, nonet Vaso-
valci KD dr. France Preše-
ren ?.irovnira, vodja Mira 
Mesatič, mešani komorni 
zbor V O X Carniolus KD 
Svoboda Tone Čufar Jeseni-
ce, zborovodja Michele Jo-
sia. 

Večer ljudskih pesmi je 
organiziralo Kulturno umet-
niško društvo Mavrica - Uči-
teljski pevski zbor Jesenice, 
ki za pobudo, organizacijo 

in izvedbo zasluži vse pri-
znanje. Koncert sta denarno 
podprla Acroni Jesenice in 
Zveza kulturnih društev Je-

Nova enerdijska formula www.hLtex.si 

V soboto, 2. decembra, je Farno kulturno društvo iz Koroške 
Bele v Kulturnem hramu na Koroški Beli organiziralo preda-
vanje Jožeta Šifrerja o Franu Šaleškem Finžgarju ob stolet-
nici romana Pod svobodnim soncem. Jože Šifrer je profesor 
slovenščine in ta predmet je učil na gimnazijah v Ljubljani 
in na Jesenicah. Čeprav je že več let v pokoju, se še vedno 
zelo rad odzove na kakšno vabilo za predavanje. Jože Šifrer 
je izredno dober poznavalec življenja Frana Šaleškega 
Finžgarja ir njegovih del (znan je kot urednik Finžgarjevih 
zbranih del, ki so začela bolj redno izhajati od leta 1989 
naprej), zato je za poslušalce pripravil predavanje o Finžgar-
ju • o njegovem življenju, delih, pa tudi o tem, od kod je je-
mal snov za svoje romane, črtice in krajše zgodbe. M. A. 

URAVNOTEŽENO ŽIVLJENJE 

Ležišča s prevleko shenergy so inovacija, l<i daje popolnoma nov ponrien spanju. Pozitivni 
učinki spanja presegajo običajno regeneracijo. Uporabniku nudi novo energijo, okrepi 
obrambne in samozdravilne sposobnosti na psihofizičnem področju. 
Shenergv - specialna patentirana teksti lna struktura, pretkana z negativnimi ioni. 
Shenergy - svetovna inovacija, ki temelji na znanstvenih raziskavah. 

Zahtevajte več informacij. 

HITEX 
Zdravo spanje 

JESENICE - Tuš center, tel.: 04 / 583 13 26 

Pronnocijska cena - NE ZAMUDITE 

http://www.hLtex.si


MLADI 

Nič ni nemogoče, 
pravi Jure Robič 
Tako se glasi življenjski moto najboljšega ultramaratonskega kolesarja na svetu jureta Robiča, 
ki je obiskal učence Osnovne šole Koroška Bela. "Predlagam, da se čim več ukvarjate s športom, saj 
to bogati telo in dušo," jim je med drugim dejal. 

K L E M E N R A V N I H A R , 
N O V I N A R S K I K R O Ž E K O Š 
K O R O Š K A B E I A 

V sredo, 29. novembra, nas 
je na šoli obiskal sovaščan, 
vrhunski športnik Jure Ro-
bič. Jure je ta trenutek naj-
boljši ultramaratonski kole-
sar na svetu. Lani je zmagal 
na dirki po Amerild, letos pa 
na dirki Tour de France. Ker 
je mesec november name-
njen boju proti odvisnosti, 
smo v šolo povabili nekoga, 
ki se že vse življenje ukvarja 
s športom in je zgled za boj 
proti škodljivim dejavnikom 
sodobne družbe. Z n j i m 
smo v predavalnici pogledali 
nekaj fotografij z dirke po 
Ameriki , bolj znane kot 
RAAM. Ce še nikoli niste 
slišali za Jureta Robiča, si 
več o njem lahko preberete 
na njegovi spletni strani 
www.jurerobic.com. Za vse, 
ki ne veste s kako napornim 
športom se Jure ukvarja, naj 
razložimo, da je v osmih 
dneh in devetih urah preko-
lesaril 4911 k m , kar je pov-
prečno 580 k m na dan. To je 
podobno, kot b i se s kole-
som odpravil v Portorož in 
nazaj ter še enkrat nazaj v 
Portorož in to vse v enem 
dnevu. Na takih tekmova-
n j ih ponoči spi največ dve 
uri, s tem da prva dva dni 
sploh ne stopi s kolesa. 
Rodil se je leta 1965 na Jese-
nicah. Z ženo i n sinom živi 
na Koroški Beli. Zaposlen je 
v Slovenski vojski. Zastavil 
sem m u nekaj vprašanj o za-
sebnem življenju in športni 
karieri. Najbolj so m i ostale 
v spominu njegove tri bese-
de: N I Č N I N E M O G O Č E . 

Ali ste v šolo prišli s kolesom? 
"Ne, ker stanujem v bližini 
vaše šole." 

Katero osnovno šolo ste 
obiskovali? 
"Obiskoval sem OŠ Toneta 
Čufarja." 

Kdaj ste se začeli ukvarjati s 
kolesarstvom? 

"Že od malih nog sem se 
ukvarjal s športom - s tekom, 
plavanjem, rokometom, ven-
dar me je od nekdaj privlačilo 
kolesarstvo. Ko sem spoznal, 
kako je ta šport fascinanten 
in da omogoča kolesarju svo-
bodo gibanja, sem se s tem 
začel aktivno ukvarjati." 

Kako vam je uspelo usklaje-
vati šolo in šport? 
"V srednji šoli sem še lahko 
usklajeval šolo in šport, po 
srednji šoli pa se nisem vpi-
sal na faks, saj sem vedel, da 
bo to zelo težko uskladiti." 

Kakšen je vaš način življenja 
glede na športno kariero? 
"Moj način življenja je sto-
odstotno vezan na kolesar-
stvo in šport. Ker sem zapo-
slen v Slovenski vojski, in si-
cer v športni enoti, mi je 
omogočeno, da lahko veliko 
treniram." 

Kakšne so poškodbe pri tem 
športu? 
"Poškodbe v ultra kolesar-
stvu so predvsem tam, kjer 
je telo v stiku s kolesom. To 
se pravi poškodbe zapestja, 
podplatov in zadnjice. V 
povprečju te dirke trajajo od 
devet do deset dni. Počitka 
je največ uro in pol na dan. 
Zaradi tega dolgotrajnega 
stika s kolesom pride do po-
škodb." 

Kakšno je vaše mnenje o al-
koholu, cigaretah in drugih 
opiatih? 
"Moje mnenje o tem je ne-
gativno. Z a normalno popu-
lacijo so cigarete in alkohol 
potuha. Vse te potrebe lahko 
človek zadovolji drugače, 
npr. s hojo v naravo ..." 

Al i nam lahko razložite, kaj 
je doping? 
"Zame je doping, če sem v 
stiku z osebo, ki deluje 
name pozitivno in pripomo-
re k boljšim rezultatom. Do-
pinška kemija v kolesarstvu 
je zelo na udaru, saj vemo, 
da je kolesarjenje najtežji 
šport." 

Waldorfska šola tudi na Gorenjskem 

Misel, društvo ljubiteljev waldorfsl<e pedagogike, nadaljuje 
svoje delo ustanavljanja waldorfske šole na Gorenjskem. 
Klavdija Markovič iz društva je povedala, da naj bi bila šola 
na Gorenjskem podružnica VValdorfske šole Ljubljana. Prve 
otroke bo predvidoma sprejela v septembru 2007. Zaradi 
natančnejšega števila učencev, ki bi v septembru 2007 
prestopili prag waldorfske osnovne šole na Gorenjskem, 
poteka do 15. decembra informativni vpis v prvi in drugi 
razred. Starši, ki bi radi vpisali otroke v waldorfsko šolo na 
Gorenjskem, za dodatne informacije lahko pokličejo na tel. 
031/878 707 ali jih poiščejo na spletni strani: www.waldorf-
ska-sola.com. U. P. 

Kdaj ste pokadili pivo dgaieto? 
"Prvo sem pokadil, ko sem 
bil v vaših letih, a nisem na-
daljeval." 

Kako je potekala dirka po 
Ameriki? 
"Ta dirka je bila zame ne-
uspešna, saj sem po dveh 
zaporednih zelo uspešnih 
letih zaradi zdravstvenih te-
žav moral odstopiti." 

Kakšne so priprave na težko 
tekmo? 
"Priprave so dolgotrajne 
in naporne; potekajo vse 
leto. Ko ni tekmovanj, je 
za vsakega kolesarja čas 
najobsežnejših treningov. 
Treniram približno sedem 
ur na dan. Ta zajema tek, 
fitnes, gorsko kolesarjenje 
in tek na smučeh. Od febru-
arja do junija (tekma Ameri-
ka) pa sem intenzivno na 
kolesu." 

Katero znamko kolesa vozite? 
"Letos sem vozil kolo Scott, 
ki ga bom imel še naprej." 

Kakšna glasba vam je všeč? 
"Poslušam ročk. Sem rocker 
po duši." 

Vaša najljubša hrana? 
"Šmom." 

A l i nam lahko zaupate, 
kakšne so denarne nagrade? 

"Tekma če2 Ameriko, ki je 
najtežji "event" na zemeljski 
obli, ima zelo smešno nizko 
nagrado. To je deset tisoč 
dolarjev." 

Al i ste se kdaj naveličali na-
porov? 
"So dnevi, ko i m a m krizo, 
ampak to je moj način živ-
ljenja, saj imam ta šport v 
srcu. Ravno zaradi tega 
vztrajam." 

Kakšno je počutje pred za-
četkom dirke? 
"Pred startom ultra dirk ima 
vsak kolesar psihološke te-
žave. Po navadi pred star-
tom ne spim, na srečo pa 
moj zdravnik skuha pomir-
jevalni čaj. Ker sem pred 
dirko optimalno dobro pri-
pravljen, n imam večjih pro-
blemov." 

Ali je res, da ste kariero po-
klicnega kolesarja končali 
sredi dirke? 
"Res je, in to leta 1993 na 
dirki po Sloveniji. Takrat mi 
je bilo vsega dovolj in sem 
zapeljal s proge." 

Al i imate kakšna priporočila 
za nas, učence, glede pome-
na gibanja za ohranjanje in 
varovanje zdravja? 
"Predlagam, da se č im več 
ukvarjate s športom, saj to 
bogati telo in dušo." 

Uršula in Fantje z Jazbecove grape 
v organizaciji Glasbene Mladine Jesenice je v Kosovi grašči-
ni na Jesenicah potekal zanimiv glasbeni večer pevke Uršule 
Ramoveš ob spremljavi zanimivih glasbenikov Fantje z 
Jazbecove grape, s katerimi Uršula sodeluje zadnje leto dni. 
To so Janez Ramoveš, Joži Šalej, Metod Banko In Marjan 
Stanič. Poleg zanimive glasbene spremljave imajo še 
bolj zanimiva besedila pesmi, veliko tudi v narečju, od koder 
prihajajo, to je iz Poljanske doline. Koncert se je odvijal v 
soboto, 2. decembra, žal pa je pri obveščanju o terminu 
koncerta prišlo do napake, zato v začetni fazi dvorana 
Kosove graščine ni bila polna, šele po eni uri pa se je napol-
nila. J. P. 

Literarni večer 
z Janjo Vidmar 
Poleg predstavitve knjig, ki jih je janja Vidmar 
napisala, je bit namen literarnega večera tudi 
navdušiti mlade za branje. 

M A R J E T A A V S E N I K 

V četrtek, 30. novembra, se je 
v Mladinskem centru na Je-
senicah odvijal literarni večer 
z znano slovensko pisateljico 
Janjo Vidmar. Zbralo se je 
kar lepo število mladih, pred-
vsem osnovnošolcev, ki so 
prišli poslušat, kaj j i m ima 
pisateljica povedati o svojih 
knjigah, odgovarjala pa j im 
je tudi na vprašanja. Zanima-
lo jih je predvsem, kje dobiva 

I ideje za pisanje knjig in kako 
se vživi v junake svojih 
zgodb, da so lahko mladini te 
knjige tako všeč (nekatere 
njene knjige osnovnošolci 
berejo tudi kot domače bra-
nje pri slovenskem jeziku). 
Janja Vidmar je bila rojena 
leta 1962 na Ptuju, kmalu 
pa so se s starši preselili v 
Maribor, kjer je Janja obis-
kovala osnovno šolo in gim-
nazijo. Kasneje je dve leti 
študirala na Akademiji za li-
kovno umetnost v Ljubljani, 
nazadnje pa se je odločila za 
študij umetnostne zgodovi-
ne in slovenščine na Filozof-
ski fakulteti v Ljubljani. Še 
pred koncem študija se je 
Janja preselila nazaj v Mari-
bor, kjer se je zaposlila, od 
leta 1996 pa je f>oklicna pi-
sateljica. 

Mladi bralci poznajo Janjo 
Vidmar predvsem po njenih 
knjigah Junaki iz petega raz-
reda, Moj prijatelj Arnold, 
Princeska z napako. Peklen-
ske počitnice, Debeluška, Na 
vroči sceni in po še nekaterih 
drugih knjigah za mlade. Si-
cer pa Janja Vidmar objavlja 
svoja dela v raznih časopisih 
in revijah večinoma kot 
zgodbe in romane (podlist-
ke), do danes pa je napisala 
tudi tri scenarije za nadalje-
vanke oziroma za film (Juna-
ki iz petega razreda. Moj pri-
jatelj Arnold in Blues za 
Saro). Prejela je tudi nekaj 
nagrad - leta 1999 nagrado 
večernica za najboljše mla-
dinsko delo (Princeska z na-
pako), za isto knjigo je prav 
tako leta 1 9 9 9 prejela tudi 
zlato medaljo Sarole sensa 
frontiere v italijanskem Tren-
tu, leta 2000 pa je prejela na-
grado "moja najljubša knji-
ga" za knjigo Debeluška. 
Literarni večer z Janjo Vid-
mar je bil zelo lep in prisr-
čen, mladi pa so lahko do-
mov odšli kot večji navdu-
šenci za branje knjig, saj je 
bil poleg predstavitve knjig, 
ki j ih je Janja V idmar na-
pisala, namen literarnega 
večera tudi navdušiti mlade 
za branje. 

•A 

Navdušenci nad miniaturnimi vlakci 

Veliki in mali navdušenci nad miniaturnimi vlakci se vsak 
mesec zberejo v centralni postavljalnici na Kurilniški ulici in 
izmenjajo izkušnje ali samo stojijo ob maketi in opazujejo 
vlakce, ki se vozijo naokoli. Dodatne informacije imajo tudi 
na spletu www.vlaki.jesenice.net ali zeleznica.tk. J. P. 

http://www.jurerobic.com
http://www.vlaki.jesenice.net
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ft O drogah 
— Drn^a nnstaia vsp hnl i i i^ ivanip m a m i l v 

M R . SC. MED. ŽELJKO JAKEUČ, 

DR. D E N T . MED. 

Droga postaja vse bolj se-
stavni del našega življenja. 
Pravzaprav je to že dolgo. Le 
nekaj jasneje se začenjamo 
tega dejstva zavedati, bolj 
brez zadrege smo ga pri-
pravljeni priznati. Ko je v 
80. prvič pljusknil na naša 
tla resnejši val narkomanije 
med mladimi, je izbruhnil 
preplah. Na narkomanijo se 
je v tistih časih gledalo s po-
smehom kot na nekakšno 
spremljevalko propadajoče-
ga degeneriranega kapitaliz-
ma. Tudi prve ocene pojava 
so bile izrazito politične, 
ideološko obarvane. Droge -
po svoje so nam še tako da-
leč, dejansko pa so že tu - na 
naši ulici, šoli, morda celo v 
našem domu. Število mla-
dih, ki uporabljajo in zlorab-
ljajo droge, narašča. Po iz-
sledkih nekaterih strokov-
njakov v Sloveniji približno 
20 odstotkov mladostnikov 
nad 15 let v Sloveniji kadi 
travo, alkohol pa zdaj pije že 
nad 60 odstotkov mladih. 
Nekateri raziskovalci so 
mnenja, da je glavni razlog 

za uživanje mamil vsekakor 
psihološki. Po izsledkih an-
kete, ki je bila narejena v 
Sloveniji (celjski zavod za 
zdravstveno varstvo), je raz-
vidno, da vsak četrti anketi-
rani mladostnik doživlja 
smisel življenja kot velik 
problem. Ugotovili so, da 
dovzetnost za zlorabo drog 
pospešujejo predvsem: he-
donizem, občutek manj-
vrednosti, depresija, želja 
po zabavi, vpliv okolja in 
skupin, modni trend, želja 
po zmanjšanju zaskrbljeno-
sti, dolgčas, želja po samo-
potrditvi, samostojnosti, 
beg pred življenjskimi teža-
vami. 
Zloraba drog lahko zelo res-
no vpliva na človekovo življe-
nje. Prav zaradi naraščajoče 
uporabe različnih vrst drog. 
ki zaradi kronične bolezni, 
težav in stisk v družini priza-
devajo vso družino in vsake-
ga posameznika, je treba 
mladostnike poufiti o načinu 
spopada z uživanjem legal-
nih in/al i nelegalnih drog. 
Prizadete starše je treba sez-

naniti s pomenom ukrepov, 
komunikacije z odvisnikom, 
vloge celotne družine v pro-
cesu nastanka in odvajanja 
od odvisnosti. Smiselno jih 
je usmeriti v ustanove in 
organizacije, kjer se sleherna 
družina lahko seznani s so-

oziroma da ne spregledamo 
zunanjih znakov, kot so ve-
denjske spremembe in 
zmanjšane zmogljivosti. 
Cil j pomoči odvisnikom ozi-
roma zdravljenja odvisnih 
od drog ni le detoksikacija 
in življenje brez drog, am-

Droge - po svoje so nam še tako daleč, dejansko 
pa so že tu - na naši ulici, šoli, morda celo 
v našem domu. Število mladih, ki uporabljajo in 
zlorabljajo droge, narašča. 

dobnimi informacijami o na-
činu dela v institucijah ter z 
uspehi zdravljenja. 
Kako težko je opustiti jema-
nje drog, je pogosto odvisno 
od tega, koliko časa je oseba 
uživala drogo in kakšna je 
postala odvisnost od njih. 
Nekateri ne morejo takoj 
prekiniti uživanja drog, za 
nekatere je lahko celo nevar-
no, posebno če se njihovo 
telo že povsem navadilo na 
učinke droge. Predvsem je 
pomembno, da smo pozorni 

pak tudi zmanjšanje mož-
nosti okužbe s hepatitisom 
C, B in HIV, preprečevanje 
predoziranja in drugih oblik 
škode, ki j ih poveča uporaba 
droge. 
Na področju zdravljenja in 
socialne rehabilitacije mla-
dostnikov je v svetu in pri 
nas uveljavljenih več različ-
nih programov. Najbolj po-
gosta je delitev na tako ime-
novane nizkopražne in viso-
kopražne programe. V niz-
kopražne programe uvršča-

mo tiste, katerih namen je 
izboljšati kvaliteto življenja 
posameznika. Abstinenca ni 
končni cilj teh programov. 
Sem sodijo npr. metadonski 
vzdrževalni program. Med 
visokopražne programe pa 
štejemo predvsem terapevt-
ske skupnosti, katerih za-
hteva pri vstopu je takojšnja 
prekinitev uporabe drog in 
katerih cilj je dolgoročna ab-
stinenca. 
Katero terapijo izbrati pri 
odvisnosti od drog? To je 
prav tako jasno definirano: 
osnova terapije je opustitev 
drog, cilj zdravljenja pa sta 
socialna reintegracija in 
vnovična pridobitev spodob-
nosti za odgovorno samo-
stojno življenje! 

Literatura 
M. Fritz: Do golega. Ljubljana. 200j 
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Psi pozimi 
P E T E R R A M U Š , 
DR. V E T . M E D . 

Klimatske spremembe, ki 
jih prinese jesenski in zim-
ski čas in z n j im povezane 
nevšečnosti, ne vplivajo 
samo na divje živali, pač pa 
so na te spremembe občut-
ljivi tudi psi, ki so v procesu 
udomačitve izgubili sposo-
bnost preživetja v prosti na-
ravi. Osnovna dolžnost last-
nikov psov je, da j im omogo-
čimo čim lažje preživeti to 
obdobje. 
Psi so zaradi svoje izredne 
raznolikosti v pasmah različ-
no prilagojeni na klimatske 
spremembe. Določene pas-
me psov, predvsem tiste več-
je in z dolgo dlako, brez te-
žav preživijo zimo na pro-
stem, če imajo seveda 
ustrezne razmere, zopet 
druge pa nikakor niso pri-
merne za preživljanje zime 
na prostem in živijo ponava-
di v človeških bivališčih, kar 
pa ne pomeni, da zima na-
nje nima nobenega vpliva. 
Zunaj živečim psom je tre-
ba, in to ne samo pozimi, za-
gotoviti ustrezno zavetje. Se-
veda j im je pri ekstremno 
nizkih temperaturah treba 
urediti začasno bivališče v 
toplejšem prostoru, vendar 
ne v takem, ki je segret na 
sobno temperaturo, saj je v 
tem primeru temperaturna 
razlika prevelika. Se posebej 
moramo biti pozorni na 
mlade in ostarele pse, kjer 
termoregulacijski mehaniz-
mi še ne delujejo oziroma 
ne delujejo več tako, kot je 
treba, poleg tega se pri starih 
psih ustrezno zmanjša tudi 
delež oziroma kolifina maš-
čobnega tkiva. Torej mora-

mo takim živalim, ki so sicer 
vajene preživeti zimo na 
prostem, omogočiti bivanje 
v prostoru, kjer se tempera-
tura ne spusti preveč nizko. 

Pasme, ki sicer izvirajo iz 
hladnejših predelov sveta, so 
že naravno prilagojene na 
nižje temperature. Pri ma-
sivnejšem telesnem okvirju, 
pri katerem je razmerje med 
telesno površino in maso 
manjše, je namreč izguba to-
plote mnogo manjša. Poleg 
tega imajo take pasme go-
stejšo in daljšo dlako ter več-
jo zalogo podkožne maščo-
be. Seveda pa je za vzdrževa-
nje ustrezne telesne tempe-
rature potrebna ustrezna 
prehrana. Ta naj bo v zim-
skem času bolj kdorična ozi-
roma naj bo obrok izdatnej-
ši, lahko tudi razdeljen na 
dva dela. Vsekakor pa mu 
ponudimo le toliko hrane, 
kolikor je v enem obroku 
poje. Hrana, ki stoji na pro-
stem, se namreč zelo ohladi 
ali celo zmrzne in je kot taka 
popolnoma neprimerna za 
uživanje. Še večjo pozornost 
moramo nameniti vodi. Ta v 
zimskem času zelo hitro 
zmrzne, pes pa potem liže 
led ali je sneg. Uživanje 
zmrznjene hrane in snega 
pa hitro pripelje do želod-
čnih težav in vnetja želodčne 
sluznice. Bolezen je znana 
pod imenom snežni gastri-
tis. Pojavi se bruhanje, od-
klanjanje hrane, lahko je po-
višana telesna temperatura. 
Prav je tudi, da je obrok pri-
lagojen fizični dejavnosti va-
šega štirinožca. Pes, ki veči-
no dneva preživi v stanova-

nju ob toplem radiatorju, po-
rabi manj energije kot tisti, 
ki vas morebiti spremlja na 
daljših zimskih potepanjih. 
Predpogoj za ohranjanje te-
lesne toplote je tudi ustrez-
no negovana dlaka, zato ni 
čudno, da živali, predvsem 
divje, porabijo toliko časa za 
nego kožuha. Le zdrava, raz-
česana in ustrezno dolga 
dlaka omogoča optimalno 
toplotno izolacijo in zaščito 
pred vlago, vetrom in me-
hanskimi vplivi, npr. pri hoji 
po pomrznjeni snežni pod-
lagi, ki se predira. Za to pa 
moramo skrbeti skozi vse 
leto s kvalitetno prehrano, 
nego in po potrebi tudi stri-
ženjem. 
Ne pozabimo na kremplje. 
Na sprehodih po zaledeneli 
podlagi bodo vašemu štiri-
nožcu prišli še kako prav. Če 
so ti predolgi, pa obstaja 
velika nevarnost poškodbe. 
Gre predvsem za razne zatr-
ganine, lahko pa tudi zlome 
prstnih kosti. Še posebej so 
izpostavljeni kremplji na 
slednikih. T i se pri hoji ne 
obrabljajo, zato so ponavadi 
predolgi in še bolj izpostav-
ljeni poškodbam. 
Kaj pa tisti, ki živijo v stano-
vanju? Iz lastnih izkušenj 
vem, kako radi se stiskajo ob 
radiatorje in peči. Ko jih zju-
traj odpeljem na sprehod v 
hladno, zimsko jutro, pa do-
živijo pravi temperaturni 
šok. Zato je priporočljivo, da 
štirinožca pred sprehodom 
za nekaj časa pustimo v ne-
koliko hladnejšem prostoru, 
na primer v predsobi, da se 
telo privadi na nekoliko niž-

je temperature. Ni odveč, 
predvsem to velja za kratko-
dlake pasme, ki imajo pona-
vadi tudi manj podkožne 
maščobe, če jih pred spreho-
dom pred mrazom zaščiti-
mo z oblačilom. Kroj in 
barve prepuščam domišljiji 
lastnikov. Prav tako na 
ustrezno zaščito opozarjam 
lastnike športnih psov. Po 
končani vadbi na prostem 
omogočite psu, da se po že-
lji giblje, nikakor pa ne do-
volite, da segret na "delo-
vno" temperaturo leži na 
zmrznjeni zemlji. 
Pozimi so naše ceste in ploč-
niki ponavadi izdatno posuti 
s soljo. Ta pa je do blazinic 
in kože na tacah lahko precej 
agresivna. Zato je priporoč-
ljivo, da po končanem spre-
hodu, predvsem če hodite 
po mestu, splaknemo tačke 
pod tekočo vodo. 
Na koncu je treba nekaj be-
sed nameniti tipično zimski 
težavi, čeprav ni v povezavi 
z atmosferskimi vplivi. To 
so novoletna praznovanja s 
petardami in božične večer-
je. Mnogi namreč svojemu 
kužu radi v teh dnevih pri-
voščijo nekoliko obilnejši 
obrok človeških dobrot ozi-
roma njihovih ostankov. 
Zato so v tem obdobju pogo-
stejše prebavne motnje, od 
bruhanja pa do zapeke, ki 
sploh ni nedolžna težava, 
čeprav se morda na prvi po-
gled tako zdi. In še petarde: 
za določene pse to predstav-
lja težko stresno situacijo, pa 
tudi za njihove lastnike, ki 
novo leto dočakajo skupaj s 
svojim psom v kopalnici, ki 

je ponavadi najbolje zvočno 
izolirana. Ena izmed rešitev 
predstavljajo pomirjevala, ki 
j ih dobite pri veterinarju, 
druga rešitev je uporaba "po-
mirjevalnega feromona", ki 
je sintetično pripravljen in je 
po obliki podol^n kot sred-
stva za odganjanje komar-
jev, katere vklopimo v elek-
trično vtičnico. Dolgoročnej-
šo rešitev pa predstavlja dre-
sura proti streloplašnosti. 
Vsem skupaj želim, da s svo-
jim štirinožcem čim bolje iz-
koristite zimske radosti in 
ob tem naletite na čim manj 
težav. In če smo že pri zim-
skih radostih, naj omenim 
še to: nesrečni lastnik je na 
smučanju z ostrimi robniki 
smuči svojemu štirinožcu 
prerezal obe ahilovi tetivi. 
Kljub strokovni pomoči spe-
cialistov se je ta zgodba kon-
čala žalostno. Torej previdno 
in pametno! 

SANOVET 
voferinortko ambvianto 

Telefon: 04/5860 220 

Veterinarska ambulanta 
Sanovet, d. o. o., 

nudi 20 % 
popust 

za sterilizacije 
in kastracije mačk 

in psov i 
o d 2 4 . 1 1 . 2 0 0 6 i 
do 22. 12. 2006 

} 



POLICIJA 

Varnost na Jesenicah je dobra 
U R Š A P E T E R N E L 

Na nedavni novinarski kon-
ferenci na Občini )esenice, 
namenjeni pojasnilom v 
zvezi z varnostnimi razme-
rami po streljanju v lokalu 
sredi Jesenic, je direktor Po-
licijske uprave Kranj Jože 
Mencin predstavil tudi ne-
kaj statističnih podatkov. 
Kot je povedal, se je od leta 
2000 do letos število kazni-
vih dejanj na Jesenicah po-
večevalo. Leta 2000 so j ih 

zabeležili 378, v prvih enaj-
stih mesecih letos pa že 528. 
A kot je zatrdil Mencin, to 
povečanje ni nič večje kot na 
območju drugih policijskih 
postaj. Na drugi strani se je 
zmanjšalo število prekrškov 
zoper javni red in mir, in si-
cer s 1049 v letu 2000 na 
500 letos. 
Tudi stanje na področju pro-
metne varnosti na Jesenicah 
se je izboljšalo, število pro-
metnih nesreč se je z 271 v 
letu 2000 zmanjšalo na 118 

v letošnjih prvih enajstih 
mesecih. Mencin je tudi po-
hvalil odzivni čas jeseniških 
policistov, povprečni čas, v 
katerem so prišli policisti na 
mesto dogodka, pa je enajst 
minut. "Idjub temu ne mis-
limo, da na območju Policij-
ske postaje Jesenice ni te-
žav. So težave, na določenih 
območjih jih je več, drugod 
manj, vendar pa niso izsto-
pajoče," je poudaril Mencin. 
Ob tem je dejal, da delo jese-
niških policistov ocenjuje 

kot dobro, prav tako tudi 
splošne varnostne razmere 
na Jesenicah. Na vprašanje, 
ali načrtujejo povečanje 
števila policistov na Jeseni-
cah - na Policijski postaji Je-
senice je po podatkih ko-
mandirja Marka Sonca sku-
paj zaposlenih petdeset lju-
di, od tega nekaj manj kot 
štirideset "operativcev" - pa 
je Mencin odgovoril, da ne. 
Policistov primanjkuje pov-
sod po Sloveniji in jih "ni-
majo kje vzeti". 

SAT 
no v svet 

•A • R] 
INET • TEUEFOl 

CENIK PRISTOPA NA INTENET 
1 Paket Hitrost prenosa SIT/mesec EUR/mesec I 

JeseniceNet 4096 4096/768 kbit/s 9.200,oo 38,39 
JeseniceNet 3072 S 3072/576 kbit/s 8.200,oo 34,22 
JeseniceNet 3072 3072/384 kbit/s 7.200,00 30,05 
JeseniceNet 1536 S 1536/768 kbit/s 6.200,oo 25,87 
JeseniceNet 1536 1536/384 kbit/s 5.200,00 21,70 
JeseniceNet 768 768/384 kbit/s 4.200,oo 17,53 
JeseniceNet 512 5 1 2 / 1 2 8 kbit/s 3.200,oo 13,35 
JeseniceNet 128 128/64 kbit/s 2.200,oo 9,18 

JeseniceNet 64' 64/64 kbit/s 980,00 4,09 

Varovalni sistem F-secure 359,46 1,50 

NOVO - DIGITAtNATKABELSKA TELEVIZIJA 
• v e č s t o v e n t K i h . i t i - . t u j i h p r o g r a m o v 

• - B i ' i s t a l n o č i s t a s i i k a 

I e n o s t a v e n i f j p r l j a ž e i i ^ č i n i z b i r a n j a p r o g r a m o v 

• r a z l i č ^ ^ ^ - ^ r a m s k i p a k e t i 

Ceniki za digitalno TV 

nakup sprejemnika 
nakup sprejemnika skupaj z 12-mesečno obvezo 
plačevanja kateregakoli plačljivega digitalnega paketa 

Mesečna naročnina Polna cena SIT EUR Akcijska cena SIT EUR 

Paket A 1.680,00 7,01 1.260,00 5,26 
Paket E 2.520,00 10,18 1.890,00 7,89 
Program H BO 1.990,00 8,30 1.493,00 6,23 
Paket A + E 2.990,00 12,48 2.243,00 9,36 
Paket A + program HBO 2.990,00 12,48 2.243,00 9,36 
Paket E program HBO 3.490,00 14,58 2.618,00 10,92 
Paket A + E + program HBO 3.990,00 16,65 2.993,00 12,49 

NOVO - IP telefonija: 
• ugodna cena naročnine 

konkurenčna cena telefonskih impulzov 
• dve telefonski številki 

• pregled opravljenih klicev na spletu 

Prijave in informacije 
na naslovu: 

TELESAT, d. o. o., Jesenice 
Cesta talcev 20, 4270 Jesenice 
Tel.: 04/58 65 250, fax: 04/58 65 252 
E-naslov: info@telesat.si 
www.telesat.si 

DAMJAN BERTONCELJ, 
pomočnik komandirja 
PP Jesenice 

Poskrbimo, da bo veseli 
december res vesel! 
Kot bi mignil, se leto že izte-
ka. Tečejo zadnji, decembr-
ski dnevi. Tako imenovani 
veseli december je v polnem 
teku. Policisti policijske po-
staje Jesenice želimo, da 
zadnje dneve starega leta 
preživite kar se da polno in 
veselo, naj vam leto 2006 
ostane v takšnem spominu. 
Ob tem vas želimo opozori-
ti, da varnost v cestnem pro-
metu ne pozna praznikov ali 
drugih dni, ko bi nam bilo " 
prizaneseno, da bi lahko bili 
ob nepreudarnih ravnanjih 
enako varni, kot smo sicer 
ob vsej previdnosti. Statisti-
ka preteklih let govori ravno 
nasprotno. To so dnevi, ko 
se običajno zgodi več pro-
metnih nesreč, prisotnost 
alkohola je ob tem pogost 
pojav. Posledice so hude. 
Naj ob tem navedemo tudi 
žalostno statistiko letošnje-
ga leta, ko ugotavljamo, da 
je kar 15 odstotkov udeleže-
nih voznikov v prometnih 
nesrečah na območju Jese-

ravno zgleden voznik. Do 
konca meseca bomo vsako-
dnevno vsaj dve uri na več 
lokacijah hkrati, predvsem 
pa na relacijah, kjer so se 
pogosto zgodile prometne 
nesreče ali smo v preteklosti 
ugotovili pogoste kršitve, in-
tenzivno odrejali preizkuse 
alkoholiziranosti. Ker je hi-
trost vožnje eden izmed naj-
pogostejših vzrokov za pro-
metne nesreče, bomo ob šti-
rih dnevih prisotnosti staci-
onarnega radarja vsaj pet ur 
dnevno izvajali meritve hi-
trosti z laserskim merilni-
kom. Izvedli bomo tudi več 
poostrenih nadzorov, tudi v 
mestnih ulicah, kot so na 
primer Cesta maršala Tita, 
Tavčarjeva cesta, Cesta revo-
lucije, s ciljem ugotavljanja 
uporabe varnostnih pasov, 
saj je njihova uporaba v mo-
rebitnih prometnih nesre-
čah neprecenljive vrednosti. 
Verjamemo, da bo opisana 
prisotnost jeseniških polici-
stov odvrnila morebitne ne-

Ker je hitrost vožnje eden izmed najpogostejših 
vzrokov za prometne nesreče, b o m o ob štirih 
dnevih prisotnosti stacionarnega radarja vsaj pet 
ur dnevno izvajali meritve hitrosti z laserskim 
meri ln ikom. Izvedli b o m o tudi več poostrenih 
nadzorov, tudi v mestn ih ulicah, kot so na 
pr imer Cesta marša la Tita, Tavčarjeva cesta. 
Cesta revoluci je . . . 

nic storilo nepremišljeno 
napako, vozili so pod vpli-
vom alkohola! Še več skrbi 
zbuja dejstvo, da je povpre-
čna ugotovljena stopnja al-
koholiziranih v prometnih 
nesrečah skoraj neverjetnih 
1,5 grama alkohola na kilo-
gram krvi. Dovolj resnih 
dejstev, ki nas naravnost si-
lijo v to, da se zamislimo in 
ulcrepamo. Visoke hitrosti s 
prisotnostjo alkohola ob ne-
spoštovanju drugih dejavni-
kov terjajo previsok davek. 
Verjamem, da vas bo večina 
premišljenih voznikov pozi-
tivno sprejela povečano pri-
sotnost policistov policijske 
postaje jesenice na cestah, 
saj bomo s tem nekakšen 
garant za vašo varnost. Kot 
smo že mnogokrat poudari-
li, tudi v "vašem" časopisu, 
naš namen ni kaznovanje, 
ampak zagotavljanje varno-
sti. Ravno zaradi tega smo 
se odločili, da vam razgrne-
mo svoje načrte, ob katerih 
si močno želimo, da j ih 
upoštevate, če že sicer niste 

vestne voznike od nevarnih, 
in če ne drugega, dragih 
avantur. Posledično in naj-
bolj pomembno pa se nam 
zdi dejstvo, da bomo s tem 
zagotovili večjo varnost na 
naših cestah. Seveda se ne 
da izmeriti, koliko nesreč se 
bo na ta račun zgodilo manj 
ali kdo od nas zato ne bo žr-
tev prometne nesreče! Stro-
ka in statistika sta dokazali, 
da naša prisotnost na cestah 
pozitivno vpliva na varnost, 
ki si jo vsi tako želimo. To 
potrjujejo tudi odzivi števil-
nih občanov. Želimo si, da 
tako kot do sedaj v letoš-
njem letu ne bi bilo smrtnih 
žrtev in da bi trend upada-
nja števila prometnih ne-
sreč, ki je v tem letu za Jese-
nice zares ugoden, ostal 
enak ali se celo - ravno ob 
zmanjšanju prisotnosti al-
kohola med vozniki - izbolj-
šal. Verjamemo, da je to že-
lja tudi vas, občanov občine 
Jesenice. Vsi skupaj poskr-
bimo, da bo veseli december 
varen in vesel! 

mailto:info@telesat.si
http://www.telesat.si
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Kratke novice 

Vulkan za otroke 
Letos prvi dan januarja je sedaj za trdnimi zapahi sedeč nek-
danji uslužbenec Casinoja Bled skozi prezračevalni sistem 
vstopil v prostore igralnice, ko ni tam bilo nikogar In iz tre-
zorja sunil debelo vsoto ponovoletnega izkupička. Čeprav 
so vlomilca prijeli, ga obsodili in poslali za nekaj let na za-
porniško prehrano, denarja do danes še niso našli. Podjetja 
pa to ni zamajalo v njegovih temeljih, predsednik uprave 
Stanko Mulej s sodelavci je izkoristil možnosti malih igral-
niških koncesij in ob avtocesti Hrušica-Vrba je zrasel igral-
niški salon Vulkan. Uradno je izbruhnil v zadnji petek v 
novembru s pogostitvijo, kot se ob takem dogodku šika, ki 
ga je oplemenitil čarovniški nastop enega najboljših sloven-
skih magov Braneta Baloha. Ob rezanju traku so nekdanje-
mu jeseniškemu županu Borisu Bregantu, ki je zamenjal 
službeno odsotnega sedanjega prvega moža mesta Tomaža 
Toma Mencingerja, izročili ček v višini 500.000 tolarjev, 
namenjen pediatričnemu oddelku jeseniške splošne 
bolnišnice. Če je bilo prav razbrano iz besed igralniških 
mojstrov, bodo proti otroškemu oddelku še kdaj poslali 
koga z velikim čekom pod pazduho. BoF 

m 

DOHACUA ZA APARATURE 
OISOiiaaAOOOeLKASPLOŠNE BOLNIŠNICE JESENICE 

mjuviAH ^ • 

Predsednik uprave Casinoja Bled Stanko Mulej in 
podžupan Jesenic Boris Bregant s čekom za pediatrijo. 

Proslava v čast Franceta Prešerna 
V Društvu upokojencev Jesenice so kot vsako leto dali pose-
ben poudarek proslavi obletnice rojstva, tokrat 206., našega 
pesnika dr. Franceta Prešerna. V polni dvorani doma so na-
stopili Moški PZ DU Jesenice, ki letos praznuje spoštljivo 
obletnico delovanja, kar 45 let uspešnih nastopov doma in v 
tujini. Prešernove pesmi so prebirali Darka Rebolj, Henrik 
Lužnik in Bojan Dornik - Fonza. O Prešernu je spregovorila 
voditeljica programa Albina Sršen. Tudi v Društvu upoko-
jencev Javornik-Koroška Bela so pripravili proslavo ob 3. de-
cembru, rojstnem dnevu našega pesnika dr. Franceta Pre-
šerna. Pester kulturni program so pripravili in v njem sode-
lovali Ženski PZ DU Javornik-Koroška Bela, Folklorna skupi-
na DU Javornik-Koroška Bela, recitatorji Metka Rutar Pube-
nik, MIlan Baloh, Vinko Cerar, Henrik Lužnik. O pesniku pa 
je spregovoril Jože Vindišar.). P. 

Tiger zmagovalec v Zrečah 

V odlični organizaciji taekvvondo klubov Uniorja iz Zreč in 
velenjske Skale se je v Zrečah odvil eden najmočnejših tur-
nirjev v Sloveniji - 2. Skupni taekwondo turnir Skala - Unior. 
Jeseničani so osvojili i6 medalj (od tega pet zlatih) In zase-
dli naslednja mesta: Nikola Džever je v formah zasedel od-
lično 2. mesto In 3. mesto v borbah do 35 kg. TIm Dešpoja 
je bil obakrat drugi, tako v formah kot tudi v borbah do 35 
kg. Aleksander Stevanovlč je bil tretji v borbah do 55 kg. Alen 
Bečirovič je osvojil 2. mesto v borbah do 75 kg. Damir Benič 
je bil prvi v fomah in tretji v borbah do 69 kg. Marlo Gajič je 
osvojil 1. mesto v formah In 2. mesto v borbah do 78 kg. Isti 
podvig je uspel Šteli Sebešan, ki je bila prva v formah in dru-
ga v borbah do 57 kg. Eva Baš je osvojila 1. mesto v borbah 
do 57 kg In drugo v formah. Nika Plečnik pa je bila prva v for-
mah In druga v borbah do 51 kg. S. A. 

Za hitro okrevanje bolnika 
z novimi postopki lahko bolniki po operaciji takoj vstanejo in pričnejo jesti, bolnišnico pa lahko 
zapustijo že po štirih dneh, tudi po velikih operacijah. 

U R Š A P E T E R N E L 

Jeseniška bolnišnica je ena 
prvih v Sloveniji, ki je začela 
operirati po načelu kirurgije 
s pospešenim okrevanjem. 
To načelo predstavlja pov-
sem nov, celosten pristop k 
zdravljenju bolnikov. Glavni 
cilj nove metode je, da bolni-
ka čim prej po operaciji 
spravijo iz postelje in ga mo-
tivirajo za čim prejšnjo vrni-
tev v domače okolje. Tako 
bolniki v jeseniški bolnišni-
ci lahko po operaciji takoj 
vstanejo in pričnejo jesti, 
bolnišnico pa lahko zapusti-
jo že po štirih dneh tudi po 
velikih operacijah na srcu, 
pljučih, črevesju, rodilih ... 
Kot je pojasnil prim. Miran 

šati negativne učinke opera-
cij. Kot rezultat teh prizade-
vanj se je rodila kirurgija s 
pospešenim okrevanjem, ki 
so jo med prvimi začeli uva-
jati v Splošni bolnišnici Jese-
nice. Vključuje strokovnjake 
različnih specialnosti, Id se 
ukvarjajo z bolnikom, od 
zdravnikov, kirurgov, ane-
steziologov, medicinskih se-
ster, fizioterapevtov do diete-
tikov. "Tak pristop k bolniku 
zahteva več prilagoditev do-
sedanjega dela in obravnave 
bolnikov," je poudaril prim. 
Rems. Tako se bolnik že te-
den dni pred operacijo ogla-
si na oddelku, kjer se sezna-
ni z osebjem, spozna bolniš-
nične prostore ter izve po-
drobnosti o posegu in okre-

Pacient gre po novem domov že peti dan po 
operaciji (na Danskem, kjer imajo bogate 
izkušnje s kirurgijo s pospešenim okrevanjem, 
denimo celo drugi dan). Povprečna hospitalizacija 
v slovenskih bolnišnicah je sicer dvanajst do 
trinajst dni, v jeseniški sedem dni in pol. 

Rems, dr. med., vsaka ope-
racija pomeni določen stres 
za bolnika in za njegov me-
tabolizem. Negativni učinki 
se lahko kažejo na slabem 
počutju, utrujenosti, slabem 
spanju. Zadnje desetletje so 
tako potekale intenzivne raz-
iskave, kako čim bolj zmanj-

vanju. Tako je seznanjen, da 
bo že popoldne po operaciji 
za nekaj minut vstal, nasled-
nji dan se sprehodil po hod-
niku, tretji dan se bo preselil 
na drug oddelek in začel de-
lati s fizioterapevtko, peti 
dan pa bo - če bo vse v redu 
- odšel že domov. "Veliko 

Prim. Miran Rems, dr. med. 

dela je, da bolnikom pojasni-
mo, da je tako pospešeno 
okrevanje zanje dobro. Vze-
mimo denimo primer starej-
šega pacienta z zlomom kol-
ka: teden ali štirinajst dni le-
žanja v postelji ima za starej-
šega človeka veliko negativ-
nih posledic in vzame veliko 
več časa, da se spet postavi 
na noge. Zdaj pa bolnik že 
isti dan vstane, od drugega 
dne naprej pa hodi. je, odva-
ja ...," je poudaril sogovor-
nik. Po besedah prim. dr. 
Remsa so opustili tudi čišče-
nje črevesa pred operacijo. 
Bolniki so pri klasičnem na-
činu morali popiti ogromne 
količine Donata oziroma so 
dobili klistir, kar jih je še do-
datno izčrpalo. To sedaj ni 
več potrebno. 

Po besedah anesteziologinje 
v jeseniški bolnišnici asist. 
Mateje Lopuh, dr. med., je k 
tako hitremu okrevanju po 
operaciji veliko prispevala 
prav epiduralna analgezija. 
"Izkazalo se je, da dosežemo 
dobro olajšanje bolečine že 
samo z uporabo lokalnih 
anestetikov in da so dodatki 
opioidov potrebni le občas-
no," je razložila sobesedni-
ca. To je za bolnika ugodno, 
saj se tako zmanjša število 
neželenih učinkov, ki so v 
glavnem posledica delova-
nja opioidov. "Bolniki poro-
čajo o zadostnem olajšanju 
bolečine tudi pri gibanju po 
operaciji, zato lal^o vstane-
jo kmalu po operativnem 
posegu. Bolnikom po opera-
ciji praviloma tudi ni slabo 
in začno hitreje piti in jesti," 
je povedala sogovornica. 
"Do spremenjene prakse je 
dolga pot, ki ni možna brez 
dobrega timskega dela, Pri 
spreminjanju sodelujejo vsi, 
Id stopajo z bolnikom v stik, 
vsi se skupno dogovorijo o 
poteku zdravljenja in v proto-
kol - klinično pot - se zapiše-
jo vsi postopki. S klinično po-
tjo je seznanjen tudi bolnik," 
je še poudaril prim. Rems. 
Z novim pristopom so v je-
seniški bolnišnici začeli na 
področju črevesnih operacij, 
zdaj pa ga Sirijo na druga 
področja, od ginekoloških 
do ortopedskih in drugih 
operacij. 

Skrb in pomoč vsem članom 
Poglavitna naloga vodstva Društva invalidov jesenice je, vzbujati pri več kot 900 članih občutek, da v 
vsakdanjih stiskah in tegobah niso sami. 

J A N K O R A B I Č 

Vsako humanitamo društvo 
ima pomembno vlogo s 
skupnih prizadevanjih za po-
moč ljudem v stiski in pri 
premagovanju vsakdanjih 
problemov. Pri tem Društvo 
invalidov Jesenice ni nobena 
izjema. Njihovi člani potre-
bujejo še več pozornosti, saj 
se skozi življenje prebijajo z 
dodatnimi bremeni. Pogla-
vitna naloga vodstva društva 
je, vzbujati pri več kot 900 
članih občutek, da v vsakda-
njih stiskah in tegobah niso 
sami in odrinjeni. Predsedni-
ca Marina Kalan, namestnica 
Milana Krmelj, predsednica 
komisije za socialna vpraša-
nja Fani Vene, predsednik 
nadzornega odbora Božidar 
Oman in drugi se trudijo, da 
vsem pomagajo po svojih 
močeh. Poleg reševanja 
zdravstvenih in socialnih 
problemov in pravne pomo-
či, tako zaposlenih kot upo-
kojenih članov, ob različnih 
priložnostih obiskujejo in 

obdanijejo težje invahde na 
domu in v Domu dr. France-
ta Berglja. Veliko pozornosti 
namenjajo športnim aktivno-
stim. Člani so uspešni tek-
movalci v različnih discipli-
nah. Izlete in druženja obo-
gatijo z rekreativnimi dejav-
nostmi. predvsem s plava-

njem in obiskom zdravilišč. 
Vsako leto se spomnijo tudi 
vseh, ki imajo okrogle živ-
ljenjske jubileje. Letos so jih 
združili s prijetnim martino-
vanjem (na sliki). 
Iz sedanjih prostorov na In-
dustrijsld ulici se želijo pre-
selili v stavbo krajevne skup-

nosti Podmežakla, kjer bi 
imeli več prostora za sreča-
nja in ustvarjalne delavnice. 
Vodstvo društva tudi obvešča 
člane, da so uradne ure ob 
torkih popoldne in ob petkih 
popoldne v pisarni, kjer lah-
ko dobijo vso potrebno po-
moč in dnige informacije. 



ZANIMIVOSTI 

Jeseničani med najštevilnejšo 
tekaško ekipo v Palmanovi 
Polmaraton v Palmanovi je potekal v megli na progi in z meglo v pravilih organizatorja, ki je Slovence prikrajšala za pokal. 

BoF 

Medtem ko se večina teka-
ško navdušenih Slovenk in 
Slovencev po koncu Ljub-
ljanskega maratona odloči, 
da Konec oktobra očisti teka-
ško obutev in jo pripravi na 
zimsko spanje, pa obstaja 
določen del te populacije, ki 
še vedno vztrajno preliva 
znoj. Neformalno združenje 
slovenskih tekačev na med-
mrežju pod nazivom Teka-
ški forum se je tretjič zapo-
red odločilo, da pripravi izlet 
v Palmanovo z ogledom me-
sta in okolice. Seveda po nji-
hovo: s tekom na 21 kLome-
trov. Dve leti nazaj so se z 
enim avtobusom pripeljali 
pred mestno obzidje, odtekli 
polmaraton in domačim 
organizatorjem izpred nosa 
odnesli pokal za najštevil-
nejšo ekipo. BUo jih je nekaj 
čez trideset. Lani j im česa 
takega ni uspelo ponoviti, 
čeprav jih je prijavnico od-
dalo petindvajset, po številč-
nosti so bili šele peti. No, pa 
so se pametne glave prek 
spleta odločile, da bodo letos 
Italijanom pokazale, kako se 
organizacijsko streže zadevi. 
Nedeljsko jutro pred dvora-
no Tivoli v Ljubljani nanje 
ni čakal navaden avtobus. 
Bil je nadstropni avtobus, ki 
je tja dol odpeljal šestdeset 

tekačev in še nekaj sprem-
ljevalnega moštva, vmes pa 
so bili tudi trije Jeseničani. 
Hkrati se je vedelo, da bodo 
v Palmanovo v lastni režijo 
dopotovali še drugi člani Te-
kaškega foruma. Pokal, vsaj 
kar se tiče najštevilnejše pri-
sotnosti, je bil skoraj že v ro-
kah Slovencev. Tisti, Id ima-
jo izkušnje s tržaškim Ponte 
Rossom ali placom v Trbižu, 
bodo takoj vedeli, o Čem bo 
tekla beseda v naslednjih vr-
sticah: ko so člani Tekaške-
ga foruma oddajali jutranje 
prijave in zdravniška potrdi-
la, je organizator, ki je prej 
ponujal nastop za pet kovan-
cev bodoče slovenske valute, 
dejal, da so Slovenci tujci in 
da morajo zaradi tega plača-
ti dvojno ceno. Seveda se je 
zdelo forumovcem obnaša-
nje Italijanov bedasto in so 
dejali, da ne bodo dodali pet 
evrov več. Pa so rekli doma-
čini; "Prav, pa ne boste dobi-
li spominskih tekaških dre-
sov, po vstopu v cilj boste 
dobili le pijačo in makaro-
ne." Naša vrsta, še vedno tr-
masta, kot je v navadi, je re-
kla: "Prav, pa imejte te vaše 
majice. Ne bomo doplačali." 
Še vedno se je v očeh naših 
tekačev svetil pokal za tiste, 
ki jih je največ. Potem je po-
čila štartna pištola in 1711 te-
kačic in tekačev se je pogna-

lo skozi mesto, ki ga je na-
tančno 7. oktobra 1571 po 
zmagi nad Turld ustanovila 
Beneška republika. Sledilo 
je napenjanje mišic in iska-
nje notranje moči za tekanje 
po asfaltu okoli mesta po ce-
sti, ki je bila z vseh strani 
obkrožena z meglo. Milo re-
čeno: bilo je zoprno. Hlad-
no, spolzko, na čase je padla 
kakšna kapljica na oznojene 
tekače, zaradi meglenega 
dneva pa je bilo še na moč 
dolgočasno. Toda tek v Pal-
manovi ponuja za te, ki se 
ubadajo s časi in napred-
kom, veliko možnost postav-
ljanja osebnih rekordov, saj 
na progi ni vzponov niti 
spustov. Vse ena sama rav-
nina do cilja na štadionu, ki 
ga je skupaj s člani Tekaške-
ga foruma doseglo prek dve-
sto Slovencev, večina jih je 
bila iz Primorske. Trije jese-
niški tekači po 21 kilometrov 
na mah Igor Maher, Aljoša 
Ulčar in Boštjan Fon so do-
segli cilj vsak v svojem času 
in predvsem zadovoljstvu, 
saj so izpolnili osebna priča-
kovanja. 

Po okrepčilu in makarono-
vemu prigrizku se je odvila 
podelitev, a glej ga zlomka, 
tisto že skoraj v rokah drže-
čo pozlačeno kanto za naj-
večji organiziran doprinos v 
statistiko (in ne nazadnje 

tudi blagajno) organizatorja 
so odnesli neki italijanski 
rekreativni tekači, ki jih je 
bilo debelo tretjino marij 
kot Tekaškega foruma. Za-
kaj? So povedali Lahi, da 
pripada pokal le moštvom, 
ki so registrirana na območ-
ju Italije. 
Slovenci so zavili z očmi v 
meglo, skomignili z rame-
ni, nekaj zamrmrali o IX. 
korpusu in Evropi, kjer naj 
bi po menda določenih za-

konih enakopravno živeli 
vsi, in se posedli v dvonad-
stropno mrcino. Kljub la-
koti, ki prične parati želod-
ce nastopajočih na te vrste 
tekih v popoldanskem času 
še bolj silno kot ponavadi, 
niso pustil i denarcev za 
hrano v Italiji. Zavili so na 
Kras, blizu Sežane sedli v 
pravi kraški hram in poje-
dli pojedino, kot se šika. 
Bila je okusna, vino pre-
sladko dobro in za tiste, ki 

terana ne obožujejo preveč, 
se je našla ravno prav ohla-
jena voda. Med analizo, ki 
jo člani Tekaškega foruma 
tradicionalno izvajajo po 
tekmovalnih tekih, je padla 
ideja za prihodnje leto. 
Malce pobalinsko, a vendar 
so tekači razmišljali v sme-
ri, da bi se pred polmarato-
nom Palmanova 2007 včla-
nili pri kakšnem športnem 
klubu zamejskih Slovencev 
v Italiji. 

Zmaga za vse 
Turnirja v pikadu se je udeležil tudi novi jeseniški župan Tomaž Tom Mencinger. 

BoF 

Po neljubih dogodkih pred 
CafFe Inn v novembru se je 

po mestu tiho plazilo nela-
godje. Toda življenje, ki je 
lahko polno in bogato tudi 
zaradi drugačnih stvari, kot 

Finalista turnirja Bajtarevič In kasnejši zmagovalec Babič 

je pehanje za vsakodnevnim 
čim debelejšim kosom kru-
ha, ponuja drobne radosti in 
smeh, le odkriti j ih je treba. 
"Preden so se pričele volitve, 
smo se mladi dogovarjali, 
komu od predlaganih kandi-
datov za župana bi lahko 
najbolj zaupali, in hitro smo 
spoznali, da bomo obkrožili 
Toma Mencingerja. Ta je ta-
koj po koncu volitev dejal, 
da nas ob prvi priložnosti 
obišče na tekmovanju v pi-
kadu, v katerega je po vseh 
pravilih ligaškega tekmova-
nja vključeno okoli sto, 
predvsem mlajših Jeseniča-
nov," je povedal Denis Adro-
vič iz lokala Calcio. Kdor da 
besedo, je kot mož časti ne 
sne, in tako se je tudi zgodi-
lo. Faik Muratovič je s prija-
telji organiziral veliki turnir 
posameznikov v pikadu, ki 
so ga podprli Doner kebab 
1001 noč, frizerski salon El-

vir Style in trgovina Tom z 
železniške postaje. Šestnajst 
jeseniških metalcev pikada, 
lahko rečemo da je bila tisti 
večer prisotna večina naj-
boljših, se je pomerilo v dvo-
krožnem izločilnem siste-
mu. Župan Mencinger, ki je 
prišel med nastopajoče, si-
cer ni metal strelic v tarčo, 
saj ima ob nastopu mandata 
veliko večje cilje in tarče, ka-
mor mora zadeti, je pa zato 
večkrat zaploskal potezam 
tekmovalcev, ki se jih ne bi 
sramovali niti najbolj izku-
šeni evropski asi tega športa, 
ki je zmes koncentracije in 
psihološke trdnosti ob tem, 
da mora tisti, ki želi postati 
res dober, trenirati ure in 
ure. 
Konkurenco je presenetil 
Nebojša Babič, ki so ga pri-
jatelji prijavili zadnji trenu-
tek. Harry Potter, kot ga kli-
čejo, je metal tako suvereno. 

Organizator turnirja Faik Muratovič In župan Tomaž Tom 
Mencinger 

da je prvi set v igri na dva 
dobljena izgubil šele v fina-
lu proti Midaetu Bajtarevi-
ču. Nebojša se po izgubljeni 
uvodni igri ni pustil zmesti 
in finale je dobU po razbur-
ljivi končnici. Tretje mesto 
je pripadlo Edibu Malidžbe-
goviču, Jeseničanu, ki je ne-
koč igral celo v nemški pika-
do Bundesligi. "Seveda sem 

vesel zmage in nagrade," je 
po koncu tekmovanja dejal 
Babič in poudaril, da bi lah-
ko organizirali še več takih 
turnirjev: "Res smo bili na 
čase glasni, predvsem publi-
ka je bila kar malce motfeča, 
toda v takšnih tekmovanjih 
vidim priložnost, da se bolj 
spoznamo med seboj in 
družimo ob igri." 



ZANIMIVOSTI, PISMA 

Ocvirki in pohvale 

Cvetje v jeseni? Nekatere jeseniške stolpnice na Titovi 
"cvetijo" že dalj časa ... 

Najhitrejši servis za urejanje prostorske problematike je 
nedvomno objava fotografije v naših novicah. Tudi najbolj 
trdovraten problem se reši in tako lahko posredujemo novo 
podobo parkirnega prostora pokopališča na Blejski Dobravi: 
brez razbitega R 5. 

Prizadevanja za večjo rodnost pri nas niso uspešna. Dokaz 
za to, da tudi otroške vozičke mečejo v smeti, kar pomeni, 
da nove mladine še ne bo tako kmalu. 

Zvezde "ugašajo" 
Milijoni svetilk v mestih po svetu so v zadnjih 4 0 letih "zbrisali" zvezde z neba. Ljudje, ki živijo v 
mestih, jih ne vidijo več. 

U R Š A P E T E R N E L 

"Sem Jeseničan in menim, 
da so Jesenice preveč osvet-
ljene. Hkrati imajo veliko 
nepravilnih svetilk, ki sveti-
jo v nebo, tako da bomo 
kmalu lahko opazovali živa-
li na Mežakli tudi ponoči." 
Takole je zapisal eden od 
naših bralcev Stane Arh, ki 
že dalj časa spremlja pro-
blem "svetlobnega onesna-
ženja", ki je vse bolj pogo-
sto tudi na Jesenicah. Da 
ponoči zlasti v mestih sveti 
vse preveč raznih žarome-
tov, reflektorjev in luči, ki 
so usmerjeni v nebo. opoza-
rjajo zlasti astronomi, naj-
večji zagovorniki "temnega 
neba". "Nekoč so bile Jese-
nice onesnažene z izpusti 
iz dimnikov železarne, da-
nes pa vse bolj prevladuje 

svetlobno onesnaženje. Re-
klamni pano na avtocesti v 
bližini Jesenic povzroča 
večkratno škodo: reklamira 
telefoniranje (v avtu), ogro-
ža varnost v prometu, uni-
čuje krajino in svetlobno 
onesnažuje vesolje. Takš-
nih panojev v velikosti ko-
šarkarskih igrišč je ob slo-
venskih avtocestah kar 35!" 
je na spletni strani Ustvar-
jalnega astronomskega dru-
štva zapisal njegov predsed-
nik Andrej Mohar. In kaj 
sploh je "svetlobno onesna-
ženje"? Kot pojasnjujejo as-
tronomi, je to vsako nekon-
trolirano uhajanje svetlobe 
iz umetnih virov iz cilja 
osvetlitve. Posledica je žare-
nje nočnega neba nad me-
sti, bleščanje, vsiljena sve-
tloba, zmanjšana nočna vid-
ljivost in nepotrebno troše-

Posnetek Oriona, ki ga je napravil Andrej Mohar, nazorno 
prikazuje, kako samo nekaj žarometov na reklamnem pano-
ju ob avtocesti v bližini Jesenic uničuje krajino in nočno 
nebo. 

Po podatkih astronomov je najtemnejši kraj v 
Sloveniji Tromeja med Avstrijo, Slovenijo in 
Italijo. Ljubljana je že tako onesnažena s svet-
lobo, da tam vidijo le še okoli sto zvezd, v Zagre-
bu pa še manj. Na Jesenicah se vidijo samo sve-
tle zvezde, po ocenah okoli štiristo (sicer naj bi 
se s prostim očesom dalo videti okoli dva tisoč 
zvezd). Rimske ceste na Jesenicah ni več 
mogoče videti, je povedal Stane Arh. 

nje energije. Končna posle-
dica je vedno bolj osvetljeno 
nočno nebo, posledično iz-
ginjanje zvezd in konec 
noči. Žal so milijoni svetilk 
v mestih po svetu v zadnjih 
40 letih "zbrisali" zvezde z 
neba. Ljudje, ki živijo v me-
stih, jih ne vidijo več. V za-
dnjem času pa se tudi lju-
dem na podeželju ne godi 
dosti bolje in vse težje je 
najti prostor, kjer ni javne 
razsvetljave. Naj torej ugas-
nemo vse luči? Nikakor ne, 
odgovarjajo astronomi. 

Nočna razsvetljava je ne-
dvomno nujna, a mora biti 
takšna, ki sveti navzdol, 
kjer svetlobo potrebujemo, 
ne navzgor, kjer nikomur 
ne koristi. Dobra razsvetlja-
va ni premočna, ne osvet-
ljuje neba in je energetsko 
varčna. In kot opozarjajo 
astronomi: svetloba iz naj-
oddaljenejših delov vesolja 
potuje do nas stotine, tisoče 
in milijone let. Kakšna ško-
da, da jo izgubimo prav v 
zadnjem trenutku njenega 
potovanja! 

Pismo 

Slovenske železniške postaje so podedovale številne vagone 
iz dediščine jugoslovanskih železnic, ki od leta 1991 dalje 
propadajo na postajah in kazijo okolico. Tudi jeseniška 
železniška postaja ima kar nekaj te "nerazdeljene dote". 

Jeseničani o streljanju 
na Jesenicah 

Odgovor na Članek z naslo-
vom Gimnazijci o streljanju 
na Jesenicah, objavljen 24. no-
vembra 2006 na 8. strani v Je-
seniških novicah. 

V petek, 24. novembra, sem 
prgel veliko število klicev Jeseni-
ških Bošnjakov, ki so se prito-
ževali nad člankom, objavlje-
nim v Jeseniških novicah tega 
dne na 8. strani. Ker besedila 
še nisem prebral, sem odhitel 
domov in ga podrobno prebral. 
Bil sem dobesedno zgrožen!? 
Ne spomnim se. kdaj sem zad-
njič prebral tako slab in ama-
terski tekst. Avtor se Je podpisal 
z inicialkami B. R. 

Besedilo govori o razpravi 
na Jeseniški gimnaziji pri pred-
metu sociologije pod mentor-
stvom dr. Aleksaridra Klinaija. 
Tema je bila nedavno streljanje 
v baru Caffee Inn in dijaki so o 
tem dogodku izrazili svoje 
mnenje, kar je nekaj popolno-
ma normalnega v demokratič-
ni družbi. Zelo problematični 
in neutemeljeni pa so njihovi 
zaključki, ki dejansko nimajo 
nikakršne podlage v realnem 
življenju. Poglejmo, kaj je 
skrivnostni B. R. zapisal: 

Iz pogovora z dr. Aleksan-
drom Klinaijem, profesorjem 
sociologije na Gimnaziji Jese-
nice, so dijakinje in dijaki izra-
zili naslednje mnenje: gfede na 
narodnostno in etično pripad-
nost so taki izgredi na Jeseni-
cah v sramoto etični skupnosti 
iz Bosne in Hercegovine. Avtor 

Je že na samem začetku doka-
zal svoje neznanje. Veijetno je 
mislil na ETNIČNO in ne 
ETIČNO skupnost. Da bi bili 
zadnji dogodki v Caffeju Inn v 
sramoto Jeseniški skupnosti iz 
Bosne in Hercegovine, Je popol-
na neumnost. Ti dogodki ni-
majo nikakršne povezave z 
omenjeno skupnostjo. Avtor 
želi streljanje v baru prikazati 
kot nekakšen mednacionalni 
oz. medetnični konjlikt, kar ni 
res. Vsi, ki živimo na Jeseni-
cah, dobro vemo, da je šlo za 
klasičen kriminalni dogodek, 
ki se je na žalost končal tragič-
no. Res Je, da Je umoijeni pri-
padal bošnjaški skupnosti na 
Jesenicah, vendar to dejansko 
ne predstavlja razloga, da bi se 
nekdo zaradi tega čutil osra-
močenega. Še več, morilec Je 
Slovenec. Je to v sramoto slo-
venski etnični skupnosti na Je-
senicah? Mislim, da ne. Drugi 
Slovenci nimajo nikakršnega 

razloga za kaj takšnega. Vsak 
odgovarja zase in svoja deja-
nja. Odgovorno menim, da je 
omenjeni incident sedaj pro-
blem policije in pravosodnega 
sistema, naša dolžnost pa Je, 
da ohranimo trezne glave. 

Starši vpletenih mladih bi 
morali že P procesu primarne 
socializacije poskrbeti za pri-
memo vzgojo. Tukaj človek 
dobi občutek, da so starši vplete-
nih spodbujali nasilno življe-
nje. Od kod gimnazijcem (in 
bodočim intelektualcem) poda-
tek, da starši tega niso poskusi-
li? Osebno poznam starše vple-
tenih in vem, da so pošteni Jese-
ničani. Takšne žalostne zgodbe 
se lahko zgodijo vsem nam za-
radi več razlogov, ne samo za-
radi napačne vzgoje. Dtjstvoje, 
da so starši zagotovo naredili 
vse, kar so lahko, in da so svo-

jim otrokom želeli samo naj-
boljše. Gimnazijcem pri pred-
metu sociologije svetujem, naj si 
malo več preberejo o etiki in ob-
toževanju brez dokazov, pre-
den naredijo še več škode v pri-
hodnje. Starši ubitega so dovolj 
žalostni, ne potrebujgo še do-
datnih neutemeljenih obtožb. 

"V sedanji situaciji ho treba 
več pozornosti usmeriti v pomi-
ritev etičnih in nacionalističnih 
strasti, saj te lahko sprožijo na-
daljnje rasne konflikte." Ta sta-
vek sem prebral vsaj trikrat, ker 

še vedno ne razumem, kako 
lahko novinar v tako kratkem 
stavku stori toliko napak. Naj-
prej Je zapisal ETIČNIH (na-
robe) namesto ETNIČNIH 
(pravilno). Ob branju tega 
stavka sem dobil občutek, da na 
Jesenicah vre od nekakšnih na-
cionalističnih spopadov in da 
bo tukaj vsak trenutek "počilo". 
Vsi vemo, da ni tako. Življenje 
teče popolnoma normalno, 
tako kot drugod po Sloveniji. 
Celo policija je izjavila, da se 
število krimiruilnih dejanj na 
Jesenicah zmanjšuje, je pa res, 
da nas čaka še veliko dela. 
"Smetana" napak Je prišla na 
vrsto na koncu. Novinar se boji 
"rasnih konjliktov" na Jeseni-
cah. Naj se še tako trudim, ne 
pridem do podatkov o prisotno-
sti močne "nebele"skupnosti na 
Jesaiicah. Upam si trditi, da je 
99 odstotkov prebivalcev na Je-
senicah pripadnikov evropske 
bele oziroma kavkazijske velike 
rase, tako da je strah pred "ras-
nimi konjlikti" na Jesenicah 
popolnoma odveč. 

Avtorju svetujem več priprav 
pred pisanjem tako slabih član-
kov, predvsem pa upam, da s 
svojim pisanjem ne bo povzro-
čil medetničnih napetosti v pri-
hodnje. Tega na Jesenicah res-
nično ne potrebujemo. 

M A C . A H M E D PAŠIČ 



ZANIMIVOSTI 

Tudi učenje je lahko prijetno 
" č e s o otroci dopoldne v šoli, naj s e d o m a začnejo učiti po 15. uri. Č e je možno, naj bo začetek učenja 

vsak d a n o b isti uri," svetuje Bogomila Krvina. 

URŠA PETERNEL 

Za nami so več kot trije me-
seci novega šolskega leta in 
učend in dijaki so že morali 
krepko zavihati rokave. Uče-
nje, ponavljanje, pa seveda 
kontrolne naloge, testi in 
spraševanja - vse to jih 
spremlja dan za dnem, teden 
za tednom. Mnogi med nji-
mi se pri tem soočajo s teža-
vami, nekateri nimajo pravih 
učnih navad, spet drugi se 
"ne znajo" učiti. Zato smo iz 
priročnika Bogomile Krvina 
z naslovom Tudi učenje je 
lahko prijetno (izšel je pri 
Gorenjskem glasu) izbrali 
nekaj nasvetov za boljše, 
učinkovitejše in tudi prijet-
nejše učenje. 

Kot pravi avtorica, je za 
uspešno učenje doma treba 
zagotoviti dobre razmere. 

Otrok ne sme biti lačen ali 
žejen; v obdobju, ko ima veli-
ko učenja, mora jesti lahko 
hrano in piti veliko vode. Naj-
manj utrujeni so tisti, ki se 
ufijo enakomerno skozi vse 
leto, ugotavlja avtorica. Po 
drtigi strani pa najbolj utruja 
strnjeno učenje. Učinkovito 
sredstvo za zmanjševanje 
utrujenosti so odmori. Naj-
bolje je imeti odmore po pet 
minut, pa četudi jih je nekaj 
več, svetuje Bogomila Krvi-
na. Za opravljanje psihične 
utrujenosti je potreben akti-
ven počitek, kot so sprehodi, 
izleti, ne preveč naporen 
šport ali razni hobiji. Za 
učinkovito učenje je po-
membna tudi izbira primer-
nega časa. Po mnenju avtori-
ce je to dopoldan. Najslabše 
učenje je t i o j po kosilu, saj 
takrat otroci postanejo zaspa-

Posebne nasvete je avtorica pripravila za dni, ko 
učenci pišejo kontrolno nalogo. Tiste dni naj 
otrok vstane dovolj zgodaj, da ima čas za zajtrk 
in mimo pot v šolo. Za zajtrk naj poje jogurt s 
kosmiči ali popečenim kruhom, saj naj bi te 
vrste ogljikovi hidrati bili dobri za umske napore. 

ni. "Če so otroci dopoldne v 
šoli, naj začnejo z domačim 
učenjem po 15. uri. Če je 
možno, naj bo začetek uče-
nja vsak dan ob isti uri," sve-
tuje Bogomila Krvina. Po 
njenih izkušnjah je zelo 
učinkovito jutranje ponavlja-
nje snovi, ki so se jo učili 
prejšnji dan, zlasti če se je 
bilo treba nekaj naučiti na 
pamet. Kot pravi Krvinova, je 
zelo pomemben tudi prostor, 
kjer se otrok uči. "Prostor, 
kjer se otrok uči, mora biti 
stalno isti. Če nima svoje 
sobe, je skoraj nujno, da ima 
lastao mizo, na kateri nihče 
drug nikoli nič ne dela," sve-
tuje. Prostor mora biti zra-
čen, primemo topel in dovolj 
razsvetljen. V višjih razredih 
osnovne šole in v srednji šoli 
naj bi učend oziroma dijaki 
naredili osebni delovni pro-
gram, v katerem naj bi razpo-
redili čas za pisanje domačih 
nalog, za učenje in za dejav-
nosti po svoji želji. 
Posebne nasvete je avtorica 
pripravila tudi za dneve, ko 
učend v šoli pišejo kontrolno 
nalogo za oceno. Med dru-
gim svetuje, naj tiste dni 
otrok vstane dovolj zgodaj, da 

ima čas za zajtrk in mimo pot 
v šolo. Za zajtrk naj bi pojedel 
jogurt s kosmiči aH pop)eče-
nim kruhom, saj naj bi te vr-
ste ogljikovi hidrati sproščali 
energijo in bili dobri za um-
ske napore. Ko se učna ura 
začne, naj se učenec sprošče-
no usede in nekajkrat globo-
ko vdihne. "Še enkrat skozi 
možgane spustite misel, da 
ste se učili in da znate ...," 
svetuje učencem. Med pisa-
njem naj bi počasi in poglob-
ljeno prebr^ navodila, naj-
prej pa naj bi rešili najkrajše 
oziroma najlažje naloge. Med 
pisanjem naj bi včasih pogle-
dali na uro, koliko časa jim je 
še ostalo. Pred oddajo pisne 
naloge naj bi še enkrat pre-
gledali, ali je kje kakšna pra-
vopisna napaka, ali je kaj na-
pisano nečitljivo in ali so res 
upoštevali navodila. 
S pomočjo teh in še nekate-
rih dmgih nasvetov v knjigi 
Tudi učenje je lahko prijemo 
naj bi učenje postalo hitrejše 
in boljše, pa tudi ocene naj bi 
bile boljše. In ob tem avtorica 
Bogomila Krvina učencem 
polaga na srce še en nasvet: 
"Ne pozabite na sprotno vsa-
kodnevno učenje!" 

Najdenčki iščejo dom 

Odgovornim ljudem oddamo pol leta staro mucko, najdeno na 
jesenicah. Mucka ima čma ušesa in repek, je sterilizirana, te-
sti rana na oids-levkozo, sedaj je že vajena bivanja v stanovanju 
in družbe drugih muck. Možen ogled, 051/358 234, Bled. 

Pogovor z ž u p a n o m na A T M T V 

Pogovor z jeseniškim županom Tomažem Tomom Mencin-
gerjem o aktualnem dogajanju v občini bo na kabelskem ka-
nalu ATM TV Kranjska Gora v petek, 15. decembra, ob 20. 
uri. 
Če želite povedati svoje mnenje, postaviti vprašanje, pokli-
čite na telefonski številki 04/ 5885150 ali 5885 151. 

Nagrajenci iz prejšnje številke križanke 

Pravilno geslo iz prejšnje številke križanke se glasi DOMINA 
RADOVLjICA JESENICE. Sponzor križanke. Papirnica in 
knjigarna DOMINA, Titova 53/b Jesenice in Kranjska cesta 7 
Radovljica (telefon 04/5861 604) podarja naslednje nagra-
de: 
1. šolski nahrbtnik Schneiders (14.000,00 SIT): Stanislava 
Smolej, Belca 23, 4281 Mojstrana 
2. poslovna torba (8500,00 SIT): Jana Korošec, Spodnje 
Gorje I5ib, 4247 Zgornje Gorje 
3. potovalna torba (5200,00 SIT): Maruša Zupan, Toma Zu-
pana 14, 4202 Naklo. 
Nagrajenci naj po nagrade pridejo v papirnico in knjigarno 
Domina na Jesenice. Čestitamo! 

Sponzor križanke je Trgovina Ambient, Januša Brišar, s. p., telefon 04/583 50 00, Titova 58, 
4270 Jesenice. Nagrade: 1. nagrada: nakup v vrednosti 8000,00 SIT, 2. nagrada: nakup v 
vrednosti 4000,00 SIT, 3. nagrada: nakup v vrednosti 3000,00 SIT. 

Rešitve križanke (nagradno geslo, sestavljeno iz črk z oštevilčenih polj in vpisano v kupon 
iz križanke) pošljite na dopisnicah do ponedeljka, 18. decembra 2006, na Gorenjski glas, 
Zoisova 1, 4001 Kranj, p. p. 124 ali vržite v naš poštni nabiralnik. 

GORENJSKI GLAS 
JESENIŠKE NOVICE 7/2006 

P. P. 124, 4001 KRANJ 

S L O V A R Č E K : NEOMICIN : vrsta antibiotika 
S O A N E : angleški arhitekt (John) 

K A S S A K : madžarski pesnik (Lajos) AMOK: malajska blaznost 
C S O K : madžarski slikar MAOR : staroselec Nove Zelandije 



ZANIMIVOSTI 

Puščavska 
dirkača 
Dirke Sahara Rally El Chott sta se letos udeležila 
tudi Andrej Pogačar iz Radovljice in Thomas Sodja z 
Blejske Dobrave skupaj s spremljevalno ekipo. Do-
mov sta se vrnila z odličnim uspehom, drugim 
mestom v amaterski ligi. 

URŠA PETERNEL 

Vsi dobro poznamo profesi-
onalno dirko skozi puščave 
Paris-Dakar. Nekoliko manj 
znana pa je podobna dirka, 
ki poteka na amaterski ravni 
- dirka Sahara Rally El 
Chott. V to pustolovščino sta 
se letos podala tudi Andrej 
Pogačar iz Radovljice in 
Thomas Sodja z Blejske Do-
brave skupaj s spremljeval-
no ekipo. Domov sta se vrni-

la z odličnim uspehom, dru-
gim mestom v amaterski 
ligi. 
Kot je povedal Thomas So-
dja, je 22. Sahara Rally El 
Chott potekal od 28. oktobra 
do 10. novembra v Tuniziji. 
"Ta dirka je obsegala okoli 
2200 etapnih km, od tega 
okrog 1370 dirkalnih kilo-
metrov. Kar 29 odstotkov 
dirke je skozi sipine. Tam 
ne obstajajo ceste ali poti, 
tam se človek brez poznava-

nja navigacijskega sistema 
zelo hitro izgubi," je povedal 
Sodja. In kako je potekalo 
tekmovanje.' "V petek, 27. 
oktobra, smo se napotili 
proti Genovi, kjer so nas. 

udeležence, že pričakovali 
organizatorji. Prvi sestanek 
je bil na trajektu, prevoz v 
Tunizijo je trajal celih 22 ur! 
Sledil je transfer do okrog 
400 kilometrov oddaljenega 
mesta Gafse. V ponedeljek 
se je začela dirka, ki je traja-
la deset dni," je povedal 
Thomas Sodja, ki je bil v eki-
pi navigator, medtem ko je 
bil Andrej Pogačar v vlogi 
voznika. Etape so bile dolge 
do 60 do 280 kilometrov, 
odvisno od zahtevnosti tere-
na. Nekatere steze so vodile 
po peščeni, neurejeni poti, 
tako v ravnini kot tudi čez 
gore. Druge etape so vodile 
večinoma skozi puščavo, 
kjer so se udeleženci borili s 
sipinami. "V pesku, drob-
nem kot moka, zadostuje 
trenutek nepozornosti, da se 
vkoplješ, potrebuješ pa veli-
ko vztrajnosti, da se osvobo-
diš. V najslabšem primeru 
je potrebna tudi tuja po-
moč." 

Na deveti etapi sta doživela 
čisto posebno izkušnjo - do-
bra dva kilometra pred ci-
ljem je njun avto izgubil 

moč, se vkopal v sipinah, 
motor pa je ugasnil. Hitro je 
bilo jasno, da brez pomoči 
cilja ne bosta dosegla. V 
skupnem seštevku sta imela 
približno štiri ure prednosti 
pred tretjim na lestvici. Cil j 
sta že videla v daljavi, zato se 
je Thomas odločil premaga-
ti zadnji del te etape s hojo 
skozi sipine. Napisal je 
GPS-koordinate, vzel s seboj 
vodo in šel proti cilju. "Ob-
čutki so bili zelo mešani, 
sploh ker po prvi sipini ni 
bilo več mogoče videti niti 
avta niti cilja. Pri 40 stopi-
njah Celzija v senci, v oko-
liščinah brez sence, sem po-
treboval slabe pol ure. Po-
iskal sem dopustno rešitev, 
da ne bi izgubila v etapi. 
Drugi tekmovalec je prisko-
čil na pomoč in se odpeljal k 
Andreju. Med tem časom je 
Andreju uspelo izkopati vo-
zilo in očistiti zračni filter. 
Premostitvena podpora je 
zadostovala, da se je motor 
spet zbudil. Avto je bilo tre-
ba še zvleči iz sipine, potem 
sva lahko samostojno vozila 
do cilja. Akcija je trajala le 

poldrugo uro. Etapni cilj sva 
dosegla kot tretja in s tem 
na lestvici obdržala drugo 
mesto. Sledilo je seveda še 
popravilo vozila, da sta se 
lahko udeležila še desete in 
zadnje etape. Tukaj moram 
še javno pohvaliti mehanika 
Draga, ki je po vsaki etapi 
imel polne roke dela in je 
tudi to noč poskrbel za to, da 
je bil avto pripravljen do na-
slednjega jutra." je povedal 
Thomas. 
Tekmovalci so bili na terenu 
vsak dan od dveh pa celo do 
štirinajst lu". Andrej in Tho-
mas sta se dobro odrezala, v 
povprečju sta bila na terenu 
od dve do šest ur. v skup-
nem seštevku pa 41 ur. 40 
minut in 59 sekund. "Neka-
tere etape so bile bolj za-
htevne glede navigacijske 
sposobnosti, druge glede 
vozniške. Z vsako etapo 
nama je uspelo izboljšati re-
zultat, tako da sva na koncu 
odpeljala pokala za drugo 
mesto v amaterski ligi v Slo-
venijo, na Jesenice in v Ra-
dovljico," je povedal sobe-
sednik. 

Pravljična terakota 
Varovanci Varstveno delovnega centra Škrat jesenice so pravi mojstri v ustvarjanju z glino. 

JANKO RABIČ 

V zgornjih prostorih Kosove 
graščine na Jesenicah je v 
času pričakovanj veselih de-
cembrskih prazničnih do-
godkov čutiti poseben 
ustvarjalni nemir, ki so ga v 
vsakoletno prodajno razsta-
vo vnesli varovanci Varstve-
no delovnega centra Škrat 
Jesenice. Spet so presenetili 
sebe, mentorje in obiskoval-
ce, ki so j im že na odprtju 
iskreno čestitali za izdelke, 
ki jih predstavljajo. Umetni-
ški navdih so tokrat izražali 
v glini in nastali so izdelki 
vredni ogleda in nakupa za 
praznično darilo. Zbrani de-
nar bodo koristno porabili 
za nabavo materiala in dru-
ge stroške. Razstavi so nade-
li ime Pravljična terakota, 
ustvarjalci izdelkov iz gline 

pa so Dunja Jakopič, Poldka 
Perič, Melita Hambašič in 
Stanko Avsenik pod men-
torskim vodstvom Claudije 
Markizeti. 
Tudi odprtje razstave je bilo 
čudovit dogodek. Ustvarjalci 
in drugi varovanci so zavrte-
li kolo zgodovine nazaj in se 
predstavili v srednjeveških 
oblačilih kot junaki škratove 
dežele. 
Že prve dni razstave so obis-
kovalci pokupili lepo število 
izdelkov. Sproti izdelujejo 
nove, da razstava ne izgubi 
privlačnosti. Vredno si je vse 
skupaj ogledati. Za popotni-
co obiskovalcem le sporoči-
lo: oglejte si ustvarjalnost 
ljudi, ki j im v življenju ni 
omogočeno opravljanje vseh 
vsakodnevnih opravil, so pa 
mojstri v izdelovanju lepih 
izdelkov. 

Miklavževo cvetenje 

Letošnja jesen je res nekaj posebnega - na drevesu gospoda 
Poldeta smo opazili "Miklavževo" cvetenje. Morda pa bomo 
dočakali še decembrske plodove ... ). P. 
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Alpski kvintet za štiri desetletja delo-
vanja pripravlja sklepni jubilejni korv 
cert v Festivalni dvorani na Bledu. 
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GLASBA 
Plesni ognjemet v Predosljah 

Kulturno društvo Qulenium danes ob 18.30 pripravlja 
plesno produkcijo Plesni ognjemet, ki bo v Kulturnem 
domu v Predosljah. Predstavili se bodo mladi umetniki v 
petnajstih koreografijah. S. K. 

Nagrajenci za koncert D i n a Merlina 

Nagrajenci za koncert Dina Merlina, ki bo jutri, v soboto, 
9. decembra, ob 21. uri na Gospodarskem razstavišču v 
Ljubljani, so Alma Salihovič, Veronika Obradovič in Hele-
na )uvan. Po dve vstopnici boste prejeli po pošti. 

Novoletni V i d e o m e h 

Novoletni Videomeh je le-
tos "šestnajstletnik". Pri-
reditev bo jutri, v soboto, 
9. decembra, ob 19. uri v 
športni dvorani v Kamni-
ku. Za zabavo po koncertu 
bodo letos poskrbeli Van-
drovd, v koncertnem delu 
- ki bo prvič potekal v živo 
- pa se bodo predstavili 
mnogi stari in novi znanci 
občinstva: Modrijani, Na-
vihanke, Nuša Derenda, 
Alfi Nipič, Slovenski oktet, 
Igor in 2iati zvoki, omenje-
ni Vandrovci, Zlati muzi-

kanti, ansambel Stoižič, Rubin, ansambel bratov Poljanšek, 
Hana in Boris Kopitar, ki bo prireditev tudi povezoval, abso-
lutni evropski prvak - harmonikar Matic Štaver (nastopil bo 
tudi s svojim ansamblom Navihani lisjaki), harmonikarski 
orkester Roka $vaba, humorista Honza in Fonza, zaplesala 
pa bo Folkbma skupina iz Črešnjevca. Na letošnjem Novo-
letnem Videomehu bosta po desetih letih spet skupaj v živo, 
ob spremljavi Modrijanov, zapela Majda Korošec ter voditelj 
in scenarist koncerta Boris Kopitar - odločili so se za Zajčevo 
in SIvčevo skladbo V Volčjem Potoku, Boris pa bo po daljšem 
premoru zapel tudi v duetu s hčerko Hano. Tandem Vlašič -
Grabnar jima prav v teh dneh pripravlja novo skladbo. A. B. 

Z rockom proti a i d s u 

Dan boja proti aidsu so na poseben način obeležili tudi v 
Radovljici, za kar je poskrbel Klub radovljiških študentov s 
svojimi člani. Glavni dogodek je zvečer na Linhartov trg 
kljub mrazu privabil veliko število obiskovalcev, ki so uživa-
li v koncertu skupin Angie, Lady's First in težko pričakovani-
ma Da Phenomena (na fotografiji). Za člana skupine Anže-
ta Langusa Petroviča, ki prihaja iz Radovljice, je bil to prvi 
nastop pred domačim občinstvom. Dogajanje so popestrili 
člani kranjske Improlige, ki so nasmejali vse prisotne. "Ce-
loten projekt je bil namenjen predvsem ozaveščanju mladih 
o nevarnostih aidsa, poleg tega pa smo želeli preveriti tudi 
odziv občanov na ponovno oživitev Linhartovega trga, in 
moram reči, da smo bili zelo zadovoljni," je o uspelem pro-
jektu povedal predsednik kluba Igor Kravanja. Koncerta, ki je 
trajal do 23. ure, se je udeležilo okoli 500 ljudi, med njimi 
tudi radovljiški župan Janko S. Stušek. T. T. 

Metal večer v Ostrigi 

Jutri, v soboto, bodo na Ostriginem odru žagali domači 
thrash metal veterani Sarcasm, ki bodo predstavili novi al-
bum Revolt, družbo pa jim bodo delali mračnjaški posebne-
ži Brutart in death metalci Ambassador of sifilis. P. M. B. 

SUPER NOVA 
PLOŠČA SUPERNOVE 
N j i h o v a glasba v osnovi ni ravno super nova, so pa n e d v o m n o s k u p i n a z u n i k a t n i m i m e n o m 
na s lovenskem trgu. Pop je izvor, pop je influenca. 

BlUHiiHiHHIHillH 

Orto bar je pred 
časom doživel 
p r o m o c i j s k i 
koncert blej-
ske pop ročk 

zasedbe Supemova. Po tretji 
studijski plošS Pop influen-
ca njihova glasba končno do-
biva želeno formo in izraz. 
Odgovarja pevec Aleš aka 
Rjavi. 

Kako se je vaša glasba spre-
minjala skozi čas glasbenega 
delovanja? 

"Prva plošča "Vzemi me" 
je bila čisti pop, problem pa 
je bil v tem, da nismo imeli 
vpliva, kot smo si ga želeli 
imeti. Takratna založba nam 
je govorila, kako bi morali 
delati. Pri drugi plošči smo 
zamenjali dva člana in je bila 
taka, kot smo sami želeli - ro-
kerska. Sedaj pri novi plošči 
pa smo spet zamenjali dva 
člana. V primerjavi s prejš-
njimi je nova plošča še naj-
bolj pop od vseh, kar ustreza 
mojemu "George Michael" 
vokalu." 

Naslov vaše tretje plošče po 
vrsti je Pop influenca. Sle v 
osnovi ljubitelji Princa in El-
tona Johna? 

"Težko reči, da ravno teh 
dveh, ki si j ih naštel. V ko-
madu "Rime" je opazen stil 
V z ter Coldplay. Na koncu 
smo prišli do zaključka, da je 
vse neki vpliv nečesa. Iz te 
ugotovitve izhaja tudi sam 
naslov "Pop influenca". Ploš-
ča je nastajala dve leti, osnut-
ki zanjo pa eno leto. Posneta 
je bilo relativno hitro in to v 
treh mesecih. Snemali smo 
pri Boštjanu Grabnarju iz 
Kranja in zaradi njegovega 
pomanjkanja časa še pri pro-
ducentu Damjanu Pančmju 
z Bleda, s katerim smo se 
tudi zelo ujeli." 

V zadnjem času se je Bled 
kar se tiče ročka kar malo 
razživel. Vidnejši bend, ki je 
nekako vzporedno z varni 
udaril s prvencem, so Lady's 
first. Bi mogoče našli kakšno 
skupno točko z njimi glede 
na to, da ste someščani? 

"Smo kolegi, med kateri-
mi občasno prihaja do izme-
njave mnenj. Nismo si kon-

kurenca, smo pa snemali 
najnovejši spot "Življenje" z 
istimi režiserji kot oni svoj 
"911". Spoštujemo to, kar de-
lajo ter j im privoščimo uspeh, 
saj j i m je iz anonimnosti 
uspelo opozoriti nase." 

Pesem Življenje prikazuje do-
bro in slabosban. Kaj sevam 
zdi dobra stran ustvarjanja 
glasbe v Sloveniji in kaj slaba? 

"Kar se produkcije tiče, je 
relativno, kaj je dobro in kaj 
slabo. Glede na to, da je v 
Sloveniji v glasbi res malo 
denarja, se mi zdi glasba do-
volj na nivoju. Zdi se mi, da 
se da za dosti manjši budžet, 

kot stanejo snemanja v tuji-
ni, posneti še vedno zelo do-
bro stvar. Istočasno vedno ne 
pomeni, da je nekdo, ki je 
slabše plačan, dejansko toli-
ko manj vreden od nekoga, 
ki je bolje. Razlike med plači-
lom in dejansko vrednostjo 
so majhne. Najslabša stvar 
glasbe je korupcija, določene 
založbe imajo zakupljen 
prostor na radijskih in televi-
zijskih postajah in če nisi pri 
koritu, je prodor iz anonim-
nosti še težji kot sicer. Govo-
rimo lahko torej le o odstot-
ku možnosti kljub kvaliteti 
benda. Ainpak mislim, da je 
v tujini podobna zgodba." 

ALPSKI KVINTET: Z GLASBO V SRCU 
Alpski kvintet za štiri desetletja delovanja pripravlja sklepni jubilejni koncert v Festivalni dvorani na Bledu. 

S u z a n a P. Kovačič 

Alpski kvintet je 
začel svojo pro-
fesionalno pot 
leta 1966, ko je 
pet mladih go-

renjskih muzikantov, nav-
dušenih nad narodnozabav-
no glasbo, dobilo ponudbo iz 
Alzadje v Frandji. To je bil 
prvi korak na njihovi dolgi in 
uspešni glasbeni poti, ki jih 
je nato vodila v Švico, Avstri-
jo, Nemčijo in drugod po Ev-
ropi. Veliko so nastopali tudi 
doma v Sloveniji. Uspelo jim 
je razviti f)oseben, alpski stil 
igranja. Uveljavili so se s tr-
dim delom in kakovostnim 
igranjem, pogosto so bili 
gostje domačih in tujih radij-
skih ter televizijskih oddaj. 

Imeli so veliko število sa-
mostojnih nastopov in kon-
certov, doslej so izdali 40 

plošč - CD plošč in kaset. Za-
ložba plošč VM - RECORDS 
v Avstriji jim je podelila pet 
zlatih in eno diamanmo 
ploščo, doma v Sloveniji pa 
so prejeli dve zlati plošči. 
Ves čas ansambel nastopa v 
gorenjskih narodnih nošah, 
saj s tem člani želijo pouda-
riti, od kod prihajajo. Za svo-
je promocijsko delo so med 
drugim prejeli tudi Zlato 
plaketo občine Bled. 

Jubilejni koncert bo v so-
boto, 16. decembra, ob 20. 
uri v Festivalni dvorani na 
Bledu. V današnji zasedbi 
Alpskega kvinteta so Janez 
Per (vodja, basist, pevec in 
komponist), Edi Semeja 
(harmonikar, komponist), 
Damir Tkavc (trobentar, 
komponist), Fran jo Maček 
(klarinetist, komponist), 
Marjan Popovič (kitarist) in 
pevca Anita Zore ter Miha 
Možina. "Program bo vodil 
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Vinko Šimek, za smeh v 
dvorani pa bo, poleg legen-
darnega Šimeka, skrbel tudi 
imitator Marjan Šareč. Pro-
gram bodo obogatili tudi vio-
linisti, godalci ... V dvorani 
bodo vsi nekdanji člani an-
sambla in številni, tudi tuji 
gostje, ki so kdajkoli sodelo-

vali z ansamblom," je pove-
dal Stane Knific, organizator 
prireditve. S tem nastopom 
na Bledu bodo sklenili niz 
koncertov ob jubileju. Sku-
paj z njimi boste laliko zape-
li "zimzelene" Bela vrtnica. 
Dobro jutro. Kranjsko dekle in 
Janezov bariton. 



ELEVIZIJA 
SPONTANOST NJUN 
ZAŠČITNI ZNAK 
Voditelja mladinske oddaje Preprosto najboljši na Deželni televiziji Petra in Dejan sta prepričana, 
da je spontanost in sproščenost tista, ki jo gledalci najbolj cenijo. Iz gostov izvlečeta informacije, 
ki bi jih redkokje izvedeli. 

Ana Hartman 

Voditeljski par 
Dejan Sedej in 
Petra Petravič je 
od februarja za 
krmilom mla-

dinske oddaje Preprosto 
najboljši na Deželni televi-
ziji. Dejan prihaja iz Kranja 
in je absolvent zaključnega 
letnika organizacije in me-
nedžmenta, Petra pa je mla-
dost preživela v vasici blizu 
Kopra. Študij filozofije in 
sociologije jo je pripeljal v 
Ljubljano, kjer živi še da-
nes. "Prihodnje leto bom 
opravila še zadnje obvezno-
sti in diplomirala, nato pa 
študij nadaljevala na podi-
plomski stopnji. Pri 26 letih 
je že kar skrajni čas, mar 
ne?" načrtuje Petra. 

Kako je prišlo do sodelova-
nja z Deželno televizijo? 

Dejan: "Januarja letos sem 
začel delati kot organizator 
dela v tem podjetju. Do vodi-
telja oddaje sem prišel po-
polnoma po naključju. Prejš-
nji voditelj je namreč febru-
arja prenehal z vodenjem in 
sva oddajo z novinarko Petro 
prevzela le začasno. Bila sva 
zamenjava, dokler ne bi pri-
šel nekdo drug. In glej naju 
še vedno za krmilom edine 
mladinske oddaje na Go-
renjskem." 

Petra: "Med študijem sem 
iskala študentsko delo in 
sem opazila c^las, da Dežel-
na televizija išče nove sode-
lavce. Pri pisanju življenjepi-
sa sem ugotovila, da so bUa 
vsa dela, ki sem jih opravlja-
la pred tem, posredno ali pa 
neposredno vezana na javno 
nastopanje. In odločila sem 
se poskusiti ... Nenazadnje 
je splošno znano, da so lo-
kalne televizije valilnica za 
bodoče novinarje in televizij-
ske voditelje." 

Voditelja oddaje Preprosto najboljši (povsem levo in desno) v družbi sodelavca Anžeta in 
pevke Nine Pušlar/Foto:aAivodd»ie 

Zakaj vaju tako privlači 
prav delo v medijih? 

Petra: "Televizija je medij, 
ki ti nudi pridobivanje široke 
palete znanj. Omogoča ti 
kontaktiranje z ljudmi naj-
različnejših profesij in kvali-
fikacij. Različni prispevki, 
oddaje so idealna priložnost, 
da v praksi realiziraš vse svo-
je zamisli in želje, kajti kot 
novinar in voditelj si ti reži-
ser." 

Dejan: "Mediji te naučijo 
2k1o veliko. Spoznaš ogrom-
no ljudi, obsegajo delo z naj-
različnejšimi naročniki, go-
sti, obdeluješ različne tema-
tike, prestopaš meje lastne 
kreativnosti..." 

Vodenje oddaje v živo je vse 
prej kot preprosto. Kako se 
spominjata začetkov? 

Dejan: "Prva oddaja je bila 
zanimiva. Sploh se ni vede-
lo, kakšen koncept bomo 
imeli. A je kasneje ravno ta 
spontanost postala najin za-
ščitni znak! Brez vprašanj. 

brez priprave, spopad Petri-
ne in moje osebnosti. Goste 
pripraviva, da povejo o sebi 
takšne stvari, kot nikjer 
drugje. No ja, drugje jih tudi 
ne bi spraševali taldh stvari. 
Sprašujeva jih vse živo in 
mrtvo." 

Petra: "Morda Dejanu to 
preredko povem, ampak mu 
bom za to priložnost večno 
hvaležna. Na začetku sem 
imela precej treme, a mi je 
pomagal, da sem se je znebi-
la. Tisti adrenalin je prisoten 
še danes, vendar v zelo 
majhnem obsegu. Sicer pa 
imam velike težave z imeni. 
Iz tega smo pač naredili 
"hec". Oddaja, v kateri bi vse 
šlo perfektno, bi naju samo 
zmedla." 

Vodita mladinsko glasbeno 
oddajo. Kakšno glasbo pa 
sama poslušata? 

Petra: "Odvisno od trenut-
ka." 

Dejan: "Koncept oddaje ni 
toliko glasben, kot je zaba-

ven in razvedrilen. Prikazati 
skušava realnost gosta za 
medijsko podobo, kdo je 
pravzaprav, kaj dela, kakšen 
je bil kot otrok, do katerega 
leta ga je mati kopala... Brez 
zavor. Seveda nikoli ne greva 
tako daleč, da je gostu nepri-
jetno, razen če "ustreli" 
kakšno res hudo bedarijo. Pa 
saj jo je sam izjavil, kar naj 
mu bo malo bedno, haha." 

Kje se vidita čez deset let? 
Petra: "Moje želje in ambi-

cije so usmerjene v medijske 
vode. Televizija mi je najbolj 
pri srcu. Za tiskanje medije 
bi potrebovala malo več spre-
tnosti v pisnem izražanju, za 
radio pa nimam primernega 
glasu. Vem, da se moram še 
veliko naučiti, a me tega ni 
strah." 

Dejan: "Nikoli ne veš, kam 
te pot odnese. Bistvo je v 
tem, da vsako stvar, ki jo de-
laš, skušaš delati po svojih 
najboljših močeh in da te 
delo izpopolnjuje." 

Bar. Gregor je prvi finalist 

Ker so Klemen, Emil in Gregor tako dobri prijatelji, da niso 
Imeli razlogov, zaradi katerih bi drug drugemu lahko po-
delili pluse ali minuse, so to odločitev sprejeli na osnovi 
metanja kocke. V nočnih urah pred podelitvijo so opravili 
prav posebno igrico. Tisti, ki je prvi prišel do seštevka 33 
pik, je bil rešen vročega stola. To se je zgodilo Primorcu 
Gregorju, ostala dva pa bosta v soboto sedela na vročih 

stolih. Klemen pravi, da bi zadnji razplet plusov in minu-
sov težko komentiral: "Gre predvsem za srečo pri določe-
ni igri, rezultat je znan in vsak ga je moral sprejeti takšne-
ga, kot je." Gregor je bil seveda razpleta vesel, saj je na ta 
način postal prvi finalist. Meni, da imata tako Klemen kot 
tudi Emil veliko svojih oboževalcev in da imata vsak po-
lovico možnosti za uvrstitev v finale. Komu bo to uspelo, 
pa bo jasno v soboto. A. H. 

Strokovnjak o obnovi zaščitenih objektov 

Ste podedovali ali v postopku denacionalizacije dobili 
vrnjeno hišo, ki je zaščitena kot kulturnozgodovinski 
spomenik? Imate v lasti zaščiten objekt kulturne dediš-
čine, ki bi ga radi obnovili, pa ne veste, kako bi se obno-

ve lotili? Vas zanima, 
kako poteka obnav-
ljanje gradov? Vse to 
in Se marsikaj zani-
mivega boste izvede-
li v oddaji Strokov-
njak svetuje na kana-
lu Deželne televizije, 
ki bo na sporedu to 
soboto ob 20. uri in 
35 minut. A. H. 

0 RADI FOTOGRAFIRATE? 
O b j a v i l e v a š e i z d e l k e n a r a z s t a v i ! 

Časopis Gofenjski glas bo v prihodnjem tem piaznoval M n i c o i2liajai^3. Jubilej 

bodo spremljale številne akiivnost), med drugimi piipravljamo ( o i o g r s l s k o r a z s i a v o . 

ki bo v galeriji Gotenjsicega m u i ^ a na ogled v z a i e i k u mafca 2 0 0 7 . O b piipravi lega 

dogodka ludl Vas. spošiovani bralci, v a b i m o k s o d e l o v a n j u i 

Vabimo Vas. da nam pošljeie loiogratije, ki ste jih le posneli, ali pa jih Se boste, ki pred-

stavljajo svetlo, prijazno in pozitivno stran iivljenja na Gorenjskem, s p o u d a r k o m n a 

ž i v l j e n j u . Vsak petek bo razpisana n o v a t e m a z a n a t e t a j fotogralij , p o v z e l a p o 

m b r i k ^ G o r e n j s k ^ a glasa. Piva razpisana tema je: 

"RADOSTI Ž I V U E N J A : DRUŽINA, IGRA, HOBIJI" 

Vsak teden si b o m o vse prispele fotografije ogledali skupaj s priznanimi goienjskimi 

lotografi. ki bodo naredili izbor 5 najboljših fotografij na razpisano temo. Izbrane 

fotografije bodo nagrajene, objavfjene v Gorenjskem glasu in na ogled na razstavi. 

Vaša avtorska dela pritakujemo v digitalni obliki p o elskiionski pošti na naslov: 
f o t o @ g { l a s . s i s pripisom ' Z a foto n a t e t a f ali na CO-ju z mi ni mal no lesoluciio 
2 0 4 8 X 1 6 3 6 (lahko so tudi skenirani posnedd), pošljete lahko tudi fotograf^e, mini-
malnega lomiata 15 x 21 cm. na naslov: Goret^ski glas, Zoisova 1 , 4 0 0 0 Kranj, prav 
tako s pripisom ' Z a foto natečaj". Veselimo se Vašega o d z i v a in vaših fotogralij! 

Gorenjski Glas 

G G H Z L E T I 

\ 

P R E D B O Z I C N I 

G R A D E C 
't 
l ^ j : sobota, 16. decembra 

Novo: odhodi avtobusa: ob 
S-Oo z Jesenic, 5.30 iz Radov-
ljice, ob 6.00 izpred Gorenj-
skega glasa na Zoisovi 1 v 
Kranju in ob 6.30 iz Ljubljane. 

Pr<^am: Bambach, poznan 
po tovarni stekla že od leta 
1806 in cerkev svete Barbare, ki jo je postavil slavni arhitelt 
Hundertwasser - Piber z avstrijskimi lipicanci - Gradec, po-' 
tep po glavnem trgu z mestno hišo, pred katero je postavlje-
na adventna tržnica, od tod po ulicah do frončiSkanske cer-
fcpe, deželne hiSe, mestne farne cerkve, katedrale^ mimo šte-
vilnih rnuzejev in pomembnih kulturnih stavb in slavnega 
Urinega stolpa. Leto 2003 je Gradec dobil številne nove 
'fiituristlčne' stavbe. Ena od teh je tudi 1.1. Murinsel. Po 
ogledih nekaj prostega časa za nakupe. 

Cena: 5.800 sit (24,20 evra) ' 

P U S J A V A S 
Kdaj: sobota, 23. decembra 
Program: izlet v zamejsko vas v Italiji, ki se v decembru vsa 
spremeni v jaslice - 5.500 sit (22,95 ®vra) 

< j 6 r e n j s k i G l a S informacije: 
Agencija Linda; 

tel.: 04/235 20 ali irfo@linda.si 
Sedež si zagotovite s predplačilom akontacije. 
Naročniki Gorenjskega glasa imajo 10 % popusta. 

mailto:irfo@linda.si


U L T U R A 
CODEŠIČ 

Razstava prinaša veliko novega 

Akademski slikar Franc Novinc razstavlja na Codešiču, 
kjer živi in dela. Razstavljenih je 45 del, od tega več kot 
polovica prvič. Franc Novinc v svojem domačem kraju 
razstavlja tretjič, drugič samostojno. "Razstavljati v do-
mači vasi pomeni večjo tremo kot drugje. Kolikor sem 
se tukaj trudil pri postavljanju, se nisem še v nobeni ga-
leriji. Stvari je bilo potrebno postaviti tako, da jih ljudje 
začutijo. Visoke stene so mi omogočile, da sem razsta-
vo postavil bolj razgibano, ne tako klasično. Razstav-
ljenih je skupaj 45 del, več kot polovica prvič," je ob 
odprtju razstave, ki poteka v sklopu prireditev ob 
praznovanju tisočletnice CodeSiča, povedal akademski 
slikar Franc Novinc, ki živi in dela prav na Codešiču. 
Številni domačini so bili nad razstavljenimi slikami ne-
malo presenečeni, saj so se njegova dela od zadnje do-
mače razstave močno spremenila. "Ljudje imajo v 
spominu stvari, ki so bile zelo realistične. Ta dela sedaj 
pa so mnogo bolj nabita z energijo, mnogo bolj so stvar-
na," je obrazložil Novinc. Več o Novinčevih delih je 
povedala umetnostna zgodovinarka Anamarija Stibilj 
Sajn: "Krajine Franca Novinca so nove in.drugačne 
predvsem zaradi svojstvenega kolorita, s katerim jih za-
znamuje. Avtor še vedno preseneča in nagovarja z 
močnimi, temperamentnimi, žarečimi in hkrati 
pomenljivimi barvami." Razstavo si v prostorih KS 
Codešič lahko ogledate še 8. in 9. decembra, med 9. in 
12. in med 15. in 18. uro. M. B. 

"»a • 

Franc Novinc in njegova dela, "nabita* z energijo 
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n ž e r i i n i n g 

Zvezna ulica 2 b, Ljubljana 

tel.: 01 520 75 80,01 520 75 85 

fax: 01 520 75 91 

e-pošta: ales.tomazevic@vavtar.sl 

TOKRAT NA "PODEŽEUE" 
v režiji Eduarda Milerja bodo v nedeljo zvečer v Prešernovem gledališču premierno uprizorili dranno 
Martina Crimpa Podeželje. 

Igor Kavčič 

V Prešernovem gle-
dališču bodo v 
nedeljo postregli 
že s četrto letoš-
njo premiero, v 

Sloveniji bodo namreč krst-
no uprizorili dramo Podeže-
lje enega najvidnejših sodo-
bnih angleških dramatikov 
Martina Crimpa. Ustvarjalci 
predstave so svoje delo to-
krat prvič temeljiteje pred-
stavili v sodelovanju s Klu-
bom ljubiteljev Prešernove-
ga gledališča Kranj, kakih 
dvajset stalnih obiskovalcev 
gledališča pa so po izčrpni 
predstavitvi imeli priložnost 
pokukati celo na odrsko vajo. 
Kot je povedala vodja umet-
niškega oddelka Marinka 
Poštrak, so v stik z avtorjem 
prišli že pred tremi leti, ko je 
ta gostoval na Tednu sloven-
ske drame. Podeželje pa so 
izbrali zaradi njegove aktual-
nosti, kar se tiče zasedbe pa 
tudi zelo primerni za majh-
no gledališče, kot je kranj-

sko. Gre za napeto psiholo-
ško zgradbo, ki meji že sko-
raj na psihološki triler. Dra-
mo "poganja" napeta in z ne-
pričakovanimi obrati struk-
turirana zgodba o zapletenih 
odnosih med možem, ženo 
in mlado neznanko. 

Podeželski zdravnik Ri-
chard v svojo družinsko hišo 
pripelje mlado dekle, ki jo je 
našel nezavestno ob vaški ce-
sti. Po prvotnem preseneče-
nju njegovo ženo seveda za-
nima, ali bi mož v hišo pripe-
ljal tudi starega pijanca, če bi 
ga namesto mladega dekleta 
našel na cesti. Mož ji zatrju-
je, da je bila to pač edina al-
ternativa ter da je bila njego-
va dolžnost, da dekletu po-
maga. Vendar se že v nasled-
njem prizoru, ko se dekle 
zbudi, izkaže, da dekle očimo 
pozna moža in da njen pri-
hod v hišo nikakor ni zgolj 
posledica naključnega spleta 
okoliščin. Navidez trden za-
kon se s prihodom mlade ne-
znanke nenadoma znajde 
pred veliko preizkušnjo. 

Mar sta bila Corinne in Richard (Reichmanova in Musevski) 
ob prihodu tujke ob partnersko idilo? / fmo: Djmian Svarc 

Predstavo režira Eduard 
Miler, ki je v zadnjih nekaj 
letih na oder Prešernovega 
gledališča postavil nekaj od-
ličnih in večkrat nagrajenih 
predstav, med njimi Horvat-
hovo dranno Vera ljubezen 
upanje, pa Ravenhillovih Ne-

kaj eksplicitnih fotk in v prete-
kli sezoni Schillerjevo dra-
mo Spletkarstvo in ljubezen. 
Dramaturgijo je podpisala 
2anina Mirčevska, v glavnih 
vlogah pa bodo zaigrali Dar-
ja Reichman, Peter Musev-
ski in Vesna Slapar. 

INTIMA V ZRCALU NJUNIH SLIK 
Suzana P. Kovačič 

V preddverju Za-
varovalnice Tri-
glav, Območne 
enote Kranj raz-
stavlja zakonski 

par Irena Jeras Dimovska in 
Boge Dimovski. Oba sta di-
plomanta slikarstva na Aka-
demiji za likovno umetnost v 
Ljubljani. Irena se že vsesko-
zi posveča slikanju ženskega 
akta. "Ženske, ki jih slika po 
spominu, so v njenem likov-
nem svetu sodobne, emand-
pirane Eve, ki ob sebi prene-
sejo moškega le kot nemega 
opazovalca. Na slikah ima 
glavno vlogo barva. Pred-
vsem rdeča, v bogastvu kate-
re se zrcalijo čutni, duhovni 
prostori njenega pozitivnega 
dojemanja sveta," je opleme-
nitila z besedami Irenino 

"notranjo zgodbo" likovna 
kritičarka Tatjana Pregl 
Kobe. 

"Pokrajina je le navdih, ob 
kateri slikar in grafik Boge 
Dimovski odkriva svoje bis-
tvo. Le nekaj na videz skicoz-
nih potez z ogljem je treba, 
da na dvodimenzionalni be-
lini papirja zaživi prepričljiva 
pripoved. Iz cikla risb, nasta-
lih v obmorskem mestecu, 
veje pristno slikarjevo občut-
je: od drobnega zadovoljstva 
na povprečen poletni dan ter 
občutja vsakdanje življenjske 
sreče in radosti družinskega 
življenja do grenkih občutij," 
je povedala Kobetova. 

"To so najina najnovejša 
dela. Čeprav se ločiva že po 
tematiki, sva za razstavo iz-
brala tudi različni tehniki: 
Boge oglje, jaz akvarel. In 
ker prihaja božič, družinski 

Zakonca Irena Jeras Dimovska In Boge Dimovski na skupni 
razstavi. N a sliki s Tatjano Pregl Kobe (desno). 

praznik, se predstavljava 
skupaj," je povedala Irena. 
Boge, uveljavljeni in večkrat 
nagrajeni slikar, ki se tokrat 
z risbami predstavlja bolj iz 

ozadja, je dodal: "To razsta-
vo posvečam svoji ženi, že-
lel sem ji dati priložnost, 
ker je sama tako zelo 
skromna." 

STRAŽIŠČE 

Stražiški kulturni teden se izteka 

Že 19. po vrsti Stražiški kulturni teden se počasi izteka. 
Tako bo danes, 8. decembra, ob 19. uri v Šmartinskem 
domu na sporedu uprizoritev Mica na koncinu, ki so jo 
pod mentorstvom Milke Burnik pripravili učenci OŠ Ivana 

Tavčarja, podružnice s Sovodnja, sledil pa bo nastop ljud-
skih godcev v ansamblu Suha špaga. Jutri, v soboto, 9. de-
cembra, ob 19. uri bo na istem mestu nastopila Folklorna 
skupina Bolnišnice Ptuj pod vodstvom Cvetke Ciatz, sledi-
la bo citrarka Tanja Kozjek, teden kulture pa bo zaključila 
domača Folklorna skupina Sava pod vodstvom Zvonka 
Gantarja. I. K. 

http://www.viessmann.com
mailto:kiz@viessmann.com
mailto:ales.tomazevic@vavtar.sl
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CORAZD ŠINIK 

Prazniki in obletnice, še 
sploh bolj osebne vrste, pove-
do, kako zelo hitro je minljivo 
leto, če ne kar celo obdobje. In 
morda gre res življenje prehi-
tro naokoli. Sele ko se ob praz-
novanju, "ob letu osorej", ozi-
ramo nazaj in nasmejimo 
vsem neumnostim, ki smo jih 
preživeli, vidimo in slišimo, da 
kljub vsemu le čas ni tisti, ki 
nam polni zgodbo življenja. 

Minuli petek smo se podo-
bnega nasmeha, z odličnim 
občutkom, v družbi našega no-
vinarja in urednika Jožeta KoS-

vedel skoraj vse odgovore, si je 
prislužil bogatih daril. Naša 
ekipa v tehniki se je odrezala z 
montažo stare Glasove strani, 
na kateri so prvi Jožetovi se-
stavki: Kakšna smola!. Ocenje-
vanje psov, Zdravstvena posta-
ja za praznik,... In mu ob slove-
su od tolarja podarili "En Jo-
žar" iz Dupljanskih rezerv v 
Združenih državah Gorenj-
ske. Še najbolj pa je bil vesel 
čme Jožefine in njenega 
spremljevalca, a smo ob za-
ključku redakdje zvedeli, da je 
spremljevalec ona in tako zaj-

šana Čmigoja, ki že več kot 20 
let vodi podjetje. Lahko bi jo 
imenovali od Iraka prek Črne-
ga Kala do Milleniuma, kot se 
imenuje atraktivni most v Čmi 
gori. Veliko delo. Prav ta po-
menljiv naslov nosi odlična 
pregledna bonika družbe. In 
]X)tem nas je do solz nasmejal 
Se Jamski človek v monokome-
diji sijajnega Uroša Fiirsta. Ob-
vezno za videti. Dušanu Čmi-
goju in njegovi ekipi je prišla 
voščit zelo številna gorenjska 
podjetniška 61anga, kar doka-
zuje, da pregovorno Primord 

stanovanjskega objekta v Kra-
n ja S Primorjem in Gradbin-
cem pa bodo soustvarili poseg 
pri prenovi Globusa, ki lx) čez 
slabi dve leti Osrednja knjižni-
ca. Prav tako se intenzivno gra-
di na protokolarnem Brdu, 
kjer je direktor Javnega zavoda 
dr. Iztok Purič. Vidno utruje-
nega sta nagovorila Marmor-
jev Brane Selak, kd še vedno 
gradi v Beogradu in končuje 
cerkev Sv. Save, ter Školjeločan 
Mitja Valič, do nedavnega di-
rektor vladnega direktorata za 
investicije (prej servis skupnih 

V 

Jože Košnjek 

njeka, spominjali njegovih bo-
gatih 37 novinarskih let Vzrok 
pa je bil Jožetov osebni praz-
nik, zavidljiva obletnica šestih 
zelo različnih desetletij. In živ-
ljenje zagotovo ni bilo samo 
prijazno. Belan Jože Košnjek, 
zdaj iz Dupelj, je preživel do-
mala vso "moderno" zgodovi-
no Gorenjskega glasa, veliko 
šefov, bil je tudi sam urednik 
časopisa, s katerim je doživel 
vse spremembe, tako politične 
kot tehnološke. Od svinčnika, 
pisalnega stroja, čmo-bele sli-
ke, do računalnika, informadj-

Mitja Valič, Iztok Purič, Brane Selak 

čku nadeli ime Jožica. Brez 
dvoma smo se imeli fino. Mor-
da se nasmejimo še čez leta, če 
Jožetu, našemu novinarske-
mu "leksikonu" pade na um in 
napiše spomine. O to bi pa bilo 
čtivo. In Jožu Košnjeku gre za-
res čestitati! 

Enak jubilej, z odličnim po-
slovnim slc^anom; "Že šesrfe-
setič okrog sonca, v nove raz-
sežnosti", so pred dnevi sloves-
no zaokrožili praznično leto v 
ajdovski družbi Primorje. Na 
tradidonalno prednovoletno 
srečanje so nas povabili v Slo-

in Gorenjci gremo skupaj. 
Zmago Geršak, direktor hče-
rinske dnižbe v Kranju, Grad-
binca Gipa, ki letos praznuje 
šesto leto ponovnega poslovne-
ga uspeha, je v družbo povabil 
direktorico Gorenjskega gla.sa 
Marijo Vokijak, poslovno druš-
čino pa so sestavili še direktor 
družbe Marmor Hotavlje Bra-
ne Selak, gostitelj Dušan Čtni-
goj, Aleš Klement, direktor PE 
Zavarovalnice Triglav v Kra-
nju, v prostem času navdušen 
vinogradnik z Gorenjske vin-
ske ceste, in Ivan Marjek, di-

Jaka Pucihar In Darja Svajger Marjek, Klement, Geršak, Volčjak, Črnigoj in Selak 

skega omrežja in digitalizadje. 
Seveda je skozi to nastalo pol-
no zgodb, veselih in malo 
manj veselih. Od Planico do 
Ljubljane. Od nogometa in 
prve smučarske pravljice, od 
socializma do cerkve in demo-
kradje. Vseskozi pa ga sprem-
lja Avsenikova melodija, velik 
kos življenja žena Rezka, ki ve 
povedati prenekatero zgodbo 
"težavnega" novinarskega po-
klica. Nekaj teh zgodbic nas je 
nasmejalo skozi veseloigro, ki 
sta ga "Pr' Majerčku" v Bašlju 
pripravila naša novinarska ko-
lega, dežurna krivca za zabavo 
in smeh Igor K in Simon Š. 
Jože, ki je v zabavnem kvizu 

vensko narodno gledališče v 
Novo Gorico in nam postregli 
s pršutom, šunko, vipavskim 
vinom in prijetnim kulturnim 
programom. Darja Švajger je 
ob spremljavi Jake Pudharja 
ob klavirju navdušila s svojim 
odličnim glasom, predsednik 
družbe in generali direktor 
Dušan Čmigoj pa se je v ravno 
prav kratkem nagovoru in z 
opazno tremo zahvalil sodelav-
cem in poslovnim partnerjem. 
Bogata gradbena zgodba druž-
be, ki se začenja v povojnih le-
tih, je polna vzponov in težav, 
rekordov in navdušenja, pono-
sa in zmag. Prav tako kot zgod-
ba prvega moža Primorja Du-

rektor zasebne družbe IC 
Dom, ki skoraj z vsemi na sliki 
sodeluje pri gradnji poslovno-

Tanja in Damijan Perne, Mohor in Branka B. Bogataj 

služb vlade), zdaj pa svetovalec 
Žige Debeljaka v Mercatorju. 
Opaziti "najlepša moška" go-
renjske zasedbe ni bilo eno-
stavno. To sta bila Ivan Hoče-
var, direktor Komunale Kranj, 
nikoli pozabljeni prvi "miličar" 
Gorenjske in šef občinske 
uprave v Kranju pod župa-
nom, ki sta ga odnesla mavrica 
rumeno rdeče barve, in Zvone 
Štefe, direktor zasebnega ETP-
ja, ki spoznava, kaj pomeni biti 
v gradbenem poslu prvi med 
enakimi. Tudi o tem in še o 
čem bi lahko kaj rekla arhitekt 
Franc Nadižar, v Kranju ga po-
znamo pod blagovno znamko 
Šanc, in vodja državne tehnič-
ne pisarne Bovec-Kobarid Sta-
nislav Beguš. Šanc, ki dobro 
pozna ex-župana, pravi, dajmo 
priložnost tudi novema 

In prvo, uradno, je novo iz-
voljeni župan Kranja Damijan 
Peme, vsekakor največje slo-
vensko presenečenje, že izkori-
stil. Na odprtju razstave Hiše 
ustvarjalnih dejavnosti združe-
ne družine Puhar, pod domi-
selno blagovno znamko 
PuhArt, v galeriji občine je pre-
polno dvorano sproščeno na-
govoril in se spominjal svojega 
likovnega ustvarjanja pod 
vzgojo Zmaga Puharja, aka-

demskega slikarja. In verjetno 
sta tako družno in ubrano, se-
danji in minuli, s svojima bolj-
šima polovicama, Mohor Bo-
gataj z Branko in Damijan Per-
ne s Tanjo, zadnjič aplavdirala 
pred župansko pisarno. Tudi 
opazovati jih je bilo zanimivo, 
če ne celo poučno. Vsekakor 
pa je novemu županu sukanje 
po protokolarnem parketu zelo 
blizu. In ima okus za vino, da o 
tem, kako se drži "glaž", niti ne 
govorim. Družina Puharjev, 
Zmago, s hčeiko Evo, likovno 
pedagoginjo, in sinom Mit-
jem, fotografom, ter s sestro 
Petro, kulturno navdušenko, 

javnosti, sestavili sliko pod sli-
karsko kompozidjo simpatič-
ne Eve Puhar. In če bi oče 
Zmaga in Petre PratK Puhar -
Ad, osvoboditelj Kranja, v po-
znih šestdesetih letih tudi žu-
pan mesta, doživel minuli pet-
ek, bi praznovali nj^ovih 80. 
Verjetno je bil kljub vsemu z 
nami. Podobno prijeten del se 
je nadaljeval še zvečer v Mestni 
hiši, ko sta navdušila, s čustve-
nim nagovorom Drago Štefe 
in z glasbo Tantadruj. 

Svojega prvega pol stoletja 
pa danes praznuje Kranjčan 
Tomaž Kalan, poslovnež, ki 
ga od konca osemdesetih let 

Puhar: Eva, Mitja, Zmago, Petra 

Tomaž Kalan 

tekstopisko, pevko in še kaj, so 
ob "splavitvi" 2aiamke in pod-
jetja za kreativne kulturne de-

bolje poznajo v Hong Kongu 
kot pri nas. Gorenjec, ki je 
naše poslovno okolje zame-
njal za Azijo, najprej prek 
Iskre Commerce, od leta 1991 
pa v svoji zasebni družbi. In 
uspel. Tenis in golf sta stalni-
d v njegovem življenju. Še 
Tomažev novozelandski 
slamnati klobuk iz daljnega 
leta 1986, ko je začenjal z gol-
fom, bi znal povedat kako 
"štorijo". Abrahamu Tomažu 
Kalanu gre danes privoščiti 
dobre zabave ter precej prave 
kondicije, odličnega golfskega 
in poslovnega hendikepa. 
Vsem ostalim strelcem prav 
tako. 

Ivan Hočevar, Zvone Štefe Fianc Nadižar, Stanislav Beguš 
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HUMOR, ZA KRATEK ČAS 
BRAT VSE VIDI , BRAT VSE VE 

KAKO SE POČUTIŠ, KRAVICA? 
Srečata se Tržičan in 

Kranjčan. Oba še pod vtisom 
nedavnih županskih volitev. 
Pa Tržičan reče Kranjčanu: 
"Zdaj ste Kranjčani dobili, 
kar ste potrebovali. Psihia-
tra." Kranjčan pa mu seveda 
ni ostal dolžan in je odvrnil: 
"Tudi Tržičani ste dobili, kar 
ste potrebovali. Veterinarja." 

Ce se smejite, niste iz Kra-
nja niti iz Tržiča. Več, mogo-
če ste celo nekoliko škodo-
željni, češ prav jim je. Na-
sprotno pa, če ste kakorkoli 
povezani z omenjenima ob-
činama, bog ne daj, da ste 
bili celo volivec v njih, potem 
ste lahko tudi globoko čus-
tveno prizadeti. Kaj vam je 
storiti v nezmožnosti bivanja 
pod težo v šali izrečenega, ob 
težkih duševnih in telesnih 
bolečinah, ki ta trenutek pre-
tresajo vaš život? Možnosti 
in zdravilnih metod je kar 
nekaj. Po ameriški metodi 

vam priporočamo takojšnjo 
izselitev iz omenjenih občin 
in lažje vam bo. Ruska meto-
da je obratna od ameriške, 
namreč popoln izbris poklic-
ne preteklosti županov in 
prekvalificiranje obeh v na-
vadna kovinostrugarja. Me-
toda Izola je naša predlaga 
ponovitev županskih volitev. 
Podobno metodo razvijajo 
tudi v Škofji Loki. Srbski 
strokovnjaki predlagajo me-
todo Dindič. V zadnjem času 
je med ljudmi zelo popular-

na metoda cviček, ki predpi-
suje vaške straže, taborne og-
nje, transparente in glasno 
vzklikanje. Iz nepreverjenih 
virov pa smo izvedeli, da mi-
nister za javno upravo zaradi 
znižanja stroškov predlaga 
metodo Vi Rant, namreč 
združitev obeh poklicev v 
enega. Pripravili so že pred-
log za državni zbor (glej sli-
ko). Zaradi vzhodnjaško zve-
nečega imena je metodo za 
sprejemljivo že označil pred-
sednik Janez D. Mali Brat 

TISOČ UGANK 
ZA ODRASLE 
Franc Ankerst vam zastav-
lja novo uganko. Odgovor 
nam pošljite do torka v 
prihodrjjem tednu" na SMS 
pod šifro uganka, pripišite 
rešitev -t- ime in priimek na 
številko 031/69-11-11, ali 
po pošti na Gorenjski glas, 
Zoisova 1, 4000 Kranj, s 
pripisom "Tisoč ugank za 
odrasle". 

Nam delo opravlja, 
povzroča skrbi, 
ni bitje, narava, 
je v službi ljudi. 

Izžrebali In nagradili 
bomo dva pravilna odgo-
vora (enega, ki ga bomo 
prejeli preko SMS, in dru-
gega, ki ga bomo prejeli 
po pošti). Pravilna rešitev 
zadnje uganke se glasi: cif-
ra. Pravilno je odgovorila 
Francka Pivk, Izžrebali pa 
s m o še Marijo Višak. 

H 

TANJA ODGOVARJA IN RAZKRIVA SKRIVNOSTI SANJ 
"Zdravje" 
Sem kar pozitivna oseba. 
Imam kar hude zdravstvene 
težave in ne upam si pričako-
vati, kaj mi prinaša jutrišnji 
dan. Še bolj kot bolezni se bo-

jim, kaj mi prinaša ljubezen. 
Strah me je. Prosim, pomagaj 
mi s pogledom v prihodnost. 

Z branjem tvojega pisma bi 
se marsikdo zavedal, kako 
se obremenjujemo zaradi 
malenkosti. Kapo dol pred 
tvojim pogumom, ki ni klo-
nil v najtežjih trenutkih. Ta-
krat šele lahko spoznamo 
sami sebe. Spoznala si pra-
ve vrednote, ki imajo ceno v 
življenju, in zavedaš se, da 
je vsak dan lahko poslednji. 
Če bi vsak od nas živel tako, 
kot da bi bil današnji dan 
zadnji v našem življenju, bi 
bil vsak dan več vreden. Ne 
bi se ustavljali ob nepo-
membnih stvareh in vsak 
trenutek izkoristili za srečo 

in zadovoljstvo sebi in dru-
gim. Kot vidim, se ti je 
zdravstveno stanje normali-
ziralo, čeprav si še v fazi 
zdravljenja, si iz hujšega že 
ven. Hvala Bogu. Potrebo-
vala boš kar nekaj časa, da 
boš opustila strah in misel 
na bolezen, a si zelo pozitiv-
na in se ne bojim, da ti ne bi 
slej ko prej uspelo. Ljube-
zen ... )a, to je lahko najhuj-
ša bolezen in celo ne-
ozdravljiva. Oseba iz prete-
klosti ti ne gre iz glave. A 
doživela si toliko hudega, 
da si res zaslužiš najboljše, 
kar lahko obstaja. Še pred 
novim letom se ti bo nekdo 
približal in takoj ti bo všeč. 
Je samski, tople narave, 
iskren in željan trdnega 
partnerstva. Vse se bo odvi-
jalo zelo hitro in prav je 
tako. Le zakaj bi čakala. Ni 
se ti treba več bati ne lju-
bezni ne bolezni, vse, kar je 
pred teboj, je lahko samo 

dobro. Saj to sama veš, kaj-
ne. Želim ti vse lepo! 

"Ljubezen 2007" 

Komaj čakam, da pride teden 
naokoli in petek, ko je tvoja 
rubrika in horoskop. Si tako 
pozitivna in marsikomu s 
tem polepšaš dneve. Zanima 
me, kako bom preživelo novo 
leto in kaj mi prinaša prihod-
nost glede ljubezni. 

December je tu in z njim ve-
seli prazniki ter praznova-
nje prehoda starega leto v 
novo. Novo, od katerega si 
vsi veliko obetamo. Ne da 
bi bilo staro slabo, ampak le 
kaj prinaša novo. Si človek 
vedre narave in znaš po-
iskati srečo v majhnih stva-
reh. Vesela bodi, da ti to 
uspeva, saj imajo ljudje rav-
no zaradi tega največ težav. 
Znaš opazovati in si v 
ospredju le takrat, ko si to 

želiš. Zadnje dni leta boš 
praznovala v veseli in prijet-
ni družbi. Kot vidim, si se 
vabilu že odzvala, malce si 
zmedena, ker vseh ne po-
znaš, ravno to bo zanimivo. 
Prijatelji ti bodo nastavili 
zanko in ti boš padla vanjo, 
ne da bi sploh vedela. Fant 
ti bo v trenutku všeč in lju-
bezenska iskrica bo zažare-
la v hipu. Novo leto boš za-
čela z novo ljubeznijo in vsa 
srečna in notranje zadovolj-
na boš zakorakala letu na-
proti. Ne vidim nobenih 
ovir, ne iz tvoje ne njegove 
strani. Na samem začetku 
te bo res morda malo strah, 
saj še nisi čisto pozabila 
grenke izkušnje iz pretekle 
zveze. Obeta se ti lepa, 
iskrena ljubezen. Občutek 
zaljubljenosti ti bo vrnil sa-
mozavest, in počutila se 
boš samozavestno kot že 
dolgo ne. Uživaj življenje in 
lepo se imej! 

HOROSKOP 
TANJA in MARICA 

Oven (21.3. - 214.) 
v ljubezni boste kar se da zadovoljni, saj se že dolgo 
časa niste počutili tako sproščeno kot zadnje čase. V 
svoje odločitve boste docela prepričani, zato lahko pri-
čakujete pozitivne spremembe na poslovnem podro-
čju. 

Bik {224. - 20.5.) 
Pestro dogajanje na čustvenem področju bo močno 
vplivalo na vaš način razmišljanja. Bilanca, ki jo boste 
izračunali, vas bo v istem hipu razočarala in tudi prese-
netila. Končno se boste začeli zavedati napak, ki ste jih 
vedno znova ponavljali. 

Dvojčka (21,5. - 21.6.) 
Kljub zimski utrujenosti boste izpolnili obveze, tako ti-
ste, ki jih imate do drugih, kot do sebe. Nekdo se bo 
spomnil na vas z lepim darilom, ne da bi pričakoval kar-
koli v zameno. Presenečeni boste, saj tega res niste va-
jeni. 

Rak (22.6. • 22.7.) 
Nekdo iz vaše bližnje okolice vas bo zelo prizadel in kar 
večji del tedna ne boste mogli priti k sebi. Šele čez dalj-
ši čas boste pripravljeni na pogovor in ni treba, da vas 
prepričujejo o nečem, kar sami dobro veste, da ni res. 
Presenetilo vas bo darilo. 

Lev (23.7. - 23.8.) 
Odločili se boste o novem začetku, kar vam prinaša več 
sprememb, kot si sploh lahko mislite. Na začetku ne bo 
vse v najlepšem redu, a ker boste vedeli, kaj hočete, 
vam to ne bo vzelo poguma. 

Devica (24.8. - 23.9.) 
v tem tednu boste imeli na različnih področjih dobre 
možnosti. Odvisno bo le od vas, če jih boste izkoristili 
in se seveda tudi primerno potrudili. V ljubezenskem 
odnosu ste veliko gradili in kmalu se bodo pokazali lepi 
rezultati. 

Tehtnica (24.9. • 23.10.) 
Postavljalo se vam bo vprašanje, da brez vas ne bi svet 
obstajal. Nehali boste premišljevati in se boste končno 
začeli odločati. Daljša pot vam bo nudila razbremenit-
ve, ki ste jo še več kot preveč potrebni. Prijetno vas 
bodo razveselile novice o denarju. 

Škorpijon (24.10. - 22.11.) 
Po vsej sili boste hoteli reševati ljubezenske zadeve. Vse 
bi bilo še dobro, če bi se to vezalo na vas osebno, a kaj, 
ko ta ljubezen zadeva nekoga, ki vam je dober prijatelj. 
Prišlo bo do nerazumevanja določenih besed, a se k 
sreči na koncu vse dobro uredi. 

Strelec (23.11. - 21.12.) 
Vse boste hoteli storiti sami, pa naj bo to na delovnem 
mestu ali pa pri hišnih opravilih. To ne bo najboljša ide-
ja, a kar nekaj dni boste potrebovali, da boste to prizna-
li. Radi vam bodo pomagali. 

Kozorog (22.12. - 20.1.) 
Na prijateljih boste iskali napake in se počutili skrajno 
osamljeni. Pa ne bodo krivi oni, sami se boste zaprli v 
svoj svet. Kar nekaj dni ne boste našli pravega izhoda, 
najdete ga šele ob pravem trenutku. Pravi prijatelj zna 
sprejeti tako očitke, kot pohvale. 

Vodnar (21.1. - 19.2.) 
Izogibali se boste nepotrebnim pogovorom'in s tem 
povezanimi vprašanji. Nasmeh poslovnega partnerja 
vas ne sme zavesti, saj bodo njegovi nameni nepošte-
ni. Varčevali boste z energijo za za vas bolj pomembne 
stvari. 

Ribi (20.2. - 20.3.) 
Pravijo, da sreča raste iz brazd bolečine, ni pa nujno. 
Presenečenje, ki se vam obeta v bližnji prihodnosti, bo 
tako veliko, da kar nekaj časa ne boste mogli verjeti, da 
se vse to lepo dogaja prav vam. In ne bo le iluzija, vse 
bo resnično. 
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NAGRADNA KRIŽANKA 

V I E S M A N N 

To 
Pr nfo 

Do potankosti 
usklajeno 

Za nagrajence prispevata nagrade 
Vavtar d.o.o. 

1. nagrada: (lis Jopica 
2. nagrada: kolesarska torbica 
3. nagrada: malica in kapa 
4.-6. nagrade: prispeva Gorenjski glas 

Viessmann, d.o.o. 

C. XIV. divizije 116 a, 2000 Maribor 

telefon: 02/480 55 50, telefaks: 02/480 55 60 

http://www.vlessmann.com 

Brezplačna i t . : 080 10 11 , klz@vlessmann.Gom 

Rešitve križanke (nagradno geslo, sestavljeno iz 

Cfk z oštevilčenih polj in vpisano v kupon iz križanke) 

pošljite na dopisnicah do srede, 20. decembra 

2006, na Gorenjski glas, Zoisova 1,4001 Kranj, 

p. p. 124. Dopisnice lahko oddate tudi v nabiralnik 

Gorenjskega glasa na Zoisovi 1. 

Viessmannova sistemska tehnika skrbi, da se vse 
popolnoma ujema. To zagotavlja od začetka do 
konca zanesljivo obratovanje in učinkovitost vaše 
ogrevalne naprave. 
RegHlacije Vltotronlc ( 1 ) 
Po meri za vsako potrebo - od preprostih ogreval-
nih naprav do kompleksnega ogrevalnega sis-
tema. 
Unit oljni gorilniki (2) 
Viessmannovi oljni gorilniki Vitoflame 100 in 
Vitoflame 200 so že v tovarni nastavljeni na 
toplotno moč kotla in s pomočjo računalniškega 
programa preizkušeni pod obremenitvijo. 
Vitoceii 
Ogrevalniki sanitarne vode (3) 
Obsežen program nudi gospodarno udobje tople 
vode za vsako potrebo. 
Daljinska upravljanja VItotroi (4) 
Preprosto reguliranje ogrevanja iz bivalnega pros-
tora. 
Razdelilnik ogrevalnih krogotokov Dhricon (5) 
Tovarniško v celoti predmontiran. 

Maii razdelilnik (6) 
Kompleten z varnostno skupino in toplotno 
izolacijo. 
Priprava za sokondarnl zrak VItoair (7) 
Ohranja dimnik suh in prihrani sanacijo dimnika. 
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BOOEt 
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21 

OUO. 
DVOSPEV 

ELEK-
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19 

RAZVOJNA 

Kompletno jKedmcmftai^ 
razdelilnik ogrevalnih 
krogotokov 
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SM 

Regulaĉ VIlcilronic 

Obsežne vodiK stene In v«lta 
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Biteraina fcomtiinirara ogrevalna 
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DEL 
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MESTM 
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20 
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MOtSKA 
ENOTA 

12 
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SMUČI 

12 

72 

ŽUPAN POD 
FRANCOZI 

22 

SMON 
JENKO 
PISNA 

OPOMBA 

24 

ALBERT 
EINSTEIN 

18 

23 
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RUMENO 
RJAVA 
BAJNA 

15 

19 

24 

PEW 
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25 
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JUNKAR 

10 
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V I E : M A N N 
' partnerji; 

Naziv, naslov Pošta 

VAVTAR D.0.0. Bira UuMlara 

Telefon 

Zvezna ulica 2b 1000 Ljubljana 01 52075 80 

ZAnOTNIK ANTON S.P. 
Sebenje 26 4294 Križe 041 703 604 

CEVDS 0.0.0. 
GoriCe 15 4204 Golnik .040 295 711 

ČErONJAHEZSJ'. 
Ljubljanska cesta 101 1354 Honul 041 652 637 

ECOP AGENT 0.0.0. 
Hotemaže 106 4205 Preddvor 051 602 602 

EKOKONSTRUKT 0.0.0. 
Markovo 13b 1240 Kamnik 051 330 652 

EKO«S 0.04). 
Prečna 10 4260 Bled 041 799 373 

aTERM OJ)J). 
Ljubljanska 13 4240 Radovljica 04 53732 00 

i.SJ>. 0.0.0. 
Bevkova ulica 42 1241 Kamnik 01 839 45 87 

JEKOV 0.0.0. 
Dražgoše 62 4228 Železniki 041 756 959 

KOSEC TOMAŽ S.P. 
Valburga 56a 1216 Smlednik 041 666 385 

iOniŠEC TOMAŽ tP. 
Štula 3 1210 Uubljana 01 512 03 42 

LAMPE MIHAS.P. 
Sp. Brnik 45 4207 Cerklje 040 710 122 

LUiUNEGMItAHlP. 
Tenetiše 34 4204 Golnik 041 784 49 

MARTINJAK BORIS S.P. 
Srednja vas, Goriče 3 4204 Golnik 041 634 031 

OBUKZIATKOS.P. 
Smledniška cesta 43A 4000 Kranj 041 403 578 

OMAN VIKTOR S.P. 
Pod gozdom 26 4290 Tržič 041 744 467 

P11N«TAL0J>. 
Indtistrijska ultea 1 4270 Jesenice 031 328 454 

POTOČNIK IVAN IP. 
Stirpnik 15 4227 Selca 041 630 087 

ŠmC ZDENKO S.P. 
Podreber 12 4202 Naklo 041 707 094 

iTEBE LOJZE SJ. 
Brniška c. 48 1217 Vodice 041 650 958 

TALCOM DJ).0. 
Demšarjeva 14 4220 Škofja Loka 041 615 021 

Nagrajenci nagradne križanke Viessmann, ki je bila objavljena v glasu 24. novembra 2006. Prvi trije nagrajenci prejmejo majice: 1. Anica ježek, Cankarjeva 2t, 4240 Radovljica; 2. Valentin Jakelj, Gorenjs-
ka ul. 23, 4260 Bled; 3. Ludvik Glavač, Jama 19, 4211 Mavčiče. Nagrade Gorenjskega glasa prejmejo: Andrej Jalen, Bohinjska Bela 13, 4263 Bohinjska Bela; Ivo Kresnik, Pot v Goričico 15, 123T Ljubljana in 
Slavica Burja, Podljubelj 30, 4290 Tržič. 

http://www.vlessmann.com
mailto:klz@vlessmann.Gom


DRUŽABNA KRONIKA 
OD SOSEDE DO NOVE DISKOTEKE 
Maribor je gostil finalno prireditev za izbor Lepe sosede 2006 in naslov najlepše v soseski je šel v 
roke mladi Domžalčanki, Blejci pa so minuli teden na novo odprli diskoteko, ki je svoja vrata sicer 
zaprla pred osemnajstimi leti. 

Letošnja najlepša soseda 
je Katja Majhenič, bodoča 
profesorica nemškega jezi-
ka, ki veliko časa preživi v le-
talih, saj je stevardesa. Med 
finalistkami je bilo opaziti 
kar nekaj deklet, ki so bila v 
zadnjih letih že na katerem 
od lepotnih tekmovanj. Da 
pa se tradicija pri lepotnih 
zmagovalkah nadaljuje, je 
poskrbela lanska lepa sose-
da, Ljubljančanka Neža Ma-
rolt, ki je na začetku prire-
ditve predstavila svojo prvo 
pesem. Torej imamo še eno 
pevko med lepoticami ozi-
roma še eno lepotico med 
pevkami. Sicer pa je na pri-
reditvi nastopilo veliko slo-

venskih glasbenikov, ki so 
zvečine predstavljali svoje 
najnovejše pesmi in s tem 
morda napovedovali svoje 
nove albume. 

V gorenjskem biseru so se 
odločili, da bodo mladim po-
nudili nov prostor za zabavo 
in ples. Na odprtju diskoteke 
Stop na Bledu smo opazili 
veliko nekdanjih in še danes 
aktivnih gorenjskih športni-
kov, ki so prišli obujat spo-
mine, ko so pred slabima 
dvema desetletjema še sami 
preživljali vikende v eni naj-
boljših diskotek takratne Ju-
goslavije. 

Izvedeli smo, da je nekda-
nji hokejist Toni Tišler tu 
spoznal svojo takrat še bodo-
čo ženo in da bo v diskoteko 
z veseljem pripeljal tudi svo-

je otroke in bodo skupaj za-
plesali ob dobri glasbi. 

Nekdanji uspešni veslač 
Jani Klemenčič nam je za-
upal, da je bil v tistih Časih še 
premlad, da bi lahko hodil v 
diskoteke, vendar jih je pri-
jazna natakarica Cvetka Ca-
puder v svet zabave spuščala 
skozi zadnja vrata, da so lah-
ko kljub vsemu opazovali 
lepa dekleta. 

Dobre volje in plesno raz-
položena je bila tudi Špela 
Pretnar, ki je dejala, da bo 
Stop z veseljem večkrat obis-
kala, kljub temu da sedaj že 
nekaj let živi v Ljubljani. Do 
podobne ugotovitve so prišli 
tudi hokejisti, ki so se z rado-
vednimi pogledi sprehajali 
po novi diskoteki, ki bo ver-
jetno blejski mladini precej 

popestrila večere, privabila 
pa tudi ljudi iz drugih sosed-
njih krajev. 

Najbolj srečna ta večer pa 
sta bila seveda lastnika di-
skoteke in kluba Stop Saša 
in Robi Nemeček, ki upata, 
da bo lokal doživel tako sla-
vo, kot jo je imel v osemde-
setih letih, ko sta v njem ve-
čere preživljala tudi sama. 
Spomine na mladost je pri-
šel obujat tudi novi blejski 
župan janež Fajfar, ki se je z 
veseljem ob glasbi zavrtel z 
lastnico Sašo. 

Med obiskovalci smo opa-
zi l i še zanimivo pisano 
druščino treh: izpadla ba-
rovca Katjo in Jerneja ter 
menedžerja Bara Gabra 
Žgavca, ki so dejali, da j im 
je lokal všeč. 

Nova in lanska najlepša soseda: Katja In Neža / FCO: AIH »».H Lastnika diskoteke Saša in Robi / FO«,: Â IU BUIOV« 

Vri 
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Menedžer Bara Gaber in izpadla barovca Katja in Jernej. 
Ugotovili so, da Gorenjci pravzaprav niso 'škrti'./F«o:Ank«Buk>«c 

Hokejista Tomaž Razlnger In David Rodman, dva Izmed 
mnogih športnikov, ki sta se zabavala na BledU./FOIO:ANK. SUIO.« 

Nekdanji blejski veslač jani Klemenčič s svojo boljšo polovi-
co Minko Alagič. / FOIO: ANK> BUIOV« 

Nekdanja smučarka Špela Pretnar je v mladih letih v 
prvotnem Stopu preživela skoraj vsak vikend. / FOIO: ANKA BUIOWC 

VRTIMO GLOBUS 
Jen in Vince le prijatelja 

Jennifer Aniston In Vince Va-
ughn sta po mesecih ugibanj o 
koncu enoletne romance tudi 
sama potrdila, da se razhajata. 
"Skupaj sta se odločila, da zvezo 
prekineta, vendar bosta ostala 
dobra prijatelja," sta sporočila 

njuna tiskovna predstavnika. Iskrica je preskočila med 
snemanjem filma Greva narazen, kmalu po medijsko 
odmevni ločitvi Anistonove od Brada Pitta, zaradi česar 
so mnogi že takrat namigovali, da zveza ne bo trajala, 
saj se je Jen k Vincu zatekla predvsem po tolažbo. 

Jude za praznike z otroki 

Končala se je še ena zvezdniška pravlji-
ca, jude Law je javno priznal, da sta se s 
Slenno Miller dokončno razšla. Kljub 
skoku čez plot z varuško sta se trudila, 
da bi ostala skupaj, prek kratkim sta re-
zervirala počitnice v Afriki, vendar pa 
kaže, da bo Jude božične praznike na sa-

fariju preživel s svojimi otroki. "Ne glede na to, kako 
rada sta se imela, ni enostavno pozabiti in odpustiti," je 
povedal Judov prijatelj, iz česar lahko sklepamo, da Si-
enna ni prebolela Judove nezvestobe, vrnila pa mu je z 
afero z Danielom Craigom. 

Cwyneth razburila Američane 

Američani so se z ogorčenjem odzvali 
na izjavo v Angliji živeče igralke Gwy-
neth Parltrow, ki je v nekem intervjuju 
svoje rojake označila za dolgočasneže, 
ki se ženejo za denarjem, medtem ko so 
Britanci zanimivi in civilizirani. Zaradi 
burnih odzivov je svojo izjavo pojasnila, 

češ da je želela zgolj opozoriti na razlike med kultura-
ma, njene besede pa so vzeli iz konteksta. "Američani 
živijo zato, da delajo, Evropejci pa delajo zato, da živi-
jo," se brani igralka, ki pravi, da je ponosna, da je Ame-
ričanka. 

Clooney žaluje za prašičem 

George Clooney žaluje za svojim naj-
boljšim prijateljem, prašičem Maxom. 
Hollywoodski lepotec, znan po tem, da 
v odnosih z ženskami ni pretirano uspe-
šen, je bil na Maxa zelo navezan, kot 
pravi družinski član je bival v igralčevi 
vili, čeprav sta ga mučila artritis in delna 

slepota, je dočakal 19 let. Igralec je svojega ljubljenčka 
opisal kot "njegovo najdaljšo zvezo", zato je ob njegovi 
smrti resnično prizadet. Letos je izgubil še enega dobre-
ga prijatelja, buldoga Buda. 

Karin Garb je Ljubljančanka, profesorica flavte, ki 
poučuje na Glasbeni šoli Sko^a Loka. Nastop« svojih 
uspešnih učenk spremlja tudi s fotoaparatom, ter tako 
ustvarja svoj arhiv. /Fo»:i«iitz(>ip«i> 


